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Αθήνα, σήµερα στις 25 Ιανουαρίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και
ώρα 18.29’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ελισάβετ Βόζε-
µπεργκ, Βουλευτή της Α’ Περιφέρειας Αθηνών τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων
6ου ∆ηµοτικού Σχολείου Ζακύνθου ζητεί την άµεση κατασκευή
νέου κτηρίου για τη µεταστέγαση του σχολείου.

2) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΤΕΒΕ ΟΑΕΕ
Νοµού Ιωαννίνων, ζητεί τη ρύθµιση της είσπραξης των συνδρο-
µών των µελών του µέσω του ασφαλιστικού τους Φορέα.

3) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Οικοδόµων και Συνα-
φών Επαγγελµάτων ∆εσκάτης Γρεβενών ζητεί την πλήρωση της
κενής θέσης καρδιολόγου στο Κέντρο Υγείας ∆εσκάτης Γρεβε-
νών.

4) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Οικοδόµων και Συνα-
φών Επαγγελµάτων ∆εσκάτης Γρεβενών ζητεί να δοθεί η
δυνατότητα σε εποχιακά εργαζόµενους αγρότες να είναι ασφα-
λισµένοι και στον ΟΓΑ και στο ΙΚΑ.

5) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Γρεβενών ζητεί την άµεση
καταβολή της χρηµατοδότησης για τη λειτουργία των Κοινωνι-
κών ∆οµών στο ∆ήµο Γρεβενών.

6) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ‘Ενωση Αγροτικών ∆ασικών Συ-
νεταιρισµών Ηπείρου υποβάλλει προτάσεις της για την
τροποποίηση του ν.2810/2000, που αφορά στη σύσταση των ∆α-
σικών Συνεταιρισµών.

7) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία Το Νοµαρχιακό Συµβού-
λιο Φλώρινας ζητεί την άµεση στελέχωση µε ιατρικό και
νοσηλευτικό προσωπικό του Νοσοκοµείου Φλώρινας.

8) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Εύβοιας
ζητεί την ολοκλήρωση της οδικής παράκαµψης Χαλκίδας κ.λπ.

9) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ, και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία η Ελληνική Εταιρεία Αυτιστικών Ατόµων
ζητεί την έγκριση ίδρυσης Κέντρου Ηµέρας για άτοµα µε διατα-
ραχές αυτιστικού τύπου στη Θεσσαλονίκη.

10) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αρτεµισίου
Εύβοιας ζητεί την έγκριση της λειτουργίας της γεώτρησης που
έχει διανοιχθεί στη θέση Τέντα-Αγριοβοτάνου για την υδροδό-
τηση του ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος Ελληνικών του ∆ήµου Αρτε-
µισίου Εύβοιας.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Επιµελητηριακός Όµιλος Ανά-
πτυξης Ελληνικών Νησιών διαµαρτύρεται για την απαγόρευση
της µεταφοράς κενών ρυµουλκούµενων οχηµάτων πάνω σε άλλο
φορτηγό ρυµουλκούµενο ή µη.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Παγκρήτιος Ένωση ζητεί την
ολοκλήρωση του Βόρειου Οδικού Άξονα της Κρήτης και τη σύν-
δεσή του µε τον Νότιο Οδικό Άξονα.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φίλων Κέντρου Υγείας
Αρκαλοχωρίου ζητεί να καλυφθούν όλες οι κενές θέσεις ιατρι-
κού και λοιπού προσωπικού στο ΚΥ Αρκαλοχωρίου Κρήτης.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου ζητεί την άµεση καταβολή των δεδουλευµένων απο-
δοχών στους συµβασιούχους εργαζόµενους στις κοινωνικές
δοµές του Νοµού Ηρακλείου Κρήτης.

15) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φίλων Κέντρου Υγείας Αρκα-
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λοχωρίου ζητεί την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων ιατρικού
και λοιπού προσωπικού στο ΚΥ Αρκαλοχωρίου Κρήτης.

16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η αυτοκινητοβιοµηχανία
«ΝΑΜΚΟ ΕΛΛΑΣ Α.Ε.» ζητεί να ληφθούν τα αναγκαία µέτρα µε
σκοπό την παραγωγή οχηµάτων στην Ελλάδα.

17) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ∆ασικοί Συνεταιρισµοί της Κοινότητας
Μηλέας Ιωαννίνων, ζητούν την επίλυση από τον ΟΑΕΕ ασφαλι-
στικού προβλήµατος.

18) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Ξενοδόχων Νοµού Μαγνησίας
διαµαρτύρεται για την παρεµπόδιση της κυκλοφορίας στην πε-
ριοχή των Τεµπών από τις κινητοποήσεις των αγροτών.

19) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Εύβοιας
ζητεί την κατασκευή έργων αγροτικής οδοποιΐας στο Νοµό Εύ-
βοιας.

20) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σηπιάδος Μαγνησίας ζητεί την
αποκατάσταση των παραλιακών κρηπιδωµάτων της περιφέρειάς
του από τις ζηµιές που υπέστησαν εξαιτίας της θεοµηνίας.

21) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο Επαγ-
γελµατιών Οδηγών Φορτηγών Αυτοκινήτων Ελλάδας καταγγέλλει
τη Συνδικαλιστική παράταξη του ΠΑΜΕ για πολιτικές πρακτικές
που στρέφονται κατά των συµφερόντων εργαζοµένων σε επιχει-
ρήσεις του Νοµού Εύβοιας.

22) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φερών Μαγνησίας ζητεί την προ-
ώθηση των έργων ανακαίνισης του σταδίου στο Βελεστίνο Μα-
γνησίας, ενόψει των Μεσογειακών Αγώνων του 2013.

23) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑ-
ΠΑ∆ΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Στυρέων Εύ-
βοιας ζητεί τη συνέχιση του προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

24) Η Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΤΣΑΜΠΙΚΑ (ΜΙΚΑ) ΙΑΤΡΙ∆Η
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Επαγγελµατικοί Φορείς της
Νήσου Κω ζητούν το πάγωµα των χρεών στον ΟΑΕΕ για ένα
χρόνο κ.λπ..

25) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Αγροτικοί ∆ασικοί Συνεταιρισµοί
Μηλέας και «Αµέρου Μηλέας» Ιωαννίνων ζητούν να παραµείνουν
ασφαλισµένα τα µέλη τους στο ΙΚΑ και να µην υπαχθούν στον
ΟΑΕΕ.

26) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
‘Ενωση Αγροτικών Συνεταιρισµών ‘Αρτας - Φιλιππιάδας ζητεί την
ένταξη της χυµοποίησης στο πρόγραµµα των άµεσων ενισχύ-
σεων από εθνικούς πόρους.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αποκατάσταση του

σεισµόπληκτου κτηρίου του «ΕΡΜΗ» στην πλατεία Γεωργίου Πά-
τρας.

28) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Μορφωτικός Σύλλογος Αραπολα-
καίων Πυλίας «Η ΥΠΑΠΑΝΤΗ ΤΟΥ ΣΩΤΗΡΟΣ» ζητεί την
ηλεκτροδότηση της εκκλησίας ‘Αγιος ∆ηµήτριος και του κοιµη-
τηρίου του χωριού Αραπόλακα Πυλίας Μεσσηνίας.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία Αγρότες του Νοµού Αχαίας ζητούν την επί-
σπευση της πληρωµής των επενδύσεων που έχουν ενταχθεί στα
Σχέδια Βελτίωσης του Γ’ΚΠΣ.

30) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆/ντής του ∆ηµοτικού Σχολείου Μυρ-
τιάς Ηλείας ζητεί την άµεση επισκευή των ζηµιών που προκάλεσε
σφοδρός ανεµοστρόβιλος στο κτήριο του σχολείου.

31) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τµήµα ∆υτικής Ελλάδας του Τεχνικού
Επιµελητηρίου Ελλάδας ζητεί τη θέσπιση ολοκληρωµένου Εθνι-
κού Σχεδίου Αντισεισµικής Πολιτικής και Θωράκισης της Χώρας.

32) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Α’ Πει-
ραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµος Αρτεµισίου Εύβοιας ζητεί τη συνέχιση του έργου
της διάνοιξης γεώτρησης σε περιοχή του ∆∆ Ελληνικών Εύβοιας.

33) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νιάτων Λακωνίας ζητεί να
δοθεί παράταση ως το τέλος του 2010 στις συµβάσεις για την
αποκοµιδή και µεταφορά των αποριµµάτων στους ΟΤΑ.

34) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο ∆ήµος Κηρέως Εύβοιας ζητεί την άµεση κάλυψη των κενών ορ-
γανικών θέσεων στο Υποκατάστηµα του ΙΚΑ Μαντουδίου Εύ-
βοιας.

35) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μονεµβασίας Λακωνίας
υποβάλλει προτάσεις και ζητεί την επίλυση προβληµάτων που
σκοπό έχουν να ανακουφίσουν και να στηρίξουν τους αγρότες
του Νοµού Λακωνίας.

36) Η Βουλευτής Φωκίδος κ. ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την έκδοση της συνταξιοδοτι-
κής απόφασης για τον ασφαλισµένο του ΟΑΕΕ κ. Κουλόµπουρο
Ευθύµιο.

37) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Λάρισας ζητεί
την αποκατάσταση της κυκλοφορίας στην Εθνική Οδό Αθηνών -
Θεσσαλονίκης στο ύψος των Τεµπών.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 259/26/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Καραθανασόπουλου Νικολάου, Μωραϊτη Νικολάου, Χαρα-
λάµπους Χαράλαµπου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 26/20/11/20
έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
η ακόλουθη απάντηση:

2748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)»



2. Στην µε αριθµό 293/26/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Νάνου Αποστόλου, Σκυλλάκου, Αντωνίου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 38/20-11-2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

2750 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)»



3. Στην µε αριθµό 317/26/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Χαραλάµπους Χαράλαµπου, Μωραϊτη Νικολάου, Καραθα-
νασόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆6/Φ38/οικ.23932

20-11-2009 έγγραφο από την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)»



4. Στην µε αριθµό 337/27/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Χαλβατζή Σπυρίδωνα, Γκιόκα Ιωάννη, Μαυρίκου Γεωργίου,
Παπακωνσταντίνου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/

26833/2160/20-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

2752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 389/29/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλευρά Αθανάσιου (Νάσου) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
ΤΚΕ/Φ.2/28378/20-11-2009 έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερι-

κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:

2754 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2756 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2758 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2760 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)»



6. Στην µε αριθµό 438/30/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
∆ρίτσα Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/647/20-11-2009

έγγραφο από την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 443/30/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Πλεύρη Αθανασίου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη δόθηκε
µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/28383/20-11-2009 έγγραφο από τον

Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

2762 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 749/06/11/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Παπαδηµούλη ∆ηµητρίου, Αµµανατίδου - Πασχαλίδου Ευ-
αγγελίας (Λίτσας), ∆ιώτη Ηρούς δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

∆15/Γ/οικ.23921/20-11-2009 έγγραφο από την Υπουργό Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απά-
ντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)»



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφορών και ερωτήσεων της Τρί-
της 26ης Ιανουαρίου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 1644/26-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μουσουρούλη προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης σχετικά µε την αε-
ροµεταφορά ασθενών από τα νησιά και τις ακριτικές περιοχές
και την ίδρυση παραρτήµατος του ΕΚΑΒ µε έδρα την Χίο.

2.- Η µε αριθµό 2143/7-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς
την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
λειτουργία της Μονάδας Εντατικής Θεραπείας (ΜΕΘ) του Γενι-
κού Νοσοκοµείου Αγρινίου.

3.- Η µε αριθµό 2928/18-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς
την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης & Θρησκευµάτων,
σχετικά µε απόψεις που εκφράζει η Πανελλήνια Ένωση Σχολι-
κών Συµβούλων σε επιστολή της στο Υπουργείο.

4.- Η µε αριθµό 498/2-11-2009 ερώτηση του Ζ Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την παράνοµη απόρριψη
νοσοκοµειακών αποβλήτων σε χωµατερές.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 926/11-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς την Υπουργό
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε επεν-
δυτικά σχέδια στην Κρήτη που εκκρεµούν για την υπαγωγή τους
στον Αναπτυξιακό Νόµο.».

2764 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ

«Συζήτηση και λήψη απόφασης σύµφωνα µε τις διατάξεις του
άρθρου 144 του Κανονισµού της Βουλής, επί της προτάσεως που
κατέθεσαν εκατόν είκοσι οκτώ Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος για σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής, σχετικά µε την ολοκλήρωση της διε-
ρεύνησης του συνόλου του σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου».

Η συζήτηση της πρότασης θα διεξαχθεί σύµφωνα µε τις δια-
τάξεις των άρθρων 137 και 144 του Κανονισµού της Βουλής.

Έχω την τιµή να θέσω υπ’ όψιν του Σώµατος την απόφαση της
∆ιάσκεψης των Προέδρων για την οργάνωση της συζήτησης,
σύµφωνα µε τη διαδικασία που ακολουθήσαµε και σε άλλες ανά-
λογες συζητήσεις. Σύµφωνα µε αυτή και κατ’ εφαρµογή της διά-
ταξης της παραγράφου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της
Βουλής, θα υπάρξει κατάλογος κατά προτεραιότητα οµιλητών
που θα οριστούν από τα κόµµατα ως εξής: Τρεις Βουλευτές από
το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό Κίνηµα, τρεις Βουλευτές από τη Νέα
∆ηµοκρατία και ανά ένας συνάδελφος από τις άλλες τρεις Κοι-
νοβουλευτικές Οµάδες.

Επίσης τα κόµµατα, πέραν των ανωτέρω, εφόσον επιθυµούν,
µπορούν να δώσουν κατάλογο οµιλητών.

Εκτός από τους Προέδρους των Κοινοβουλευτικών Οµάδων
και τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, όποιος άλλος συνά-
δελφος θέλει να µιλήσει θα εγγραφεί µε το ηλεκτρονικό σύ-
στηµα, µέχρι το τέλος της οµιλίας του δεύτερου οµιλητή.

Οι πέντε πρώτοι οµιλητές, ένας από κάθε κόµµα, προτείνω να
µιλήσουν µέχρι δεκαπέντε λεπτά και οι υπόλοιποι τέσσερις µέχρι
οκτώ λεπτά. Σύµφωνα µε τον Κανονισµό, οι συνάδελφοι, οι οποίοι
θα εγγραφούν στον κατάλογο µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, θα µι-
λήσουν από πέντε λεπτά. Οι οµιλητές θα λάβουν το λόγο εναλ-
λάξ και δεν θα υπάρξουν δευτερολογίες.

Οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων θα µιλήσουν, εάν
το επιθυµούν, σύµφωνα µε το χρόνο που προβλέπεται από το
άρθρο 97 παράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής.

∆ηλαδή, η διάρκεια της αγόρευσης του Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ και του Πρόεδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας θα είναι µέχρι είκοσι
λεπτά, της Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, του Προέδρου της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΛΑΟΣ και του Προέδρου της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ µέχρι δεκαπέντε λεπτά.

Οι αναπληρωτές των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων θα µιλήσουν µέχρι δώδεκα λεπτά. Εάν, όµως, προηγηθεί οµι-
λία Προέδρου Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο αναπληρωτής του
θα λάβει το λόγο για πέντε λεπτά.

Οι Υπουργοί θα µιλήσουν για δεκαοκτώ λεπτά. Κατά τα λοιπά
θα εφαρµοστούν οι διατάξεις των άρθρων 97, 167 και 137 του
Κανονισµού της Βουλής.

Η Βουλή αποδέχεται αυτήν την πρόταση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Η πρόταση έγινε απο-

δεκτή οµοφώνως.
Σας ενηµερώνω ότι τα κόµµατα έχουν υποδείξει: το ΠΑΣΟΚ

την κ. Χρύσα Αράπογλου και τους κ. ∆ηµήτριο Τσιρώνη και κ. ∆η-
µήτριο Παπουτσή, η Νέα ∆ηµοκρατία τον κ. Χρήστο Μαρκογιαν-
νάκη, τον κ. Κωνσταντίνο Μαρκόπουλο και τον κ. Ελευθέριο
Αυγενάκη, το ΚΚΕ τον κ. Αντώνιο Σκυλλάκο, ο ΛΑΟΣ τον κ. Αθα-
νάσιο Πλεύρη και ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς τον
κ. Νικόλαο Τσούκαλη.

Τέλος, προτείνω η συζήτηση να ολοκληρωθεί την δωδεκάτη
νυχτερινή. Συµφωνείτε, κύριοι συνάδελφοι;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς, το Σώµα συµ-

φώνησε οµοφώνως.
Το λόγο έχει η κ. Χρύσα Αράπογλου.
ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν περάσει δεκαπέντε περί-

που µήνες από τότε που, σε αυτήν την Αίθουσα, η Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας κατέθεσε την πρόταση για τη συγκρό-
τηση της εξεταστικής επιτροπής για την υπόθεση του Βατοπε-
δίου, αδύναµη να αντιµετωπίσει διαφορετικά τη χιονοστιβάδα
των αποκαλύψεων για ένα σκάνδαλο σπάνιας εθνικής βαρύτη-
τας και επιχειρησιακής πολυπλοκότητας.

Πέρασαν, λοιπόν, δεκαπέντε µήνες από την πρώτη εκείνη επι-
χείρηση διαλεύκανσης του σκανδάλου. Πέρασαν έξι χρόνια από
τις πρωτόγνωρες αποφάσεις των παραπλανηθέντων Υπουργών,
που αποτέλεσαν το ασφαλές υπόβαθρο για την επώασή του. Με-
σολάβησε η συγκρότηση και λειτουργία της εξεταστικής επι-
τροπής και πέντε διαφορετικών πορισµάτων, σχετικά µε το εύρος
και το είδος των ευθυνών, η απόρριψη δύο προτάσεων της αντι-
πολίτευσης για τη διερεύνηση των πιθανών και ποινικών ευθυ-
νών. Χύθηκαν τόνοι µελάνι, αναλώθηκαν εκατοντάδες ώρες σε
ακροάσεις και δεκάδες οικόπεδα στο µεταξύ άλλαξαν χέρια, σε
λίγους µόνο µήνες.

Εν τέλει, ένοχος δεν υπήρξε. Όλοι παραπλανήθηκαν, κανείς
δεν γνώριζε και βεβαίως κανείς δεν σχεδίασε. Έτσι, µεθοδεύ-
θηκε να λήξει το σκάνδαλο του Βατοπεδίου, σε σηµείο που οι
σκεπτόµενοι συµπολίτες µας αναρωτιούνται «υπήρξε σκάν-
δαλο;». Η απάντηση, βεβαίως, είναι αυτονόητη. Η υπόθεση του
Βατοπεδίου συνιστά µία από τις πλέον απροκάλυπτες προσπά-
θειες καταλήστευσης δηµοσίου πλούτου. Είναι ένα σκάνδαλο µε
τεράστιες οικονοµικές, πολιτικές και ηθικές διαστάσεις. Είναι µία
εθνική περιπέτεια µε συγκεκριµένους ηθικούς και φυσικούς αυ-
τουργούς, που οδήγησαν την πολιτική σε ανυποληψία, τη δηµό-
σια διοίκηση σε ευτελισµό και τις αξίες της ελληνικής κοινωνίας
σε αµφισβήτηση.

Σήµερα, λοιπόν, βρισκόµαστε πάλι στην ίδια Αίθουσα, µε το
ίδιο θέµα στην ηµερήσια διάταξη, τη σύσταση ή µη εξεταστικής
επιτροπής για το σκάνδαλο του Βατοπεδίου. Μόνο που σήµερα
υπάρχουν διαφορές. Ποιοτικές διαφοροποιήσεις στο επίπεδο
στόχων, προθέσεων και κυρίως πολιτικής βούλησης. Ο στόχος
της εξεταστικής επιτροπής είναι να διερευνήσει ουσιαστικά και
σε βάθος όλες τις πτυχές του σκανδάλου. Όχι απλώς να εντοπί-
σει, αλλά κυρίως να αποδείξει και να καταδείξει σε όλους τους
Έλληνες, τους πρωταγωνιστές µίας συντονισµένης επιχείρησης
διοικητικής παρωδίας και πολιτικής τραγωδίας.

Η υπόθεση του Βατοπεδίου δεν µπορεί να κλείσει ως µία
έρευνα που ολοκληρώθηκε µε συνοπτικές διαδικασίες και εξελί-
χθηκε σε επιχείρηση µετακύλισης ευθυνών ανάµεσα σε Υπουρ-
γούς και υπηρεσιακούς παράγοντες.

∆εν µπορεί να κλείσει χωρίς ενόχους και κυρίως, κυρίες και
κύριοι, χωρίς τιµωρία. Πρόκειται για µια πρωτόγνωρη απόπειρα
δηµόσιας καταλήστευσης, µε συγκεκριµένους αυτουργούς ενό-
χους και ωφελούµενους. Αυτούς θα πρέπει µε τόλµη να κατα-
δείξουµε και να αποδώσουµε ευθύνες, αποκαθιστώντας εν µέρει
την αξιοπιστία των θεσµών και κυρίως την αξιοπιστία και το
νόηµα της ίδιας της πολιτικής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βιώνουµε όλοι µας και πολλοί
από µας µε µεγάλο προσωπικό κόστος, την απαξίωση του δηµό-
σιου βίου. Η ελληνική κοινωνία µας θεωρεί όλους, συλλήβδην,
αν όχι ενόχους, συνενόχους σε µια γενικευµένη και αόριστη δια-
πλοκή. Με τη σύσταση αυτής της εξεταστικής επιτροπής πρέπει
να αποκαταστήσουµε µε τόλµη την αλήθεια. ∆εν έχουµε άλλο
δρόµο. Αυτό αποτελεί, άλλωστε, και την ελάχιστη υποχρέωση
στο συνταγµατικό µας ρόλο. Μέσα από αυτήν την εξεταστική
πρέπει να αποκαλύψουµε στον ελληνικό λαό, ποιοι λειτούργη-
σαν σε βάρος του δηµοσίου, µε ποιες ενέργειες και ποια βλάβη
προκάλεσαν. Όχι γενικά και αόριστα, αλλά µε ονόµατα και διευ-
θύνσεις. Γιατί το σκάνδαλο του Βατοπεδίου δεν είναι ο «Κώδικας
ντα Βίντσι», δεν είναι ένα µυθιστόρηµα. Είναι µία δύσοσµη επι-
χείρηση που ενορχηστρώθηκε και εκτελέστηκε από συγκεκρι-
µένα πρόσωπα, µε πρωτόγνωρη αποτελεσµατικότητα, έµπνευση
και ταχύτητα. Η πρόθεσή µας είναι να λάµψει η αλήθεια, να φω-
τιστούν όλες οι πλευρές για όλο το χρονικό διάστηµα που αυτή
συντελέστηκε και να δοθούν επαρκείς απαντήσεις σε ερωτή-
µατα, που µε µεθοδεύσεις της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας έµειναν αναπάντητα.

Η εξεταστική επιτροπή θα κληθεί να διερευνήσει αυτό που επι-
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µόνως αναζητούσαµε όλη την προηγούµενη περίοδο. Πού κατέ-
ληξαν τα δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ τα οποία διακινήθηκαν από
τις εγχώριες και υπεράκτιες εταιρείες µιας µονής η οποία λει-
τούργησε πολύ πέρα από το πνευµατικό της ρόλο; Πού κατέλη-
ξαν οι βαλίτσες –έτσι αναφέρονται στις µαρτυρικές καταθέσεις-
µε µετρητά, οι επιταγές και τα εµβάσµατα; Ερωτήµατα που,
παρά τις επίµονες προσπάθειές µας και στο πλαίσιο της προη-
γούµενης εξεταστικής, δεν βρήκαν απάντηση. Να εντοπίσουµε
τους αποδέκτες, αυτούς που πιθανόν χρηµατίστηκαν εκποιώντας
δηµόσια περιουσία και υποθηκεύοντας το µέλλον της περιφέ-
ρειας. Αυτούς που συµµετείχαν σε συναλλαγές, παραβιάζοντας
ηθικούς και θεσµικούς κανόνες και αξίες. Ταυτοχρόνως όµως,
να γίνει ενδελεχής έρευνα για την εξέλιξη της υπόθεσης µέχρι
και τη λήξη της θητείας της προηγούµενης κυβέρνησης. Να µά-
θουµε ποιο ακριβώς είναι σήµερα το ιδιοκτησιακό καθεστώς των
επίµαχων εκτάσεων. Πριν από µήνες, η Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΠΑΣΟΚ κατέθεσε συγκεκριµένη πρόταση νόµου, µε την
οποία ξεκάθαρα ζητούσε την ανάκληση όλων των διοικητικών
πράξεων που αφορούσαν, άµεσα ή έµµεσα, την αναγνώριση
εµπράγµατων δικαιωµάτων της µονής στη λίµνη Βιστωνίδα. Την
ανάκληση κάθε είδους διοικητικών πράξεων που αφορούσαν,
άµεσα ή έµµεσα, στην ανταλλαγή ακινήτων του δηµοσίου. Την
ακύρωση όλων των δικαιοπραξιών και όλων των συµβολαιογρα-
φικών πράξεων που συντάχθηκαν. Την ακύρωση κάθε είδους δι-
καιοπραξίας και συµβολαιογραφικής πράξης που συνήψε η Ιερά
Μονή του Αγίου Όρους µε τρίτους. Την επαναφορά όλων των
ακινήτων που αντηλλάγησαν, στην κυριότητα του δηµοσίου, στην
κατάσταση που βρίσκονταν πριν από την έκδοση των επίµαχων
διοικητικών πράξεων.

Αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, τότε αρνηθή-
κατε αυτή µας την πρόταση. Σήµερα, λοιπόν, όλοι µαζί πρέπει να
αποτιµήσουµε τι ακριβώς συνέβη από τότε µέχρι σήµερα, τι απο-
καταστήσατε πρακτικά.

Έχουµε επίσης την υποχρέωση να ερευνήσουµε και την
ύπαρξη ή µη και ποινικών ευθυνών για όλο το διάστηµα εξέλιξης
του σκανδάλου, από την έναρξή του µέχρι τις σκανδαλώδεις µε-
ταβιβάσεις του 2008 και τις ενέργειες της κυβέρνησης µέχρι τη
λήξη της θητείας της.

Η υπόθεση Βατοπεδίου συνιστά ένα τεράστιο πολιτικό-οικο-
νοµικό σκάνδαλο, που χαρακτηρίζεται από πρωτόγνωρες παρα-
νοµίες και µεθοδεύσεις. Συνοπτικά να υπενθυµίσω ότι στο
σκάνδαλο Βατοπεδίου τα είδαµε όλα.

Είδαµε την αναγνώριση της µονής ως ιδιοκτήτριας της λίµνης
µε µια διοικητική πράξη έωλη.

Είδαµε την παραίτηση του δηµοσίου από µία κερδισµένη δίκη
που διασφάλιζε οριστικά τα δικά του συµφέροντα.

Είδαµε υπουργικές αποφάσεις ανταλλαγών –µάλλον αυτές δεν
τις είδαµε, τις αναζητούµε- ανταλλαγών-φαντάσµατα, διάθεση
οικοπεδικών εκτάσεων από πλευράς Κτηµατικής Εταιρείας πριν
της παραχωρηθούν, ανταλλαγές που έγιναν χωρίς την τήρηση
του θεσµικού πλαισίου που ορίζει ο ίδιος ο εσωτερικός κανονι-
σµός της Κτηµατικής Εταιρείας και βεβαίως υπογραφή συµβο-
λαιογραφικών πράξεων χωρίς τους νόµιµους τίτλους
ιδιοκτησίας. Είδαµε να υπερκοστολογείται η αξία της λίµνης στη
βάση µιας µελέτης αλιευτικής διαχείρισης, για την οποία οι ιχθυο-
λόγοι σχίζουν τα πτυχία τους.

Είδαµε, ταυτοχρόνως, υποκοστολογήσεις στα ανταλλασσό-
µενα οικόπεδα του δηµοσίου που εκτιµούνταν ως δάση και αρ-
χαιολογικοί χώροι και στη συνέχεια µεταβιβάζονταν ως άρτιες
και οικοδοµήσιµες εκτάσεις. Είδαµε τον αποχαρακτηρισµό αρ-
χαιολογικών χώρων και δασών µε συνοπτικές διαδικασίες σε µία
νύχτα. Είδαµε παραιτήσεις εισαγγελικών λειτουργών που θυσία-
σαν καριέρα υπερασπιζόµενοι το κύρος των θεσµών και τη δι-
καιοσύνη. Είδαµε την ηθεληµένη αδυναµία ελέγχου από πλευράς
πολιτείας σε ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου που εξό-
φθαλµα λειτουργούσε πέρα και έξω από κάθε όριο του κατα-
στατικού του σκοπού, µια ιερά µονή που πουλούσε και αγόραζε,
έστηνε δηµοπρασίες, επένδυε στο Χρηµατιστήριο, έπαιρνε πρω-
τόγνωρα δάνεια, συµµετείχε σε εγχώριες και off shore εταιρείες.
Είδαµε µοναχούς άνετους σε υπουργικά γραφεία που συµµετεί-
χαν σε συσκέψεις, κυκλοφορούσαν µε υπουργικά αυτοκίνητα και

µετέφεραν βαλίτσες µε µετρητά προς άγνωστους αποδέκτες.
Αλλά µάλλον δεν τα είδαµε όλα γιατί µέχρι και σήµερα το σκάν-

δαλο του Βατοπεδίου κινείται στα όρια του µεταφυσικού. Κανέ-
νας υπεύθυνος, κανένας υπόλογος για την επιχείρηση
καταλήστευσης ποσού µεγαλύτερου του 1.000.000.000 ευρώ
από τα ταµεία του κράτους και τον δηµόσιο πλούτο. Κανένας
υπεύθυνος και υπόλογος για τον ευτελισµό της δηµόσιας ζωής
και της λειτουργίας της ελληνικής διοίκησης. Κανένας υπεύθυ-
νος για το διασυρµό της πολιτικής αλλά και της ίδιας της Ορθο-
δοξίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προηγούµενη εξεταστική επι-
τροπή χάριν κυρίως στην κινητικότητα των Βουλευτών τής τότε
αντιπολίτευσης ανέδειξε πολύ χρήσιµα στοιχεία της υπόθεσης
που τεκµηριώνουν σε µεγάλο βαθµό πολιτικές και ποινικές ευ-
θύνες κυβερνητικών αλλά και διοικητικών παραγόντων. Παρ’ όλα
αυτά άφησε και πολλά κεντρικά σηµεία της υπόθεσης σκοτεινά
κυρίως εξαιτίας της προφανούς έλλειψης επαρκούς πολιτικής
βούλησης να λάµψει η αλήθεια, της απροθυµίας Βουλευτών της
Πλειοψηφίας να αναζητηθούν περαιτέρω στοιχεία, ενισχυτικά
της έρευνας, και κυρίως εξαιτίας της πρόθεσης της κυβέρνησης
του κ. Καραµανλή να κλείσει την υπόθεση µε συνοπτικές διαδι-
κασίες και στο τέλος να κλείσει και την ίδια τη Βουλή.

Σήµερα λοιπόν η νέα εξεταστική επιτροπή θα πρέπει να δώσει
απαντήσεις στα ερωτήµατα που συνεχίζουν να ρυπαίνουν το δη-
µόσιο βίο. Θα πρέπει να διερευνήσει: Ποια ήταν ακριβώς η σχέση
της Ιεράς Μονής Βατοπεδίου µε αυτές τις περιβόητες off shore
εταιρείες της Κύπρου, τη «RASSADEL», τη «ΜΑDEUS» και κανείς
δεν ξέρει πόσες ακόµη; Ποια η ουσία και η σκοπιµότητα της συ-
ναλλαγής της µονής µε τρίτους; Θα πρέπει να διερευνήσει: Πώς
χρησιµοποιήθηκαν αυτές οι εταιρείες; Πόσο σχετίζονται µε τη
διακίνηση µαύρου και πιθανόν πολιτικού χρήµατος; Πώς είναι δυ-
νατόν οι δύο απ’ αυτές τις εταιρείες να διαχειρίζονται κεφάλαια
της µονής στο όνοµα τρίτων; Πώς είναι δυνατόν η µονή να δα-
νείζεται υπέρογκα ποσά από ελληνικές τράπεζες και τα χρήµατα
αυτά να τα διαχειρίζονται εταιρείες µε έδρα την Κύπρο; Πώς είναι
δυνατόν αυτές οι off shore εταιρείες να επενδύουν όλα αυτά τα
τεράστια κεφάλαια στο ελληνικό Χρηµατιστήριο, να διαθέτουν
µεγάλα ποσά για τη συµµετοχή στο µετοχικό κεφάλαιο ελληνι-
κών εταιρειών που προνοµιακά ανέλαβαν την ανοικοδόµηση των
δωρηθέντων µε την υπεραξία τους πλέον οικοπέδων; Ποια ακρι-
βώς είναι η σχέση του «Οµίλου Πάπιστα» µε τη µονή αλλά και κυ-
βερνητικούς παράγοντες αφού, όπως ευκρινώς αποδείχθηκε από
την εξεταστική επιτροπή, υπήρξε προνοµιακός προµηθευτής και
του ελληνικού δηµοσίου µέσα από σκανδαλώδεις αναθέσεις και
διαδικασίες που στη Θεσσαλονίκη είναι γνωστές; Ποια ακριβώς
ήταν η κίνηση των λογαριασµών όλων των εµπλεκοµένων προ-
σώπων τόσο µε τη µονή όσο και µε τις εταιρείες της Κύπρου;

Η έκθεση της Τράπεζας της Ελλάδος στη σύντοµη έρευνα που
πραγµατοποίησε διατύπωσε αµφιβολίες για τη σκοπιµότητα συ-
γκεκριµένων τραπεζικών συναλλαγών µεγάλων ποσών. Τα ερω-
τήµατα λοιπόν πρέπει να απαντηθούν και να προχωρήσει αυτή η
έρευνα σε βάθος. Σε ποιον έφτασαν τελικά τα 900.000 ευρώ που
µεταφέρθηκαν από λογαριασµό της «ΜΑDEUS»; Πού κατέληξαν
τα δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ από τις αναλήψεις σε µετρητά
που έκαναν οι εκπρόσωποι της µονής; Πού και γιατί κατέληξαν εν
τέλει όλες αυτές οι επιταγές;

Η σκόπιµη καθυστέρηση στα παραπάνω και σε δεκάδες πα-
ρόµοια ερωτήµατα και η µη ικανοποίηση σχετικών αιτηµάτων των
Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ που συµµετείχαν στην εξεταστική επι-
τροπή για τον έλεγχο, µέσω επιταγών και χρηµατιστηριακών συ-
ναλλαγών, των χρηµατικών ροών της Μονής Βατοπεδίου και των
εµπλεκοµένων κυπριακών εταιρειών στις επενδυτικές της κινή-
σεις είναι προφανές ότι αποστέρησε την έρευνα από τα στοιχεία
εκείνα που είναι αποδεικτικά για τη διακρίβωση των τελικών δι-
καιούχων των ποσών και την πιθανή διακίνηση πολιτικού χρήµα-
τος. Όλα αυτά λοιπόν θα πρέπει να εξεταστούν εκ νέου.

Επίσης, γιατί έµειναν αναπάντητα τα βασικά ερωτήµατα που
αφορούν στην πορεία του µαύρου χρήµατος;

Σας υπενθυµίζω ότι οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ που συµµετεί-
χαν στην εξεταστική επιτροπή επανειληµµένα και µε σχετική επι-
στολή ζήτησαν να ανοιχτούν οι χρηµατιστηριακοί λογαριασµοί

2766 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, των συναλλαγών της µονής
και των εµπλεκοµένων µε αυτήν, τόσο στο Χρηµατιστήριο Αθη-
νών, όσο και σε αυτό της Κύπρου, αιτήµατα που δεν έγιναν δεκτά
και η έρευνα παρέµεινε ατελής. Ζήτησαν να προσκοµιστούν αντί-
γραφα των πινακιδίων αγοραπωλησίας µετοχών και άλλων χρη-
µατιστηριακών προϊόντων καθώς και αναλυτικός κατάλογος των
τραπεζικών λογαριασµών που χρεώνονται και πιστώνονται µε τις
αγορές και ρευστοποιήσεις µετοχών και άλλων χρηµατιστηρια-
κών προϊόντων αντίστοιχα µε στοιχεία από τις χρηµατιστηριακές
εταιρείες που διενεργούσαν τις συναλλαγές µε τις συνδεόµενες
εταιρείες µε τη µονή. Και αυτό το αίτηµα δεν έγινε δεκτό και η
υπόθεση παρέµεινε σκοτεινή.

Για ποιους λόγους, για όλα τα παραπάνω δεν κινήθηκαν ποτέ
οι αρµόδιοι ελεγκτικοί µηχανισµοί του κράτους; Για ποιο λόγο,
για βεβαιωµένες παρανοµίες και προσπάθειες φοροδιαφυγής,
δεν ελέγχθηκαν συγκεκριµένα πρόσωπα, εταιρείες και η ίδια η
Μονή Βατοπεδίου από την Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων του
Υπουργείου Οικονοµικών και από την αρχή για το ξέπλυµα του
µαύρου χρήµατος; Αυτό θα µείνει αναπάντητο, θα αιωρείται
; Ποιες ακριβώς ήταν οι ενέργειες της κυβέρνησης µετά το πέρας
της εξεταστικής επιτροπής και µε γνωστή την απόφαση περί κυ-
ριότητας του δηµοσίου στη Λίµνη Βιστωνίδα, προκειµένου τα ακί-
νητα που ανταλλάχθηκαν να γυρίσουν στο δηµόσιο; Πώς είναι
δυνατόν ακόµα και σήµερα αποχαρακτηρισµένοι αρχαιολογικοί
χώροι και δάση να ανήκουν σε ιδιώτες και να συνεχίζεται η ανοι-
κοδόµηση οικοπέδων που παραχωρήθηκαν παράνοµα; Ποια η
σύνδεση συνολικά της κυβέρνησης και της ηγεσίας του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών µε τον «Όµιλο Εταιρειών Πάπιστα» αφού απο-
δεδειγµένα µίσθωνε από αυτόν κτήρια για να στεγάσει υπηρεσίες
του Υπουργείου µε µεγάλα ενοίκια, αλλά στην πραγµατικότητα
δεν µίσθωνε κτήρια, αλλά οικόπεδα στα οποία επρόκειτο να ανε-
γερθούν κτήρια;

Εν τέλει ποιοι έδιναν εντολές για όλα αυτά; Όλα τα παραπάνω
θα πρέπει να διερευνηθούν από αυτή την επιτροπή προκειµένου
να προκύψουν ευκρινείς απαντήσεις και καθορισµένες ευθύνες.
Και µπορεί στο επίπεδο των ποινικών ευθυνών πολιτικών προ-
σώπων να υπάρχει παραγραφή για τη θητεία τους µέχρι το 2007,
αλλά συνεχίζουν να υπάρχουν σηµαντικά ερωτηµατικά για τις
πράξεις και τις παραλείψεις τους για όλη την επόµενη περίοδο.

Η χώρα µας µε ευθύνες της προηγούµενης κυβέρνησης βιώ-
νει µια πρωτοφανή οικονοµική κρίση. Κυρίως όµως ζούµε µια
κρίση αξιών, κρίση αντιπροσώπευσης, κρίση πολιτικής και θε-
σµών και αυτή είναι η σηµαντικότερη. Αν δεν καταφέρουµε να
την ξεπεράσουµε καµµιά οικονοµική ανάκαµψη δεν θα είναι εφι-
κτή. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ αυτή τη δέσµευση ανέλαβε και
αυτή θα τηρήσει. ∆ιαφάνεια και επιστροφή στην πολιτική του αυ-
τονόητου. Στην εντιµότητα, στο δηµόσιο έλεγχο, στην αξιοκρα-
τία, στη λογοδοσία, στην ηθική στην πολιτική και πάνω από όλα
στην αλήθεια. Καµµία ανάπτυξη δεν είναι εφικτή στο σαθρό έδα-
φος της ασυδοσίας, της ατιµωρησίας, της αδιαφάνειας, της ανα-
ξιοκρατίας και εν τέλει της αιχµαλωσίας τής ίδιας της πολιτικής.
Η πλήρης διαφώτιση της υπόθεσης του Βατοπεδίου είναι ευθύνη
όλων µας.

Επειδή η προηγούµενη εξεταστική επιτροπή διερεύνησε ένα
σκάνδαλο τεραστίων διαστάσεων µε µεγάλη ποσότητα πληρο-
φοριών σε µόλις ένα µήνα µε αποτέλεσµα να µείνουν σκοτεινές
πολλές πτυχές της υπόθεσης. Επειδή το µείζον ζήτηµα της πα-
ράνοµης διακίνησης τεράστιων χρηµατικών ποσών, που προέ-
κυπταν από τις υπεραξίες των ανταλλαγών και της τελικής
κατάληξής τους, παρέµεινε αδιευκρίνιστο και ανέλεγκτο από
τους αρµόδιους κρατικούς µηχανισµούς. Επειδή παρά το µέγε-
θος του σκανδάλου και τα στοιχεία που προέκυψαν από την εξε-
ταστική, η κυβέρνηση µέχρι τη λήξη της θητείας της δεν
µερίµνησε για την επιστροφή των ακινήτων στο ελληνικό δηµό-
σιο. Επειδή η αναζήτηση της αλήθειας στο σκάνδαλο Βατοπε-
δίου δεν αποτελεί µόνο ζήτηµα δηµοσίου συµφέροντος, αλλά και
ουσιώδες ζήτηµα προάσπισης των ίδιων των θεσµών και της πο-
λιτικής ζωής του τόπου, καθώς πέρα από την οικονοµία υπάρχει
κίνδυνος πτώχευσης των δηµογραφικών θεσµών. Επειδή η πολι-
τική δεν µπορεί να είναι µία ανέξοδη ρητορεία, αλλά πράξη ευ-
θύνης, ουσίας και αποτελέσµατος. Επειδή, τέλος, η κραυγή είναι

πάνδηµη και διακοµµατική, δείξτε τους ενόχους για να αποδεί-
ξετε ότι δεν είστε συνένοχοι.

Για όλους αυτούς τους λόγους, σας καλώ να υπερψηφίσετε
την πρότασή µας για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής, δηλώ-
νοντας την αποφασιστικότητα της Βουλής των Ελλήνων για ου-
σιαστική δηµοκρατική λειτουργία και ανατροπή των µέχρι
σήµερα κοινών αντιλήψεων περί συγκάλυψης και ατιµωρησίας,
προκειµένου οι πολίτες να µας εµπιστευτούν, να εµπιστευτούν
την πολιτική και να πιστέψουν και πάλι στη δηµόσια λειτουργία.
Αυτή είναι η ευθύνη της Βουλής των Ελλήνων. Αυτή είναι η ευ-
θύνη όλων µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής,
πενήντα τρεις µαθήτριες και µαθητές και πέντε εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί από το 8ο Επαγγελµατικό Λύκειο Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστος
Μαρκογιαννάκης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, δεν ξέρω εάν θα µείνουµε στο κείµενο της προτάσεως που
κατέθεσαν οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ για τη σύσταση εξεταστι-
κής επιτροπής ή αν θα πρέπει να δούµε το ζήτηµα σύµφωνα µε
τα όσα εξετέθησαν από την αξιότιµη συνάδελφο προηγουµένως,
διότι η µεν πρότασις περιορίζει την έρευνα σε συγκεκριµένα θέ-
µατα, η δε κυρία συνάδελφος, όπως ανέπτυξε την πρόταση, ου-
σιαστικά µας είπε πως πρέπει εξαρχής να επανεξετάσουµε αυτό
που λέγεται σκάνδαλο Βατοπεδίου.

Φοβάµαι ότι εάν το ΠΑΣΟΚ στοχεύει στο δεύτερο, δηλαδή σ’
αυτό που εισηγείται η κυρία συνάδελφος, τότε κινδυνεύουµε να
παρασυρθούµε σ’ ένα θεσµικό ολίσθηµα που δεν θα έχει προη-
γούµενο και θα ανοίξουµε δρόµους που στο µέλλον θα είναι
πάρα πολύ επικίνδυνοι για τον κοινοβουλευτισµό και τη δηµο-
κρατία. ∆ιότι αντιλαµβάνεστε τι µπορεί να συµβεί εάν, για οποι-
αδήποτε έρευνα στο πλαίσιο µιας εξεταστικής επιτροπής,
έρχεται στη συνέχεια µία άλλη πλειοψηφία στην οποία δεν θα
αρέσει το πόρισµα, η οποία θα συνιστά και θα συγκροτεί µία
άλλη εξεταστική επιτροπή που θα ερευνά από την αρχή και θα
βγάζει ένα άλλο πόρισµα;

Ποια η συνέχεια του κοινοβουλευτισµού; Πού πάνε τα κοινο-
βουλευτικά ήθη, η παράδοση; Μέχρι πριν είκοσι χρόνια είχαν συ-
σταθεί όλες και όλες δύο ή τρεις εξεταστικές επιτροπές από το
Κοινοβούλιο και σήµερα µιλάµε για τη σύσταση πέντε ή έξι επι-
τροπών για να ερευνηθούν ζητήµατα.

Είναι πολύ σοβαρά πράγµατα αυτά. Ναι µεν εµείς ευθύς εξαρ-
χής λέµε ότι ναι θα συναινέσουµε στην πρόταση η οποία κατε-
τέθη, αλλά, για όνοµα του Θεού, όχι στο πλαίσιο µιας τέτοιας
γενικευµένης επανάληψης µιας ερεύνης, η οποία θα αποτελέσει
ένα προηγούµενο που θα είναι ήκιστα ωφέλιµο για τον κοινο-
βουλευτισµό και τη δηµοκρατία.

Τίθεται ένα ζήτηµα: Όταν έχει συσταθεί µία εξεταστική επι-
τροπή για ένα θέµα, η οποία έχει περαιώσει τις εργασίες της,
έχει καταθέσει το πόρισµα και αυτό έχει συζητηθεί, κατά πόσο
είναι δυνατό να συσταθεί µια καινούργια επιτροπή; Κατ’ αρχάς,
λέµε όχι. Γιατί όχι;

Πρώτα απ’ όλα, δεν το προβλέπει ο Κανονισµός της Βουλής
ούτε το Σύνταγµα. Οι διατάξεις του Κανονισµού της Βουλής στα
άρθρα 144 και επόµενα λένε ότι εφαρµόζονται αναλόγως οι δια-
τάξεις της ποινικής δικονοµίας, που ασφαλώς έχουν να κάνουν
και µε το, οιονεί, δεδικασµένο. Ένα πόρισµα το οποίο εξεδόθη
µετά από έρευνα και ψηφίστηκε, δηµιουργεί ένα, οιονεί, δεδικα-
σµένο, εκτός εάν –προσέξτε!- έχει διαλυθεί η Βουλή πριν κατα-
τεθεί το πόρισµα ή έχει λήξει η κοινοβουλευτική περίοδος.

Θα µπορούσαµε βεβαίως κατά παραχώρηση να δεχθούµε ότι
εφόσον ένα ζήτηµα δεν ετέθη προς έρευνα ή δεν ερευνήθηκε
καθόλου, τότε να επανέλθει η Βουλή να το ερευνήσει, όχι όµως
αν κρίνεται ότι το εξετίµησε ή το ερεύνησε πληµµελώς, γιατί τότε
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θα µπορούσαµε να οδηγηθούµε σε επαναλήψεις εξεταστικών
επιτροπών εις το διηνεκές. Θα µπορούσε να ισχύσει αυτό που
λέω µόνο εάν δεν ερευνήθηκε ή δεν ετέθη προς έρευνα.

Εγώ όπως είδα την πρόταση την οποία κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ
διαπίστωσα ότι είναι πάρα πολύ προσεκτική. Βεβαίως διαφωνώ
όσον αφορά το περιεχόµενό της για τα δύο ζητήµατα -τα οποία
θέτει- όµως είναι προσεκτική µε την έννοια ότι θέτει µόνο δύο ζη-
τήµατα: Το ένα ζήτηµα είναι για τους λογαριασµούς της µονής,
δηλαδή κατά πόσον ερευνήθη η διακίνηση του χρήµατος, κατά
πόσον ερευνήθηκε για όλα αυτά τα εκατοµµύρια από πού ξεκί-
νησαν, πού πήγαν, πώς κινήθηκαν, ποιος τα πήρε και πού τα
έδωσε. Το ένα ζήτηµα είναι αυτό.

Και το δεύτερο είναι το κατά πόσον η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας κι οι αρµόδιοι Υπουργοί αφότου φάνηκε το πρόβληµα
έκαναν ό,τι έπρεπε προκειµένου να προστατεύσουν την περιου-
σία του ∆ηµοσίου, µε την έννοια να επανέλθει η περιουσία του
∆ηµοσίου όπου είχε δοθεί από εδώ κι εκεί. Αυτά τα δύο ζητήµατα
θέτει.

∆εν το έθεσε έτσι όµως η συνάδελφος προηγουµένως. Η συ-
νάδελφος µίλησε για όλους και για όλα: για βαλίτσες, για «µαύρο
χρήµα», για πολιτικό χρήµα, για διασπάθιση και οτιδήποτε άλλο.

Άρα το θέµα είναι τι θα κάνουµε όταν θα συσταθεί η νέα εξε-
ταστική επιτροπή, την οποία επαναλαµβάνω ότι θα υπερψηφί-
σουµε. Και θα την υπερψηφίσουµε παρά το γεγονός ότι
διακινδυνεύουµε να ακυρώσουµε µία σοβαρή, πολύ σοβαρή δου-
λειά που έγινε από την προηγούµενη εξεταστική επιτροπή, µόνο
και µόνο διότι δεν θέλουµε ως Νέα ∆ηµοκρατία να δώσουµε το
δικαίωµα στον οποιονδήποτε να πει ότι δεν είµαστε υπέρ της δια-
φάνειας. ∆εν θέλουµε να δώσουµε την εντύπωση ότι εµείς θέ-
λουµε να κρύψουµε το οτιδήποτε, είτε ότι φοβόµαστε το
οτιδήποτε. ∆ιότι εµείς δεν ταυτιζόµαστε µε τη Μονή Βατοπεδίου.
∆ιότι εµείς, οι Υπουργοί µας, η κυβέρνησή µας δεν ταυτίζεται µε
το πάρε-δώσε της µονής.

Και σε τελευταία ανάλυση, αν θέλετε να είµαστε ειλικρινείς,
θα έπρεπε την έρευνα, όσον αφορά τη διακίνηση των χρηµάτων
από τους περίεργους αυτούς δαιδαλώδεις λογαριασµούς, να την
έχουµε αναθέσει όχι στη Βουλή, όχι σε µια εξεταστική επιτροπή,
η οποία δεν έχει τις ειδικές γνώσεις. Και µην σας διαφεύγει της
προσοχής ότι εµείς ανοίξαµε δεκάδες, εκατοντάδες λογαρια-
σµών και όλα όσα µας ερχόντουσαν. Τους φακέλους που ερχό-
ντουσαν από τις διάφορες τράπεζες δεν τους µελετούσαµε
εµείς, διότι δεν ξέραµε να τους µελετήσουµε, και είχε συσταθεί
µία εξ ειδικών επιτροπή στην Τράπεζα της Ελλάδος, η οποία
ερεύνησε τα πάντα: Τη διαδροµή του χρήµατος, «µαύρου», «λευ-
κού», όπως θέλετε ονοµάστε το, όχι όµως πολιτικού, διότι κάτι τέ-
τοιο δεν προέκυψε. Και αυτό προεχόντως ερευνήθη.
Προεχόντως ερευνήθη αν υπάρχει πολιτικό χρήµα. Προεχόντως
ερευνήθηκε εάν η µονή έδωσε χρήµατα σε πολιτικούς ή σε κόµ-
µατα. Και κάτι τέτοιο δεν προέκυψε. Και δεν το λέµε εµείς. Το
λέει, επαναλαµβάνω, η Τράπεζα της Ελλάδος που στέλναµε τε-
ράστιους φακέλους που µας ερχόντουσαν από τις διάφορες τρά-
πεζες, από την Κύπρο, από εδώ και από εκεί.

Και τώρα αν θέλαµε να κάνουµε σωστά τη δουλειά µας και δεν
θέλαµε να εντυπωσιάσουµε -διότι ουσιαστικά αυτό κάνουµε
τούτη την ώρα- θα έπρεπε να απευθυνθούµε στην επιτροπή κα-
ταπολέµησης των εσόδων από παράνοµες και εγκληµατικές πρά-
ξεις κι εκεί να τους πούµε «ερευνήστε τους λογαριασµούς» ή να
δούµε τι θα κάνει η ∆ικαιοσύνη. ∆ιότι από εδώ και πέρα σας δια-
βεβαιώνω ότι δεν θα κάνουµε τίποτα άλλο από το να δηµιουρ-
γούµε εντυπώσεις και να θέλουµε να προκαταλάβουµε την κοινή
γνώµη για να καλύψουµε άλλα πράγµατα.

∆ιότι αγαπητή συνάδελφε που κατήλθατε προηγουµένως από
το Βήµα, θέλω να σας πω ότι µπορεί αυτή η επιτροπή να λει-
τούργησε σαράντα πέντε µέρες µόνον, αλλά θα έχετε υπ’ όψιν
σας ότι εξήτασε εκατόν είκοσι δύο µάρτυρες, πολλούς εξ αυτών
δύο φορές. Και αυτοί προτάθηκαν κατά κύριο λόγο από την Αντι-
πολίτευση και προπάντων προτάθηκαν από το ΠΑΣΟΚ. Ουδείς
µάρτυς ο οποίος προτάθηκε, εκτός κι αν εξοφθάλµως η πρόταση
είχε σκοπό την παρέλκυση, ηρνήθηµεν να εξεταστεί. Οποιοδή-
ποτε έγγραφο ζητήθηκε το ζητήσαµε και ήρθε. Οποιοσδήποτε
λογαριασµός θελήσαµε να ανοίξει, άνοιξε. ∆εν νοµίζω ότι, αν-

θρωπίνως, ήταν δυνατόν να γίνει τίποτα καλύτερο.
Το σηµαντικότερο όµως απ’ όλα ποιο ήταν; Η αντικειµενικό-

τητα µε την οποία λειτουργήσαµε. Και δεν επιτρέπω σε κανέναν
να αµφισβητεί ότι λειτουργήσαµε ως εξεταστική επιτροπή και όχι
ως Βουλευτές κάποιου κόµµατος, προσπαθώντας να οδηγή-
σουµε σ’ ένα πόρισµα που είναι προς το συµφέρον του κόµµατός
µας.

Ένα πόρισµα, αγαπητέ συνάδελφε! Συνετάγη ένα πόρισµα και
όχι πέντε που είπατε προηγουµένως! Ένα είναι το πόρισµα, τα
υπόλοιπα είναι οι γνώµες των κοµµάτων.

Έγινε αυτό που δεν έχει γίνει ποτέ µέχρι σήµερα στην Ελλάδα,
τουλάχιστον µεταπολιτευτικά, δεν το θυµάµαι. Ποτέ άλλοτε, δεν
ήρθε Πλειοψηφία, να συντάξει πόρισµα και να καταλογίζει πολι-
τικές ευθύνες σε µέλη της Κυβέρνησης του κόµµατος, το οποίο
στηρίζει. Πότε άλλοτε έγινε αυτό; Πότε άλλοτε ήρθε η Πλειοψη-
φία να κάνει κάτι τέτοιο; Να µου πείτε εσείς τι κάνατε µε τους
TOR-Μ1, να µου πείτε τι κάνατε µε τον Οτσαλάν, να µου πείτε τι
κάνατε µε το Φλοίσβο και µε τόσες άλλες εξεταστικές επιτροπές
που είχαν προηγηθεί;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Σ’ αυτήν την περίπτωση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ποτέ. Και σε αυτή τη συγκε-

κριµένη περίπτωση όταν ήρθαµε, τι είπαµε; Ότι οι Υπουργοί της
Νέας ∆ηµοκρατίας έχουν αντικειµενικές ευθύνες, διότι όφειλαν
ως εκ της θέσεώς τους να έχουν µεγαλύτερη επίβλεψη, σωστό-
τερη επίβλεψη.

Επίσης, είπαµε ότι και όλα όσα έγιναν επί ΠΑΣΟΚ την περίοδο
2000-2004 από τους Υπουργούς τους και εκεί συνέβη ακριβώς το
ίδιο και εκεί δεν επεδείχθη η δέουσα επιµέλεια, η επίβλεψη, µε
αποτέλεσµα να αλωνίζουν από κάτω τα νοµικά συµβούλια, τα διά-
φορα άλλα συµβούλια επίλυσης διαφορών ανταλλαξίµων και κτη-
µάτων του δηµοσίου και τόσα άλλα. Εάν το κράτος λειτουργούσε
πιο συγκροτηµένα, εάν είχαµε µία δηµόσια διοίκηση, η οποία θα
ήταν πιο σφιχτή, δεν θα συνέβαιναν αυτά τα πράγµατα, τα οποία
συνέβησαν.

Έτσι είπαµε εµείς. Έτσι είπαν και τα άλλα κόµµατα, όλα τα
άλλα κόµµατα πλην ΠΑΣΟΚ, το οποίο ΠΑΣΟΚ, αγαπητοί συνά-
δελφοι, είπε ότι φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία για το 2004-2007, ότι
δεν φταίει το ΠΑΣΟΚ για το 2000-2004».

Το σκάνδαλο δεν ξεκίνησε το 2004, ξεκίνησε το 2000 και από
το 2000 µέχρι το 2004 ουσιαστικά δόθηκε η κυριότητα στη µονή,
την οποία στη συνέχεια –κακώς, κάκιστα- ήρθαµε και εµείς να
ανταλλάξουµε µε άλλα κτήµατα του δηµοσίου. Είναι ένα δια-
χρονικό πρόβληµα. Έτσι το αντιµετωπίσαµε αντικειµενικά, αντί-
θετα µε εσάς που το είδατε απόλυτα κοµµατικά.

Και έρχοµαι τώρα στα δύο ζητήµατα, τα οποία εσείς θέσατε.
Πρώτα απ’ όλα, έρχεστε τώρα και ζητάτε την έρευνα από την
αρχή. Να σας πω ότι εγώ σαν Πρόεδρος της Επιτροπής τότε,
είχα ζητήσει επανειληµµένα και είχα πει: «Εάν θέλετε παράταση,
εάν χρειάζεται και άλλο να διερευνήσουµε την υπόθεση, πείτε
το. Θέλετε παράταση;»

Ουδείς ήθελε παράταση. Και το επικαλούµαι στα Πρακτικά και
το διαβάζω, διότι εδώ πέρα ό,τι λέµε καταγράφεται και τότε δεν
υπήρξε καµµία αντίδραση, όταν είπα εγώ αυτό το πράγµα. Λέω
λοιπόν το εξής, µιλάω στη Βουλή και λέω: «Θέσατε θέµα παρά-
τασης της επιτροπής για παραπέρα διερεύνηση;» Σας ρώτησα
πολλές φορές ως Προεδρεύων της Επιτροπής. «Θέλετε παρά-
ταση; Πέστε το!» Όλοι µε µια φωνή λέγατε: «∆εν θέλουµε παρά-
ταση». «Τι θέλετε τότε τη νέα διερεύνηση;»

Έτσι είπα στη Βουλή, όταν είχε κατατεθεί και συνεζητείτο το
πόρισµα, το οποίο καταθέσαµε. Τότε γιατί δεν υπήρξε καµµία
αντίδραση από τους παρευρισκόµενους µέσα στην Αίθουσα Βου-
λευτάς του ΠΑΣΟΚ και των άλλων κοµµάτων, οι οποίοι ήταν στην
επιτροπή και οι οποίοι τώρα έρχονται και ζητούν και θέλουν την
περαιτέρω έρευνα;

Πάµε παρακάτω. Λέτε ότι δεν ερευνήθηκαν οι λογαριασµοί της
µονής και δεν ερευνήθηκε διακίνηση του µαύρου χρήµατος. Αυτό
είναι το ένα σκέλος του αιτήµατος, το οποίο καταθέσατε. Στο πό-
ρισµα µέσα –σελίς 78 και περαιτέρω- αναγράφεται το εξής
πράγµα: «Οι κινήσεις των λογαριασµών της Ιεράς Μονής Βατο-
πεδίου που ανοίχτηκαν δείχνουν ανάγλυφη την εικόνα της έντο-
νης οικονοµικής δραστηριότητας της µονής. Προκαλεί
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κατάπληξη πώς ένα µοναστήρι αναπτύσσει πολυσχιδή οικονο-
µική δραστηριότητα, συναλλάσσεται µε υπεράκτιες εταιρείες και
πραγµατοποιεί κινήσεις, οι οποίες βρίσκονται στα όρια της συ-
ναλλακτικής νοµιµότητας.»

Και εν συνεχεία αναλύουµε τι και πώς και όλα τα σχετικά. ∆εν
είναι πράγµατα για τα οποία σε τελευταία ανάλυση πρέπει να
αναζητείται πολιτική ευθύνη; ∆εν αναζητείται πολιτική ευθύνη για
το πώς ένα µοναστήρι διαχειρίζεται τα οικονοµικά του; Και δεν
µπορεί να αναζητηθεί πολιτική ευθύνη του οιουδήποτε για το πώς
ένα Μοναστήρι αγοράζει, πουλάει µετοχές; Είναι ζήτηµα δικό του
ή, αν θέλετε, του Πατριαρχείου ή του Μητροπολίτη, στον οποίο
υπάγεται; ∆εν είναι θέµα της Βουλής σε κάθε περίπτωση.

Έρχοµαι παρακάτω. Λέτε ότι φταίνε οι Υπουργοί της Νέας ∆η-
µοκρατίας, οι οποίοι µετά την αποκάλυψη του σκανδάλου δεν
έκαναν το οτιδήποτε, προκειµένου να προστατεύσουν την περι-
ουσία του δηµοσίου.

Ο κ. Μπέζας, Υφυπουργός Οικονοµικών, έρχεται στις 3 Οκτω-
βρίου 2008 και ανακαλεί τις διοικητικές πράξεις, µε τις οποίες οι
τότε Υπουργοί Οικονοµικών κ. ∆ρυς και κ. Φωτιάδης είχαν κάνει
αποδεκτά τα πορίσµατα και τις αποφάσεις του Γνωµοδοτικού
Συµβουλίου ∆ηµοσίων Κτηµάτων. Ανακάλεσε, λοιπόν και τις τρεις
αποφάσεις του Γνωµοδοτικού Συµβουλίου ∆ηµοσίων Κτηµάτων
και τις αποφάσεις των Υπουργών που τις έκαναν αποδεκτές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ θα ήθελα το δίλεπτο που δώσατε
και στην κυρία συνάδελφο.

Τέθηκε το ερώτηµα γιατί δεν ανακάλεσαν και τις υπόλοιπες,
επέκεινα, αποφάσεις. Μα, εδώ είναι σαφές ότι µόνο µε αυτές τις
αποφάσεις δόθηκε ουσιαστικά το δικαίωµα στη µονή. Οι υπόλοι-
πες αποφάσεις, οι οποίες βγήκαν από εκεί και πέρα, δεν έχουν
καµµία σηµασία, από την ώρα που ανεκλήθησαν οι βασικές απο-
φάσεις.

Έρχεται στη συνέχεια ο κ. Μπέζας, ο οποίος στέλνει σωρεία
εγγράφων στις διάφορες υπηρεσίες, όπου έλεγε να µην δίνουν
άδειες οικοδοµής, να µην µεταγράφουν, να µην πληρώνουν
φόρο, να µη µεταβιβάζουν το οτιδήποτε ήταν αντικείµενο συ-
ναλλαγής του δηµοσίου µε την Ιερά Μονή.

Εν τέλει, όταν ήλθε η µονή και έκανε µια πρόταση συµβιβα-
στικής επίλυσης της διαφοράς το 2009, την έστειλε αµέσως στο
Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους να ρωτήσει τι θα κάνει επ’ αυτού.
Το Νοµικό Συµβούλιο απάντησε τι πρέπει να γίνει το Σεπτέµβριο
του 2009.

Από το Σεπτέµβριο του 2009 µέχρι σήµερα εσείς που είσθε Κυ-
βέρνηση –και έχουν περάσει σχεδόν τέσσερις µήνες- κάνατε το
οτιδήποτε επί αυτής της προτάσεως, την οποία έδωσε το Νοµικό
Συµβούλιο του Κράτους;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Σας «κρέµασαν», κύριε Μαρκογιαννάκη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Σας παρακαλώ!
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Είσθε ελλιπώς ενηµερωµένος. Σας «κρέ-

µασε» το σύστηµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Μη διακόπτετε!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Μη διακόπτετε, κύριε

Ευθυµίου, σας παρακαλώ. Θα έχετε τη δυνατότητα αργότερα να
µιλήσετε ο ίδιος.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Απλώς πληροφορώ τον κ. Μαρκογιαν-
νάκη, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Σας παρακαλώ, να ολο-
κληρώσει ο κ. Μαρκογιαννάκης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Σε κάθε περίπτωση, εκείνο
που εγώ έχω να πω είναι το εξής: Επί, µεν, των ζητηµάτων που
θέτει η έγγραφος πρόταση, η οποία κατετέθη, είναι ξεκάθαρο
ότι αν συσταθεί εξεταστική επιτροπή, θα κάνει µια τρύπα στο
νερό! ∆ιότι για τα ζητήµατα, τα οποία θέτει και ερευνήθησαν και
εξετιµήθησαν πήρε θέση η Βουλή.

Αν έλθει µια νέα επιτροπή, η οποία θα επανεξετάσει το ζήτηµα,
τότε θα επαναλάβω για άλλη µια φορά ότι είναι θεσµικό ολί-
σθηµα, το οποίο δεν θα έχει προηγούµενο και θα δώσετε ένα
κακό παράδειγµα, διότι για οποιαδήποτε εξεταστική επιτροπή γί-
νεται σήµερα, θα έρχεται µια άλλη πλειοψηφία µετά από λίγα
χρόνια, θα συνιστά µια άλλη εξεταστική επιτροπή να αναζητά

άλλα πορίσµατα και δεν θα έχουµε τελειωµό.
Επαναλαµβάνω, τελειώνοντας, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία µόνο

διότι δεν θέλει να δώσει το δικαίωµα στον οποιονδήποτε να πει
ότι δεν είναι υπέρ της διαφάνειας ή ότι φοβάται το οτιδήποτε, θα
ψηφίσει τη σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντώνης Σκυλ-
λάκος.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εµείς θα ξεκαθαρίσουµε από την
αρχή ότι θα ψηφίσουµε υπέρ της συγκρότησης εξεταστικής επι-
τροπής και γι’ αυτό το ζήτηµα και για τα άλλα ζητήµατα που είναι
υπό έρευνα και για τα οποία στην πορεία θα συγκροτηθούν εξε-
ταστικές επιτροπές.

Όσο και αν καταλαβαίνουµε –και υπάρχει συσσωρευµένη
πείρα- ότι δεν βγαίνει και τίποτα από αυτές τις επιτροπές σαν
αποτέλεσµα ούτε διορθώνονται πράγµατα, έστω και η έρευνα
που γίνεται, έστω και κάτι να βγει, είναι σηµαντικό.

Εµείς θα εξαντλήσουµε, από τη δική µας πλευρά, κάθε προ-
σπάθεια να ερευνηθούν αυτές οι υποθέσεις περισσότερο απ’ όσο
ίσως έχουν ερευνηθεί κάποιες µέχρι σήµερα.

Σε ποιες συνθήκες γίνεται, όµως, η συζήτηση και η συγκρό-
τηση της επιτροπής και των άλλων επιτροπών; Σε συνθήκες όπου
στο όνοµα της αντιµετώπισης της κρίσης, γίνεται µία ολοκληρω-
τική επίθεση της Κυβέρνησης στα δικαιώµατα των εργαζοµένων.
Και αυτή η επίθεση αφορά στα ασφαλιστικά, στα εργασιακά, στα
εισοδηµατικά δικαιώµατα των εργαζοµένων στην πόλη. Υπάρχει,
επίσης, επίθεση και µάλιστα συκοφαντική επίθεση και απειλές µε
τον εισαγγελέα στους αγρότες. Η κατάσταση χειροτερεύει
άρδην για τους µικροµεσαίους επαγγελµατίες, µικροεµπόρους
κ.λπ..

Σε αυτές, λοιπόν, τις συνθήκες –θα µπορούσα να πω- ότι φο-
βόµαστε; Εν πάση περιπτώσει, έχουµε συνηθίσει –και δεν φοβό-
µαστε- ότι το χαρτί της διαφάνειας και της αντιµετώπισης της
διαφθοράς θα παιχτεί, ήδη παίζεται σαν αποπροσανατολιστικό
αντίβαρο απέναντι στη σκληρή αντιλαϊκή πολιτική. Το χαρτί αυτό
έχει παιχτεί παλιότερα και από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Θυµάστε πριν
από το 2004 που η Νέα ∆ηµοκρατία είχε σηµαία την κάθαρση,
τη διερεύνηση των σκανδάλων και όπου αρνιόταν τότε το ΠΑΣΟΚ
να συγκροτηθεί οποιαδήποτε επιτροπή. Συνεχίστηκε το ανάποδο,
όταν το ΠΑΣΟΚ ήταν αξιωµατική αντιπολίτευση και συνεχίζεται
και σήµερα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Εµείς, όµως, έχουµε να πούµε το εξής: Όση διαφάνεια ή δια-
βούλευση ή δεν ξέρω πώς θα το πείτε, όσο ψηλά στην προτε-
ραιότητα και αν µπαίνουν αυτά τα ζητήµατα, το στοµάχι δεν
γεµίζει ούτε η τσέπη των αγροτών ή των εργατών ή των αυτοα-
πασχολουµένων γεµίζει. Και επειδή είναι τόσο σκληρά τα µέτρα,
πιστεύω ότι οποιοσδήποτε προσανατολισµός δεν θα περάσει
τόσο εύκολα, διότι είναι τόσο σκληρές αυτές οι πολιτικές που
δεν θα επισκιάσει –το σκάνδαλο του Βατοπεδίου ή όποιο άλλο
σκάνδαλο- την τρέχουσα πολιτική επικαιρότητα.

Εξάλλου να σας πω και κάτι; Όταν µίλησα σε κάποιους γνω-
στούς µου ότι αρχίζουµε ξανά την έρευνα του Βατοπεδίου, αγα-
νάκτησαν. Είπαν: «Πάλι τα ίδια, σαν να µην ξέρουµε τι γίνεται!»
Εν πάση περιπτώσει, εµείς θεωρούµε –το επαναλαµβάνω- ότι εί-
µαστε υπέρ της έρευνας των σκανδάλων, των όποιων σκανδά-
λων –εντός ή εκτός εισαγωγικών- αλλά η πολιτική που
εφαρµόζεται συνολικά είναι σκανδαλώδης και όχι απλώς σκαν-
δαλώδης, είναι εγκληµατική σε βάρος των φτωχών λαϊκών στρω-
µάτων.

Και στη δική µας την ατζέντα δεν είναι πρώτο το ζήτηµα του
τάδε ή του άλλου σκανδάλου. Θα βγάλουµε τα συµπεράσµατα.
Θα συµµετέχουµε στην έρευνα. Αµερόληπτοι θα είµαστε, αντι-
κειµενικοί θα είµαστε. Ούτε προς τη µία πλευρά θα γέρνουµε
ούτε προς την άλλη. Προέχουν, ωστόσο, σήµερα άλλα προβλή-
µατα που είναι σοβαρότερα για τη ζωή και για το µέλλον των ερ-
γαζοµένων.

Έρχοµαι στο συγκεκριµένο ζήτηµα. Έχουν καταλογισθεί κά-
ποιες ευθύνες από το πόρισµα της πλειοψηφίας για τη Μονή Βα-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΑ’ - 25 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2769



τοπεδίου και από τα –επιτρέψτε µου να πω, εντός εισαγωγικών-
«πορίσµατα», τις γνώµες των υπόλοιπων µελών που συµµετείχαν
στην επιτροπή, δηλαδή των συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ, της δικής
µου τοποθέτησης, του εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ και του εκπρο-
σώπου του ΛΑΟΣ.

Εκεί το κάθε κόµµα, ο κάθε εισηγητής εν πάση περιπτώσει,
δίνει τη δική του διάσταση για τις πολιτικές ευθύνες, διότι ποινι-
κές ευθύνες δεν βρήκαµε. Κανείς δεν ζήτησε τότε στην επιτροπή
ότι πρέπει να καταλήξουµε στο συµπέρασµα πως υπάρχουν ποι-
νικές ευθύνες. Από πουθενά δεν ήρθε αυτό. Ήταν ανεπαρκή τα
στοιχεία; ∆εν ψάξαµε όσο έπρεπε; Ήταν στοιχεία που αντικειµε-
νικά δεν µπορούσαµε να τα βρούµε; Εκεί κατέληξε η υπόθεση.

Τι είδαµε όµως; Ότι µονοµερώς γίνεται και από τα δύο κόµ-
µατα, η αντιµετώπιση του ποιος έχει ή δεν έχει ευθύνη.

Να πω συγκεκριµένα. Εµείς θεωρούµε –το είπαµε και τότε, το
λέµε και σήµερα- ότι υπάρχει µεγάλη πολιτική ευθύνη επί θητείας
ΠΑΣΟΚ µε τους τότε Υπουργούς, όπως και στην περίοδο που
ήταν η Νέα ∆ηµοκρατία, διότι λέµε ότι το καθεστώς του Βατο-
πεδίου –δηλαδή, ότι η λίµνη και οι παραλίµνιες καλλιεργούµενες
εκτάσεις ανήκουν στη µονή- αυτή η γνώµη δηλαδή, στηρίχτηκε
σε πράξεις και ενέργειες δύο Υπουργών του ΠΑΣΟΚ. Έτοιµο,
λοιπόν, το καθεστώς ότι µε φιρµάνια, µε πατριαρχικά συγκίλια, µε
χρυσόβουλα αυτοκρατόρων αυτά ανήκουν στη µονή.

Πατάει πάνω σε αυτές τις γνωµοδοτήσεις του ΠΑΣΟΚ η Νέα
∆ηµοκρατία και το προχωρεί ακόµα παραπέρα. Συναινεί να δια-
κοπεί µία δίκη που θα είχε διαφορετικό αποτέλεσµα κι έτσι εµ-
φανίζεται ιδιοκτήτης η µονή και αρχίζει µετά το επόµενο στάδιο:
πώς θα γίνουν οι ανταλλαγές. Έγιναν και υπερτιµολογήσεις και
υποτιµολογήσεις, δόθηκαν φιλέτα του δηµοσίου στη µονή µε
αντάλλαγµα νερό ή µε υποτιµολόγηση και υπερτιµολόγηση, για
να βγει ωφεληµένη η µονή. Αυτά έγιναν και στην περίοδο της
Νέας ∆ηµοκρατίας και στην περίοδο του ΠΑΣΟΚ.

Το ΠΑΣΟΚ τότε φόρτωνε τις ευθύνες µόνο στην περίοδο της
Νέας ∆ηµοκρατίας σα να µην υπήρχε ο κ. ∆ρυς που είχε βγάλει
το πόρισµα ότι τα χρυσόβουλα ισχύουν για όλη τη λίµνη και σα
να µην υπήρχε ο κ. Φωτιάδης που προχώρησε µονοµερώς στην
παράδοση των εκτάσεων στη µονή. Και αυτό το «µονοµερώς» το
βλέπουµε και σήµερα.

Η πρόταση για τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής λέει:
«Το σκάνδαλο της Μονής Βατοπεδίου µε εµπλοκή Υπουργών και
κυβερνητικών παραγόντων και στελεχών της προηγούµενης κυ-
βέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας...». Ως προς το ΠΑΣΟΚ; Αθώοι
οι πάντες.

Έρχοµαι στη Νέα ∆ηµοκρατία. Η Νέα ∆ηµοκρατία προσπαθεί
–δεν την έπαιρνε και αλλιώς- να κάνει µία αυτοκριτική, η οποία
είναι πολύ περιορισµένη και δεν αγγίζει την ουσία του προβλή-
µατος. ∆ηλαδή, λέει ότι από κακή εκτίµηση για το µέγεθος του
προβλήµατος –να το πω έτσι χοντρά- οι Υπουργοί παρασύρθη-
καν και είχαµε αυτήν την εξέλιξη σε σχέση µε τη Μονή του Βα-
τοπεδίου. Βεβαίως, αναγκάζεται να πει ότι τέτοιου είδους
«ευθύνες» είχαµε και εµείς, όπως τέτοιου είδους «ευθύνες» είχαν
και οι άλλοι. Σε εισαγωγικά η λέξη «ευθύνες», διότι κάνει λόγο
για αντικειµενική ευθύνη –ακούσατε τον προηγούµενο οµιλητή-
ότι δηλαδή, δεν υπήρχε δόλος ή πρόθεση. Εµείς έχουµε διαφο-
ρετική άποψη. Υπήρχε πρόθεση να στηριχθεί η µονή και από το
ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Λοιπόν, αυτή η αντιπαράθεση ανάµεσα στα δύο κόµµατα θα
συνεχιστεί. Μόλις αρχίσει να λειτουργεί η επιτροπή θα βγαίνουν
τα non papers από µέσα από την Αίθουσα. Θα στέλνει το ΠΑΣΟΚ,
θα στέλνει η Νέα ∆ηµοκρατία, όπως έγινε στη δικιά µας εξετα-
στική επιτροπή που έβγαιναν έξω και πήγαιναν στους δηµοσιο-
γράφους για το τι θα έγραφαν οι φιλοκυβερνητικές ή
φιλοπασοκικές εφηµερίδες. Για τέτοια εξεταστική µιλάµε. Αυτό
είναι το χάλι των εξεταστικών επιτροπών: ότι ο δικοµµατισµός
µπαίνει εκεί µέσα και αναπτύσσει το ότι δεν φταίω εγώ, φταις
εσύ ή ότι δεν έκλεψα εγώ, έκλεψες εσύ.

Εµείς δεν είµαστε διατεθειµένοι να ακολουθήσουµε αυτόν το
δρόµο. Βεβαίως αν υπάρχουν καινούργια στοιχεία, µπορούµε να
ανατρέξουµε σε έρευνα. Και κάτι που το ερευνήσαµε την άλλη
φορά, αν υπάρχουν φανερά καινούργια στοιχεία, θα µπορού-
σαµε κάποιες πλευρές να τις ερευνήσουµε ξανά. Βασικά αυτό

που έχει αποµείνει είναι τι γίνεται από εδώ και πέρα. Αν επανήλ-
θαν, δηλαδή, τα πράγµατα στην πρότερη κατάσταση, να µην
υπάρχει ζηµιά του δηµοσίου. Πρώτον, να ακυρωθούν ό,τι ενέρ-
γειες υπήρξαν µέχρι σήµερα και δεύτερον, να δούµε αν κάποιοι
πήραν χρήµατα.

Έγινε µια έρευνα. Και να σας πω και κάτι; Εγώ δεν κατάλαβα
σχεδόν τίποτα από τους λογαριασµούς που µας έφερναν εκεί σε
πάκα και σε κούτες. Πρέπει να είσαι εξειδικευµένος. Και αν δεν
γίνει έρευνα πώς προχώρησε ο ένας λογαριασµός, πού πήγαν
τα χρήµατα από εκεί και πέρα, αν πήγαν παραπέρα κ.λπ., αυτά τα
πράγµατα δεν τα ξέρουν οι Βουλευτές. Γι’ αυτά χρειαζόµαστε ει-
δικούς.

∆εν έχω αντίρρηση και ειδικούς να χρησιµοποιήσουµε και να
ψάξουµε, αν δεν επαρκεί όσο ψάξιµο κάναµε εκείνη την περίοδο.

Τι θέλω να σηµειώσω, για να ολοκληρώσω την κουβέντα; Το
ερώτηµά µας είναι µόνο αν πήρε ή δεν πήρε κάποιος λεφτά; Το
ερώτηµά µας δεν είναι γιατί υπάρχει τέτοια συµπεριφορά και
βοήθεια σε µια µονή από την εκάστοτε κυβερνητική εξουσία; ∆εν
αναρωτιόµαστε γιατί πάνω από ένα εκατοµµύριο -κατά άλλους,
δύο και παραπάνω εκατοµµύρια- στρέµµατα ανήκουν στις µονές,
ανήκουν δάση, δασικές εκτάσεις, ορεινοί όγκοι, αιγιαλοί, διαµε-
ρίσµατα, πολυκατοικίες, χρήµατα σε off shore εταιρείες; Ποιος
είναι ο λόγος που γίνονται αυτά τα πράγµατα; Πού τα βρήκαν οι
µονές; Πού τα βρήκαν; Από την τουρκική διοίκηση, που ήταν οι
κατακτητές και από τους συνοµιλητές, τους αυτοκράτορες του
παρελθόντος, που έδιναν προνόµια στις µονές. ∆εν τα έδιναν
στους αγρότες και τα έδιναν στις µονές.

Αυτό, λοιπόν, το καθεστώς θα συνεχιστεί να υπάρχει; Εµείς
στο πόρισµά µας αυτό λέµε. Και δεν τοποθετείται ούτε το ΠΑΣΟΚ
ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία. Ψιθυρίζουν καµµιά φορά και λένε: ∆ε
µπορούµε να αλλάξουµε τη νοµολογία. Πρέπει να αλλάξει το Σύ-
νταγµα.

Να αλλάξουν τα πάντα. ∆ε µπορούν εκατοµµύρια στρέµµατα
να ανήκουν σε µονές ή στην Εκκλησία, στο όνοµα ότι ο Τούρκος
ή ο τάδε αυτοκράτορας τα έδωσε. Αυτά είναι δηµόσια περιου-
σία. Θα έπρεπε να είναι κοινόχρηστοι και για ορισµένα από αυτά
έχουν δικαιωθεί ιδιώτες µέσα από ταπιά.

Ποια είναι η τοποθέτηση των δύο κοµµάτων; Είναι ότι «δε µπο-
ρούµε να αλλάξουµε την κατάσταση, αυτό είναι το καθεστώς».
Τότε, βέβαια, και όταν προσδοκά κάποιος και την εύνοια του µη-
τροπολίτη της περιοχής, την εύνοια του ηγούµενου της περιο-
χής, γιατί αυτό µπορεί να αποφέρει ψήφους, κάνει και πλάτες
στη µονή, γίνονται και διευκολύνσεις στις µονές.

Ένας λόγος, επιπλέον, για τον οποίο ζητάµε να ακυρωθεί όλο
αυτό το ιδιοκτησιακό καθεστώς των µονών είναι ότι δε µπορεί η
µισή Χαλκιδική, παραδείγµατος χάρη, συµπεριλαµβανοµένου και
του Αγίου Όρους, το 80% του δεύτερου ποδαριού, της Σιθωνίας,
ή να το κατέχουν τα µοναστήρια ή να το διεκδικούν τα µοναστή-
ρια. Η µισή Χαλκιδική ανήκει ή διεκδικείται. Ακόµα, τεράστιες
εκτάσεις στην Αττική, στη Βοιωτία, στη Μαγνησία, στη Κρήτη. Τι
θα γίνει µε αυτές τις υποθέσεις;

Και δεν είναι µόνο αυτό, αλλά ευκαιρία ήταν να προχωρήσουµε
και στο χωρισµό -αυτό θα ήταν το πόρισµα, εκεί έπρεπε να κα-
ταλήξουµε- Εκκλησίας και Κράτους. Η Εκκλησία θέλει τις πλά-
τες των Υπουργών για να κάνει «ιερές µπίζνες» και η πολιτική
εξουσία, τα δύο µεγαλύτερα κόµµατα, να έχουν την εύνοια της
Εκκλησίας και την εύνοια των µοναστηριών για ευνόητους λό-
γους.

Το τρίτο έχει να κάνει µε τη δασική νοµοθεσία και τα παιχνίδια
που παίχτηκαν και φάνηκαν ανάγλυφα. Αντάλλαζαν εκτάσεις στις
εκτάσεις στις οποίες, µε µία γνωµάτευση µιας δασικής υπηρε-
σίας, θα µπορούσε να γίνει εκµετάλλευση διαφορετική και από
εκεί που φαινόταν πολύ χαµηλή η τιµή, µπορούσε να φτάσει η
τιµή του οικοπέδου, άρα και του κτίσµατος, στα ύψη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τι θα γίνει, λοιπόν, µε την προστασία των δασών; Υπάρχουν

σοβαρά ζητήµατα. Μας ήρθε νοµοσχέδιο προχθές εδώ, για τα
δάση από τη σηµερινή Κυβέρνηση. Τι λέει; Ότι τους δασικούς
χάρτες δε θα τους κάνει η ∆ασική Υπηρεσία, δηµόσια υπηρεσία
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που παρέχει κάποιες εγγυήσεις υπέρ του δηµοσίου, αλλά ότι θα
τους δώσουν σε ιδιωτική εταιρεία, στην «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.».

Κι ακούστηκαν κι άλλες φωνές ενάντια σ’ αυτό, πέραν του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, ακόµα και από την απέναντι
πλευρά, ότι είναι επικίνδυνο αυτό το οποίο γίνεται.

∆εύτερον. Καταργήθηκε µία παλιά διάταξη που έλεγε ότι για
να µπορέσει να χτιστεί ένα οικόπεδο, θα πρέπει το δάσος να είναι
λιγότερο από 25%. Καλώς κάνετε και καταργείτε το 25%. Όµως,
δεν επανέρχεται το 15%, το οποίο υπήρχε παλιότερα και µένει
κενό.

∆εν ξέρω ποιοι θα τακτοποιηθούν µέχρι να έλθει καινούργιος
νόµος γι’ αυτήν την υπόθεση. Και για τις δασικές εκτάσεις που
κάηκαν στην Αττική, λαµβάνονται κάποια µέτρα, αλλά µε πάρα
πολλές εξαιρέσεις. Έτσι προστατεύουµε τα δάση;

Βεβαίως, συµφωνεί και η Κτηµατική Υπηρεσία του ∆ηµοσίου
και ο ∆ήµαρχος της Ουρανούπολης που είχε συµφωνήσει µε τη
µονή για να κάνουν «µπίζνες» – και ο ένας να κερδίσει και ο άλλος
– αρκεί να χρησιµοποιούσαν, όπως ήθελαν, τον ορισµό «δάσος»
για εκείνη τη συγκεκριµένη περιοχή.

Αυτά είναι ζητήµατα: δασική πολιτική, προστασία των δασών,
χωρισµός Εκκλησίας και Κράτους, όχι περιουσία από Τουρκο-
κρατίας ή από το Βυζάντιο σε κανέναν, είτε είναι ιδιώτης, είτε
είναι Εκκλησία, είτε είναι µονή, είτε είναι οτιδήποτε. Αυτά ανή-
κουν στο δηµόσιο. ∆εν έπρεπε να καταλήξουµε οµόφωνα σ’ αυτά
τα ζητήµατα;

Εµείς θα τα επαναφέρουµε και θα θέλαµε να γίνουν αυτά αντι-
κείµενο της εξεταστικής επιτροπής, γιατί δεν πρέπει µόνο να ψά-
χνουµε για τις βαλίτσες. Όσο βρήκαµε σε άλλες παρελθούσες
επιτροπές βαλίτσες, τόσο θα τις βρούµε και τώρα.

Λογικά είµαι απαισιόδοξος. Υπάρχει συσσωρευµένη πείρα. Εί-
µαστε απαισιόδοξοι. ∆εν θα προχωρήσουν τα πράγµατα, ούτε
στην επί µέρους έρευνα.

Εµείς, εν πάση περιπτώσει, θα την ψηφίσουµε την επιτροπή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Αθανάσιος Πλεύ-

ρης, Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, έχει το
λόγο για δεκαπέντε λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, για να βάλουµε σε µία σειρά τα πράγµατα

και επειδή δεν πρέπει εµείς οι ίδιοι να απαξιώνουµε το έργο µας,
θα ξεκινήσουµε από το αν έγινε δουλειά στην Εξεταστική Επι-
τροπή του Βατοπεδίου ή δεν έγινε δουλειά.

Έγινε και µάλιστα πάρα πολλή δουλειά. Και όση δουλειά έκανε
η προηγούµενη εξεταστική επιτροπή σε σαράντα πέντε µέρες,
δεν έχει κάνει η ελληνική δικαιοσύνη ένα χρόνο µετά. Γιατί ξεκί-
νησαν παράλληλα οι έρευνες και κάποια στιγµή πρέπει να λέγο-
νται αυτά. ∆ιότι και το προεδρείο της εξεταστικής επιτροπής
λειτούργησε σε µεγάλο βαθµό άψογα, καθώς δέχθηκε όλες σχε-
δόν τις εισηγήσεις για τις εξετάσεις και όλοι οι συνάδελφοι, όχι
µόνο της τότε αξιωµατικής αντιπολίτευσης, αλλά και όλοι οι συ-
νάδελφοι που ήµασταν µέσα –και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ και οι τρεις άλλοι των µικροτέρων κοµµάτων- κάναµε
δουλειά. Και, πραγµατικά, δεν χαρίζω σε καµµία βορά των
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, τις σαράντα πέντε µέρες που ήµα-
σταν από τις 9.00 το πρωί µέχρι τη 1.00 το βράδυ, για να κάνουν
µικροκοµµατική και µικροπολιτική εδώ µέσα.

Και δεν πρέπει να λέγονται αυτά από συναδέλφους που δεν
ήταν µέσα στην εξεταστική επιτροπή και δεν ξέρουν τι γινόταν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κρυφά ήταν;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Να διαβάσετε τα Πρακτικά.
ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Μη βγάζετε τόσα συµπεράσµατα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ήσασταν µέσα, κυρία συνά-

δελφε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρία Αράπογλου, δεν ήσασταν µέσα

στην εξεταστική επιτροπή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, όχι διά-

λογο στην Αίθουσα. Θα ζητήσετε το λόγο.
ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Παρακολούθησα όλη την εξεταστική

επιτροπή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Λοιπόν, πάµε τώρα να δούµε τι γίνε-

ται. Το ΠΑΣΟΚ φέρνει προς νεότερη διερεύνηση το θέµα του
σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου.

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, να ξεκινήσουµε από το βασικό.
Εµείς ήδη στο πόρισµά µας, αναφερόµαστε σε τι πληµµέλειες
υπήρξαν. Και οι πληµµέλειες αφορούν και την τότε κυβέρνηση
και εσάς, ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Και αναφέροµαι. Ζητήσαµε εµείς την εξέταση του τότε Πρω-
θυπουργού και αν όχι του ιδίου, του ∆ιευθυντή του τότε Γρα-
φείου Τύπου, του κ. Αγγέλου, για να µας πει τι έγινε µε την
επιστολή «Ψωµιάδη» και τι πληροφορία είχε δώσει το Μέγαρο
Μαξίµου. Παράλληλα, ζητήσαµε και την παρουσία του τότε εκ-
προσώπου Τύπου του ΠΑΣΟΚ και νυν Υπουργού Οικονοµικών,
του κ. Παπακωνσταντίνου, για να µας πει τι έχει γίνει µε το DVD
στην υπόθεση «Πάπιστα».

Και δεν έγινε δεκτή η πρόταση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού µε τη συµφωνία του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Υπήρξε προσυνεννόηση για να καλύψετε τότε τις ηγεσίες των
κοµµάτων σας, που έφτανε εκεί το θέµα του σκανδάλου και δεν
ήρθαν στη Βουλή.

Και έρχεται σήµερα, σε πρωινή εφηµερίδα, ο τότε Υπουργός
κ. ∆ούκας και λέει ότι είχε γνώση το Μέγαρο Μαξίµου. Και η Νέα
∆ηµοκρατία το κάλυψε αυτό. Γιατί το καλύψατε, όµως και εσείς,
κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ; Γιατί δεν δεχτήκατε την πρόταση
που είχα κάνει εγώ, να έρθει εδώ ή ο τότε Πρωθυπουργός ή ο κ.
Αγγέλου να µας πει τι γνώση έλαβε από την επιστολή Ψωµιάδη;

Συνεπώς για τη µία πληµµέλεια που υπάρχει και εµείς λέµε ότι
πρέπει να γίνει εξεταστική επιτροπή, πρέπει να έρθει ο κ. Καρα-
µανλής που δεν είναι πλέον Πρωθυπουργός και να έρθει και ο κ.
Παπακωνσταντίνου. Θα το δεχτεί, όµως, αυτό το ΠΑΣΟΚ, από τη
στιγµή που δεν το δέχτηκε τότε;

Κίνηση λογαριασµών. Θα συµφωνήσουµε απόλυτα. Υπάρχει
πρόβληµα στην κίνηση λογαριασµών, γιατί έκλεισε τις εργασίες
της η εξεταστική επιτροπή. Πράγµατι, είχα θέσει εγώ ένα θέµα,
σε σχέση µ’ αυτό που ανέφερε ο κ. Μαρκογιαννάκης και είχα πει,
µήπως δούµε το ενδεχόµενο να πάει περαιτέρω και οµόφωνα
σχεδόν τότε η εξεταστική επιτροπή είχε πει να µην πάει περαι-
τέρω. Υπάρχει, όµως, θέµα. ∆εν έχουµε πλήρη εικόνα της κίνη-
σης των λογαριασµών. Και τότε κακώς η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
είχε δεχθεί και τον πλήρη έλεγχο του λογαριασµού του τότε
Υπουργού κ. Βουλγαράκη µε τη σύζυγό του, τη συµβολαιογράφο
κ. Πελέκη, τη στιγµή που υπήρξε µέλος της επιτροπής που έκανε
το πόρισµα της Τράπεζας της Ελλάδος, που µίλησε και για κί-
νηση µεγάλου χρηµατικού ποσού.

Το τρίτο σηµείο που πλέον πιστεύω ότι δεν έχουµε τη δυνατό-
τητα να το διερευνήσουµε, είναι ότι δεν είχε καταθέσει ο Εφραίµ
και ο Αρσένιος στην εξεταστική επιτροπή. Γιατί λέω ότι δεν
έχουµε πλέον τη δυνατότητα; ∆ιότι από τη στιγµή που τους έχει
αποδοθεί πια –τότε δεν τους είχε αποδοθεί- η ιδιότητα του κα-
τηγορουµένου, προφανέστατα δεν µπορούµε να τους εξετά-
σουµε.

Αυτήν τη στιγµή, γεννάται το εξής ερώτηµα, κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ. Να πάµε στην εξεταστική επιτροπή. Εσείς, όµως,
δεν είχατε το θάρρος ως αντιπολίτευση, να αποδεχθείτε τις ευ-
θύνες σας, τις ευθύνες ∆ρυ-Φωτιάδη, που είναι ξεκάθαρες και
είναι και ποινικές ευθύνες ως προς τον κ. Φωτιάδη. Αυτά έγραφα
στο πόρισµά µου, δεν τα λέω τώρα. Αλλά απλώς, βάσει του
νόµου περί ευθύνης Υπουργού, δεν υπήρχε η δυνατότητα να
γίνει προκαταρκτική εξέταση για τα δικά του αδικήµατα.

Πρέπει να καταλάβουµε τι έχει γίνει, γιατί υπάρχουν και συνά-
δελφοι εδώ που δεν ήταν στην επιτροπή. Το 1998 ο κ. ∆ρυς απο-
φασίζει µε µία υπουργική απόφαση να δώσει τη νησίδα
Άντα-Μπουρού στη µονή και ένα τµήµα της λίµνης. Το 2000 βγαί-
νει η απόφαση 111/2000 του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους
που ξέρετε τι λέει; Λέει ότι η λίµνη είναι κοινόχρηστο πράγµα.
Και παρ’ όλα αυτά, ο κ. Φωτιάδης, µε υπουργική απόφαση το
2002, δίνει τις παρόχθιες εκτάσεις της λίµνης στη Μονή Βατο-
πεδίου και µε νεότερη υπουργική απόφαση το 2003, δίνει το σύ-
νολο. Και γίνονται και οι µετεγγραφές στο υποθηκοφυλακείο.
Όσοι είναι νοµικοί εδώ, αντιλαµβάνονται ότι έχει τελειώσει η υπό-
θεση. Έχει γίνει και µετεγγραφή.

Και ξέρετε ποιο είναι το προκλητικό, για να καταλάβετε τι κα-
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λύψατε τότε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ; Ενώ είχε ασκηθεί
αγωγή από τη µονή και µέχρι τις 3-6-2003 –προσέξτε την ηµε-
ροµηνία- το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους έλεγε ότι στην
αγωγή, ο εκπρόσωπος δικηγόρος του δηµοσίου που θα πάει, θα
συνοµολογήσει το περιεχόµενο της µονής, θα αποδεχτούµε ότι
η µονή έχει δίκιο, τι γίνεται στις 3-6-2003; Μεταστροφή της από-
φασης του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους. Λέει «όχι, ο συ-
νάδελφος δικηγόρος που θα πάει, θα προβάλει ένσταση ιδίας
κυριότητας του δηµοσίου, ότι η λίµνη ανήκει στο δηµόσιο».

Και ξέρετε πώς απαντάει ο κ. Φωτιάδης; Στις 4-6-2003, µία
µέρα µετά, αδειάζει αυτή την απόφαση του Νοµικού Συµβουλίου
του Κράτους, που λέει «να πάτε να δικάσατε» και υπογράφει την
τελευταία υπουργική απόφαση που λέει ότι η λίµνη ανήκει στη
µονή. Αυτά µία µέρα µετά. Αυτά δεν τα είδατε µέσα στην εξετα-
στική επιτροπή. Καλύψατε τον κ. ∆ρυ και τον κ. Φωτιάδη.

Και θα µου πείτε, µα, έκανε αναποµπή προς επανεξέταση. Μην
κοροϊδευόµαστε! Έκανε, δεν έκανε αναποµπή, έκανε ερώτηµα
προς επανεξέταση όταν πλέον είχαν οργιάσει τα πράγµατα στην
Ξάνθη. Πώς έγινε αυτό; Μέχρι τη στιγµή που έπεσε η κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ δεν είχε γίνει ακόµα η επανεξέταση. Τέτοιο ερώτηµα
είχε κάνει. Απλώς ήξεραν πώς να χειριστούν τα θέµατα, κύριοι
της Νέας ∆ηµοκρατίας, πράγµα που δεν ήξεραν οι δικοί σας. Και
λένε «ας κάνουµε ένα ερώτηµα να υπάρχει, να µη µας πουν µετά
ότι δεν το κάναµε».

Τι να το κάνω το ερώτηµα; Αφού έπεσε η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και δεν είχε δοθεί ακόµα απάντηση. Και έρχεται η απά-
ντηση, η οποία λέει ότι κακώς µας το φέρνετε για επανεξέταση
το θέµα. Τότε αναλαµβάνει ο κ. ∆ούκας. Συµφωνεί απόλυτα µε
την υπουργική του απόφαση να πάει η ιδιοκτησία στη µονή, η
οποία ήδη είχε µεταγραφεί.

Παράλληλα, γίνεται το πρωτόγνωρο για τα χρονικά του ελλη-
νικού δηµοσίου: Παραιτείται ο κ. ∆ούκας από έκδοση απόφασης.
Όσοι είναι δικηγόροι εδώ και έχουν ασχοληθεί µε το δηµόσιο ξέ-
ρουν ότι µας ταλαιπωρεί το δηµόσιο. Εκατό τοις εκατό άδικο να
έχει, φθάνει µέχρι τον Άρειο Πάγο για να εξαντλήσει τα ενδεχό-
µενα. Παραιτείται, λοιπόν, ο κ. ∆ούκας από έκδοση απόφασης
όταν είχε βουίξει ο τόπος στην περιοχή ότι χάνει την υπόθεση
της µονής.

Μετά έρχεται το θέµα των ανταλλαγών. Εκεί πέρα, πράγµατι,
έγιναν φοβερά πράγµατα. Τα φοβερά αυτά πράγµατα είχαν να
κάνουν µε το ότι συγκεκριµένα συµβολαιογραφικά και δικηγο-
ρικά γραφεία είχαν όλη την υπόθεση. Προσέξτε: Υπήρξε τοπο-
γράφος που κατάφερε να τοπογραφήσει επακριβώς
«χρυσόβουλο» του 1080 στη λίµνη, δηλαδή, αυτός πρέπει να
είναι πανεπιστήµων. Κατάφερε να έχει ένα «χρυσόβουλο» του
1080 και να δει επακριβώς σε ποιες εκτάσεις αναφέρεται το
«χρυσόβουλο», λες και χίλια χρόνια δεν άλλαξε τίποτε στην πε-
ριοχή.

Είχαµε την ΚΕ∆ που τα είχε εκχωρήσει όλα στην πλευρά της
µονής. Η µονή έβαλε τους δικηγόρους για ελέγχους. Η µονή πα-
ρήγγειλε τις εκτιµήσεις του Σώµατος των Ορκωτών Ελεγκτών. Η
µονή έβαλε τους τοπογράφους. Η ΚΕ∆ παρακολουθούσε. Τα
Υπουργεία που έπρεπε να ελέγχουν την ΚΕ∆ παρακολουθούσαν.
Και η υπόθεση ξεκίνησε εκεί πέρα, όπου η ΚΕ∆ πολύ απλά έδινε
στο Σώµα Ορκωτών Εκτιµητών εκτάσεις διαφορετικά χαρακτη-
ρισµένες απ’ αυτές που ήταν, δηλαδή, παρουσίαζε µια έκταση
που ήταν δασική έκταση ως δάσος. Προφανώς, λοιπόν, υπήρχε
φοβερή υποεκτίµηση από την πλευρά του ΣΟΕ, όχι γιατί ευθύ-
νονταν, αλλά γιατί έλεγαν ότι εδώ έχουµε να κάνουµε µε δάσος,
ενώ στην πραγµατικότητα επρόκειτο για αγροτεµάχια, για δασι-
κές εκτάσεις και για άλλες εκτάσεις.

Αυτά όλα λίγο-πολύ διερευνήθηκαν και όλοι καταλήξαµε στα
συµπεράσµατά µας. ∆εν θέλησε ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία να ανα-
λάβει την πραγµατική της ευθύνη, διότι αν πίστευε στο πόρισµα
που είχε βγάλει, όταν το ΠΑΣΟΚ έκανε αίτηµα για σύσταση προ-
καταρκτικής επιτροπής, δεν θα φοβόταν και θα έµπαινε µέσα στη
µυστική ψηφοφορία, για να γίνει η διαδικασία. Αλλά ούτε εσείς οι
ίδιοι, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, πιστεύατε στο πόρισµα που
είχατε βγάλει ούτε, βέβαια, το ΠΑΣΟΚ πίστεψε στην πορισµατική
θέση που είχε κάνει.

Και θα έλθουν εδώ πέρα συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ να µου πουν

«µα δεν φταίει ούτε ο κ. ∆ρυς ούτε ο κ. Φωτιάδης». Έγινε ανα-
ποµπή. Φταίνε, διότι ξεκίνησαν µια διαδικασία που δεν έπρεπε να
έχει ξεκινήσει. ∆ιότι όταν έγινε το αίτηµα της µονής, που για
ογδόντα χρόνια δικαστικά δεν µπορούσε να κερδίσει την υπό-
θεση, έπρεπε να έλεγε ο κ. ∆ρυς «όχι, εάν πιστεύετε ότι η γη σας
ανήκει, θα πάτε στα δικαστήρια». ∆εν έπρεπε να βγει καµµία
υπουργική απόφαση. Και δεν είχατε το θάρρος να αποδεχτείτε
αυτό, να πείτε ότι κάναµε λάθος, πήγαµε στη διοικητική διαδικα-
σία, ενώ δεν έπρεπε. Έπρεπε η υπόθεση να µείνει στα δικαστή-
ρια.

Πώς, λοιπόν, εµείς να πιστέψουµε τώρα, κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ, ότι εσείς ξαφνικά είσθε υπέρ της διαφάνειας; Θα
µπείτε, δηλαδή, µέσα στην εξεταστική επιτροπή για να µας πείτε
ότι τελικά σφάλατε; Προφανώς, όχι. Άρα, ξέρουµε πως ό,τι κό-
ντρα είχαµε να αντιµετωπίσουµε µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, που
ήθελε να καλύψει τη δική της πλευρά, τώρα σ’ αυτήν την εξετα-
στική επιτροπή θα έχουµε την ίδια κόντρα από εσάς που θα προ-
σπαθήσετε να «βγάλετε λάδι» τις δικές σας ευθύνες.

Θα ψηφίσουµε, φυσικά, τη σύσταση της εξεταστικής επιτρο-
πής. Θα την ψηφίσουµε γιατί, όπως σας είπαµε ήδη από τις πο-
ρισµατικές θέσεις που έχουµε αναλύσει, έχουµε µια σειρά
γεγονότων που πιστεύουµε ότι πρέπει να διερευνηθούν.

Συµφωνούµε µε την πρότασή σας στο επίπεδο των λογαρια-
σµών. Πραγµατικά και λόγω πίεσης χρόνου -που ήταν το κυριό-
τερο σηµείο, γιατί δεν θέλω να πιστέψω ότι υπήρξε, τουλάχιστον,
από την πλευρά της Τράπεζας της Ελλάδος κάποια άλλη σκοπι-
µότητα, αφού και εµείς τους δίναµε λογαριασµούς µια, δυο
µέρες πριν κλείσει τις εργασίες η εξεταστική επιτροπή- δεν µπο-
ρούσαµε να έχουµε απαίτηση να έχουµε τα τέλεια πορίσµατα και
δεν έχουµε βρει τους αποδέκτες.

Υπάρχει κύκλος χρήµατος, φτάνει σε off shore εταιρείες και
δεν βλέπουµε τι γίνεται µετά. Εκεί, λοιπόν, πρέπει να διερευνη-
θούν αυτά. Ξεκάθαρα. Πρέπει να διερευνηθεί κατά πόσον είχε
γνώση το Μέγαρο Μαξίµου τότε. Και για την ισότητα, κύριοι συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, όπως εµείς θα πούµε µέσα να έρθει ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός να πει αυτά που λέει σήµερα ο κ. ∆ούκας
και αυτά που λέει στην επιστολή του ο κ. Ψωµιάδης, θα πρέπει
να δεχθείτε να έρθει και ο κ. Παπακωνσταντίνου. Γιατί κάναµε το
απαράδεκτο µέσα στην επιτροπή, για το οποίο ντρέποµαι ως νο-
µικός –και εγώ µε τον κ. Τσούκαλη είχαµε εκφράσει την αντίρ-
ρησή µας- γιατί είδαµε ένα DVD που ήταν παρανόµως κτηθέν
αποδεικτικό µέσο και δεν είχαµε δικαίωµα να το δούµε, αλλά παρ’
όλα αυτά, δεν εξετάσαµε έναν πολιτικό που, τουλάχιστον, ειπώ-
θηκε ότι είχε λάβει γνώση αυτού του DVD από τον κ. Πάπιστα. Συ-
νεπώς, θα δούµε όταν θα ξεκινήσει η επιτροπή, κατά πόσο,
πραγµατικά, έχετε την πρόθεση να πάµε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση.

Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να αναφέρω και κάτι άλλο. Γι’ αυτό
πάµε τώρα, αν θέλετε, σ’ αυτό το δικονοµικό κοµµάτι. Προβλη-
µατίστηκα πάρα πολύ. Πολιτικά αντιλαµβάνοµαι ότι πρέπει οπωσ-
δήποτε να συναινέσουµε στη σύσταση εξεταστικής επιτροπής.
Οφείλω, όµως, να πω και θέλω αυτό να καταγραφεί στα Πρα-
κτικά, ότι, τουλάχιστον, όπως διαβάζω τα άρθρα 144 εκατόν σα-
ράντα τέσσερα και επόµενα του Κανονισµού της Βουλής, είµαστε
στα όρια των δυνατοτήτων που δίνονται. ∆ιότι µπορεί να µην
υπάρχουν σαφείς διατάξεις, πέραν του ότι έχουµε τις αρµοδιό-
τητες και ουσιαστικά υπαγόµαστε στις διατάξεις του Κώδικα Ποι-
νικής ∆ικονοµίας, αλλά, πραγµατικά, θεωρώ ότι το πνεύµα και
του συντακτικού νοµοθέτη και το πνεύµα του Κανονισµού της
Βουλής, δεν είναι να αναπαράγει η Βουλή εξεταστικές επιτρο-
πές. Και ειπώθηκε ήδη. Φανταστείτε, λοιπόν, να γίνουν εκλογές,
να έχουµε µια νέα κυβέρνηση που δεν θα της αρέσει το πόρισµα,
το οποίο βγήκε και οι πορισµατικές θέσεις και θα επαναφέρει την
ίδια διαδικασία. Θεωρώ ότι κινούµαστε στα όρια. Και γι’ αυτόν
τον λόγο, οπωσδήποτε θα ψηφίσουµε τη σύσταση της εξεταστι-
κής επιτροπής, αλλά για να είµαστε και δικονοµικά σωστά, θα
πρέπει να αναφέρουµε επ’ ακριβώς σε ποια σηµεία θεωρούµε
ότι πρέπει να ελεγχθούν και ό,τι δουλειά έχει γίνει ως τώρα να
µην πεταχτεί στον κάδο των αχρήστων και να πούµε ότι ξεκινάµε
την εξέταση από την αρχή. Να πούµε, υπάρχει αυτό το υλικό και
ουσιαστικά κάνουµε µια συµπληρωµατική -νοµικά να πω- ανά-
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κριση. Μόνο µε αυτό το σκεπτικό µπορώ να καταλάβω ότι βρι-
σκόµαστε µέσα στο πνεύµα του συντακτικού νοµοθέτη και του
Κανονισµού της Βουλής.

Σε κάθε περίπτωση θέλουµε την εξεταστική επιτροπή. ∆εν
υποβαθµίζουµε το ρόλο καµµίας εξεταστικής επιτροπής, αλλά
µε συγχωρείτε ειδικά για την τελευταία και όπως ξεκίνησα έτσι
θα κλείσω, που είχα την τιµή να είµαι µέλος, θεωρώ ότι ό,τι απο-
τέλεσµα υπάρχει µέχρι στιγµής στη δικαστική διερεύνηση έχει
συµβεί γιατί υπήρξε εκείνη η εξεταστική επιτροπή. Εάν δεν είχε
γίνει η εξεταστική επιτροπή, η δικαιοσύνη ακόµα θα ήταν σε πολύ
χαµηλό επίπεδο. Γι’ αυτό το λόγο δεν πρέπει να υποβαθµίζουµε
το έργο µας. Και στην εξεταστική του Βατοπεδίου το είδαµε αυτό
και στην επόµενη που έγινε, ότι ό,τι στοιχεία υπάρχουν σήµερα
δεν βγήκαν από τη δικαιοσύνη, βγήκαν από τη δουλειά όλων των
συναδέλφων εδώ µέσα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Βουλευτής κ. Τσού-

καλης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δηλώνουµε εξ αρχής ότι θα

υπερψηφίσουµε τη συγκεκριµένη πρόταση, όπως και την πρό-
ταση για τις άλλες τέσσερις εξεταστικές επιτροπές.

Έχουν περάσει δεκατέσσερις µήνες από το τέλος λειτουργίας
της εξεταστικής επιτροπής και πάρα πολύ νερό έχει κυλίσει στο
µύλο της δικαστικής διερεύνησης.

Αυτή η περίοδος έχει χρωµατιστεί από µία συγκεκριµένη δή-
λωση, θα την αναφέρω αυτολεξεί: «Μία καταδίκη για εµάς τους
χριστιανούς, δεν είναι τίποτα παραπάνω από ένα στεφάνι µαρ-
τυρίου στο κεφάλι µας». Αυτή η χαρακτηριστική δήλωση ανήκει
στον Πατέρα Νεκτάριο Μουλατσιώτη, ο οποίος ήταν µάρτυρας
στη δίκη που έγινε στην Κοµοτηνή, µε κατηγορουµένους την
πρόεδρο πρωτοδικών του περίφηµου ∆ικαστηρίου της Κοµοτη-
νής και τους δύο µοναχούς τον Αρσένιο και Εφραίµ.

Στις 9/10/2009 λοιπόν, το Τριµελές Πληµµελειοδικείο Κοµοτη-
νής εξέδωσε την απόφαση του και καταδίκασε τους τρεις αυ-
τούς σε δεκαπέντε µηνών φυλάκιση, για τα αδικήµατα της
παράβασης καθήκοντος και παραβίασης του δικαστικού απορ-
ρήτου για τη γνωστή δίκη.

Γιατί ξεκίνησα την εισήγηση µου µε τη δήλωση αυτή; Γιατί απο-
τελεί την πλέον έγκυρη επιβεβαίωση του διαχρονικού επιστρώ-
µατος, επί του οποίου ευδοκιµούν και αναπαράγονται όλα τα
νοσηρά φαινόµενα διαπλοκής και διασπάθισης του δηµοσίου
πλούτου, τη διαχρονική νοσηρή και αδιαφανή σχέση αλληλε-
ξάρτησης και συνενοχής µεταξύ πολιτικής και Εκκλησίας, σχέση
που διαµορφώνει εξωθεσµικά κέντρα παρέµβασης και επιβολής
όπου πολιτικές ηγεσίες, πολιτική δικαιοσύνη, θεσµικά όργανα,
οικονοµικοί και κοινωνικοί φορείς υποτάσσονται και διεκπεραιώ-
νουν «θεϊκό δικαίω».

Η υπόθεση Βατοπεδίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιβε-
βαίωσε αυτούς του εξωθεσµικούς θύλακες που λειτουργούν και
πολλές φορές επικυριαρχούν κάθε κοσµικής εξουσίας. Το δέος
του ρασοφόρου οδηγεί σε συµπεριφορές που προσιδιάζουν σε
θεοκρατικό κράτος ενίοτε. Παρακάµπτεται κάθε κοσµικός θε-
σµός και περιουσιακοί παράγοντες µετατρέπονται σε µεταπρά-
τες της θεϊκής βούλησης.

Πολλοί άνθρωποι της Εκκλησίας ως εκπρόσωποι του Θείου,
δεν υπάγονται στους ανθρώπινους νόµους ως εκ τούτου η κα-
ταδίκη από ένα κοσµικό δικαστήριο είναι αδιανόητη για αυτούς.
Συνιστά ένα στεφάνι µαρτυρίου. Εξάλλου, ακόµα υπάρχει και
ισχύει στη χώρα µας, το αναχρονιστικό και οπισθοδροµικό κα-
θεστώς της ναοδοµίας, όπου έχει αντικαταστήσει για την Εκκλη-
σία τον κοσµικό θεσµό της πολεοδοµίας.

Θα ήταν απρόσφορο και αναποτελεσµατικό να αναζητήσουµε
τον ενορχηστρωτή του εκπληκτικού συντονισµού των διαφόρων
επιπέδων και παραµέτρων του σκανδάλου µόνο στις πολιτικές
ηγεσίες και τις κυβερνήσεις. Αυτό το είχαµε αναφέρει και στο
πόρισµα µας. Η στενή αυτή θεώρηση θα µπορούσε να οδηγήσει
στο επιφανειακό και επιπόλαιο συµπέρασµα ότι µία κυβερνητική
αλλαγή ίσως µπορεί να υπαγορεύσει και τη λύση του προβλή-
µατος. Αυτό το τελευταίο αναφέρεται στη νέα διακυβέρνηση
προκειµένου να δούµε τις προθέσεις της.

Η Νέα ∆ηµοκρατία στην υπόθεση αυτή ακολούθησε την πρω-
τόγνωρη και πρωτοφανή τακτική της φυγής από την Αίθουσα του
Κοινοβουλίου. Επέφερε ανεπανόρθωτο πλήγµα στη συνταγµα-
τική τάξη αλλά και στην αξιοπιστία του πολιτικού κόσµου.

Είχαµε επανειληµµένα αναφέρει κατά τη διάρκεια λειτουργίας
της επιτροπής αλλά και στην Ολοµέλεια ότι οποιαδήποτε µικρο-
πολιτική σκοπιµότητα δεν µπορεί να ανακόψει την αναπόφευκτη
ροή των πραγµάτων. Είχαµε τονίσει τότε ότι συµµετείχαµε στην
επιτροπή, στις εργασίες της επιτροπής απροκατάληπτα και µε
καθαρή συνείδηση στη διερεύνηση του σκανδάλου και υποβά-
λαµε την πορισµατική µας κρίση µε αυτές ακριβώς τις αρχές. Εί-
χαµε εντοπίσει και καταλογίσει τις πολιτικές ευθύνες. Είχαµε δε
προσωποποιήσει πιθανές ποινικές ευθύνες, για τις οποίες απαι-
τείτο περαιτέρω διερεύνηση.

Κύριε Σκυλάκο, είχαµε εντοπίσει και ψήγµατα ποινικής ευθύ-
νης, για αυτό ακριβώς ζητήσαµε και την περαιτέρω διερεύνηση.
Είχαµε επισηµάνει το τραγικό ενδεχόµενο µιας ακροαµατικής
διαδικασίας µε κατηγορούµενους δεκάδες φυσικά πρόσωπα και
την απουσία των πολιτικών, ηθικών αυτουργών.

Η µέχρι τώρα δικαστική διερεύνηση, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, φαίνεται ότι επιβεβαιώνει απόλυτα αυτά τα οποία ανα-
φέραµετότε.Νιώθουµειδιαίτερηικανοποίησηότανπληροφορούµαστε
ότι το πόρισµα µας, και το δικό µας αλλά και των άλλων, γενικώς
το πόρισµα της επιτροπής βοηθά τις δικαστικές αρχές στην, σε
βάθος διερεύνηση της υπόθεσης.

Το Μάιο του 2009, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ασκήθηκε
ποινική δίωξη κατά παντός υπευθύνου για έξι κακουργήµατα και
τρία πληµµελήµατα που διαπράχθηκαν σε βάρος του δηµοσίου.
Μεταξύ αυτών ήταν αυτά της απιστίας, της απάτης, του ξεπλύ-
µατος βρώµικου χρήµατος, της παράβασης καθήκοντος.

Ήδη είναι κατηγορούµενοι και αυτήν την περίοδο απολογού-
νται τριάντα περίπου εµπλεκόµενοι, πρώην µέλη γνωµοδοτικών
συµβουλίων, δηµόσιας γης και ανταλλάξιµης περιουσίας, µέλη
του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, της ΚΕ∆, δηµόσιοι υπάλ-
ληλοι, συµβολαιογράφοι, δικηγόροι, ορκωτοί εκτιµητές και, βε-
βαίως, οι µοναχοί Εφραίµ και Αρσένιος. Και µεταξύ αυτών, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, δεν διώκεται κανένας από τους πολιτι-
κούς τους προϊσταµένους.

Και δεν φτάνει µόνο αυτό, αλλά καθ’ όλη αυτή τη διάρκεια της
επίπονης ανακριτικής διαδικασίας, γνωρίζετε ότι -τουλάχιστον
µέχρι πρότινος- το δηµόσιο δεν είχε δηλώσει πολιτική αγωγή;
Γνωρίζετε ότι όλη αυτή η διαδικασία διεξάγεται ερήµην του δη-
µοσίου και δίχως τη δυνατότητα το δηµόσιο να µπορεί να προα-
σπίσει τα δικαιώµατά του σε όλη αυτήν τη διαδικασία; Και
προκαλεί εύλογα ερωτήµατα και εκτιµήσεις περί αδιαφορίας για
τα συµφέροντα του δηµοσίου, ακόµα και περί ένοχης σιωπής,
επιβεβαιώνοντας δυστυχώς κάποιες σκέψεις µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, φροντίστε εγκαί-
ρως να προασπίσετε έστω και τώρα τα δικαιώµατα του δηµοσίου
δηλώνοντας παράσταση πολιτικής αγωγής σε όλη αυτήν τη δια-
δικασία.

Αυτή η προσπάθεια απαιτεί γενναίες πολιτικές αποφάσεις και
ρήξεις µε πάγιες ιδεοληψίες και εµµονές και ευρύτερες κοινωνι-
κές και πολιτικές συναινέσεις, προϋποθέσεις οι οποίες σήµερα,
δυστυχώς, δεν υφίστανται ακόµα και σήµερα.

Εµείς όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις επαναφέρουµε
προς δηµόσια διαβούλευση ακόµα και σήµερα. Είµαστε περή-
φανοι που ένα µεγάλο κεφάλαιο στο τέλος του πορίσµατός µας
αναφέρεται στις θεσµικές µας προτάσεις για τα ζητήµατα που
έχουν να κάνουν µε τις σχέσεις Κράτους και Εκκλησίας που επι-
τέλους πρέπει να διακριθούν, την εκκλησιαστική περιουσία, την
άρση των φορολογικών προνοµίων, την προάσπιση της δηµόσιας
περιουσίας, των δασών, τον καταλογισµό πολιτικών ευθυνών και
την αναδιάρθρωση του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.

Συγκεκριµένα οι προτάσεις µας όπως τις είχαµε καταθέσει
τότε και τις επαναφέρουµε εν συντοµία είναι οι εξής: Όσον
αφορά τις διακριτές σχέσεις Κράτους-Εκκλησίας, η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς ήδη
από το Νοέµβριο του 2005 είχε καταθέσει πρόταση νόµου για τη
ρύθµιση σχέσεων Πολιτείας και Εκκλησίας, τις θρησκευτικές
ενώσεις και την κατοχύρωση της θρησκευτικής ελευθερίας, η

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΑ’ - 25 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2010 2773



οποία µπορεί να θεσπιστεί ανεξάρτητα από την απαραίτητη συ-
νταγµατική αναθεώρηση.

Όσον αφορά την εκκλησιαστική περιουσία, είχαµε ζητήσει την
άρση των φορολογικών προνοµίων της.

Όσον αφορά τις επιχειρηµατικές δραστηριότητές της, συγκε-
κριµένα ζητήσαµε να επανεξεταστεί το φορολογικό καθεστώς
της Εκκλησίας. Φανταζόµαστε και πιστεύουµε ότι στο φορολο-
γικό νοµοσχέδιο το θέµα αυτό θα λυθεί οριστικά.

Τέταρτη πρόταση. Ριζική αναθεώρηση του θεσµικού πλαισίου
διαχείρισης και αξιοποίησης της δηµόσιας περιουσίας. Αλήθεια,
πόσο επίκαιρο είναι κάτι τέτοιο σήµερα που το δηµόσιο ψάχνει
απεγνωσµένα να βρει κάποια δισεκατοµµύρια; Σε 7.000.000.000
-κατ’ επιεικήν εκτίµηση- είχαµε εκτιµήσει τα έσοδα του δηµοσίου
από την αξιοποίηση προς όφελος του δηµοσίου της δηµόσιας
περιουσίας και ζητήσαµε την κατάργηση του αναχρονιστικού και
αναγκαστικού ν.1539/38 περί προστασίας των δηµόσιων κτηµά-
των και την αντικατάστασή του από ένα σύγχρονο, διαφανές και
απρόσβλητο θεσµικό πλαίσιο που θα διασφαλίζει το δηµόσιο χα-
ρακτήρα της δηµόσιας περιουσίας, θα κατοχυρώνει τον κοινω-
νικό έλεγχο στη διαχείρισή της, θα διευκολύνει τις συναλλαγές
µε όρους διαφάνειας του πολίτη µε το δηµόσιο και θα δηµιουρ-
γεί ασφαλιστικές δικλίδες στην αυθαίρετη βούληση και κρίση της
εκάστοτε εκτελεστικής εξουσίας.

Πέµπτον, ζητήσαµε λεπτοµερή καταγραφή της -επιτέλους ένα
Κτηµατολόγιο- για τη δηµόσια περιουσία. Με έκπληξη µαθαί-
νουµε ότι το δηµόσιο δεν έχει καταθέσει στο Κτηµατολόγιο τη
δηµόσια περιουσία, ενώ έχει λήξει ήδη η υποβολή των δηλώσεων
στο Κτηµατολόγιο. Με έκπληξη διαπιστώσαµε ότι δεν υπάρχει
καταγεγραµµένη αυτή η δηµόσια περιουσία. Έτσι, λοιπόν, δίνε-
ται η δυνατότητα σε κάθε κακοπροαίρετο να την καταπατεί και να
λεηλατεί έτσι το δηµόσιο πλούτο.

Κάναµε πρόταση για την αλλαγή του θεσµικού πλαισίου της
Κτηµατικής Υπηρεσίας του ∆ηµοσίου, µία γενική αναδιάρθρωση
του φορέα διαχείρισης της δηµόσιας περιουσίας, ο οποίος πρέ-
πει να είναι δηµόσιος, ενιαίος για όλη τη δηµόσια περιουσία, κοι-
νωνικά ελεγχόµενος, µε διαφανείς διαδικασίες και αποκεντρωµένη
λειτουργία, µε δηµόσιο απολογισµό και αξιολόγηση.

Επίσης, την διαδικασία εκτίµησης της δηµόσιας περιουσίας.
Προέκυψε από όλα τα αποδεικτικά στοιχεία που είχαµε µία σαφή
ανεπάρκεια του θεσµικού πλαισίου για τη σωστή εκτίµηση των
ακινήτων που ανταλλάχθηκαν τότε και γενικώς, την εκτίµηση της
δηµόσιας περιουσίας.

Η λεγόµενη «φερεγγυότητα» του Σώµατος Ορκωτών Εκτιµη-
τών δεν αποδείχθηκε από όλο το υλικό. Οι µέθοδοι εκτίµησης
που τηρήθηκαν δεν απέτρεψαν τη ζηµιά του δηµοσίου. ∆ιαφά-
νηκε η σχεδόν πλήρη ανυπαρξία οργάνων επιβεβαίωσης των εκτι-
µήσεων.

Ζητήσαµε επίσης, τη ριζική αναδιάρθρωση του Νοµικού Συµ-
βουλίου του Κράτους, αρκετά µέλη εκ των οποίων δυστυχώς, απ’
ό,τι διαφαίνεται µέχρι τώρα από τη δικαστική διερεύνηση, ίσως
να είναι και κατηγορούµενοι. Αποκαλύφθηκαν τεράστιες ανε-
πάρκειες του νοµικού θεµατοφύλακα υποτίθεται, των συµφερό-
ντων του δηµοσίου. Βιώσαµε γνωµατεύσεις, σύµφωνα µε τη
βούληση και κατά παραγγελία της εκάστοτε πολιτικής ηγεσίας,
µέσω µεθοδευµένων και επιλεκτικών ερωτηµάτων, µία πρωτο-
φανή τυπολατρία που συχνά έβλαψε το δηµόσιο συµφέρον, αλλά
και καταταλαιπωρεί τοΝ απλό πολίτη, µία κακώς εννοούµενη δη-
µοσιοϋπαλληλική νοοτροπία, διαφοροποιηµένες απόψεις, συ-
µπεράσµατα και κρίσεις, ανάλογα µε τη συµµετοχή των µελών
του σε διαφορετικά όργανα και µε διαφορετικούς πολιτικούς
προϊσταµένους, κραυγαλέες παραβιάσεις του ασυµβιβάστου και
πολλά άλλα.

Ένα άλλο θέµα το οποίο θέσαµε, η προστασία των δασών και
των δασικών εκτάσεων. Προέκυψε ανάγλυφα η θεσµική ανεπάρ-
κεια προστασίας του δασικού µας πλούτου. Η επιτροπή ασχο-
λήθηκε επισταµένα και σε βάθος µε το καθεστώς διαχείρισης και
προστασίας του δασικού πλούτου της χώρας.

Επιβεβαιώθηκαν πλήρως και αδιαµφισβήτητα οι πάγιες και σα-
φείς θέσεις που ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς θέτει,
όσον αφορά την αναγκαιότητα κατάρτισης δασολογίου, την κα-
τάργηση όλων των δασοκτόνων νόµων των κυβερνήσεων του

ΠΑΣΟΚ, µεταξύ αυτών αναφέραµε και τον ν. 3208/2003 που κου-
τσουρεµένος καταργείται µε το νοµοσχέδιο που συζητάµε. Ανα-
θεώρηση του δασικού νόµου 998/1979, ανάθεση της διαχείρισης
των εκατοντάδων χιλιάδων στρεµµάτων εποικιστικών εκτάσεων,
συναρµοδιότητας των δασικών υπηρεσιών.

Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχαµε πει λεπτοµερώς ότι
πρέπει να πάψει επιτέλους αυτό το φαύλο καθεστώς των εποικι-
στικών εκτάσεων. Επτακόσιες χιλιάδες στρέµµατα δασικών εκτά-
σεων βρίσκονται υπό την απόλυτη εξουσία των νοµαρχών και δεν
υπάρχει η παραµικρή δυνατότητα των δασικών υπηρεσιών να
µπορούν να ελέγξουν και να διαχειριστούν τις συγκεκριµένες
εκτάσεις. Ζητήσαµε, λοιπόν, την επιστροφή αυτών των εκατο-
ντάδων, χιλιάδων στρεµµάτων στον έλεγχο των δασικών υπηρε-
σιών.

Ζητήσαµε επίσης, την αλλαγή του νόµου περί ευθύνης Υπουρ-
γών. Πάγια θέση µας είναι η αφαίρεση από το Κοινοβούλιο κάθε
αρµοδιότητας που ανήκε εξ ορισµού στη δικαστική εξουσία. ∆εν
µπορεί πολιτικά πρόσωπα και µάλιστα, άλλου θεσµικού πολιτει-
ακού οργάνου, να ασχολούνται µε ανακριτικές πράξεις και να
στοχοποιούν ποινικά, πολιτικά πρόσωπα.

Επίσης, πάγια θέση µας είναι η ισότιµη ποινική µεταχείριση
του πολιτικού µε τον απλό πολίτη. Είµαστε έτσι αντίθετοι σε δι-
κονοµικές, αλλά και ουσιαστικές διαφοροποιήσεις της ποινικής
µεταχείρισης, όπως παραδείγµατος χάρη διαφορετική παρα-
γραφή των αδικηµάτων. Προς την κατεύθυνση αυτή έχουµε δη-
λώσει την πρόθεσή µας για µία ανάλογη νοµοθετική
πρωτοβουλία και συµµετοχή σας σε οποιαδήποτε πρωτοβουλία
υπάρξει και από άλλα κόµµατα.

Επίσης, ασχοληθήκαµε µε την επιτροπή καταπολέµησης και
νοµιµοποίησης εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες του
ν. 3691/2008. Προέκυψαν τεράστιες ανεπάρκειες που οδήγησαν
ακόµα και σε υποψίες για υποβολιµαίες και για σκόπιµες ενέρ-
γειες.

Επιβεβαιώθηκαν πλήρως οι ενστάσεις που διατύπωσαν όλα τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης, για την υποβάθµιση της πιο πάνω
ανεξάρτητης αρχής, σε µία απλή επιτροπή του Υπουργείου Οι-
κονοµικών, που πραγµατοποιήθηκε µε το νόµο που σας προανέ-
φερα. Προτείναµε την αναβάθµισή της σε πραγµατική
ανεξάρτητη αρχή, µε τους όρους και τις εγγυήσεις των υπολοί-
πων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είπαµε, θα υπερψηφί-
σουµε τη συγκεκριµένη πρόταση. Βεβαίως, έχει µία ιδιοµορφία η
συγκεκριµένη επιτροπή επειδή έχει ολοκληρώσει ένα πόρισµα.
Βεβαίως, πάρα πολλοί από τους κρίσιµους µάρτυρες ήδη είναι
κατηγορούµενοι και όπως καταλαβαίνετε εκ των πραγµάτων, κα-
νένας δεν µπορεί να κληθεί να καταθέσει από αυτούς, εάν δεν
το επιθυµεί.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι περιορίζεται πάρα πολύ το εύρος,
όµως πρέπει να γνωρίζετε κάτι. Ότι είναι η µόνη επιτροπή η οποία
θα διερευνήσει πράξεις, οι οποίες δεν έχουν υποπέσει σε παρα-
γραφή. Είναι το µόνο σκάνδαλο όπου έχουν διενεργηθεί πράξεις
και µετά τις εκλογές του 2007, που σηµαίνει ότι αυτές τις συ-
γκεκριµένες τις πράξεις θα διερευνήσουµε, ούτως ώστε να βγά-
λουµε κάτι ουσιαστικό.

Αλλά, κυρίως, αυτό που πρέπει να γίνει –και απευθύνοµαι στην
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ- είναι επιτέλους να υλοποιηθούν οι θε-
σµικές προτάσεις, οι οποίες είναι θεσµικές προτάσεις όχι µόνο
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, αλλά σχεδόν όλων
των κοµµάτων και όλων των µελών της επιτροπής που συµµετεί-
χαµε σε αυτήν την επίπονη διαδικασία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος Τσι-
ρώνης για οκτώ λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συγκλόνισε την ελληνική κοι-

νωνία πριν από ενάµιση χρόνο η αποκάλυψη του, µοναδικού σε
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σύλληψη, έµπνευση, έκταση και εκτέλεση, σκανδάλου του Βα-
τοπεδίου. Αυτό, όµως, που συγκλόνισε περισσότερο ήταν οι πρω-
τοφανείς και πρωτόγνωροι µέθοδοι που ακολούθησαν οι
ιθύνοντες και οι εγκέφαλοι του σκανδάλου, καθώς και η υπο-
δειγµατική εκτέλεσή τους από πειθήνια όργανα.

Περισσότερο από όλα συγκλόνισε όµως η συγκάλυψη του
σκανδάλου και η παραγραφή ενδεχόµενων ποινικών ευθυνών πο-
λιτικών προσώπων µε το ξαφνικό κλείσιµο της Βουλής από τον
πρώην Πρωθυπουργό τον περασµένο Μάιο. Έκπληκτος και έκ-
θαµβος ο ελληνικός λαός παρακολουθούσε όλα αυτά να δια-
δραµατίζονται, µε τη δηµόσια περιουσία να γίνεται βορά και λεία
επιτήδειων και τα κρατικά συµφέροντα να αµελούνται χάριν ιδιω-
τικών συµφερόντων, ενώ την ίδια στιγµή κορυφαίοι Υπουργοί της
κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας αντί να τους απασχολούν τα
προβλήµατα της χώρας και των πολιτών, είχαν επιδοθεί σε δρα-
στηριότητες πλουτισµού µε off shore εταιρείες και φοροδιαφυγή,
διαβιώντας και διάγοντας πολυτελή βίο σε βίλες και κότερα, που
όλοι φανταζόµαστε µε ποιον τρόπο αποκτήθηκαν.

Αυτό έχει ως αποτέλεσµα το σκάνδαλο του Βατοπεδίου να
προξενήσει στο ελληνικό δηµόσιο ζηµιά, η οποία ανέρχεται του-
λάχιστον σε 1.000.000.000 ευρώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
όσο δηλαδή κόστισε στον κρατικό προϋπολογισµό η χορήγηση,
πρόσφατα, του εκτάκτου επιδόµατος αλληλεγγύης σε δυόµισι
εκατοµµύρια συνανθρώπους µας που το είχαν ανάγκη. Κανείς
µέχρι σήµερα δεν έχει λογοδοτήσει γι’ αυτό το σκάνδαλο. Κα-
νείς δεν έχει πληρώσει το παραµικρό για την εµπλοκή του στο
σκάνδαλο του Βατοπεδίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σκάνδαλο όµως του Βατο-
πεδίου είναι εδώ, υπαρκτό και τεράστιο και αναζητά ενόχους,
τους υπαίτιους και τους πρωτεργάτες του. ∆εν έχουµε κανένα
περιθώριο να κάνουµε πίσω. ∆εν νοείται να επιτρέψουµε για µία
ακόµη φορά η Βουλή να γίνει πλυντήριο ξεπλύµατος πολιτικών
ευθυνών και συνεργός και συµµέτοχος της συγκάλυψης του
σκανδάλου, από καµµία πτέρυγα της Βουλής. Η διερεύνηση
όλων των πτυχών της υπόθεσης και η ολοκλήρωση της έρευνας
του συνόλου του σκανδάλου του Βατοπεδίου, δεν αποτελεί
πράξη πολιτικής αντεκδίκησης ή ρεβανσισµού. Το αντίθετο, θα
έλεγα. Αποτελεί πράξη ευθύνης και συνέπειας, πράξη τιµής και
αξιοπιστίας του πολιτικού κόσµου και της υπόληψής του.

Εµείς θα κάνουµε το χρέος και το καθήκον µας. Έχουµε τη
βούληση, ελπίζουµε και σεις. Άλλωστε έχουµε νωπή τη λαϊκή
εντολή να προχωρήσουµε στη διαλεύκανση όλων των σκανδά-
λων -και του Βατοπεδίου- αλλά και όλων των δύσοσµων σκαν-
δάλων, τα οποία έχουν ταλαιπωρήσει όλα αυτά τα χρόνια τη
χώρα.

Πάγια θέση του ΠΑΣΟΚ και του Προέδρου µας Γεώργιου Πα-
πανδρέου είναι όλα στο φως, καµµία συγκάλυψη. Επιθυµούµε
µία σε βάθος διερεύνηση όλων των υποθέσεων και της υπόθεσης
του Βατοπεδίου, φυσικά. Και όχι έναν προσχηµατικό διάλογο,
ένα στείρο «ναι» στη σύσταση εξεταστικών επιτροπών.

Θέλετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να βάλουµε το µαχαίρι
βαθιά ως το κόκαλο; Θέλετε να φωτίσουµε το σκοτάδι και να έρ-
θουν όλα στο φως; Θέλετε επιτέλους, κάποιοι να ξεσκεπαστούν
και να πληρώσουν; Αν ναι, τότε θα πρέπει να προχωρήσουµε στη
σύσταση µια ουσιαστικής εξεταστικής επιτροπής για το σκάν-
δαλο του Βατοπεδίου, που θα αποκαλύπτει και δεν θα συγκαλύ-
πτει τα γεγονότα και τα πρόσωπα.

Η προηγούµενη εξεταστική επιτροπή έκλεισε εσπευσµένα τις
εργασίες της στη λογική της παρεµπόδισης και της συγκάλυψης
του σκανδάλου, µε αποτέλεσµα να µείνουν αναπάντητα πολλά
ερωτήµατα, να µείνουν πολλές πτυχές της υπόθεσης σκοτεινές.

Θεωρείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συµπτωµατικό την
παραίτηση της προηγούµενης κυβέρνησης από την έκδοση δι-
καστικής απόφασης µιας κερδισµένης για το ελληνικό δηµόσιο
δίκης, µε αποτέλεσµα η Μονή του Βατοπεδίου ενώ δεν διέθετε
κανένα νόµιµο τίτλο να αποκτήσει κυριότητα επί της λίµνης Βι-
στωνίδας και των παραλίµνιων εκτάσεων; Ήταν σύµπτωση, επί-
σης, που το δηµόσιο αµέσως µετά προέβη σε ανταλλαγή της
λίµνης Βιστωνίδας µε ακίνητα-φιλέτα του ελληνικού δηµοσίου σε
παραθαλάσσιες περιοχές, σε δάση, σε αρχαιολογικούς χώρους,
κ.ο.κ.; Θεωρείτε επίσης τυχαίο την υποεκτίµηση των ακινήτων

που τελικά αντηλλάγησαν µε τη µονή προκειµένου να τους δο-
θούν περισσότερα ακίνητα; Θεωρείτε τυχαίο ότι υπερεκτιµήθηκε
η αξία της λίµνης Βιστωνίδας µέχρι και τετρακόσιες φορές
επάνω µε αυθαίρετους υπολογισµούς, ότι δηλαδή θα έχουν ετή-
σια πρόσοδο 8.000.000 ευρώ, αντί των 25.000 που είχαν ετήσια
πρόσοδο µέχρι τότε; Αποτελεί σύµπτωση που τα ακίνητα αυτά
που δόθηκαν ως ανταλλαγή για το σκάνδαλο του Βατοπεδίου
υποεκτιµήθηκαν έως και εκατό φορές κάτω, αφού η εκτίµηση
από το Σώµα Ορκωτών Εκτιµητών γινόταν, λόγου χάριν, ως
δάσος µε χαµηλή οικονοµική αξία και στα συµβόλαια τα ακίνητα
εµφανίζονταν ως άρτια και οικοδοµήσιµα οικόπεδα;

Για διαβολική σύµπτωση πρόκειται, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, που όλα αυτά τα σκανδαλώδη συµβόλαια τα συνέταξε η
συµβολαιογράφος κ. Πελέκη, σύζυγος του κορυφαίου τότε
Υπουργού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Βουλγαράκη; Πρόκειται επί-
σης για διαβολική σύµπτωση που εκείνο το διάστηµα ο κ. Βουλ-
γαράκης αγόραζε ακίνητα, κότερα και διέθετε δική του off shore
εταιρεία για να φοροδιαφεύγει;

∆εν σας προβληµατίζουν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι τα-
χύτατες διαδικασίες µε τις οποίες ολοκληρώθηκαν οι ανταλλαγές
δεκάδων ακινήτων µεταξύ ελληνικού δηµοσίου και Μονής Βατο-
πεδίου, όταν για τους κοινούς θνητούς αυτές οι υποθέσεις και
οι διαδικασίες είναι εξαιρετικά χρονοβόρες και µε αβέβαια
έκταση και κρατούν πάνω από δέκα χρόνια; Ωσάν, δηλαδή, αυτές
τις διαδικασίες να τις κινούσε µε νήµατα κάποιο αόρατο χέρι, κά-
ποιος συντονιστής ή εγκέφαλος υψηλά ιστάµενος, δυνάµενος να
κάµψει κάθε αντίσταση ακόµη Υπουργών και Υφυπουργών.

Αποτελεί διαβολική σύµπτωση επίσης που κορυφαίος τότε
Υπουργός της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας που διέθετε
τέτοιου είδους δύναµη είχε ως «πνευµατικό» τον Ηγούµενο της
Μονής Βατοπεδίου; Πόσες «συµπτώσεις» χρειάζονται, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, για να χαρακτηριστεί µία υπόθεση ως σκάν-
δαλο;

Η σύσταση νέας εξεταστικής επιτροπής χρειάζεται για να µά-
θουµε πού πήγαν τα λεφτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τη
λεηλασία της δηµόσιας περιουσίας και του δηµόσιου πλούτου,
ποιοι είναι οι αποδέκτες του πακτωλού των χρηµάτων, σε ποιους
διακινήθηκε το µαύρο χρήµα, σε ποια χέρια έφτασαν οι βαλίτσες,
σε ποιους λογαριασµούς ή τραπεζικές θυρίδες κατατέθηκαν τα
κλοπιµαία τα ελληνικού δηµοσίου, µέσω ποιων εταιρειών έγιναν
οι συναλλαγές αυτές, ποια είναι τα ονόµατα των µετόχων τους,
ποια είναι η σχέση τους µε τους εµπλεκόµενους στην υπόθεση,
ποιοι είναι οι αποδέκτες του µαύρου χρήµατος -κι αν αυτή η δια-
δροµή του µαύρου χρήµατος σχετίζεται µε τη µετατροπή του σε
πολιτικό χρήµα- πού πήγαν οι βαλίτσες του µαύρου χρήµατος µε
τις αναλήψεις 8.000.000 ευρώ και πού πήγαν τα 27.000.000 ευρώ
από τους λογαριασµούς της µονής που κατευθύνθηκαν σε άγνω-
στους προορισµούς, σύµφωνα µε έκθεση της Τράπεζας της Ελ-
λάδος.

Πού βρίσκεται το πραγµατικό λογιστήριο της Μονής Βατοπε-
δίου µε τα εβδοµήντα επτά διαφορετικά ΑΦΜ που διαθέτει η ίδια
και τα συνδεδεµένα µε αυτήν πρόσωπα και εταιρείες; Πότε θα
ανοίξουν επιτέλους οι λογαριασµοί της µονής και των εταιρειών
της για να µάθουµε την αλήθεια; Ποιοι έδωσαν τις εντολές στην
ΚΕ∆ και στη Νοµαρχία Θεσσαλονίκης για να γίνουν οι ανταλλα-
γές των ακινήτων µε τη µονή; Ποιος έδωσε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, την εντολή για τον πώληση του ολυµπιακού ακινήτου,
όταν ετοιµαζόταν το Υπουργείο Απασχόλησης να µετεστεγαστεί
εκεί; Ποιος είναι ο πραγµατικός «ηγούµενος» του σκανδάλου του
Βατοπεδίου; Ήταν η µονή το κέλυφος ενός καλοστηµένου πολι-
τικοοικονοµικού συστήµατος διαφθοράς;

Ο κατάλογος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, των ερωτηµάτων
είναι ανεξάντλητος και συνεχώς µακραίνει. Σ’ αυτά τα ερωτήµατα
θα πρέπει να απαντήσει η νέα εξεταστική επιτροπή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Τα ερωτήµατα αυτά τα είχαν θέσει και οι Βουλευτές του

ΠΑΣΟΚ που µετείχαν στην επιτροπή µε επιστολή τους κι έχουν
περιληφθεί στο Πόρισµα. Η ατιµωρησία επιτέλους, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να σταµατήσει. Την περιουσία του
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ελληνικού δηµοσίου κάποιοι εξακολουθούν να τη νέµονται ακόµα
και σήµερα ανενόχλητοι και ατιµώρητοι, κερδοσκοπώντας,
ανταλλάσοντας κρατική περιουσία µε κρατική περιουσία. Θα
πρέπει να γίνει άµεσα η ανάκτηση της κρατικής περιουσίας και
των ακινήτων. Πολλά από αυτά τα αδικήµατα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, όπως ανέφερε και ο προηγούµενος οµιλητής του
ΣΥΡΙΖΑ…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: …συντελέστηκαν την προηγούµενη
περίοδο της Βουλής και δεν έχουν παραγραφεί οι ενδεχόµενες
πολιτικές ευθύνες πολιτικών προσώπων.

Απευθύνοµαι σε όλους τους συναδέλφους της Βουλής. Είναι
δυνατόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να συγκαλύπτουµε πάλι
χάριν της κοµµατικής αλληλεγγύης πρώην συναδέλφους µας ή
πρώην Υπουργούς …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τελείωσε ο χρόνος
σας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΙΡΩΝΗΣ: ∆ώστε µου µισό λεπτό, κυρία Πρό-
εδρε, γιατί είµαι στο κλείσιµο της οµιλίας µου.

Ο πολιτικός κόσµος δεν έχει να φοβηθεί τίποτα εάν έλθουν
όλα στο φως. Όσο και αν µατώσει, το λίγο µολυσµένο αίµα θα
πρέπει να φύγει για να µη µολυνθεί ολόκληρος ο οργανισµός. Γι’
αυτό σας καλώ να υπερψηφίσουµε όλες οι πτέρυγες της Βου-
λής και να κάνουµε µία ουσιαστική δουλειά στη νέα εξεταστική
επιτροπή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Κωνσταντίνος
Μαρκόπουλος, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο.

Υπενθυµίζω ότι ο χρόνος είναι οκτώ λεπτά για δύο ακόµα οµι-
λητές.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, για να συνεχίσω τον προβληµατισµό του
εκλεκτού συναδέλφου της Πλειοψηφίας, ο οποίος κατήλθε του
Βήµατος, θέλω πράγµατι να του πω ότι είναι πολύ µεγάλη η ανά-
γκη της περιόδου που ζούµε αλλά και γενικώς να υπάρξει δια-
φάνεια σε όλα τα ανοικτά ζητήµατα του τόπου. ∆εν έχει καµµία
ανάγκη το πολιτικό σύστηµα να προσπαθεί να κρύψει ζητήµατα,
να συσκοτίσει γωνιές, να δηµιουργήσει, δηλαδή, συνθήκες ερω-
τηµατικού σε µία κοινωνία –ζούµε στον αιώνα της ταχύτατης πλη-
ροφόρησης απ’ όλο τον κόσµο- η οποία θέλει να αισθανθεί και
θέλουµε κι εµείς να αισθανθεί εξαιρετικά κοντά στην κοινοβου-
λευτική της εκπροσώπηση, στο κοινοβουλευτικό καθεστώς στο
οποίο ζούµε, στη δηµοκρατία την οποία έχουµε χτίσει και την
οποία πρέπει να ενδυναµώσουµε και για να την ενδυναµώσουµε
πρέπει να φτιάξουµε τους θεσµούς ακόµα πιο ισχυρούς, να λει-
τουργούν καλύτερα και να στηρίζουν το πολιτικό σύστηµα.

Γι’ αυτόν το λόγο η Νέα ∆ηµοκρατία συµφώνησε απόλυτα στη
συµµετοχή της και την υπερψήφιση αυτής της εξεταστικής επι-
τροπής για την υπόθεση του Βατοπεδίου.

Γι’ αυτόν το λόγο η νέα ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο νέος
Πρόεδρος κ. Αντώνης Σαµαράς, στη συζήτηση υπό τον Πρόεδρο
της ∆ηµοκρατίας για τη διαφάνεια συναίνεσε στο να ανοίξουν τα
ζητήµατα που το κάθε κόµµα ήθελε να θέσει και µέσα στη Βουλή
και όπου αλλού.

Γι’ αυτόν το λόγο η νέα ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας ζήτησε
την προ ηµερησίας συζήτηση που θα έχουµε σε µία εβδοµάδα
για τα ζητήµατα διαφάνειας των θεσµών, της συνεργασίας που
πρέπει να έχουµε εδώ και του οπλισµού, της ενίσχυσης του οπλι-
σµού του κοινοβουλευτικού συστήµατος µε το οποίο κυβερνιέται
το τόπος.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κάθε κόµµα το οποίο
αναλαµβάνει να φέρει προς συζήτηση στη Βουλή και να ανοίξει
µία εξεταστική επιτροπή, αναλαµβάνει και κάποιες ευθύνες. Γιατί
µε το αίτηµα ανοίγει κάποια ζητήµατα. Εµείς, λοιπόν, συµφω-
νούµε στο να το συζητήσουµε και να το ανοίξουµε.

Το θέµα του Βατοπεδίου υποθέτω πως έχει τρεις στόχους:
Το πρώτο θέµα είναι να δούµε πραγµατικά εάν έχουν µείνει

ερωτηµατικά από την καλή λειτουργία της εξεταστικής επιτρο-

πής, όπου είχα την τιµή να έχω την εµπειρία της συµµετοχής, η
οποία δούλεψε σκληρά απ’ όλες τις πτέρυγες µε ό,τι αντεγκλή-
σεις και διαφωνίες µπορούσαµε να είχαµε. Επί πάρα πολλές
ώρες εξέτασε τους περισσότερους µάρτυρες από οποιαδήποτε
άλλη εξεταστική επιτροπή. Κάποτε έπρεπε να τελειώσει και να
φθάσει σε ένα πόρισµα. Ούτε έκλεισε βιαστικά ούτε υπάρχει
λόγος να τα λέµε αυτά.

Πρώτο ζητούµενο, λοιπόν, είναι τι έγινε µε τους θεσµούς. Βοή-
θησαν οι θεσµοί -το Γνωµοδοτικό Συµβούλιο, οι γνωµοδοτικές
επιτροπές, το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους, οι κρατικές υπη-
ρεσίες, οι τεχνοκράτες- το πολιτικό σύστηµα να πάρει σωστές
αποφάσεις διαχρονικά; Πότε άραγε άνοιξε πραγµατικά η υπό-
θεση του Βατοπεδίου;

Ήδη µνηµονεύεται ότι από το Μάιο του 1922 στο Πολυµελές
Πρωτοδικείο Αθηνών διεκδικεί η µονή τη λίµνη και τις παραλί-
µνιες εκτάσεις και µε πολλαπλές δικαστικές και όχι µόνο απο-
φάσεις, διεκδικήσεις αλλά και πολιτικές αποφάσεις φθάσαµε εκεί
που φθάσαµε.

Πρώτο ερώτηµα λοιπόν: Οι θεσµοί, το κράτος στηρίζει την εκά-
στοτε πολιτική ηγεσία; Όταν τη συµβουλεύει για κάτι, πρέπει η
πολιτική ηγεσία να ακούει το Νοµικό Συµβούλιο και τις γνωµο-
δοτικές επιτροπές ή πρέπει να τα απορρίπτει; Πότε ένας Υπουρ-
γός, όπου και αν ανήκει, είναι υπό κατηγορία; Όταν ακούει το
Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους ή όταν δεν το ακούει; Πρόκειται
για ένα ερώτηµα το οποίο έχει σχέση µε αυτήν την υπόθεση. Και
έχει σχέση γιατί αυτά τα οποία συνέβησαν διαχρονικά για να
φθάσουµε να αποκτήσει η ιερά µονή τη λίµνη και τις παραλίµνιες
εκτάσεις είκοσι πέντε χιλιάδων στρεµµάτων τις περισσότερες
φορές πλην µιας βασίζεται σε γνωµοδοτήσεις του Νοµικού Συµ-
βουλίου του Κράτους.

Ποια είναι η µια; Είναι εκείνη η οποία δεν έδινε το δικαίωµα
στον κ. Φωτιάδη να βάλει τη τελική υπογραφή. Γιατί η Νέα ∆η-
µοκρατία το 2004 µαζί µε όλα τα υπόλοιπα που παρέλαβε σαν
κυβέρνηση παρέλαβε και την απόλυτη ιδιοκτησία της ιεράς
µονής επί της λίµνης και των παραλιµνίων εκτάσεων.

Αυτό, κύριε συνάδελφε, δεν προκύπτει από κάποια σκέψη,
ούτε από κάποια προσωπική γνωµοδότηση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Ήταν σε εξέλιξη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν ήταν σε εξέλιξη. Προ-

κύπτει από µια γνωµοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους την οποία ζήτησε η προηγούµενη κυβέρνηση στις
10/12/2008 και την οποία η σηµερινή Κυβέρνηση, ο αρµόδιος
Υπουργός, ο κ. Παπακωνσταντίνου, πήρε στα χέρια του στις
04/09. Και αυτή η γνωµοδότηση η οποία…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Την πήρε στις 04/09 ο σηµερινός Υπουρ-
γός; Επαναλαµβάνετε την διατύπωσή σας;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έχετε δίκιο, κύριε συνά-
δελφε. ∆ιορθώνω.

Στις 04/09 κοινοποιήθηκε στην Κυβέρνηση και υποθέτω ότι
µετά από εκατόν είκοσι περίπου µέρες διακυβέρνησης ο σηµε-
ρινός Υπουργός την έχει στο γραφείο του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Ποια Κυβέρνηση;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η Κυβέρνηση του

ΠΑΣΟΚ. Η δική σας Κυβέρνηση. Μη µε διακόπτετε. Παρακαλώ
αν θέλετε µετά έχετε όλο το δικαίωµα να πείτε την άποψή σας.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: …να κρεµαστείτε από τον κ. Μαρκο-
γιαννάκη. ∆εν ξέρετε τα πεπραγµένα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μη διακόπτετε να ολο-
κληρώσει ο οµιλητής.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν κρεµιέµαι. Κάνω ένα
ερώτηµα, αγαπητέ µου συνάδελφε.

Για να µάθουµε τα πεπραγµένα θα πρέπει να ρωτήσουµε προ-
φανώς. ∆ιότι φαίνεται ότι δεν θα πάρουµε απάντηση αν δεν υπο-
βάλλουµε ερωτήσεις. Αυτό ισχύει και για σας και για µας. Η
γνωµοδότηση κατά πλειοψηφία του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους αφορά την περιουσία. ∆ιότι το δεύτερο ζητούµενο της
εξεταστικής επιτροπής και το ζητούµενο της κοινωνίας γι’ αυτά
τα οποία έγιναν είναι τι έγινε τελικά µε την περιουσία της Ιεράς
Μονής Βατοπεδίου που είχε υπογραφεί η λίµνη και οι παραλί-
µνιες εκτάσεις που αντηλλάγησαν. Επέστρεψαν στο δηµόσιο;
Επέστρεψε αυτή; Επέστρεψαν τα ανταλλαγµένα;
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Το πολιτικό σύστηµα της χώρας το οποίο εν πολλοίς συµφώ-
νησε ότι αυτό το ζήτηµα έχει αντικειµενικές πολιτικές ευθύνες –
διότι περί αυτού πρόκειται, η πλειοψηφία συµφώνησε ότι
υπάρχουν αντικειµενικές πολιτικές ευθύνες- έδρασε; Έδρασε.
Ερώτησε το Νοµικό Συµβούλιο, εστάλη στην Κυβέρνηση και λέει
το Νοµικό Συµβούλιο ότι µε βάση τις υπουργικές αποφάσεις του
2002 και του 2003 οι οποίες αποτελούν ουσιαστικά πρωτόκολλα
παράδοσης και παραλαβής των παραλιµνίων, η Κυβέρνησις, η
όποια Κυβέρνησις καλείται να κάνει τα εξής για να υπερασπιστεί
την περιουσία του δηµοσίου. Ερωτώ την Κυβέρνηση. ∆εν γνω-
ρίζω.

Τα ακίνητα, λέει, της ιεράς µονής πρέπει να επιστρέψουν αυ-
τούσια στο δηµόσιο χωρίς κόστος του δηµοσίου. Και αυτά που
έχουν δοθεί στους τρίτους και οικειοθελώς θέλουν να επιστρα-
φούν και αυτά πρέπει να γυρίσουν πίσω µε συµβολαιογραφικό
έγγραφο. Έχουν γίνει αυτά; Είναι ένα ερώτηµα και δικό µας και
της κοινωνίας. Και αυτά των τρίτων που οι τρίτοι δεν θέλουν να
επιστραφούν πρέπει το δηµόσιο να τα διεκδικήσει δικαστικά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα µόνο 30 δευτερόλεπτα, κυρία Πρόεδρε.
Το έχει κάνει αυτό η Κυβέρνηση; Και σε αυτά τα οποία έχει εκ-

δοθεί οικοδοµική άδεια ή κτίζεται κάποιο ακίνητο πρέπει να ανα-
σταλεί η οικοδοµική άδεια και να διακοπούν οι διαδικασίες αυτές.
Το έχει κάνει αυτό η Κυβέρνηση; Ρωτούµε.

Και όλα αυτά θα πρέπει να εγγραφούν στο συµβόλαιο για το
κάθε ακίνητο -αυτοτελώς θα γίνει το καθένα- αφού η Κυβέρνηση
µάθει ποια είναι αυτά και εκεί µέσα να αναγραφεί και η απόφαση
της 3/10/2008 του τότε Υφυπουργού Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών.

Θέλω να σας πω ότι το δεύτερο ερώτηµα για την περιουσία
είναι αναπάντητο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε Μαρκόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόε-
δρε.

Όσο για το κεντρικό πρόσωπο το οποίο δεν ανεφέρθη από κα-
νέναν µετά από χιλιάδες ώρες συνεδρίασης και εκατόν τριάντα
δύο µάρτυρες και όσο για το πολιτικό χρήµα το οποίο δικαίως
δικαιούµαστε -ψάχνουµε αν υπάρχει- τις περισσότερες φορές
οφείλω να πω ότι συνήθως είναι αντίστροφη η ροή, δηλαδή, η ει-
σαγγελική δικαστική διαδικασία όταν σκοντάψεις σε πολιτικά
πρόσωπα στέλνει την υπόθεση στη Βουλή και όχι ανάποδα.

Εν πάση περιπτώσει µε αυτούς τους προβληµατισµούς η Νέα
∆ηµοκρατία ψηφίζει υπέρ της εξεταστικής επιτροπής γιατί πράγ-
µατι η διαφάνεια και η αλήθεια είναι το µεγαλύτερο όπλο του πο-
λιτικού µας συστήµατος.

Θα ήθελα να καταθέσω, κυρία Πρόεδρε, τη γνωµοδότηση στα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ κ. Αλέξιος Τσίπρας και οι Βουλευτές του κόµµατός του κα-
τέθεσαν πρόταση νόµου: «Για την καθιέρωση της Απλής
Αναλογικής ως Εκλογικού Συστήµατος για την Εκλογή Βουλευ-
τών και Βουλευτών Επικρατείας».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει ζητήσει, τώρα, ο κ. Χαράλαµπος Παµπούκης,

Υπουργός Επικρατείας.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για δεκαοκτώ λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευ-

χαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Αξιότιµοι κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν θα µπω στον πει-

ρασµό να αναλύσω στοιχεία επί µέρους υποθέσεως µε αποκλει-
στικό γνώµονα, σε αυτό το στάδιο, τη δηµιουργία εντυπώσεων.
Αυτό είναι λάθος και οδηγεί σε λάθη, όπως προηγουµένως στην
περίφηµη κατάθεση του εγγράφου του κ. Μαρκόπουλου, το

οποίον απεδόθη σε Υπουργό του ΠΑΣΟΚ, εγγράφου της 4ης Σε-
πτεµβρίου, ενώ, όπως, είναι γνωστό η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
εξελέγη αρκετό χρόνο µετά.

Η δηµιουργία εντυπώσεων οδηγεί σε σφάλµατα και καµµιά
φορά αυτά τα σφάλµατα εκδικούνται. Η αλήθεια είναι…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν το έχετε πάρει.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Κύριε Μαρκόπουλε, θέλετε …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μη διακόπτετε κύριε

Μαρκόπουλε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό σας έκανε εντύπωση

ή η ουσία;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας):

Είστε βέβαιος, θέλετε να επιλέξετε …
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ερωτώ, παρακαλώ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Εγώ

µπορώ να το κάνω. Να πούµε, λοιπόν, ότι αυτό παρεδόθη στον
κ. Παπαθανασίου στις 4.9.2009 και να συµφωνήσουµε. Ευχαρι-
στώ που το καταθέσατε.

∆εν θέλω, επίσης, να υπαινιχθώ ότι η εξεταστική επιτροπή είναι
µία πράξη πολιτικής εκδίκησης, πολιτικού εκφοβισµού. Όχι. ∆εν
είναι τίποτα από αυτά. Είναι µία πράξη υψίστης δηµοκρατικής
ευθύνης.

Είναι τέσσερα τα στοιχεία τα οποία πρέπει να απαντηθούν.
Το πρώτο µεγάλο ερώτηµα είναι: Χρειάζεται µία εκ νέου σύ-

σταση εξεταστικής επιτροπής; Γιατί; Γιατί κατ’ αρχήν, γιατί πο-
λιτικά; Η απάντηση είναι απλή. Βεβαίως, και χρειάζεται.
Χρειάζεται γιατί δεν έλαµψε η αλήθεια. Κανείς δεν έµαθε τι συ-
νέβη. Οι ευθύνες δεν προσωποποιήθηκαν. Είναι µία αποτυχία.
∆εν µπορεί η Βουλή να αφήσει τα ερωτήµατα αναπάντητα, χωρίς
να καταβάλει κάθε δυνατή προσπάθεια για την πλήρη διερεύ-
νησή τους.

Ακούστηκε, επίσης, ότι αυτό αποτελεί θεσµικό ολίσθηµα. Ο
έλεγχος ο οποίος θα προασπίσει την αξιοπρέπεια του πολιτικού
συστήµατος είναι δηµοκρατικό ολίσθηµα; ∆εν το πιστεύω. ∆εν
είναι δυνατόν να υιοθετηθεί µια τέτοια στάση. Η µη αποκάλυψη
της αλήθειας, το σκότος, αυτή είναι η αιτία νέας έρευνας.

Απαντήθηκε, νοµίζω, και το ερώτηµα από τον κ. Πλεύρη, µε
τον οποίον συµφωνώ, όσον αφορά τη νοµική πτυχή αλλά δεν
είναι αυτή η προεξάρχουσα. Βεβαίως και µπορεί να γίνει εκ νέου
εξεταστική επιτροπή. Ποιος το αµφισβητεί αυτό το πράγµα; Και
πώς µπορεί να αµφισβητηθεί;

Πιο σηµαντικό είναι το διακύβευµα. Γιατί; Τι παίζεται από την
έρευνα αυτής της µεγάλης υπόθεσης του Βατοπεδίου; Έχει ορι-
σµένες ιδιαιτερότητες αυτή η υπόθεση που την καθιστούν υπό
µία έννοια θεµελιώδη. Ποιες είναι αυτές; Κατ’ αρχάς, ότι έχει όλα
τα εξωτερικά χαρακτηριστικά ενορχηστρωµένης δράσεως, τα
οποία προσβάλλουν, σχεδόν, το σύνολο των συντεταγµένων πο-
λιτειακών λειτουργιών, εµπλέκουν το εκτελεστικό, τη δικαιοσύνη,
την Εκκλησία.

Το δεύτερο είναι ακόµα χειρότερο, γιατί επίσης έχει όλα τα
εξωτερικά χαρακτηριστικά οργάνωσης επιχείρησης συγκαλύ-
ψεως, κάτι το οποίο είναι ακόµα πιο σοβαρό, η αµαρτία αυτή είναι
ακόµα σοβαρότερη. Νοµίζω ότι δεν µπορεί κανείς να διαφωνήσει
και να αντιταχθεί µε το «όχι στη συγκάλυψη». Πρέπει να είναι
σαφές, νηφάλιο, συνολικό το µήνυµα. «Ναι, στην αποκάλυψη».
Ευθύνες, εάν υπάρχουν, πρέπει να αποδοθούν, όπου και αν
υπάρχουν, απ’ όπου και αν προέρχονται. Ο Πρόεδρος και νυν
Πρωθυπουργός ήταν απόλυτα σαφής, έγκαιρα σαφής, πολλές
φορές σαφής προς αυτήν την κατεύθυνση της αποκάλυψης.

Σκιές κατά της πολιτείας είναι σκιές κατά της ίδιας της δηµο-
κρατίας. Χωρίς την προσπάθεια να λάµψει η αλήθεια, χωρίς να
αποδοθούν ευθύνες, δεν µπορεί η πολιτική τάξη να αιτηθεί τη
λαϊκή εµπιστοσύνη. Είναι µάχη υπέρ της αλήθειας αυτή η µάχη,
είναι µάχη υπέρ της ευθύνης, είναι µάχη τελικά υπέρ της δηµο-
κρατίας.

Είναι, όµως, και µάχη υπέρ του πολίτη, που αξιώνει την αλή-
θεια, διότι εγώ δεν κατάλαβα από την ερµαφρόδιτη θέση που
υποστήριξε ο κ. Μαρκογιαννάκης, θέλουµε ή δεν θέλουµε; Λέει
ναι το µυαλό και όχι η καρδιά;

Υπάρχει λαϊκή οργή. Και σ’ αυτήν τη λαϊκή οργή δεν µπορεί η
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Βουλή των Ελλήνων να κωφεύσει. ∆εν γίνεται.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Η λαϊκή οργή υπάρχει διάχυτη

παντού.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Μι-

λάµε γι’ αυτές, ελπίζω να το έχετε ακούσει. ∆εν θέλω να επιµείνω.
Επαναλαµβάνω ότι θέλω να είναι νηφάλιος ο λόγος, αλλά έχω τη
δυνατότητα να είναι και λιγότερο νηφάλιος, εάν χρειαστεί. Να το
ακούµε. Υπάρχει αυτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Μιλήστε ελεύθερα!
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Είναι

τέλος µια υπόθεση στην οποία η συστηµατική προσπάθεια στο
διαγνωστικό της σκέλος να µη λειτουργήσει θεσµικά η πολιτεία,
είναι σηµαντική. Πρέπει αυτή η υπόθεση, πέραν των ευθυνών,
πέραν της αλήθειας να έχει µια παιδαγωγική, διαγνωστική, πολι-
τειακή αξία. Τι δεν λειτούργησε; Τι δεν πήγε σωστά, γιατί αυτό
είναι το στοίχηµα του µέλλοντος, αυτό είναι το σύστηµα των αλ-
λαγών.

Ποια είναι τα κρίσιµα ερωτήµατα; Θα αναφερθώ γενικά. Το
πρώτο ερώτηµα και µεγάλο είναι αν υπήρξε σχέδιο. Και όταν µι-
λάµε για σχέδιο ενορχηστρωµένης δράσεως, βεβαίως, µιλάµε
και για συντάκτες του σχεδίου. ∆εν υπάρχει σχέδιο χωρίς συ-
ντάκτες. Υπήρξαν συντάκτες, ποιοι είναι αυτοί και ποιος ήταν ο
σκοπός;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Αυτό είναι ένα πρόβληµα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): ∆εύ-

τερον, οι συντάκτες παραλλήλως είχαν και την ιδιότητα των εντο-
λέων; Εντολές εδόθησαν στη διοίκηση; Ναι, όχι, από ποιον; Η
διοίκηση ενήργησε αφ’ εαυτής, αυτοβούλως, άνευ πιέσεων;

Τρίτον ερώτηµα. Υπήρξαν, ξέρετε, συµβόλαια, πολλά συµβό-
λαια ανταλλαγών. Είναι µια σύνθετη υπόθεση. Πρώτον, θα πρέ-
πει να εξεταστεί το εξής: Προέκυψε η ζηµία για το δηµόσιο;
Προέκυψε η ζηµία για τον Έλληνα πολίτη; Υπήρξαν παρανοµίες
τυπικές, θέµατα αρχαιοτήτων, λιµνών, κυριότητας, δηµοπρασιών,
εξωχώριων εταιρειών; Υπήρξε διακίνηση µαύρου χρήµατος; Ελέ-
χθησαν αυτά; Νοµίζω ότι αυτά τα ερωτήµατα συνιστούν το µε-
γάλο πλαίσιο, στο οποίο πρέπει να δοθούν απαντήσεις.

Νοµίζω, επίσης, ότι πρέπει κανείς να τοποθετηθεί πάρα πολύ
σαφώς ενώπιον αυτού του υψηλού διακυβεύµατος. Είµαστε υπέρ
ή όχι της διερευνήσεως της αλήθειας, γιατί τα άλλα τα οποία
άκουσα είναι λίγο προσχηµατικά και οµολογώ ότι δεν τα έχω αντι-
ληφθεί πλήρως. Το ερώτηµα είναι κεντρικό. Είµαστε υπέρ ή κατά
ή είµαστε υπέρ αλλά αποτελεί ολίσθηµα ή είµαστε υπέρ αλλά
αφήστε τους δικαστές ή είµαστε υπέρ και αφήστε τη διοίκηση
να κάνει ξανά το έργο της και να αποκαταστήσει;

Είµαστε υπέρ ή όχι, της αλήθειας; Είµαστε υπέρ ή όχι, της
έρευνας; Καθαρά! Εγκάρδια!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Όπως εσείς στο παρελθόν;
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Η

επίκληση του παρελθόντος είναι η συνενοχή του µέλλοντος.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Α, ωραίο δόγµα!
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Σ’

αυτό το σηµείο, θα σας έλεγα να επιλέξετε καλύτερη υπερασπι-
στική τακτική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι, όχι διάλογος µεταξύ σας.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Μου
αρέσει και ο διάλογος, δεν είναι κακός, κυρία Πρόεδρε.

ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ: Να µπορούµε να παρακολουθούµε,
όµως!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ένα λεπτό, κύριε Πα-
µπούκη.

Θα παρακαλούσα τα ορεινά έδρανα...
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):

Της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και όχι µόνο της Νέας

∆ηµοκρατίας. Από πολλές πτέρυγες, ακούγεται θόρυβος που
φθάνει µέχρι το Προεδρείο. Καταλαβαίνετε, πιστεύω ότι ενο-
χλείται ο κάθε οµιλητής εκτός του ότι χρειάζεται και σεβασµός.

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Σας

ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Είµαστε ευτυχείς από το αποτέλεσµα; Έλαµψε η αλήθεια; Θέ-
λουµε να έχουµε προφάσεις εν αµαρτίαις; Θα προχωρήσουµε
σε αποκάλυψη ή θα υποχωρήσουµε σε συγκάλυψη;

Άκουσα µε προσοχή την οµιλία του κ. Μαρκογιαννάκη και µου
έκανε εντύπωση µεταξύ άλλων, µία φράση που ελέχθη πολλές
φορές: «∆εν θέλουµε να δώσουµε την εντύπωση, γι’ αυτό ψηφί-
ζουµε».

Εδώ, όµως, δεν πρόκειται περί εντυπώσεων, εδώ πρόκειται
περί µεγάλης πολιτικής ουσίας, περί µεγάλου πολιτικού διακυ-
βεύµατος. Είναι άσκηση αποκάλυψης της αλήθειας, από τη
Βουλή των Ελλήνων και είναι σηµαντικό. ∆εν µπορεί να είναι κα-
νένας ευτυχής, εάν δεν αποδοθούν ευθύνες, αν δεν βρεθεί η αλή-
θεια.

Νοµίζω ότι το µήνυµα πρέπει να είναι απόλυτα σαφές και νη-
φάλιο. Σε αυτήν τη γραµµή, θα πρέπει να µην υπάρξουν πολιτι-
κάντικες ασκήσεις αλλά µία συνολική προσπάθεια αποκαλύψεων,
τις οποίες χρειάζεται η πολιτεία, τις οποίες χρειάζεται η δηµο-
κρατία.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, από τη στιγµή που έγινε Κυβέρ-
νηση, έλαβε µία σειρά από µέτρα, τα οποία προσπαθούν να τα-
κτοποιήσουν µία πράγµατι νοµικώς σύνθετη υπόθεση. Ακαριαία,
ανέστειλε την εφαρµογή εκτέλεσής τους. Έλαβε, ακόµη, µία
σειρά από άλλα µέτρα τα οποία θα αποδώσουν εν τέλει, την πε-
ριουσία αυτή εις το δηµόσιον γιατί εκεί ανήκει, όπως ελέχθη και
από τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτή η προσπάθεια θα γίνει και
θα ολοκληρωθεί.

Πέραν, όµως, αυτής της προσπάθειας, υπάρχει µεγαλύτερο
διακύβευµα. Το διακύβευµα αυτό είναι: Θα λάµψει η αλήθεια; Θα
επανέλθει η εµπιστοσύνη; Θα είµαστε όλοι, όσοι µετέχουµε της
πολιτικής σκηνής, περήφανοι γι’ αυτό; Θα συντελέσουµε; Θα κα-
ταγγείλουµε τη συγκάλυψη, αν επιχειρήθηκε; Θα αποκαλύψουµε
την ενορχήστρωση;

Κυρία Πρόεδρε, αξιότιµοι κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν
θέλω να µακρηγορήσω περισσότερο. Είναι προφανές, ότι απά-
ντηση σε αυτά τα κύρια ερωτήµατα δεν µπορεί παρά να είναι ένα
µεγάλο, καθαρό, εγκάρδιο ναι.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε.

Κύριε Ροντούλη, θα πάρετε το λόγο µετά από δύο οµιλητές.
Είναι οι τελευταίοι απ’ αυτούς που ορίστηκαν από τα κόµµατα.

Συνεχίζουµε, λοιπόν, µε τον κ. ∆ηµήτριο Παπουτσή, Βουλευτή
του ΠΑΣΟΚ.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεώρησα καθήκον µου να πάρω

το λόγο σε αυτήν τη διαδικασία για τους παρακάτω λόγους.
Ήµουν απ’ αυτούς που από την πρώτη στιγµή -εν τη γεννέσει-

αυτού του µεγαλύτερου και πρωτοφανούς σκανδάλου, που ση-
µάδεψε τη µεταπολιτευτική ιστορία της χώρας, βγήκα και απε-
κάλυψα αυτές τις πρωτοφανείς για το δικαιοπολιτικό σύστηµα
της χώρας πρακτικές και µεθοδεύσεις που ακολουθήθηκαν, σ’
αυτό το διάστηµα που αφορά στην κορύφωση του σκανδάλου -
στο ίδιο το σκάνδαλο αυτό καθ’ αυτό- και που ήταν οι παράνοµες
ανταλλαγές.

Είναι προφανές µε βάση τον κοινό νου και την κοινή κοινωνική
συνείδηση, όσο και αν θέλετε κάποιοι να την προκαλείτε ακόµη
και σήµερα σ’ αυτήν την Αίθουσα, ότι αυτό το σκάνδαλο ήταν
πρωτόγνωρο στη µεταπολιτευτική ιστορία της χώρας µας, χωρίς
προηγούµενο σε καµµία περίπτωση και προφανώς αφορά στη
µεγαλύτερη προσπάθεια που έγινε ποτέ µεταβίβασης µε όρους
µαζικής εκποίησης της δηµόσιας περιουσίας υπέρ ενός νοµικού
προσώπου δηµοσίου δικαίου, εν προκειµένω της γνωστής µονής,
µε αυτού του είδους τις πρωτοφανείς µεθοδεύσεις. Ο επιδιωκό-
µενος σκοπός; Η µαζική µεταβίβαση αµύθητης οικονοµικής αξίας
ακίνητης περιουσίας.

Θα σας θυµίσω ότι, προσφεύγουσα στην ελληνική δικαιοσύνη
η ίδια η µονή, από το εισαγωγικό δικόγραφο της αγωγής η ίδια
αναβίβαζε τη δική της αγωγική απαίτηση στο ποσό των 6.750.000
ευρώ για τις παραλίµνιες εκτάσεις. Για δε το σύνολο της υπ’ όψιν
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επίδικης έκτασης το συνολικό ποσό, το οποίο η ίδια η µονή συ-
νοµολογούσε, ήταν γύρω στα 12.000.000 µε 15.000.000 ευρώ.
Ήρθε το αµαρτωλό, ενορχηστρωµένα προετοιµασµένο ελληνικό
δηµόσιο στο σύνολό του -το ΣΟΕ συνοµολόγησε το ίδιο, αντιθέ-
τως, ότι η αξία αυτή ανέρχεται όχι στα 12.000.000 µε 15.000.000
ευρώ, αλλά στα 73.000.000 ευρώ- συνοµολόγησε στην πορεία µε
όρους εγκληµατικών αξιόποινων πράξεων που επωµίστηκαν οι
γνωστοί Υπουργοί της κυβέρνησης το προηγούµενο διάστηµα και
θέλησε να παραχωρήσει έναντι ανταλλαγής ακίνητα ανά τη χώρα
που ξεπερνούσαν σε αξία το 1.000.000.000 µε 1.500.000.000
ευρώ.

Αυτά, για να θυµόµαστε τα πρωτοφανή τα οποία συνέβησαν
και προκάλεσαν την κοινή γνώµη, την κοινωνική συνείδηση και
κάποιοι θέλουν σήµερα να τα ξεχνάµε.

Οι πρακτικές που ακολουθήθηκαν δεν προσβάλλουν µόνο την
κοινωνική συνείδηση, αλλά και το δικαιοπολιτικό σύστηµα της
χώρας, το νοµικό και πολιτικό κόσµο της χώρας και, ασφαλώς,
την πραγµατική έννοια της δικαιοσύνης.

Υπήρξε συνωµοσία, λοιπόν. Ο σκοπός αυτής της συνωµοσίας
ήταν ο πλουτισµός όλων των εµπλεκοµένων πλευρών, και των
πολιτικών και των θρησκευτικών φίλων και των συγγενών τους.
Συµµετείχαν σε αυτήν τη συνωµοσία πονηροί µοναχοί, επιχειρη-
µατίες, νοµικοί που πρόθυµα ήρθαν να εξυπηρετήσουν µε κάθε
τρόπο τη µονή, καθώς και δηµόσιοι λειτουργοί –ναι!- στα γνω-
στά και αµαρτωλά γνωµοδοτικά συµβούλια και νοµικά συµβούλια
του κράτους. ∆εν έχω το χρόνο, αλλά θα προσπαθήσω να το εξη-
γήσω ειδικότερα.

Μια σειρά από αυτές τις αµαρτωλές γνωµοδοτήσεις των γνω-
µοδοτικών και νοµικών συµβουλίων του κράτους ήταν αυτές οι
οποίες ώθησαν ή δηµιούργησαν, εάν θέλετε, το µανδύα του νο-
µικού, ουσιαστικού και ηθικού άλλοθι στον Υπουργό Οικονοµι-
κών της προηγούµενης κυβέρνησης τον Ιούνιο του 2004 να
υπογράψει ότι κατεβάζει τα χέρια το ελληνικό δηµόσιο απέναντι
στις επονείδιστες επεκτατικές και διεκδικητικές διαθέσεις της
Μονής Βατοπεδίου τότε. Πού το είδατε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αυτό να έχει ξανασυµβεί, να υπάρχει, δηλαδή, µια από-
φαση ή µία γνωµοδότηση του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους
και άκριτα και απερίσκεπτα ο κάθε Υπουργός να την υλοποιεί και
να παραιτείται το ελληνικό δηµόσιο µε αυτήν την απόφαση από
µία δίκη η οποία µάλιστα, όπως προέκυψε, ήταν και κερδισµένη;

Είναι προφανές ότι όσοι συµµετείχαν και οργάνωσαν από
πλευράς πολιτικών προσώπων -και όχι µόνο- αυτήν την ενορχη-
στρωµένη πλεκτάνη ασφαλώς και διέπονται από τα άρθρα 85 και
86 του Συντάγµατος και είναι υπεύθυνοι για τις πράξεις και τις
παραλείψεις τους. Στην προκειµένη περίπτωση µε τις γνωστές
µεθοδεύσεις έχουν παραγραφεί κατ’αρχάς -ίσως όχι στο σύνολό
τους και για όλους- οι αξιόποινες πράξεις, αλλά οι πολιτικές ευ-
θύνες είναι καταγεγραµµένες.

Παρακολούθησα προηγουµένως µια, πράγµατι, αντιφατική
στάση από την πλευρά συναδέλφων της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. Είστε υπέρ της σύστασης εξεταστικής επιτροπής ή όχι;
Γιατί…

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ξεκάθαρα το είπαµε. Μάλλον δεν
παρακολουθούσατε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: …προσχηµατικά επικαλείσθε ότι
είστε. Ο σηµερινός Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
προφανώς δεσµεύεται και λέει «όλα στο φως», αλλά εσείς σπεύ-
δετε να περιορίσετε, να εξαφανίσετε, εάν θέλετε, το ερευνητέο
αντικείµενο αυτής της υπό σύσταση σήµερα εξεταστικής επι-
τροπής. Είναι αντιφατική η θέση που διατυπώνετε.

Πέραν των όσων υπάρχει ανάγκη για περαιτέρω διερεύνηση,
είναι προφανές ότι ένα µεγάλο µέρος του όλου σκανδάλου της
µονής είναι αυτό που σχετίζεται µε τραπεζικές, χρηµατιστηριακές
και επενδυτικές –άκουσον, άκουσον, αν και έχουµε συνηθίσει,
βεβαίως, µε αυτού του είδους τις δραστηριότητες και πρακτικές-
δραστηριότητες της µονής και των συνδεδεµένων µε αυτήν πολ-
λών εταιρειών.

Οι πτυχές αυτού του σκανδάλου δεν διερευνήθηκαν ή διερευ-
νήθηκαν πληµµελέστατα. Είχα και την προσωπική εµπειρία, γιατί
κλήθηκα ως µάρτυρας, από τους πρώτους τότε στη συνεδρίαση
της εξεταστικής επιτροπής. Η πεποίθησή µου είναι ότι η πλειο-

ψηφία τότε της επιτροπής θέλησε να παρεµποδίσει την πλήρη
έρευνα και ίσως, αντικειµενικά, δεν επαρκούσε και ο χρόνος.

Θέµατα, λοιπόν, κατ’ αυτήν την έννοια, εξαιρετικής σηµασίας
δεν διερευνήθηκαν πλήρως. Έµειναν αναπάντητα. Παραδείγµα-
τος χάρη, χρηµατοοικονοµικές δραστηριότητες της Μονής Βα-
τοπεδίου και κυπριακών εταιρειών που ανήκουν σ’ αυτή, κατά τα
φαινόµενα, όπως «ΡΑΣΑΝΤΕΛ», «ΜΑΤΕΟΥΣ» κ.λπ. και ανάλογες
χρηµατοοικονοµικές δραστηριότητες που διενεργούσαν φυσικά
πρόσωπα για λογαριασµό της µονής, ως οικονοµικοί σύµβουλοι.
Επίσης, δανειακές συµβάσεις της µονής, καθώς και φυσικών και
νοµικών προσώπων συνδεδεµένων µε τη µονή. Χρηµατιστηρια-
κές συναλλαγές –ναι, τα έχουµε συνηθίσει και αυτά- της µονής,
ιδιαίτερα τη χρονική περίοδο πριν τις εκλογές του 2007.

Αποκαλύπταµε το σκάνδαλο, δίναµε στη δηµοσιότητα στοιχεία
που ταύτιζαν το σκάνδαλο µε πρόσωπα και αξιόποινες πράξεις
από το καλοκαίρι του 2007 και αυτοί εκεί, το δικό τους βιολί, συ-
νέχιζαν την υφαρπαγή περαιτέρω ακινήτων –η σειρά των συµβο-
λαίων είναι γνωστή- και συνέχιζαν, βεβαίως, και το θεάρεστο
έργο των χρηµατοοικονοµικών συναλλαγών της µονής µέσα από
τις διάφορες δραστηριότητες.

Είναι ερευνητέες επίσης, επενδύσεις της µονής και των συν-
δεδεµένων µε αυτή φυσικών και νοµικών προσώπων σε γνωστό
όµιλο διαχείρισης ακινήτων. Η σύνδεση των µετόχων και η ταυ-
τότητα των διαχειριστών και των νοµίµων εκπροσώπων των συν-
δεδεµένων µε τη µονή εταιρειών είτε εδρεύουν στην Ελλάδα είτε
στην Κύπρο.

Είναι ερευνητέα, επίσης, η κίνηση όλων αυτών των τραπεζικών
λογαριασµών της µονής, των φυσικών προσώπων που ασκούσαν
ουσιαστική διαχείριση και όλων των εµπλεκοµένων και ποιοι ήταν
οι τελικοί αποδέκτες όλων αυτών των χρηµατικών ποσών που
είναι πρωτοφανή και προκαλούν ακόµη περισσότερο σήµερα την
κοινή γνώµη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ιερεύνηση, λοιπόν, της ουσίας και της σκοπιµότητας των
ανταλλαγών. Όλα αυτά τα οποία συνέβησαν ασφαλώς πρέπει να
ερευνηθούν µέσα σε µία ψύχραιµη, αντικειµενική, αµερόληπτη
και δίκαιη µατιά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Γι’ αυτό σας καλούµε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, εµείς, της κυβερνητικής Πλειοψηφίας του
ΠΑΣΟΚ, να πάρετε µέρος όχι µε προσχήµατα, αλλά µε ειλικρι-
νές ενδιαφέρον στην προσπάθεια για ολοκληρωµένη διερεύνηση
του µεγαλύτερου, δυστυχώς, σκανδάλου που υπέστη η δηµο-
κρατία µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
ΛΑΟΣ κ. Καρατζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Σήµερα ανοίγουµε ένα γαϊτανάκι πολλών
εξεταστικών επιτροπών που θα µας πάρει όλο το χειµώνα, όλη
την άνοιξη και µέρος του καλοκαιριού. Το θέµα είναι τι προσδο-
κούµε. ∆ύο είναι τα ζητούµενα. Πρώτον, εάν µέσα από αυτήν τη
διαδικασία θα µπορέσουµε να βρούµε λεφτά να τα επιστρέψουµε
στο ταµείο του κράτους, διότι πιάσαµε κενά στην πρώτη, στη
δεύτερη, στην τρίτη, στην τέταρτη, στην πέµπτη και ενδεχοµέ-
νως και στην έκτη, να φέρουµε λεφτά πίσω, οπότε αξίζει τον κόπο
να το κάνουµε. Το δεύτερο είναι εάν θα πάει κάποιος φυλακή για
παραδειγµατισµό. Φοβούµαι πως ούτε το ένα ούτε το άλλο θα
γίνει.

Ήµουν παιδί όταν άκουγα για µεγάλα σκάνδαλα. Να θυµίσω
σε εσάς τους νεότερους: «ΠΕΣΙΝΕ», «ΣΚΙΑ∆ΑΡΕΣΗ», «ΛIΤΟΝ»
και πάει λέγοντας. Μη συνεχίσω την περίοδο του ’80. Πείτε µου,
από όλη αυτήν την ιστορία που τάραξε την Ελλάδα, που έγραφαν
οι εφηµερίδες -ήµουν νεαρός δηµοσιογράφος τότε και ήταν
πρώτο θέµα, για παράδειγµα, το σκάνδαλο «ΣΚΙΑ∆ΑΡΕΣΗ» κ.λπ.-
τι βγήκε; Βγήκε τίποτα; Έµειναν κάτι κουτσουλιές. Βγήκε ουσία;
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Τι πάµε να κάνουµε τώρα; Ανοίγουµε ξανά αυτήν την ιστορία
του Βατοπεδίου. Την ανοίξαµε τότε όπως την ανοίξαµε γιατί ήταν
κυρίαρχο θέµα και απασχολούσε την κοινή γνώµη από το πρωί
µέχρι το βράδυ. Ήταν πρώτο θέµα στα δελτία ειδήσεων. Κύριε
συνάδελφε, ήταν µονοθεµατικά τα δελτία. Τώρα, ούτε µονόστηλο
ανοίγει το Βατοπέδι ούτε ένα λεπτό. Εµείς το ανοίγουµε. Τι θα
κάνουµε; Τη δουλειά εκείνων των εβδοµάδων θα την πετάξουµε
στο καλάθι των αχρήστων ή θα πούµε από εδώ και πέρα ό,τι δεν
εξετάσαµε; Και δεν εξετάσαµε πολλά. Και δεν εξετάσαµε και
πολλά µε δική σας ευθύνη, γιατί όταν εµείς είπαµε να έρθει ο κ.
Καραµανλής να µας πει τι ήξερε, πόσα ήξερε και τι έκανε, εσείς
ψηφίσατε «όχι» τότε.

Τώρα θα ψηφίσετε ναι; Τώρα να έρθει ο κ. Καραµανλής να µας
πει ποια ήταν η θέση του στην απάντηση του Νοµάρχη Θεσσα-
λονίκης του κ. Ψωµιάδη, που έλεγε ότι επωάζεται ένα σκάνδαλο
µεγάλο κ.λπ. Τι θα κάνετε, θα ψηφίσετε να έρθει; Τότε, γιατί δεν
το ψηφίζατε, τότε που το ζητάγαµε εµείς; Για να µη χρειάζεται
τώρα µια νέα εξεταστική επιτροπή. Τι θα πείτε, να έρθει ο κ. Αγ-
γέλου; Τι θα πείτε, να έρθει ο δικός σας ο κ. Παπακωνσταντίνου;
Ή θα πάµε σε εκείνα που γράφανε οι εφηµερίδες εκείνες τις ηµέ-
ρες, και σας θυµίζω: «τα βρήκανε τα δύο κόµµατα και λένε να
µην κληθούν οι δύο επικίνδυνοι». Αναγνώστης των εφηµερίδων
είµαι και ξέρω τι έλεγαν τότε.

Τι έχετε αποφασίσει να κάνουµε; Να ακυρώσουµε τη δουλειά,
την οποία έκαναν σοβαροί Βουλευτές, ανάµεσά τους και πολλοί
του ΠΑΣΟΚ, ή θα πάµε από εδώ και κάτω; Τι θα ψάξουµε τελικά;
Να ξέρουµε ξεκάθαρα ότι θα ψάξουµε αυτό και αυτό, τουλάχι-
στον ως άξονα και ό,τι άλλο, εν τω µεταξύ, βγει.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι ανοίγουµε µία ιστορία –εµείς βέβαια, εξ
αρχής είπαµε ναι και θα πούµε σε όλα- χωρίς να ξέρουµε πού
πραγµατικά βρισκόµαστε. Έχει συνειδητοποιήσει κανείς επιτέ-
λους ποια είναι η κατάσταση της χώρας; Ξέρουµε αν θα υπάρχει
χώρα όπως είναι σήµερα, όταν θα τελειώσει αυτή η ιστορία όλων
των εξεταστικών επιτροπών. Αν σε έξι µήνες θα είµαστε έτσι;
Αντιλαµβανόµαστε τη σοβαρότητα των πραγµάτων και ασχο-
λούµαστε µε έξι, εφτά, οκτώ εξεταστικές επιτροπές; Έχουµε συ-
νειδητοποιήσει πώς είναι τα πράγµατα;

Ζούµε µία νέα περίοδο του ’45, που µπλέξαµε τότε –δεν λέω µε
ποιανού ευθύνη, για να µη φορτίσω το κλίµα- σε µία αντιπαλό-
τητα και χάσαµε τη µοιρασιά τότε του κόσµου, που θα παίρναµε
εµείς το κάτιτις, σε αυτόν τον πόλεµο που πολεµήσαµε. Το 1990,
όταν ξαναµοιράζεται ο κόσµος µε την πτώση του κοµµουνισµού,
εµείς ασχολούµεθα εάν θα βάλουµε µέσα τον Αντρέα ή όχι. Με
αυτό ήµασταν απασχοληµένοι τότε αντί να έχουµε τα µάτια µας
ανοιχτά, µήπως θα µπορούσαµε να έχουµε κερδίσει κάτι. Αν τότε
δεν ασχολούµεθα µε το µέγα λάθος, την παραποµπή του Ανδρέα
Παπανδρέου, για την οποία θα πω και κάτι, ίσως είχαµε κερδίσει
να µην έχουµε τα Σκόπια απέναντί µας. Αλλά τότε ήµασταν απα-
σχοληµένοι πώς θα βγάλουµε τα µάτια του ενός και του άλλου.
Και τι βγήκε;

Ενθυµούµαι -το λέω προς τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµο-
κρατίας- δεν ήµουν Βουλευτής τότε, δύο φορές είχα κλάψει
µπροστά στο Μητσοτάκη. Τη µία φορά στο αεροπλάνο µε το «un-
fair», που του έλεγα το έχουν γράψει, το έγραψε ο Τσιριγωτάκης,
µην πεις ότι δεν το είπες. Το είχε πει.

Η δεύτερη φορά ήταν που του είπα: «έχεις κατηγορούµενο το
νούµερο δύο του ΠΑΣΟΚ, δεν χτυπάς τον Ανδρέα. Μεγάλο λάθος
σου.» Και την πατήσατε όπως απεδείχθη, εν συνεχεία. Και µπλέ-
ξαµε σε µία ιστορία.

Τώρα, λοιπόν, που έχουµε µια νέα κρίσιµη περίοδο για το
έθνος, εµείς πάµε πάλι να τσακωθούµε, έτσι για να βρισκόµαστε
σε ιστορία.

Έχετε διαβάσει ξένες εφηµερίδες; Ποιοι από σας ασχολούνται
το πρωί µε το να βλέπουν τι γράφουν οι ξένες εφηµερίδες; Κύριε
Αντιπρόεδρε, είστε µελετηρός. Έχετε δει τέτοια εχθρότητα από
τις αµερικάνικες εφηµερίδες; Έχετε δει, κύριε Παµπούκη, µεγα-
λύτερη εχθρότητα από τις γερµανικές εφηµερίδες στο πώς µας
αντιµετωπίζουν; Έχουν αποφασίσει για λόγους του δικού τους
παιχνιδιού -ναι, κύριε Παπουτσή, χαίροµαι που συµφωνείτε- να
µας σβήσουν από το χάρτη και εµείς τώρα τι θα κάνουµε;

Θα καθόµαστε να ασχολούµαστε µε το αν ο Εφραίµ πήρε κάτι

παραπάνω από το δηµόσιο; Από το δηµόσιο στο δηµόσιο δη-
λαδή. Ούτε καν θα ψάξουµε εάν κάποιος ενθυλάκωσε χρήµα, εάν
η µονή έγινε λίγο πλουσιότερη από το δηµόσιο ή αν το δηµόσιο
έχασε δύο οικόπεδα παραπάνω. Σοβαρό θέµα, αλλά σοβαρότερο
είναι η πατρίδα…

ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Η πατρίδα, κύριε Πρόεδρε, η µισή Μα-
κεδονία …

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Η πατρίδα, κυρία Αράπογλου. Αυτήν τη
στιγµή να µη βάζουµε το γινάτι. Το γινάτι βγάζει µάτι. Να δούµε
τι θα κάνουµε µε την πατρίδα.

Σας έχω εδώ το «ΒΗΜΑ», που λέει ότι η «DIE ZEIT», η γερµα-
νική εφηµερίδα, γράφει ότι η Ελλάδα θα ρίξει έξω το γερµανικό
τραπεζικό σύστηµα. Και λέει µέσα ότι η Ελλάδα χρωστάει
38.000.000.000 ευρώ.

Παρακάτω ψάχνω και βρίσκω ότι η Ισπανία χρωστάει
191.000.000.000 ευρώ και η Ιταλία 202.000.000.000 ευρώ. Και
κάνω µία διαίρεση. Εµείς είµαστε το 9% σύµφωνα µε το δάνειο
που είχε δώσει, και θα ρίξουµε έξω τη γερµανική τράπεζα; Αν το
αναλύσετε, γιατί αν κάποιος δουλεύει βρίσκει αποτελέσµατα, θα
δει ότι εµείς κατά κάτοικο έχουµε πάρει 3.300, που χρωστάµε
στη γερµανική τράπεζα, ενώ η Ισπανία χρωστάει 4.500 ευρώ ανά
κάτοικο. Αυτή η κατάσταση είναι ζοφερή.

Και βεβαίως, κανονικά πρέπει να λέµε ότι δεν έχουµε κίνδυνο
πτωχεύσεως και όλα αυτά, για να µη δηµιουργήσουµε λέει, πρό-
βληµα στις αγορές. Μα, δεν έχουµε καµµία ελπίδα να αποφύ-
γουµε µια κατάσταση ανάλογη µε αυτή της Αργεντινής, εάν
συµπεριφερόµεθα, όπως συµπεριφερόµεθα. Είναι περίοδος
τώρα να πάµε και να αβαντάρουµε το κλείσιµο των δρόµων;
Έχουµε αυτήν την πολυτέλεια τώρα, σε εκατόν είκοσι χιλιάδες
τρακτέρ να αβαντάρουµε τους δύο χιλιάδες; Άντε κάντε βα-
βούρα, τώρα αυτήν την περίοδο των µεγάλων αναγκών, των εξαι-
ρετικών αναγκών!

Και είναι δυνατόν να επιτρέπουµε, ο Βούλγαρος Πρωθυπουρ-
γός να παίρνει πρωτοβουλία να λύσει θέµα του εσωτερικού της
χώρας και να µην αντιδρούµε, να µη φωνάζουµε εδώ στην Αί-
θουσα; Είναι δυνατόν; ∆ηλαδή, αν αύριο το πρωί συµβεί αυτό το
πράγµα στον Έβρο, θα πάει ο Ερντογάν να λύσει το θέµα στο
φυλάκιο της περιοχής; Τι πρακτικές είναι αυτές; Εκτός αν έχουµε
φθάσει σε αυτό το επίπεδο που ο αξιότιµος Πρωθυπουργός της
χώρας θεωρεί ότι χάνουµε εθνική κυριαρχία από τα χρέη µας.
Αλλά τη χάσαµε τόσο γρήγορα και τόσο πολύ; Και σε αυτή τη
φάση εµείς θα ασχολούµεθα, επαναλαµβάνω έξι µήνες µε όλα
αυτά.

Ποιος από εσάς βάζει το χέρι στην καρδιά και να µου πει:
κύριε, θα έχουµε αποτελέσµατα; Έστω και 10.000.000 ευρώ -
ποσό που είναι το ελάχιστο σε αυτά που µας εγκαλούν- θα επι-
στραφούν στο κράτος; Και να το ρισκάρουµε. Εκεί οδηγούµεθα,
πώς θα θίξουµε τώρα τη Νέα ∆ηµοκρατία και πώς οι άλλοι θα θί-
ξουµε το ΠΑΣΟΚ.

Ποια είναι η ουσία του Βατοπεδίου; Το 2004 γεννήθηκε; Εσείς
το γεννήσατε, οι άλλοι το επωάσατε και απολαµβάνει τα αγαθά
το κοινόβιο επάνω. Αυτή είναι η αλήθεια. Εσείς το ποτίσατε, οι
άλλοι έβαλαν το λίπασµα. ∆ηλαδή, τι πάµε να κάνουµε; Εµείς στο
κάτω-κάτω θα είχαµε κάθε λόγο να φωνάζουµε, γιατί θα σας εί-
χαµε στο στόχαστρο και τους δύο και θα λέγαµε και οι µεν και οι
δε, οι ίδιοι είστε και εσείς την κάνατε, και ο δικός σας Υπουργός
έκανε αυτά, και ο δικός σας έκανε αυτά. Και όµως, βλέπετε, τρα-
βιόµαστε πίσω, για το καλό του έθνους.

Ακούµε, λοιπόν, από την αξιότιµη οµάδα του ΚΚΕ, αντιλαϊκές
πολιτικές. Μα, πριν από το «αντιλαϊκές» είναι οι αντιεθνικές πτυ-
χές του πράγµατος, που συµβαίνουν. Και υποχρεούµεθα να το
προστατεύσουµε αυτό το έθνος, το οποίο βάλλεται και προ-
σβάλλεται βαναύσως. Και δεν βάλλεται και προσβάλλεται βα-
ναύσως µόνο από τους ξένους. Γιατί, όπως πρέπει να έχετε
αντιληφθεί όλοι, είµαστε θύµα του πολέµου που γίνεται µεταξύ
δολαρίου και ευρώ. Και επειδή η Αµερική έχει τυπώσει πολύ
χαρτί -η περίοδος Οµπάµα τύπωσε περισσότερο δολάριο απ’ ό,τι
είχε τυπωθεί από τον Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο µέχρι την ορκωµοσία
του- αυτό το χαρτί, λοιπόν, που έχει τυπώσει, θέλει να το µαζέ-
ψει ακριβό και όχι φθηνό. Και πρέπει να ανέβει το δολάριο.
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Βρήκε, λοιπόν, απ’ όλη την Ευρώπη ότι εµείς είµαστε ο αδύνατος
κρίκος. Και πολεµούν εµάς. Σ’ αυτό το παιχνίδι των µεγάλων,
εµείς είµαστε τα θύµατα. Και αντί να ξυπνήσουµε και να οµο-
νοήσουµε και να πάµε όλοι στις Βρυξέλλες και να τους πούµε,
«για σταθείτε, µέχρι εδώ και µη παρέκει τα παιχνίδια εις βάρος
της Ελλάδος», προσπαθούµε µε ηµίµετρα σαν και αυτά του Συµ-
φώνου. Μάλιστα, ο κύριος Αντιπρόεδρος είπε ότι ενδεχοµένως
να έχουµε και κάτι άλλο αύριο και ο ίδιος ο Υπουργός των Οικο-
νοµικών είπε για κάποια καινούργια µέτρα, γιατί αυτά δεν φτά-
νουν. Αντί να καθίσουµε, λοιπόν, σοβαρά να δούµε τι θα κάνουµε,
εµείς ασχολούµεθα µε τα επουσιώδη. Αυτή είναι η ιστορία.

Επιτέλους, δεν το αντιλαµβάνεστε εσείς που είχατε την ευθύνη
διακυβερνήσεως της χώρας, εσείς που την είχατε χθες και ευ-
ελπιστείτε να την έχετε και αύριο; Γιατί µε µισόλογα; Τι πάµε να
βγάλουµε; Θα ασχοληθούν τριάντα Βουλευτές για δυο µήνες. Τι
περιµένετε να βγάλουµε; ∆ηλαδή, τι; Να χτυπήσουµε πιο πολύ
κάποιους Υπουργούς του Καραµανλή ή τον Καραµανλή. Τι πε-
ρισσότερο να τους κάνετε; Χτυπηµένοι κάτω είναι. Τους έχετε
«στο καναβάτσο». Γιατί το κάνετε, δηλαδή; Είναι κάτω χτυπηµέ-
νοι, λιπόθυµοι. Έχετε µετρήσει «εννιά» και µετράτε «δέκα» και
έχετε βγάλει νοκ-άουτ. Εσείς τι παραπάνω θέλετε; Και εσείς, τι
θέλετε να µας πείτε; Ότι είστε τα αγγελούδια; Ότι δεν είχε συµ-
µετοχή ο ∆ρυς, δεν είχε ο Φωτιάδης ή ότι τώρα, επειδή δεν είναι
Βουλευτές, ας τους φορτώσουµε και αυτούς το κάτι τι τους;
Αυτή είναι όλη η ιστορία.

Μετά, µεθαύριο έρχεται µια άλλη υπόθεση, της «SIEMENS».
Εµείς θα θέλαµε πολύ να την ανοίξουµε, για να σας θυµίσουµε
ότι ήδη υπάρχουν κατηγορούµενοι µε απόφαση γερµανικού δι-
καστηρίου. Μήπως δεν το ξέρετε οι περισσότεροι; Όχι το είπε ο
Χριστοφοράκος, αλλά απόφαση του δικαστηρίου του Μονάχου,
ότι ο κ. Χριστοφοράκος από κοινού µε Βουλευτή δικό σας, µε
δικό σας Βουλευτή εν ενεργεία, µε πρώην Υπουργό σας, µαζί µε
πρώην αείµνηστο γενικό διευθυντή της Νέας ∆ηµοκρατίας, από
κοινού συνέστησαν µια εταιρεία που έκλεψαν το ελληνικό δηµό-
σιο και υπεξαίρεσαν χρήµατα. Απόφαση δικαστηρίου! Υπάρχει
απόφαση την οποία κανείς από εδώ µέσα δεν µπήκε στον πειρα-
σµό να τη στείλει σε ένα εφετείο, σ’ ένα δεύτερο βαθµό ή να κα-
ταθέσει πορίσµατα. Αυτά, λοιπόν, είναι συγκεκριµένα πράγµατα.

Θα πάµε, λοιπόν, εδώ να ανακατέψουµε πάλι τη σούπα για να
δούµε τι; Το εκατοµµύριο του Τσουκάτου; Κατ’ αρχάς, έπρεπε
να το έχει δώσει πίσω στο κράτος. Να πει: Είχα ένα εκατοµµύριο.
∆ώστε το. Τι να βρούµε; Τα λεφτά που πήρε ο ένας για κοµµατική
δουλειά ή τα λεφτά που πήρε ο άλλος;

Προσπαθεί η Νέα ∆ηµοκρατία σήµερα να πει ότι είναι ένα ευ-
χαριστήριο σαν όλα τα άλλα που βοήθησαν τον αγώνα; Υπάρχει
κανένας Έλληνας ανάµεσά µας που να µην ξέρει ότι η
«SIEMENS» τα έδινε; ∆εν ξέρουµε πότε τα έδινε η «SIEMENS»;
∆εν ξέρουµε ότι η «SIEMENS» είχε συµµετοχή το 1990 στην κυ-
βέρνηση Ζολώτα; ∆εν λέω λεπτοµέρειες. ∆εν ξέρουµε ότι το
1993 είχε συµµετοχή η «SIEMENS» στην πτώση της κυβέρνησης
Μητσοτάκη; ∆εν τα ξέρουµε αυτά;

Τώρα είναι η ώρα να τα συζητήσουµε; Τώρα να βγάλουµε τις
ποµπές µας προς τα έξω; Τώρα να δώσουµε πρόσθετη τροφή
σε εκείνους που µεθοδεύουν τον αφανισµό της Ελλάδος; Αυτό
πάµε να κάνουµε. Πάµε να δώσουµε τροφή. Κοιτάξτε, είµαστε
και παλιάνθρωποι, είµαστε και κλέφτες, είµαστε και ανίκανοι.
Αυτά πάµε να τους πούµε.

Άκουσα µε προσοχή χθες τον Πρωθυπουργό να λέει µία κου-
βέντα η οποία µίλησε στη δική µου καρδιά γιατί σκεφτόµουν τα
ίδια πράγµατα. Ό,τι λέµε εδώ µέσα καταγράφεται από τις µυ-
στικές υπηρεσίες και την άλλη µέρα το βρίσκουµε ως πολιτική
εις βάρος µας από την Ουάσιγκτον, ως πολιτική εις βάρος µας
από την Άγκυρα, ως πολιτική εις βάρος µας από τις Βρυξέλες.
Αυτή την αδυναµία.

Σας πέρασε εύκολα από το µυαλό, κάνατε µία απλή ανάγνωση
για το τι έγινε στη Σούδα; Καταλάβατε τι έγινε στη Σούδα; Μυ-
στικές υπηρεσίες της Αµερικής σε συνεργασία µε τις Βρετανι-
κές πήγαν να διαλύσουν τις σχέσεις µας µε το Ισραήλ, σε µια
περίοδο που το Ισραήλ είναι σε κόντρα µε την Τουρκία. Και
πήγαν να κάψουν τη Συναγωγή µε τον εύκολο τρόπο, να το χρε-
ώσουν στην «κακή ∆εξιά». Και το αφήσαµε και πέρασε έτσι. Εκεί

είναι τα µεγάλα θέµατα. Εκεί πρέπει η Ελλάδα να µπορεί να βρει
δίοδο και να µπει µέσα σε αυτή την κόντρα µεταξύ Τουρκίας και
Ισραήλ και σε αυτή την κόντρα που υπάρχει σήµερα µεταξύ
Οµπάµα και Ερντογάν. Και αντί να ασχοληθούµε µε τέτοια θέ-
µατα, κυρίαρχα, ασχολούµεθα µε αυτά.

Ήδη έρχεται εδώ ο Νίµιτς µε πρόσκληση του Αναπληρωτή
Υπουργού, την ίδια ώρα που ο κ. Γκρουέφσκι µιλάει για διµερείς
συζητήσεις, που σηµαίνει ότι έχουν φθάσει στην τελευταία σε-
λίδα πριν την τελική υπογραφή. Και ενώ έχουµε τόσα κυρίαρχα
θέµατα, εµείς θα ασχοληθούµε µε το αν ο καλόγερος µπόρεσε
να βάλει δέκα στρέµµατα παραπάνω, όχι στην τσέπη του, αλλά
στη Μονή του. Νοµίζω ότι είναι ντροπή για όλους µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Αυ-

γενάκης, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας για οκτώ λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λυπάµαι πολύ

για τον κ. ∆ηµήτριο Παπουτσή για το ερώτηµα το οποίο έκανε,
γιατί µάλλον ή δεν παρακολουθούσε τη συζήτηση, και δεν
άκουσε τις τοποθετήσεις του κ. Μαρκογιαννάκη και του κ. Μαρ-
κόπουλου ή γιατί ακούει ό,τι θέλει. Και αναφέροµαι στο ερώτηµα
που έκανε σχετικά µε τη θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε αφορµή
τη συζήτηση αυτή.

Είναι ξεκάθαρη και πάγια η θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας στη
σύσταση των εξεταστικών επιτροπών και είναι και διαχρονική και
σταθερή. ∆ιαφάνεια παντού. Και αυτό είναι κάτι που έχει δηλώ-
σει ξεκάθαρα και επανειληµµένα το κόµµα µας. Αυτό άλλωστε
δηλώσαµε και υποστήριξα υπεύθυνα ως Γραµµατέας της εξετα-
στικής επιτροπής και µε την υπογραφή µου στο πόρισµα της
προηγούµενης εξεταστικής επιτροπής ένα χρόνο πριν.

Και σήµερα επί τη ευκαιρία, µε αφορµή την παρούσα ειδική
ηµερήσια διάταξη, υπογραµµίζουµε για άλλη µια φορά τη δέ-
σµευσή µας, να έρθουν ξανά όλα, µα όλα στο φως. Καµµία σκιά.
∆ιαφάνεια παντού και διαφάνεια για όλους. Και σήµερα λέµε ναι,
κύριε συνάδελφε, σε όλες τις εξεταστικές επιτροπές που έχουν
προταθεί ήδη στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Γιατί το κόµµα µας δεν
έχει απολύτως τίποτα να φοβηθεί, γιατί ούτε φοβηθήκαµε την
προηγούµενη περίοδο, παρ’όλο που είχατε αφηνιάσει, κύριοι του
ΠΑΣΟΚ, παρέα µε τα φιλικά σε σας Μέσα Ενηµέρωσης, τα οποία
και συνέβαλαν στο µέγιστο στο έργο σας εκείνη την περίοδο.

Και καταλαβαίνετε τι εννοώ. Να θυµίσω µόνο ότι πριν καταθέ-
σουν οι µάρτυρες που ζητούσατε στην Επιτροπή να έρθουν, ήδη
είχαν δηµοσιευθεί οι καταθέσεις τους στα φιλικά σας Μέσα Ενη-
µέρωσης. Όµως ούτε και σήµερα που βρισκόµαστε στην Αντι-
πολίτευση φοβόµαστε την αλήθεια. Και την ίδια µάχη ποιότητας
και εντιµότητας, αλλά και διαφάνειας που δώσαµε τότε θα δώ-
σουµε και σήµερα.

Όσον αφορά τη θέση µας στη σηµερινή συζήτηση, προσωπικά
δεν πιστεύω ότι η σύσταση µιας νέας εξεταστικής επιτροπής για
την υπόθεση της Ιεράς Μονής Βατοπεδίου έχει κάποια χρησιµό-
τητα και ότι θα προσφέρει κάτι στον τόπο και στους πολίτες.
Προσωπικά, είµαι αντίθετος στην εκ νέου σύσταση επιτροπής,
γιατί αν συµφωνούσα θα ήταν σαν να αµφισβητώ το έργο µου
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα. Όµως, σέβοµαι απόλυτα την από-
φαση του Προέδρου του Κόµµατος και βρίσκοµαι εδώ για να δη-
λώσω έτοιµος να δουλέψουµε, όσο χρειαστεί για τη διαφάνεια
και την ποιότητα της πολιτικής ζωής του τόπου µας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Στο πλαίσιο αυτό επιτρέψτε µου να υπογραµµίσω ότι αυτό που
διατυπώνεται σαφώς στο πόρισµα της Εξεταστικής Επιτροπής
που συστήθηκε την προηγούµενη Κοινοβουλευτική Περίοδο για
τη διερεύνηση του συνόλου της υπόθεσης της Μονής Βατοπε-
δίου δεν είναι απλώς άποψη, αλλά προέκυψε µέσα από µία εντα-
τική, συστηµατική και ενδελεχή έρευνα. Αξίζει µόνο να σηµειώσω
ότι στο πλαίσιο της Εξεταστικής πραγµατοποιήθηκαν εκατόν εί-
κοσι τέσσερις ακροάσεις µαρτύρων σε διακόσιες πενήντα ώρες
συνεδριάσεων, ενώ εξετάστηκαν εκατοντάδες σχετικά έγγραφα
και γράφτηκαν πάνω από δεκατρείς χιλιάδες σελίδες πρακτικών.

Ας µην γελιόµαστε. Ήµασταν κι εµείς κι εσείς στην Αίθουσα
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της Γερουσίας. Γίναµε αυτόπτες και αυτήκοοι µάρτυρες ότι δεν
προκύπτουν για την υπόθεση πολιτικές ευθύνες σε πολιτικά πρό-
σωπα, γιατί αυτό εξετάζαµε τότε. Αυτό θα κληθεί να εξετάσει και
η νέα εξεταστική επιτροπή, γιατί αυτή είναι η αποστολή και η
εντολή που δίνουµε ψηφίζοντας «ναι» στη σύσταση εξεταστικών
επιτροπών. Ας πάψουµε να δίνουµε τροφή σε κάθε είδους τηλε-
δικαστήρια. Ας πάψουµε να υπονοµεύουµε εµείς οι ίδιοι τους θε-
σµούς, τα όργανα και τη λειτουργία τους. Μ’ αυτά και µ’ αυτά,
κύριοι του ΠΑΣΟΚ, «σκάβετε το λάκκο της δηµοκρατίας» και των
οργάνων, που µας δίνουν τη δυνατότητα να συστήνουµε το ελ-
ληνικό πολίτευµα. Η πολιτική που ξεδιπλώνεται µέρα µε την
ηµέρα, βλάπτει σοβαρά τη δηµοκρατία της χώρας και τους θε-
σµούς τους Ελληνικού Κοινοβουλίου.

Με συγχωρείτε για τον τόνο, αλλά τις τελευταίες ηµέρες δυ-
στυχώς διαπιστώνω µία συνειδητή προσπάθεια αποπροσανατο-
λισµού της κοινής γνώµης εκ µέρους της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ. ∆ιαπιστώνω µία συνειδητή απόφαση να µπλέξει τη χώρα
ξανά σε µια ατέρµονη συζήτηση σκανδάλων.

Επιτρέψτε µου να σας θυµίσω συνοπτικά και για την αποκα-
τάσταση της τάξης και του πολύ σηµαντικού έργου που πραγ-
µατοποιήσαµε όλοι που συµµετείχαµε στην Εξεταστική
Επιτροπή, ότι από την πρώτη στιγµή που ανέκυψε το θέµα, ξε-
κάθαρος στόχος της τότε κυβέρνησης ήταν να διερευνηθεί σε
βάθος η υπόθεση και να αποκαλυφθεί όλη η αλήθεια. Σ’ αυτό το
πλαίσιο και ύστερα από πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας –το θυ-
µίζω και το υπογραµµίζω γιατί κάποιοι από το ΠΑΣΟΚ το ξέχα-
σαν- συστάθηκε η Εξεταστική Επιτροπή, µε αντικείµενο τη
διερεύνηση του συνόλου της συγκεκριµένης υπόθεσης.

∆υστυχώς, διαπιστώσαµε όλοι ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. προσπάθησε
και τότε, όπως και σήµερα, να εκµεταλλευτεί πολιτικά αυτή την
υπόθεση, καθώς στο ξεχωριστό πόρισµα -ή µάλλον πρόταση
µόνο- το ΠΑΣΟΚ διέγνωσε ποινικές ευθύνες σε πολιτικά πρό-
σωπα. ∆υστυχώς, οι συνάδελφοι της τότε αντιπολίτευσης, δεν
βάζουν µυαλό και δεν διδάσκονται από τα λάθη του παρελθό-
ντος και τα επαναλαµβάνουν. Άκουσα µε προσοχή τους Εισηγη-
τές του ΠΑΣΟΚ να επιστρέφουν µε τα ίδια αθεµελίωτα
επιχειρήµατα και µε τις ίδιες ατεκµηρίωτες απόψεις που «αδειά-
ζουν» –είναι σίγουρο αυτό- Νιώτη, Καρχιµάκη, Τζάκρη, Ρόβλια,
Πεταλωτή, ∆ριβελέγκα, Παπαγεωργίου και τον συµπαθέστατο
Υπουργό, κ. Μπόλαρη. ∆ηλαδή, τους λέτε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ,
ότι δεν έκαναν καλά τη δουλειά τους, δεν σας ικανοποίησε το
έργο τους, ακόµα κι αν κάποιοι σήµερα βρίσκονται στην Κυβέρ-
νηση. Και το ερώτηµα είναι: συµφωνούν µ’ αυτή τη στάση οι Βου-
λευτές του κόµµατός σας, που τότε επελέγησαν ως ικανοί και
συµµετείχαν στην Εξεταστική Επιτροπή; Συµφωνούν µε αυτή τη
στάση τα στελέχη σας που συµµετείχαν στην προηγούµενη Εξε-
ταστική Επιτροπή, που αφιέρωσαν ώρες δουλειάς –ακόµη και
Σαββατοκύριακα- για αναλυτική έρευνα και µελέτη αυτής της
υπόθεσης;

Και χωρίς να έχω τη διάθεση να θίξω κανέναν, ερωτώ το εξής:
Συµφωνούν τα στελέχη του κόµµατός σας που έχουν διατυπώσει
σαφώς στο παρελθόν διαφορετική άποψη –ακόµα και γραπτώς
σε πολύ αξιόλογα βιβλία τους, καταλαβαίνετε πολύ καλά τι
εννοώ- ή και οι έγκριτοι νοµικοί του κόµµατός σας που αποτε-
λούσαν µέλη της Εξεταστικής Επιτροπής και κάποιος από αυ-
τούς για λίγο διάστηµα και Υπουργός; Όντως αυτή είναι η
αλήθεια την οποία σήµερα ευαγγελίζεστε ότι υπηρετείτε, ότι δη-
λαδή υπάρχουν στοιχειοθετηµένες ευθύνες, όπως κόπτεστε να
αποδείξετε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ;

Σας ερωτώ απλά το εξής: Γιατί δεν καταλήξατε στο ίδιο συ-
µπέρασµα, µαζί µε τα λοιπά κόµµατα της αντιπολίτευσης τότε,
στο πόρισµα που είχατε συγγράψει; Με κανέναν δεν καταφέρατε
να συνεννοηθείτε; Κανένας τελικά δεν κατάφερε να πειστεί από
τα επιχειρήµατα που µε πάθος και επιµονή επαναλαµβάνατε; Σας
διαβεβαιώ ότι στην απάντηση κρύβεται η αλήθεια.

Από τη διαδικασία δεν προέκυψαν ποινικές και πολιτικές ευ-
θύνες ούτε για τους Υπουργούς του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ούτε και για τους
Υπουργούς της Νέας ∆ηµοκρατίας. Άµεσος ή ενδεχόµενος
δόλος πολιτικών προσώπων, αυτουργία ή συµµετοχή ούτε καθ’
υπόνοια δεν προέκυψε. Οτιδήποτε διαφορετικό συνιστά δια-
στρέβλωση της πραγµατικότητας.

Ειδικότερα αναφέρω ότι πρώτον, κανένας από τους εκατόν εί-
κοσι τέσσερις µάρτυρες δεν κατέθεσε ότι έστω µία φορά δέ-
χθηκε παρέµβαση, υπόδειξη, παραίνεση ή πίεση από
οποιονδήποτε. Και όµως το ΠΑΣΟΚ επιµένει να παραβλέπει πλή-
ρως το σύνολο των καταθέσεων ενώπιον της Επιτροπής, µε την
ανυπαρξία πολιτικής παρέµβασης.

∆εύτερον, ουδείς Υπουργός γνώριζε –και ούτε όφειλε να γνω-
ρίζει- ότι για την αναγνωριστική αγωγή της Ιεράς Μονής Βατο-
πεδίου κατά του ελληνικού δηµοσίου είχε γίνει διάσκεψη, µε
αποτέλεσµα την κατά πλειοψηφία απόρριψή της.

Τρίτον, οι αποφάσεις που ελήφθησαν ήταν σύµφωνες µε τις
οµόφωνες γνωµοδοτήσεις θεσµικά αρµοδίων προς τούτο θεσµι-
κών οργάνων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέταρτον, είχαν πραγµατοποιήσει δύο προκαταρκτικές εξετά-
σεις µε παραγγελία του Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, χωρίς να
αναγνωρίζουν ποινικά αδικήµατα.

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα ένα λεπτό, σας παρακαλώ.
Παρά ταύτα, για πρώτη φορά στα κοινοβουλευτικά χρονικά

εµείς, ως κυβερνητικό κόµµα, είχαµε το πολιτικό θάρρος και το
ανάστηµα να αναγνωρίσουµε τότε αντικειµενικές πολιτικές ευ-
θύνες Υπουργών που αφορούσαν τον τοµέα πολιτικής τους ευ-
θύνης και που βεβαίως, δεν είναι καν σήµερα στην Αίθουσα του
Κοινοβουλίου και ούτε συµµετείχαν στα ψηφοδέλτια του κόµµα-
τός µας στις εκλογές της 4ης Οκτωβρίου.

Αντίθετα, η τότε αξιωµατική αντιπολίτευση, το ΠΑΣΟΚ, προ-
σπάθησε να τα κουκουλώσει, αφαιρώντας εντέχνως κάθε ευθύνη
από τον τότε Υπουργό κ. Φωτιάδη, ενώ εµείς διαπιστώσαµε
σαφώς ότι όλοι σχεδόν οι φορείς λειτούργησαν µε τρόπο ελ-
λειµµατικό.

Σ’ αυτό το σηµείο επιτρέψτε µου να υπενθυµίσω ότι οι απο-
φάσεις των Υπουργών του ΠΑΣΟΚ, του κ. ∆ρυ και του κ. Φω-
τιάδη, είναι που ξεκίνησαν, αλλά και ολοκλήρωσαν τη µεταβίβαση
δηµοσίων εκτάσεων υπέρ της Ιεράς Μονής Βατοπεδίου, αποφά-
σεις που στηρίχτηκαν σε οµόφωνες και απόλυτα νόµιµες γνω-
µοδοτήσεις. Ωστόσο, διαχρονικά δεν υπήρχε κεντρικός πολιτικός
σχεδιασµός και δόλος.

Στο πλαίσιο αυτό θέλω να τονίσω –γιατί αυτό είναι και το πιο
σηµαντικό- ότι εµείς αναγνωρίσαµε και αναγνωρίζουµε και τις
δικές µας πολιτικές ευθύνες. Εµείς κάναµε κάτι που εσείς δεν
έχετε κάνει ποτέ µέχρι σήµερα. Εσείς για µια ακόµη φορά απαλ-
λάξατε πλήρως τους Υπουργούς σας, αποποιηθήκατε των ευθυ-
νών σας. Για εσάς ποτέ δεν έφταιξε κανείς, ποτέ κανένα από τα
στελέχη σας δεν φέρει ευθύνη.

Έτσι θέλετε να κυβερνήσετε, «κάνοντας τα στραβά µάτια» στα
δικά σας και µεταθέτοντας τις ευθύνες στους άλλους, αποπρο-
σανατολίζοντας την κοινή γνώµη από τα πραγµατικά προβλή-
µατα, τα οποία αδυνατείτε να διαχειριστείτε. Χθες ήταν τα παιδιά
των «STAGE», µετά οι συµβασιούχοι, ακολούθησε ο αιφνιδιασµός
των ηµιυπαίθριων, τα τέλη κυκλοφορίας, η συνέπειά σας για τη
φορολόγηση των πολιτών και φθάνουµε σήµερα στα τρακτέρ
στο Ζάππειο, όπου ζητάτε από τους αγρότες να χορτάσουν µε
διάλογο, λέγοντας πως ο διάλογος είναι µέρος του αγώνα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε Αυγενάκη, αφή-
στε τους αγρότες και ολοκληρώστε.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Πέρυσι τέτοιο καιρό, που ο κ. Παπανδρέου έφθανε στον Πει-

ραιά στα µπλόκα για να στηρίξει τις αγροτικές κινητοποιήσεις,
δεν είχατε σκεφθεί τη λύση του διαλόγου και όλα αυτά τα ωραία
που µας λέτε σήµερα. Φθάνετε µάλιστα στο σηµείο να αποδίδετε
ρόλο διαπραγµατευτή στο Βούλγαρο Πρωθυπουργό. Να είστε
σίγουροι πως ο ελληνικός λαός είναι σοφός και αναγνωρίζει την
υπεύθυνη ή ανεύθυνη στάση του καθενός µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Εµείς ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης ∆ριβελέγκας, Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ.
Κύριε ∆ριβελέγκα, έχετε ασχοληθεί πολύ µε το θέµα. Σε πέντε

λεπτά µπορείτε να αναπτύξετε το θέµα.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή έχω ασχοληθεί, θα ήθελα να µου δώσετε ανοχή χρό-

νου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σε πέντε λεπτά µπο-

ρείτε να αναπτύξετε το θέµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ακούσει µετά

προσοχής όλους τους εισηγητές και θα έλεγα ότι έχω µπερδευ-
τεί µε τους εισηγητές της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ο µεν κ. Μαρκο-
γιαννάκης είπε ότι δεν χρειάζεται να ασχοληθούµε µε όλα τα
άλλα, έχει ασχοληθεί το πόρισµα. Θα είναι µάλιστα –λέει- συ-
νταγµατική εκτροπή στα όρια. Πρέπει να ασχοληθούµε µόνο µε
δύο ζητήµατα, γιατί έτσι –λέει- κατατέθηκε η πρόταση. ∆εν τη
διαβάσατε καλά. «Εν τω συνόλω» λέει, κύριε Μαρκογιαννάκη.
Όµως άσχετα µε το τι λέει το πόρισµα, το θέµα είναι τι λέτε εσείς
ο ίδιος προσωπικά. ∆ιότι καταθέσατε -εσείς πιστεύω θα είστε εκ
των συντακτών του πορίσµατος του δικού σας- στη σελίδα 80,
κύριε Μαρκογιαννάκη, που µιλάει για το ολυµπιακό ακίνητο: «Ζη-
τήµατα που χρήζουν περαιτέρω έρευνας και τα οποία προέκυ-
ψαν ως παρεµπίπτοντα. Για το ολυµπιακό ακίνητο: Η συγκεκριµένη
υπόθεση αποτελεί από µόνη της αντικείµενο περαιτέρω ερεύνης
σ’ όλα τα στάδια υλοποίησης». Θα το καταθέσω στα Πρακτικά.

Και παρακάτω µιλάει για το «µαύρο χρήµα», µιλάει για όλα όσα
πρέπει να διερευνηθούν.

Και ακούω το δεύτερο εισηγητή και Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο να λέει, επί λέξει, ότι «εµείς δεν έχουµε πρόβληµα να ανοί-
ξουµε όλα τα ζητήµατα». Ποια είναι η γραµµή σας; Του κ.
Μαρκογιαννάκη; Του κ. Μαρκόπουλου; Για να καταλάβουµε. Γιατί
έτσι βρήκε ευκαιρία κι ο αξιότιµος Πρόεδρος του ΛΑΟΣ και ήρθε
να σας διεκδικήσει και να προστατεύσει όλη την «πολυκατοικία»,
γιατί δεν έχετε συγκεκριµένη γραµµή.

Θέλω να πω στον αξιότιµο Πρόεδρο του ΛΑΟΣ ότι και βέβαια
υπάρχουν προβλήµατα σ’ αυτή τη χώρα. Όµως το µεγαλύτερο
πρόβληµα, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, είναι το να έχει αυτή η χώρα
αξιόπιστους πολιτικούς και ό,τι λέµε να το εννοούµε και να το
πράττουµε. Και αυτή είναι η µεγαλύτερη ευκαιρία. Γιατί εµείς
τουλάχιστον προεκλογικά το είπαµε ότι θα ανοίξουµε την υπό-
θεση και θα την πάµε µέχρι τέλους. Και δεν µπορείτε να έρχεστε
εδώ και να λέτε, ιδιαίτερα ο βασικός εισηγητής σας, επί λέξει: «η
κυβέρνησή µας δεν ταυτίζεται µε τα πάρε- δώσε του Μοναστη-
ριού». ∆ηλαδή, κύριε εισηγητά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
ξαφνικά µια µέρα ξύπνησαν κάποιοι υπηρεσιακοί παράγοντες ή
κάποιοι Υφυπουργοί και είπαν «ας κάνουµε ένα καλό στο Μονα-
στήρι, για να σώσουµε τη ψυχή µας» και άρχισαν να µοιράζουν
όλα τα «φιλέτα» της χώρας; Αφού λοιπόν εσείς λέτε ότι δεν ταυ-
τίζεται η κυβέρνησή σας, τα στελέχη σας, µε την υπόθεση του
Βατοπεδίου, τότε πείτε µας πολύ απλά γιατί εσείς οι ίδιοι και οι
ψηφοφόροι σας απαιτήσατε και βγάλατε από τα ψηφοδέλτια
τους βασικά εµπλεκόµενους; Εσείς δεν τους βγάλατε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Εσείς γιατί βγάλατε τον Φω-
τιάδη;

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Αφού, λοιπόν, δεν είχαν καµµία
συµµετοχή γιατί οι άνθρωποι αυτοί βρέθηκαν εκτός ψηφοδελ-
τίων -δεν το καταλαβαίνω-, όταν οι ίδιοι…;

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ:...(∆εν ακούστηκε)
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: ∆εν κατάλαβα. Εσείς, κύριε Ιωαν-

νίδη, να µην µιλάτε -και το ξέρετε καλά- σ’ εµένα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Τι να ξέρω;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κύριε ∆ριβελέγκα, µην

κάνετε προσωπικές αναφορές!
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ξέρει ο ίδιος.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ – ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Μα, κύριε ∆ριβελέγκα,…
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Να µην προκαλεί, κυρία Βόζε-

µπεργκ! ∆ιότι όταν εγώ –εσείς δεν ήσασταν εδώ- έφερα στις 12
Ιουνίου αυτό το σκάνδαλο µε δώδεκα σελίδες, µαζί µε άλλους
δέκα συναδέλφους, επίκαιρη ερώτηση, κανείς από σας δεν είχε
ιδέα για το τι γινόταν. Και τα περιγράφαµε τότε. ∆ιαβάστε τα.
Μια που είστε και έγκριτη νοµικός, να διαβάσετε τι λέγαµε τότε
και πόσα βγήκαν τώρα.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ – ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Μετά από σας θα µιλήσω

και θα σας πω τι διάβασα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Όµως, κύριε Πρόεδρε, να καταλά-

βουµε: Θέλουµε ή δεν θέλουµε; Μάλιστα ο εισηγητής, πάλι της
Πλειοψηφίας, είπε επί λέξη: «αν κάνουµε µια εξεταστική» -µάλι-
στα προδίκασε και το αποτέλεσµα- «θα κάνουµε µία τρύπα στον
αέρα». Εµείς λέµε: «στο νερό». Στην Κρήτη λένε: «στον αέρα».
Αυτή είναι η έκφρασή του. Προδίκασε και το αποτέλεσµα. Τότε
γιατί να την κάνουµε; Για να περνάει η ώρα; ∆ηλαδή δεν υπάρ-
χουν θέµατα που πρέπει να διερευνηθούν; Εσείς δεν αναγνωρί-
ζετε ότι υπάρχει το µεγάλο θέµα, το χρηµατοοικονοµικό; Όλοι
το λέµε. Και για το ξέπλυµα του «µαύρου χρήµατος», αυτά δεν
έχουµε συµφωνήσει όλοι ότι πρέπει να διερευνηθούν; Βεβαίως
και πρέπει.

Και εγώ θα πω στην Κυβέρνηση ότι πρέπει και οι ανεξάρτητοι,
ο διοικητής της Τράπεζας Τράπεζα της Ελλάδος και ο υπεύθυνος
για το ξέπλυµα του «µαύρου» χρήµατος ο κ. Γκρόζος, αυτή τη
φορά να έχουν το χρόνο να βοηθήσουν την Επιτροπή, για να
φθάσουµε σε πλήρη διαλεύκανση.

∆εν είναι δυνατόν να αρνούνται στο Ελληνικό Κοινοβούλιο και
να λένε: «∆εν έχουµε χρόνο» ή «δεν µπορούµε» ή «δεν κάνουµε
τίποτα». Αυτό θα πρέπει να γίνει άµεσα και να το ζητήσουµε όλοι.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Θέλω να πω ότι αυτή η Επιτροπή,
θα έχει πάρα πολύ µεγάλο ρόλο, όχι τόσο να αποκαλύψει ή να
καταλογίσει -που δεν καταλογίζει η Επιτροπή- αλλά να δώσουµε
δείγµατα αξιοπιστίας απέναντι στον ελληνικό λαό ότι εδώ δεν
λέµε λόγια του αέρα, ότι εννοούµε αυτά που λέµε.

Απαίτηση όλων και ιδιαίτερα των δικών σας υποστηρικτών,
αλλά και ολόκληρου του ελληνικού λαού, ήταν µία: Να βρεθούν
και να πληρώσουν οι ένοχοι. Και µην κρύβεστε λέγοντας ότι εµείς
δεν θέλουµε και τα καταλογίζουµε όλα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
∆ριβελέγκα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Τελειώνω µε αυτή τη φράση, κύριε
Πρόεδρε.

Μην λέτε ότι τα καταλογίζουµε όλα στη Νέα ∆ηµοκρατία και δε
λέµε τίποτα για το ∆ρυ και το Φωτιάδη και όλα αυτά.

Σας τα έχουµε πει πάρα πολλές φορές, πως έκαναν ό,τι
έπρεπε να κάνουν. Αµέσως µόλις το κατάλαβαν έστειλαν την
υπόθεση στο δικαστήριο. Ξεχνάτε ότι υπάρχει καταδίκη; Κατα-
δικάστηκε δεκαπέντε µήνες η κυρία, η οποία δεν προχώρησε την
απόφαση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ολοκληρώστε, κύριε
∆ριβελέγκα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Το ξέρετε ή δεν το ξέρετε; Το ξέ-
ρετε, αλλά θέλετε να το κρύβετε, για να συµψηφίζετε τα πράγ-
µατα.

Είναι ευκαιρία όλοι να έρθουµε εδώ και να συµβάλουµε στην
αποκάλυψη και όχι στη συγκάλυψη. Γιατί είδα δύο γραµµές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Τελευταία πρόταση,
κύριε ∆ριβελέγκα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ: Κάποιοι θέλουν την αποκάλυψη και
κάποιοι θέλουν τη συγκάλυψη «τοις κείνων ρήµασι πειθόµενοι»,
γιατί είµαι βέβαιος –και το είχα πει- ότι ο ηγούµενος που έχει
κάνει το σκάνδαλο δεν είναι ο Εφραίµ. Ο ηγούµενος βρισκόταν
στο Μέγαρο Μαξίµου και αυτόν θα πρέπει να αποκαλύψουµε και
να καθαιρέσουµε, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα παρακαλούσα
πάρα πολύ για το εξής: Είναι πάρα πολλοί οι εγγεγραµµένοι συ-
νάδελφοι. Πρέπει να περιοριστούµε στο χρόνο των πέντε λεπτών,
γιατί στερούµε από κάποιους συνάδελφους τη δυνατότητα να µι-
λήσουν.

Το λόγο έχει η κ. Ελίζα Βόζεµπεργκ, Βουλευτής της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ - ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε Πρόεδρε, για την ισοτιµία των όπλων φαντάζοµαι στα
οκτώ λεπτά που µίλησε ο κ. ∆ριβελέγκας, τουλάχιστον, τα πέντε
τα δικά µου να γίνουν έξι.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο ∆ριβελέγκας είναι
µαθηµατικός και διαχειρίζεται τα νούµερα όπως θέλει. Εσείς
είστε νοµικός και µπορείτε να αναπτύξετε το θέµα µια χαρά.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ - ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Κύριε Πρόεδρε, θα το
αναπτύξω στα έξι, επτά λεπτά µε την ανοχή σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: … µε µαθηµατικό τρόπο!
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ - ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Κύριε Πρόεδρε, ξεκινώ

το λόγο µε αφορµή την τελευταία εκφορά του λόγου του κ. ∆ρι-
βελέγκα, που µας ήλεγξε και προσωπικά εµένα ως νοµικό για το
πόσο πραγµατικά ενεργοποιήθηκαν κάποιοι υπηρεσιακοί παρά-
γοντες, για να προβούν στις πρωτοβουλίες που προέβησαν.

Πράγµατι, κύριε ∆ριβελέγκα, κι εγώ αναρωτιέµαι: Οι υπηρε-
σιακοί παράγοντες δεν ρώτησαν τους Υπουργούς, κ. ∆ρυ και κ.
Φωτιάδη, για να προβούν σε κάποιες πρωτοβουλίες; Μόνοι τους
προέβησαν σε κάποιες πρωτοβουλίες το 1998; Πράγµατι κι εγώ
αναρωτιέµαι.

Για τη σύσταση της Εξεταστικής Επιτροπής που ζητάτε, κύ-
ριοι συνάδελφοι, σήµερα αναρωτηθήκατε ρητορικά αν υπάρχουν
δύο γραµµές στη Νέα ∆ηµοκρατία. Αναρωτιέµαι κι εγώ µε τη
σειρά µου: Πού το διακρίνατε αυτό; Το να έχουµε επιχειρηµατο-
λογία και να κρίνουµε το αίτηµά σας αυτό, σηµαίνει παρέκκλιση
από τη ρητή και κατηγορηµατική δήλωσή µας ότι θα ψηφίσουµε
τη σύσταση της εξεταστικής επιτροπής;

Μήπως δεν έχουµε το δικαίωµα να κρίνουµε ότι συµµετείχατε
σε µία επιτροπή µε πάρα πολύ εργώδη προσπάθεια, µέσα σε δια-
κόσιες πενήντα ώρες εργασίας, είκοσι τρεις Βουλευτές, εξετά-
σατε εκατόν τριάντα µάρτυρες, καταρτίσατε ένα πόρισµα µε
διαφορετικές αποκλίσεις και ολοκληρώσατε ένα έργο και έρχε-
στε σήµερα να µιλάτε σε ένα έγγραφο για τη σύσταση εξεταστι-
κής επιτροπής µε εµπάθεια λέγοντας ότι η Νέα ∆ηµοκρατία
θέλησε να συγκαλύψει και επικαλούµενοι σύντοµο χρόνο;

Μήπως θα πρέπει να αναρωτηθείτε, κύριοι συνάδελφοι; ∆ιότι
µε προκάλεσε ο κ. ∆ριβελέγκας να διαβάσω και του δηλώνω ότι
ποτέ δεν παίρνω το λόγο αδιάβαστη στη ζωή µου είτε ως νοµικός
είτε τώρα ως Βουλευτής.

∆ιάβασα, λοιπόν, τα Πρακτικά και ιδιαίτερα διάβασα τους σχο-
λιασµούς επί του πορίσµατος. Και διάβασα από τα Πρακτικά τα
λεγόµενα του κ. Μαρκογιαννάκη που ήταν Πρόεδρος αυτής της
εξεταστικής επιτροπής, που σας ρώτησε κατ’ επανάληψη αν θέ-
λετε παράταση του χρόνου που είχε αποφασιστεί και είχε ορι-
στεί! Και δεν ζητήσατε παράταση χρόνου. Για ποιο σύντοµο
χρόνο µιλάτε, λοιπόν;

Επίσης, αναφέρεστε στο µη άνοιγµα των λογαριασµών. Όµως,
στο ίδιο το έγγραφό σας αναφέρεστε –αντιφατικά- σε ενδελεχή
έλεγχο που πραγµατοποίησε η Τράπεζα της Ελλάδος σε λογα-
ριασµούς και «το αποτέλεσµά της» –όπως επί λέξη λέτε- «ήταν
πληµµελές και ανεπαρκές». Όµως, δεν εξειδικεύετε σε τι οφεί-
λεται η πληµµέλεια ή η ανεπάρκεια. Μήπως στο ότι δεν σας συµ-
φέρει να ονοµατιστούν συγκεκριµένα πρόσωπα, γιατί θέλατε
σώνει και καλά να ποινικοποιηθεί αυτή η υπόθεση;

Επιπρόσθετα, αναρωτιέµαι το εξής: ∆εν προβαίνετε σε κάποια
αυτοκριτική, όταν στο πόρισµα είστε η µόνη πτέρυγα του Κοινο-
βουλίου, το µόνο κόµµα, το οποίο δεν αναγνώρισε πολιτικές ευ-
θύνες σε µέλη σας; ∆εν είχατε τη γενναιότητα, την πολιτική
εντιµότητα να πείτε: ναι, υπήρξαν ευθύνες και σε µέλη της δικής
µας κυβέρνησης, όταν πραγµατικά αυτή η υπόθεση άρχισε το
1989! Εµείς κυβερνούσαµε, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ή
εσείς;

Αναρωτιέµαι όµως και κάτι ακόµη. Όταν καταθέτετε πρόταση
για σύσταση νέας εξεταστικής επιτροπής και όταν γνωρίζετε ότι
αυτή η ανακριτικής υφής διαδικασία του Κοινοβουλίου δανείζε-
ται τον κώδικα –ποινικό και πολιτικό- θα γνωρίζετε ότι στην τα-
κτική δικαιοσύνη δεν θα µπορούσε ποτέ να γίνει αυτό, γιατί έχει
µία υφή δεδικασµένου, εκτός εάν στην αίτησή σας πραγµατικά
ήσασταν συγκεκριµένοι και εξειδικευµένοι για ποιους λόγους ζη-
τάτε νέα εξεταστική επιτροπή. Και αν θα αναφέρατε αυτούς τους
λόγους, θα εξετάζατε τους ίδιους µάρτυρες ή άλλους µάρτυρες;
Και σε τι δεν σας ικανοποίησαν οι εκατόν τριάντα µάρτυρες, όταν
το 80% των προταθέντων αυτών µαρτύρων ήταν µε τη δική σας
πρωτοβουλία;

Επίσης, δεν λέτε ποια είναι εκείνα τα εξειδικευµένα θέµατα –

θα ήθελα µια απάντηση, Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, κύριε Ευ-
θυµίου- επί των οποίων θα κληθούν άλλοι µάρτυρες να βεβαιώ-
σουν. Σε τι προσδοκάτε ότι θα µπορεί να αποκλίνουν αυτοί οι
µάρτυρες από εκείνους τους µάρτυρες τότε, κάτι το οποίο στο
πόρισµα ποτέ δεν είπατε;

Γιατί δεν εξηγείτε πώς µπορεί εσείς στο πόρισµα να αναγνω-
ρίζετε ποινικές ευθύνες, χωρίς να τις εξειδικεύετε, να ζητάτε
προανακριτική επιτροπή τότε και σήµερα να έρχεστε µε αίτηµα
για νέα εξεταστική επιτροπή, ακριβώς επειδή αντιλαµβάνεστε ότι
η προανακριτική επιτροπή δεν θα κατέληγε πουθενά;

Μιλάτε για συγκάλυψη, αξιότιµοι κύριοι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ, κατηγορώντας µέσα στο αίτηµα για σύσταση εξεταστι-
κής επιτροπής, όταν η εξεταστική επιτροπή δεν έχει ακόµη συ-
γκροτηθεί και δεν έχει αρχίσει;

Θέλω εδώ να διερωτηθώ µαζί σας το εξής: Απ’ αυτούς τους
µάρτυρες κρίνατε κάποιον ως αναξιόπιστο; Αφήσατε κάποιες
υπόνοιες ψευδορκίας; Και γιατί αρνηθήκατε κάποιους µάρτυρες
που προτάθηκαν τότε και θα µπορούσαν, ενδεχοµένως, να δια-
λευκάνουν; Ή µήπως δεν ήταν επαρκή τα έγγραφα και όλες οι
εργατοώρες;

Προσβάλλετε, κύριοι συνάδελφοι, µε την αίτησή σας όλο το
έργο της Επιτροπής και του Προεδρεύοντος και των δικών σας
µελών, που συµµετείχαν σε αυτή την Επιτροπή! Και αναρωτιέστε
αν είµαστε αντιφατικοί που λέµε «ναι»; Βεβαίως, λέµε «ναι», γιατί
αρχή µας είναι φως στη διαφάνεια και στην αλήθεια και γιατί δεν
έχουµε να κρύψουµε τίποτα.

Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι δεν µπορούµε να κρίνουµε πως
η εξεταστική επιτροπή που προτείνετε είναι προσχηµατική, ακρι-
βώς για να αποκλίνει το ενδιαφέρον της κοινής γνώµης από τα
προβλήµατα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Γεώργιος Νικη-
τιάδης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό ∆ωδεκανήσου, έχει το
λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πραγµατικά, δείχνετε ότι «την πατήσατε», δεν καταλάβατε τι

προτείναµε. Έρχεστε ξαφνικά όλοι και αναρωτιέστε γιατί κά-
νουµε την εξεταστική, όταν έχετε συµφωνήσει για την εξετα-
στική; Αναρωτιέµαι αν σας τεθεί το ερώτηµα: πείτε µας γιατί
θέλετε εσείς την εξεταστική επιτροπή και γιατί συµφωνείτε, τί θα
απαντήσετε…

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ - ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Για να µη µας καταγγεί-
λετε ότι συγκαλύπτουµε. Σας το είπα προηγουµένως.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ακούστε τώρα, γιατί και ο πρώτος
εισηγητής ο κ. Μαρκογιαννάκης αναφέρθηκε σε κοινοβουλευτι-
κές εκτροπές…

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ - ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Υπερασπίστηκε το έργο
του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Προσέξτε τώρα. Υπερασπίστηκε το
έργο του, αλλά τώρα λέει ότι οδηγούµαστε σε κοινοβουλευτικές
εκτροπές…

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ - ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Είναι δεδικασµένο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κοιτάξτε, όµως, χάριν της διαφά-

νειας -για να µην πουν ότι εµείς δεν είµαστε υπέρ της διαφά-
νειας- συναινούµε στις κοινοβουλευτικές εκτροπές. Αυτό στην
ουσία λέει ο κ. Μαρκογιαννάκης.

Κι εγώ λέω εάν θέλουµε να δούµε τα πράγµατα σε µία άλλη
βάση…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Στο Προεδρείο να απευθύνεστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Όχι, εγώ απευθύνοµαι στους συνα-

δέλφους, γιατί στο Προεδρείο; Στους συναδέλφους απευθύνο-
µαι…

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Αυτό λέει ο Κανονισµός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Εκεί, στο Βήµα έπρεπε να είµαι και

στους συναδέλφους απευθύνοµαι.
Λέω λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, το εξής…
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Απλή είναι η εξήγηση του γιατί δεν

απαντάµε.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Όσοι τοποθετηθείτε –επειδή αρκε-
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τοί έχετε δηλώσει ότι θα µιλήσετε- θα µας απαντήσετε για ποιο
λόγο συναινείτε πέραν της διαφάνειας, εάν παραλλήλως αποδέ-
χεστε ότι µπορεί να έχουµε µία κοινοβουλευτική εκτροπή εδώ;
Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αντιλαµβάνοµαι ότι αισθάνε-
στε πολύ άσχηµα αναπτύσσοντας αυτού του είδους την επιχει-
ρηµατολογία, γιατί καταλαβαίνετε πάρα πολύ καλά ότι δεν
στέκει.

Ο κ. Μαρκογιαννάκης καλά έκανε να υπεραµυνθεί του έργου
µιας επιτροπής που πράγµατι δούλεψε, όµως τα πολιτικά κενά
είναι τεράστια. Εγώ αισθάνοµαι την ανάγκη να κάνω αναφορά
στις ενστάσεις που είχε για τη σύσταση της επιτροπής -χωρίς
πάλι να αναιρεί την αρχική του θέση- ο κ. Καρατζαφέρης, ο
οποίος έβαλε ένα προβληµατισµό που σχετίζεται µε την τραγική
κατάσταση στην οποία βρίσκεται η χώρα. Κι εκεί πράγµατι εγώ
µπορεί να καταλάβω ότι υπάρχει µία ευαισθησία που θα µπο-
ρούσε να αιτιολογήσει ακόµα και υπαναχώρηση του ΛΑΟΣ -στην
περίπτωση που ερχόταν το ΛΑΟΣ και έλεγε ότι εµείς υπαναχω-
ρούµε, δεν δεχόµαστε- από αυτήν την επιτροπή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Θα ανταπαντήσω, όµως, ότι εδώ υπάρχουν κάποιες αρχές και
κάποιες αξίες. Πιστεύουµε ότι πάµε στο εξωτερικό να εκπροσω-
πήσουµε τη χώρα µας, κουκουλώνοντας την αλήθεια; Θα είµαστε
δηλαδή ισχυρότεροι; Πιστεύουµε ότι θα είµαστε ισχυρότεροι εάν
πάµε στις Βρυξέλλες, έχοντας βάλει από κάτω όλα τα µεγάλα
ζητήµατα και αποκρύπτοντας τι πραγµατικά έγινε σε µια σωρεία
σκανδάλων στην πατρίδα µας;

Εγώ έχω διαφορετική άποψη, το ΠΑΣΟΚ έχει διαφορετική
άποψη, έχω την εντύπωση ότι µεγάλο κοµµάτι της Βουλής έχει
διαφορετική άποψη. Κατά συνέπεια, συµµερίζοµαι µεν την ευαι-
σθησία και τον προβληµατισµό, δεν µπορώ όµως παρά να ταυτι-
στώ µε την αρχική θέση που λέει ότι εδώ έχουµε µία περίπτωση
σκανδάλων, τα οποία δεν απεκαλύφθησαν σε όλη τους την
έκταση. Και οφείλουµε -όπως δεσµευθήκαµε προεκλογικώς- να
έρθουµε σήµερα και αν πράγµατι θέλουµε να καταπολεµήσουµε
τη διαφθορά, να προχωρήσουµε περαιτέρω.

Και όταν αναρωτιέστε αν θα εξετάσουµε άλλους µάρτυρες
σας λέω: µήπως θα πρέπει να εξετάσουµε και το Χριστοφοράκο
στην υπόθεση της «SIEMENS»; Αλλά αφήστε το αυτό. Εγώ σας
λέω, εσείς είσαστε ικανοποιηµένοι από το πόρισµα που δεν λέει
ποια ήταν η ζηµία του ελληνικού δηµοσίου; Ξέρουµε το µέγεθος
της ζηµιάς του ελληνικού δηµοσίου από την ιστορία του σκαν-
δάλου του Βατοπεδίου; ∆εν το ξέρουµε.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ - ΕΛΙΖΑ ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Αναζητείται.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ξέρουµε ποιοι επωφελήθηκαν από

τη ζηµιά του ελληνικού δηµοσίου και πόσο επωφελήθηκε ο κα-
θένας από αυτήν τη ζηµιά; ∆εν το ξέρουµε.

Λέω, λοιπόν, ότι έχουµε πολλούς λόγους για να συσταθεί αυτή
η εξεταστική επιτροπή, διότι θα εξετάσει ζητήµατα που δυστυ-
χώς έµειναν καλυµµένα κι εγώ δεν θέλω να αποδώσω ευθύνες
σε κανέναν. Περνούσαµε µία κρίσιµη πολιτική περίοδο, είχαµε
µία πλειοψηφία η οποία βάδιζε πάνω σ’ ένα τεντωµένο σχοινί και
εκ των πραγµάτων δεν είχε την άνεση, αν θέλετε, να προχωρή-
σει σε βάθος. Εγώ δεν αµφισβητώ προθέσεις. Είναι προφανές
ότι υπάρχουν πολλοί συνάδελφοι από όλους τους χώρους που
θέλουν να αποκαλυφθεί η ιστορία και η αλήθεια σε όλο της το µέ-
γεθος.

Είχαµε µία κρίσιµη πολιτική ισορροπία εκείνη την περίοδο. Σή-
µερα τα πράγµατα είναι διαφορετικά. Σήµερα µπορούµε, αφού
συµφωνήσαµε όλοι, να προχωρήσουµε σε µεγαλύτερο βάθος
αυτήν την έρευνα, για να καταφέρουµε να αποκαλύψουµε τι
πραγµατικά έγινε στο µεγαλύτερο σκάνδαλο της σύγχρονης ελ-
ληνικής κοινωνίας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Νι-
κητιάδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας και πρώην
Υπουργός κ. Ευριπίδης Στυλιανίδης.

ΕΥΡΙΠΙ∆ΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι έχουµε παρεξηγηθεί σ’ αυτή την Αίθουσα, κύριοι

συνάδελφοι. Εσείς επανέρχεστε σε µία εξεταστική επιτροπή για
την υπόθεση της οποίας έχει εκδοθεί πόρισµα και άρα, εσείς
έχετε το βάρος απόδειξης και πρέπει να µας πείτε ποιοι είναι,
πλην της κυβερνητικής ανετοιµότητος, την οποία θέλετε να συ-
γκαλύψετε, οι πρόσθετοι λόγοι που δικαιολογούν µία προσφυγή
σε νέες εξεταστικές επιτροπές. Αυτό είναι το ερώτηµα.

Εµείς, για να µην δηµιουργείτε παρεξηγήσεις εντυπώσεων
στην Αίθουσα αυτή, είµαστε υποχρεωµένοι ξεκάθαρα να σας
πούµε ότι όλοι µας συµφωνούµε –και αµετακίνητα µάλιστα συµ-
φωνούµε- στη θέση που εξέφρασε ο νέος µας Πρόεδρος, ο
Αντώνης Σαµαράς. Θέλουµε απόλυτη διερεύνηση σε βάθος όλων
των υποθέσεων, πλήρη διερεύνηση και διαχρονική. Επαναλαµ-
βάνω: πλήρη και διαχρονική. ∆ηλαδή, διερεύνηση που να αφορά
και την περίοδο που γεννήθηκαν τα σκάνδαλα –δηλαδή, τη δική
σας περίοδο διακυβέρνησης- µε σαφήνεια και αναφορά στα
πραγµατικά γεγονότα και στις πραγµατικές ευθύνες. Και αυτό
διότι πιστεύουµε ότι η διαφάνεια, η αλήθεια, η δικαιοσύνη είναι
τα βασικά συστατικά στοιχεία, είναι τα θεµέλια µιας σύγχρονης
και αποτελεσµατικής πολιτικής.

Εκτιµώ όµως, ότι στην περίπτωση του Βατοπεδίου υπάρχει
από την Κυβέρνηση υποκρισία και τακτικισµός. Το ΠΑΣΟΚ επι-
διώκει και µετεκλογικά να εγκλωβίσει το δηµόσιο διάλογο στη
σκανδαλολογία και στον καταγγελτικό λόγο.

Κύριοι της Κυβέρνησης, πήρατε µία νωπή εντολή από τον ελ-
ληνικό λαό και ισχυρή, να δώσετε λύση στα προβλήµατα. Εκλε-
γήκατε για να κυβερνήσετε και όχι για να αντιπολιτεύεστε την
Αντιπολίτευση. Έχετε χρέος να πολεµήσετε τη διεθνή οικονοµική
κρίση που χτυπάει την πόρτα της χώρας µας και όχι να δηµι-
ουργήσετε πολιτική κρίση για να αποπροσανατολίζετε τους πο-
λίτες από αυτά που τους ενοχλούν. Θα έπρεπε να επιδιώκετε
αυτές τις στιγµές την εθνική συναίνεση και συνεννόηση και όχι
την κοµµατική πόλωση, επιρρίπτοντας το ανάθεµα στους προ-
κατόχους σας και κυρίως στον πρώην Πρωθυπουργό. Ο Κώστας
ο Καραµανλής ανέλαβε ευθαρσώς την πολιτική ευθύνη και µε ει-
λικρίνεια δήλωσε ότι υποτίµησε το θέµα που κληρονόµησε από
τη δική σας κυβέρνηση, κάτι που εσείς δεν κάνατε για το µερίδιο
ευθύνης που είχατε την προηγούµενη περίοδο, όταν γεννήθηκε
δηλαδή, το συγκεκριµένο σκάνδαλο, η συγκεκριµένη υπόθεση.

Η Νέα ∆ηµοκρατία δεν δίστασε τότε να ζητήσει εξεταστική επι-
τροπή και να διευκολύνει τη δικαιοσύνη, στο έργο της οποίας
εµείς έχουµε εµπιστοσύνη απόλυτη, ώστε να διερευνηθούν οι
όποιες ποινικές ευθύνες µπορεί να υπάρχουν, αν υπάρχουν. Η
Επιτροπή, όπως ανέφεραν και οι συνάδελφοι προηγουµένως, ερ-
γάστηκε εντατικά και είναι προσβλητικό για τα µέλη της, ανε-
ξαρτήτως κόµµατος, να αµφισβητούµε τη δουλειά αυτή. Οι
διακόσιες πενήντα ώρες συνεδρίασης, οι εκατόν είκοσι δύο µάρ-
τυρες, οι δεκατρείς χιλιάδες σελίδες Πρακτικών αποδεικνύουν
του λόγου το αληθές.

Έρχεστε σήµερα χωρίς νέα στοιχεία, να αµφισβητήσετε το µο-
ναδικό πόρισµα που βγήκε από αυτή την Επιτροπή. Επαναφέ-
ρετε µία υπόθεση που κρίθηκε, προσβάλλοντας ακόµα και τους
συναδέλφους σας του ίδιου κόµµατος, του ΠΑΣΟΚ, που συµµε-
τείχαν στη διερεύνηση της αλήθειας. ∆ηµιουργείτε ένα κακό
προηγούµενο στην κοινοβουλευτική µας τάξη, χρησιµοποιώντας
την Εξεταστική µάλλον ως εργαλείο αποπροσανατολισµού της
κοινής γνώµης από τα πραγµατικά προβλήµατα της οικονοµίας
και της κοινωνίας. Επιδιώκετε δε, να παρουσιάσετε, µε τον τρόπο
που καταθέτετε την πρόταση, ως «γαλάζιο» το συγκεκριµένο
σκάνδαλο, ενώ η υπόθεση γεννήθηκε απολύτως επί των δικών
σας ηµερών από λάθος πολιτικές ή ίσως από λάθος χειρισµούς,
από την κακοδιοίκηση, την οποία δεν αντιµετωπίσατε ή από
λάθος επιλογές στελεχών σας.

Εγώ είµαι υποχρεωµένος να αντιστρέψω ερωτήµατα, που υπέ-
βαλε ο τότε εισηγητής του ΠΑΣΟΚ ο κ. Μπόλαρης και να σας
επαναφέρω σήµερα.

Ρωτώ, λοιπόν: Πρώτον, αν είχε ολοκληρωθεί από την Κυβέρ-
νησή σας, την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ η εφαρµογή του Κτηµα-
τολογίου και οι αγρότες της περιοχής µου είχαν τίτλους για τα
εποικιστικά κτήµατά τους και φαινόταν καθαρά τι είναι του δη-
µοσίου και τι ανήκει σε ιδιώτες, θα τολµούσε κανείς ακόµα και η
υπηρεσία του δηµοσίου να αµφισβητήσει την κυριότητα αυτών
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των κτηµάτων;
∆εύτερον: Το 1998-2004, όταν γίνονταν αποδεκτές οι τρεις

γνωµοδοτήσεις των Συµβουλίων από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
η Βιστωνίδα ήταν λίµνη ή λιµνοθάλασσα; ∆ηλαδή, ήταν ιδιοκτη-
σία ή κοινό τοις πάσι, όπως λέει το ελληνικό Σύνταγµα; Με απλά
λόγια, οι ιχθυοκαλλιεργητές, έτσι για να το πούµε καθαρά, καλ-
λιεργούσαν πέστροφες ή τσιπούρες εκεί που γινόταν η καλλιέρ-
γεια γόνου; Πότε άλλαξε και πώς η φυσιογνωµία της; Το 2004
και µετά, όταν άλλαξε και η κυβέρνηση;

Τρίτη ερώτηση: Η ευρύτερη περιοχή της Βιστωνίδας, µε Κοι-
νές Υπουργικές Αποφάσεις, είχε κατά το παρελθόν χαρακτηρι-
στεί ως Εθνικό Πάρκο Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης,
οικολογικά προστατευµένο. Πόσο συµπτωµατικός είναι ο απο-
χαρακτηρισµός του το 1999;

Τέταρτον: Η αρχαία Αναστασιούπολη, πόλη αιώνων, την πε-
ρίοδο 1998-2004 δεν ήταν αρχαιολογικός χώρος; Μετεβλήθη σε
αρχαιολογικό χώρο µετά το 2004, όταν έγινε κυβέρνηση η Νέα
∆ηµοκρατία;

Το πρόβληµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γεννήθηκε πλή-
ρως επί των δικών σας ηµερών, λόγω εσφαλµένων χειρισµών της
κυβέρνησής σας. Ήταν αποτέλεσµα της κακοδιοίκησης και κυ-
ρίως, λάθος πολιτικών επιλογών. Η εσπευσµένη υποχώρηση από
τις αρχικές σας θέσεις έγινε µόνο προεκλογικά, υπό την πίεση
της τοπικής κοινωνίας και εν όψει του γεγονότος ότι η Νέα ∆η-
µοκρατία το 2004 ερχόταν στα πράγµατα.

Το πόρισµα της προηγούµενης εξαντλητικής, επίµονης και συ-
στηµατικής Εξεταστικής Επιτροπής σε σχέση µε τις ανταλλαγές
που ακολούθησαν δεν οδήγησε σε ευθύνες πολιτικών προσώπων
και το 80% των προσκληθέντων µαρτύρων ήταν µάρτυρες που η
δική σας παράταξη υπέδειξε. Η διαδικασία για τα µη πολιτικά
πρόσωπα συνεχίζεται και εµείς εµπιστευόµαστε την ελληνική δι-
καιοσύνη. Κοινοβουλευτικά είµαστε αποφασισµένοι, όπως το κά-
ναµε και µέχρι τώρα, να εργαστούµε για την αλήθεια, χωρίς να
κάνουµε εκπτώσεις, όπως κάνατε εσείς για τη δική σας περίοδο
ευθύνης, 1998-2004 και χωρίς φυσικά, να σας επιτρέψουµε να
µεταβάλετε το ελληνικό Κοινοβούλιο σε αρένα, προκειµένου να
αγοράσετε χρόνο για να καλύψετε την κυβερνητική σας ανε-
πάρκεια, που ήδη έχει φανεί στους Έλληνες πολίτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ευριπίδη Στυλιανίδη.
Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Νικόλαος Ζωΐδης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ: Θεωρώ, κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, ότι η σύσταση των εξεταστικών επιτροπών που
συναποφάσισαν οι πέντε πολιτικοί αρχηγοί, προσπαθεί να απα-
ντήσει σε δύο από τα µεγαλύτερα προβλήµατα που αντιµετωπί-
ζει το πολιτικοκοινωνικό µας σύστηµα αυτήν την περίοδο, στην
έλλειψη αξιοπιστίας της χώρας µας όσον αφορά την τήρηση των
κειµένων νόµων και διατάξεων και τη συµπεριφορά της προς
τους εταίρους µας και προς τη διεθνή κοινή γνώµη, από τη µια
µεριά και στην έλλειψη εµπιστοσύνης των πολιτών προς το πο-
λιτικό σύστηµα και τους πολιτικούς, από την άλλη.

Είναι βέβαιο, κύριε Στυλιανίδη, ότι το πόρισµα της εξεταστι-
κής επιτροπής που συνεκροτήθη και σε σαράντα πέντε µέρες
προσπάθησε να απαντήσει στο ποια ήταν η έκταση και οι παρά-
µετροι που συναρτούν το σκάνδαλο της Μονής Βατοπεδίου, δεν
ικανοποίησε τους πολίτες.

Υπενθυµίζω, για να καταγραφεί στα Πρακτικά, ότι το σκάνδαλο
συνίσταται, από τη µια µεριά, στη µεθόδευση της παραχώρησης
της λίµνης Βιστωνίδας και των παραλίµνιων εκτάσεων στη Μονή
Βατοπεδίου, µια διαδικασία η οποία προφανώς θίγει την αίσθηση
που έχουµε όλοι για την προάσπιση της δηµόσιας γης και του
δηµόσιου πλούτου και από την άλλη µεριά, στη δεύτερη φάση
του σκανδάλου, στο όργιο των ανταλλαγών, όπου διακινήθηκε
µαύρο χρήµα µε διαδικασίες που νοµίζω ότι οι συνάδελφοι που
µίλησαν προηγουµένως κατέδειξαν µε λεπτοµέρειες το πώς και
σε τι έκταση έγιναν και πώς αυτές έθιξαν τα συµφέροντα του δη-
µοσίου και των πολιτών.

∆ε δόθηκε, όµως, λύση. ∆ε φωτίστηκαν τα πράγµατα και πα-
ραµένουν δύο ερωτήµατα, κύριοι συνάδελφοι, αυτά ακριβώς που
περιγράφονται ρητά στην πρόταση των Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ,

που ζήτησαν την εκ νέου σύσταση της εξεταστικής επιτροπής.
Το πρώτο ερώτηµα είναι: Πού πήγαν τα χρήµατα;
Μόνο αν µάθουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πού πήγε το

µαύρο χρήµα –γιατί διακινήθηκε µαύρο χρήµα και επ’ αυτού δεν
υπάρχει καµµία αµφιβολία- τότε θα καταλάβουµε αν η ύποπτα
ανεξέλεγκτη παραγωγή και διακίνησή του, εκτός από τα αποτε-
λέσµατα, ήταν και η αιτία και το κίνητρο των µεθοδεύσεων πολι-
τικών προσώπων σε όλη αυτή την ιστορία του σκανδάλου. Κι
αυτό είναι ένα αναπάντητο ερώτηµα, για το οποίο οι πολίτες εξα-
κολουθούν να έχουν και αγωνία και απαίτηση.

Και το δεύτερο ερώτηµα είναι: Ποια η τύχη των εκατοντάδων
κτηµάτων του δηµόσιου πλούτου, των εκτάσεων που σκανδαλω-
δώς αντηλλάγησαν µε υποτιµολογήσεις των ιδίων των ακινήτων
και υπερτιµολογήσεις της λίµνης Βιστωνίδας;

Θα ήταν πάρα πολύ απλό, αν µέναµε στην πρώτη φάση. Εάν µε
µεθοδεύσεις που κανείς δεν µπορεί να παραδεχθεί, µια λίµνη και
οι παραλίµνιες εκτάσεις της, κατακυρώνονταν µε διαδικασίες
έωλες ή και παράνοµες σε µία ιερά µονή. Και µέσα εκεί, κύριε
Στυλιανίδη, δεν θα µας ενδιέφερε αν θα καλλιεργούντο τσιπού-
ρες ή λαυράκια, διότι εκεί θα µέναµε. Θα ήταν ένα σκάνδαλο ήσ-
σονος έκτασης – σκάνδαλο βέβαια- το οποίο θα έθιγε
ενδεχοµένως τους κατοίκους των περιοχών, όπως και έγινε, µε
τις αντιδράσεις των προέδρων των τριών δικηγορικών συλλόγων.

∆εν µείναµε όµως εκεί. Θίχτηκε το φιλότιµο του Έλληνα φο-
ρολογούµενου. Παίχτηκαν διάφορα παιχνίδια. Έφευγαν και
έπαιρναν βαλίτσες. Ενεπλάκη το Χρηµατιστήριο. Η ιερά µονή κα-
τάφερε να αξιοποιήσει τη ρήση των µακαρισµών –θα το ξαναπώ,
το είπα και στην προηγούµενη συζήτηση- «Μακάριοι οι κατέχο-
ντες». ∆ιότι, δυστυχώς και µέχρι σήµερα, δεν έχουµε καταφέρει
να ξέρουµε ποιοι ήταν αυτοί, οι οποίοι σχεδίασαν µια καλοστη-
µένη διαδικασία που είχε ως αποτέλεσµα, ο ελληνικός λαός να
απολέσει ένα πολύ σηµαντικό κοµµάτι από τη δηµόσια περιουσία
και να προσβληθεί το φιλότιµό του.

Μέχρι τώρα, οι πολίτες ήταν θυµωµένοι. Τώρα µας κοιτούν
απορηµένοι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Και η απορία τους
συνίσταται στο εξής: Επιτέλους, αυτοί οι άνθρωποι που είναι
εντεταλµένοι να προασπίσουν το δηµόσιο συµφέρον, θα απο-
φασίσουν να βάλουν το δάχτυλο επί τον τύπον των ήλων, θα απο-
φασίσουν να γνωστοποιήσουν ποιοι είναι αυτοί, οι οποίοι
συνέλαβαν, σχεδίασαν και υλοποίησαν µια διαδικασία, η οποία
το τελευταίο που έχει να προασπίσει είναι το δηµόσιο συµφέρον
και προσέβαλε βάναυσα την ηθική και την ευαισθησία των Ελλή-
νων πολιτών;

Αυτές τις απαντήσεις πρέπει να δώσει, σ’ αυτά τα δύο ερωτή-
µατα πρέπει να απαντήσει η εξεταστική επιτροπή που θα συ-
γκροτηθεί, ελπίζω χωρίς παλινωδίες και χωρίς «ήξεις αφήξεις»
που ακούµε, όσον αφορά τη σκοπιµότητα της, από τους συνα-
δέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Πολιτική αναγκαιότητα λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, επιβάλλει τη
σύσταση της εξεταστικής επιτροπής.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ζωίδη.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης, Βουλευτής Λα-
σιθίου της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πατρίδα µας από το 2008,

όπως και ολόκληρη η παγκόσµια κοινότητα, βρίσκεται αντιµέ-
τωπη µε µια πρωτόγνωρη, διεθνή οικονοµική κρίση.

Η καθηµερινότητα των συµπολιτών µας γίνεται µέρα µε τη
µέρα, ολοένα και πιο δύσκολη. Η ανασφάλεια κι η ανησυχία είναι
διάχυτες και στην ελληνική κοινωνία και η ποιότητα ζωής µας
υποβαθµίζεται και είναι χρέος µας να σκύψουµε πάνω στα προ-
βλήµατα των συµπολιτών µας και να κάνουµε το καλύτερο δυ-
νατό και για τη λύση τους ή έστω την εκτόνωσή τους.

Αυτή θα έπρεπε να είναι η προτεραιότητα µας, αυτή θα έπρεπε
να είναι η προτεραιότητα µιας υπεύθυνης κυβέρνησης, διότι ο
πολιτικός οφείλει να δίνει λύσεις και όχι να διαβουλεύεται ατερ-
µόνως χωρίς να παίρνει αποφάσεις, µακριά από µικροπολιτικές
σκοπιµότητες, µε εργατικότητα, σχεδιασµό και απόλυτη ειλικρί-
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νεια. Αυτό ζητούν οι πολίτες από εµάς και αυτό οφείλουµε να
προσφέρουµε.

Ωστόσο σήµερα, αντί να συζητάµε γι’ αυτά τα προβλήµατα,
αντί να συζητάµε για το γεγονός ότι και σήµερα δανειστήκαµε
µε το εξωφρενικό επιτόκιο 6,2% που ουσιαστικά επιβαρύνει τα
δηµόσια οικονοµικά, η Κυβέρνηση χαίρεται επειδή υπήρξε υπερ-
κάλυψη της ζήτησης του οµολόγου. ∆εν µας λέει, όµως, ότι δα-
νείστηκε µε επιτόκιο 6,2%.

Και ερχόµαστε εδώ, ένα χρόνο µετά, προκειµένου να συζητή-
σουµε την πρόταση για την εκ νέου σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής για τη Μονή Βατοπεδίου, µία πρόταση που σε καµµιά
περίπτωση δεν συνάδει µε την επικρατούσα κατάσταση και ελ-
πίζω να µην ερµηνεύεται µε κριτήρια αποπροσανατολισµού της
κοινής γνώµης, τη στιγµή µάλιστα που η κατάσταση είναι ιδιαί-
τερα κρίσιµη.

Πέρυσι το ∆εκέµβριο, όταν η εξεταστική επιτροπή ολοκλή-
ρωσε το πόρισµά της, ο σηµερινός Πρωθυπουργός αµφισβη-
τούσε και το πόρισµα, αλλά και το ότι η χώρα µας βρίσκεται σε
οικονοµική κρίση. Σήµερα τουλάχιστον αποδέχεται την οικονο-
µική κρίση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκπροσωπώ τη νέα γενιά πολι-
τικών και πραγµατικά επιθυµώ και τη διαφάνεια σε όλες τις δια-
δικασίες και την απόδοση ευθυνών. Πρέπει, ωστόσο, να µείνουµε
µακριά από την αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση, αµφισβη-
τώντας τα πορίσµατα µιας εξεταστικής επιτροπής πριν ακόµα
συσταθεί ή πριν ακόµα ολοκληρωθεί η έρευνά της. ∆ιότι τέτοιες
πολιτικές πρακτικές καταδεικνύουν προκατάληψη και καιροσκο-
πισµό και δυστυχώς είναι η στρατηγική που ακολούθησε η τότε
Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

∆εν είµαι, λοιπόν, αντίθετος στη σύσταση εκ νέου εξεταστικής
επιτροπής, είµαι όµως αντίθετος στη δίχως λόγο χρονική επέ-
κταση της έρευνάς της, κάτι που άλλωστε θα κρατούσε δέσµια
ολόκληρη την κοινωνία, ολόκληρο το πολιτικό σύστηµα, τη
στιγµή που οι βασικές προτεραιότητες είναι άλλες.

∆εν θεωρώ, λοιπόν, αρνητική αυτήν την πρωτοβουλία, τη σύ-
σταση δηλαδή εκ νέου εξεταστικής επιτροπής, αρκεί να έχει επι-
πλέον λόγο να προσφέρει και στη γνώση και στην επίγνωση του
παρελθόντος και να µη βλάψει σε καµµία περίπτωση το δηµόσιο
βίο, µε την προϋπόθεση δηλαδή ότι θα συµβάλει στην αποκατά-
σταση της εικόνας των πολιτικών στα µάτια των Ελλήνων. Και βε-
βαίως, σε κάθε περίπτωση θέλουµε να περπατάµε µε το κεφάλι
ψηλά.

Με αυτά θα ήθελα κι εγώ να συµφωνήσω στη σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Πλακιωτάκη.
Το λόγο έχει ζητήσει και λαµβάνει ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του ΚΚΕ κ. Σπύρος Χαλβατζής.
Θα εξαντλήσετε το χρόνο σας, κύριε Χαλβατζή; Έχετε δώδεκα

λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Θα προσπαθήσω, κύριε Πρόεδρε,

να είµαι µέσα στο χρόνο µου. Ευχαριστώ.
Εµείς δηλώσαµε από την αρχή ότι συµφωνούµε µε τη συ-

γκρότηση της εξεταστικής επιτροπής για τη διερεύνηση του
σκανδάλου του Βατοπεδίου, του σκανδάλου και όχι του λεγόµε-
νου σκανδάλου. Και αυτό φυσικά, χωρίς να πιστεύουµε ότι υπάρ-
χει διάθεση και από το ΠΑΣΟΚ και από τη Νέα ∆ηµοκρατία να
αποκαλυφθεί πλήρως αυτό το σκάνδαλο.

Πάντως όλοι αναγνωρίζουν ότι υπήρξε βλάβη του δηµοσίου
συµφέροντος. Και ο Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου µίλησε για
βλάβη του δηµοσίου. Βέβαια, ο κ. Σανιδάς βιάστηκε να απαλλά-
ξει τους αναφερόµενους Υπουργούς και Υφυπουργούς, χαρα-
κτηρίζοντάς τους ως «παρασυρµένους».

Οι υπερτιµολογήσεις και οι υποτιµολογήσεις που ωφέλησαν
προκλητικά τα οικονοµικά συµφέροντα της Μονής Βατοπεδίου
και αυτών που βρίσκονται πίσω τους στις off shore εταιρείες και
άλλες, ήταν βλάβη του δηµοσίου, βλάβη των δηµόσιων αγαθών.
Και αυτό είναι γεγονός πασίδηλο.

∆εν µπορεί, συνεπώς, να δεχτούµε την αναφορά ως λεγόµενο

το σκάνδαλο του Βατοπεδίου και το πόρισµα ως οιωνί δεδικα-
σµένο ή να δεχτούµε την κολοβή πρόταση που φέρνει σήµερα το
ΠΑΣΟΚ. Θα εξηγήσω παρακάτω γιατί η πρόταση του είναι «κο-
λοβή».

Το δεύτερο που θέλω να σηµειώσω. Το έδαφος που εκτρέφει
και αναπαράγει τα φαινόµενα διαπλοκής και διαφθοράς, είναι η
συγκέντρωση τεράστιου πλούτου σε λίγα χέρια. Και η πολιτική
των δύο κοµµάτων, του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, αυτά
τα συµφέροντα υπηρετεί, και αυτή η πολιτική εκτρέφει τη δια-
πλοκή.

Για παράδειγµα, όλα αυτά τα µέτρα τα οποία κατευθύνονται
εναντίον των εργαζοµένων, που σηµατοδοτούν µία καινούργια
επίθεση σε όλα τα µέτωπα, σε όλη τη γραµµή, στα ασφαλιστικά,
συνταξιοδοτικά, εργασιακά, στις κοινωνικές παροχές, στην παι-
δεία, υγεία και πρόνοια τι είναι; Και βεβαίως συνεχίζεται η πολι-
τική που εξέθρεψε φαινόµενα σαν αυτά του Βατοπεδίου. Ο
προηγούµενος συνάδελφος και εισηγητής µας, ο Αντώνης Σκυ-
λάκος, µίλησε για το τελευταίο νοµοσχέδιο σχετικά µε τα καµένα
της Αττικής. Φαινοµενικά µόνον παίρνει µέτρα για την προστα-
σία των καµένων δασικών εκτάσεων από την οικοπεδοποίηση και
αναπτύχθηκε συγκεκριµένη επιχειρηµατολογία µε τη νοµολογία
που υπάρχει για τα κενά που συνειδητά αφήνονται ώστε αυτά να
καλυφθούν κατά το δοκούν.

Είναι χαρακτηριστικό ότι µε αυτά τα µέτρα δεν αντιµετωπίζε-
ται, ούτε περιορίζεται στο ελάχιστο η πολιτική η οποία οδηγεί
στην εµπορευµατοποίηση της γης, των δασών και των δασικών
εκτάσεων. Και διατηρούνται όλα εκείνα τα στοιχεία που παραδί-
νουν τα βουνά, τα δάση, τους αιγιαλούς στην κερδοσκοπική δρα-
στηριότητα. Και άλλη φορά µας δόθηκε η δυνατότητα να πούµε
ότι οι διακηρύξεις για τη διαφάνεια είναι για το θεαθήναι.

Το τρίτο που θέλουµε να σηµειώσουµε. Η πρόταση του ΠΑΣΟΚ
για σύσταση εξεταστικής επιτροπής ξεκινάει µε την εξής διατύ-
πωση: «Το σκάνδαλο της Μονής Βατοπεδίου µε εµπλοκή Υπουρ-
γών, κυβερνητικών παραγόντων και στελεχών της προηγούµενης
κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας συγκλόνισε µε τις αποκαλύ-
ψεις του την κοινή γνώµη της χώρας». Με αυτές τις τρεις αράδες
βγαίνει το πρώτο συµπέρασµα, στο σκάνδαλο της Μονής Βατο-
πεδίου έχουµε µόνο εµπλοκή Υπουργών, κυβερνητικών παραγό-
ντων και στελεχών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Για αυτό λέµε ότι είναι
«κολοβό».

Ας πάρουµε τα πράγµατα µε τη σειρά, από την αρχή και να
σας υπενθυµίσουµε για άλλη µία φορά το εξής: Το 1996 αποφα-
σίστηκε η δηµιουργία εθνικού πάρκου στην ευρύτερη περιοχή
της Βιστωνίδας. Οι Βουλευτές του ΚΚΕ, Παναγιώτου και Μπό-
σκου έκαναν ερωτήσεις στην τότε κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, για την
καθυστέρηση να εκδοθεί προεδρικό διάταγµα.

Λίγο µετά οι Βουλευτές του ΚΚΕ κύριοι Τζέκης και Χουρµου-
ζιάδης έκαµαν ξανά ερώτηση και δεν πήραν ουσιαστική απά-
ντηση. Ξανά πάλι το 2003 και µέχρι τον Απρίλη του 2008 µε τους
καινούργιους µας Βουλευτές, τον κ. Ζιώγα και την κ. Καλαντίδου,
έγιναν ανάλογες ερωτήσεις. Καλούσαν την κυβέρνηση να πάρει
µέτρα για την περιφρούρηση, προστασία και διασφάλιση της δη-
µόσιας περιουσίας και του δασικού και άλλου πλούτου. Πάντοτε
έπαιρναν οι Βουλευτές µας αόριστες απαντήσεις.

Θα θέσουµε λοιπόν ξανά το καίριο ερώτηµα. Γιατί δεν εκδό-
θηκε το προεδρικό διάταγµα; Γιατί αφέθηκε για πάνω από δώ-
δεκα χρόνια ανοιχτό το έδαφος για τη λεηλασία του δηµόσιου
πλούτου από τις κυβερνήσεις και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ; Και η ευθύνη για αυτές τις παραλείψεις ανήκει και στη
Νέα ∆ηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ. Με την ύπαρξη του προεδρι-
κού διατάγµατος θα έµπαινε φραγµός σε κάθε επίδοξο καταπα-
τητή, καταδροµέα εναντίον του δηµόσιου πλούτου.

Μπορεί κάποιος να ισχυριστεί ότι και από τη Νέα ∆ηµοκρατία
και από το ΠΑΣΟΚ ήταν απλή αµέλεια αυτό; Όχι κύριοι. Για πο-
λιτικούς, µικροκοµµατικούς και ψηφοθηρικούς λόγους και ενδε-
χοµένως για την ικανοποίηση των απαιτήσεων των µοναστηριών,
των κατασκευαστικών εταιρειών κ.α. που ήθελαν να προχωρή-
σουν σε αναπτυξιακές δραστηριότητες δεν προχώρησαν αυτές
οι πράξεις.

Και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, οι Υπουργοί και Υφυ-
πουργοί τους έβαζαν την υπογραφή τους και χάριζαν ανταλλάγ-
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µατα σε γη και σε ακίνητα ανεκτίµητης αξίας. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα. Και οι ευθύνες είναι και της Νέας ∆ηµοκρατίας και
του ΠΑΣΟΚ.

Τώρα έρχοµαι στο τέταρτο ζήτηµα, το οποίο θέσαµε και άλλη
φορά. Ανεξάρτητα από την έκβαση της υπόθεσης την οποία συ-
ζητάµε, δηλαδή για τη συγκρότηση της εξεταστικής επιτροπής
και το πότε θα τελειώσει, ως ΚΚΕ καταθέτουµε ξανά την πρό-
ταση και θεωρούµε ότι πρέπει να ακυρωθούν όλες οι πράξεις, οι
µεταβιβάσεις και οι ανταλλαγές που έχουν γίνει και να µπει τέρµα
στη λεηλασία του δηµόσιου πλούτου. Προχωρήστε στη δήµευση
αυτών των εκτάσεων υπέρ του δηµοσίου. Κανένας δεν µπορεί να
κατέχει δάση, βουνά, λίµνες και παραλίµνιες περιοχές και εκτά-
σεις. Αυτή είναι η δική µας άποψη και κατά την άποψή µας είναι
µονόδροµος αυτή η διαδικασία.

Ήθελα τώρα να κάνω ένα σχόλιο στον Πρόεδρο του ΛΑΟΣ, ο
οποίος αναφέρθηκε στο δολάριο και στο ευρώ και στους αντα-
γωνισµούς τους και έριξε και το δικό του βάρος στη κινδυνολο-
γία που αναπτύσσεται από την Κυβέρνηση, από την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση και τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, ότι δηλαδή
εξαιτίας της οικονοµικής κρίσης κινδυνεύει το έθνος και πως
εµείς ως ΚΚΕ δεν πρέπει να µιλάµε για αντιλαϊκή πολιτική.

Υπάρχει µία πραγµατικότητα, η οποία λέει ότι οι ενδοϊµπερια-
λιστικοί ανταγωνισµοί υπήρχαν, υπάρχουν και θα συνεχίσουν να
υπάρχουν. Σήµερα, µάλιστα, οξύνονται και για το µοίρασµα των
αγορών και για το ποιος θα πετύχει περισσότερα στις ενεργεια-
κές πηγές και για το πετρέλαιο και για το φυσικό αέριο και για
τους δρόµους από τους οποίους θα περάσουν αυτά τα ενεργει-
ακά αποθέµατα που υπάρχουν στην Ασία, στη Σιβηρία και αλλού.

Και είναι, επίσης, γνωστό ότι όταν οξύνονται οι ενδοϊµπεριαλι-
στικές αντιθέσεις πάντα την πληρώνουν οι λαοί και πρωτίστως η
εργατική τάξη, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα και η νεολαία, γιατί
αυτή η όξυνση εµφανίζει πάντα και κρίσεις και δίνει τη δυνατό-
τητα να αξιοποιούνται οι κρίσεις από τις κυρίαρχες δυνάµεις για
να παίρνουν αντιλαϊκά, αντεργατικά, αντικοινωνικά µέτρα, να κα-
ταργούν εργασιακά, ασφαλιστικά και κοινωνικά δικαιώµατα και
να «ακρωτηριάζουν» τις λαϊκές κατακτήσεις.

Οι όποιες πραγµατικές ή όχι πιέσεις του διεθνούς τύπου ή τα
όποια συκοφαντικά ή υπονοµευτικά δηµοσιεύµατα του ξένου
τύπου, όπως χαρακτηρίζονται, τουλάχιστον στο διάστηµα των
τελευταίων εβδοµάδων ή των τελευταίων µηνών αξιοποιούνται
από την Κυβέρνηση, µε αποτέλεσµα αυτή να διευκολύνεται στη
λήψη αντεργατικών, αντιασφαλιστικών και αντικοινωνικών µέ-
τρων. Γι’ αυτό µιλάµε για κινδυνολογία. Στο όνοµα της καπιταλι-
στικής κρίσης καταργούνται κατακτήσεις και υποχρεώνουν τους
εργάτες να δουλεύουν υπερωρίες χωρίς να τις πληρώνονται.

Και βεβαίως, έφθασε την περασµένη εβδοµάδα και ο Υπουρ-
γός Απασχόλησης να µας πει ότι δεν υπάρχει σάλιο για να πλη-
ρωθούν τα επιδόµατα του ΟΑΕ∆. ∆εν πρέπει να ξεχνάµε, όµως,
ότι αυτά τα επιδόµατα είναι λεφτά της εργατικής τάξης, των ερ-
γαζοµένων, είναι λεφτά από τις δικές τους κρατήσεις. Και αυτά
τα λεφτά φαγώθηκαν, λεηλατήθηκαν και διοχετεύθηκαν στους
µεγαλοεπιχειρηµατίες.

Και τώρα θα προχωρήσω σε ένα έκτο σηµείο. Λέτε συνεχώς
και µε µία πολύ µεγάλη έµφαση ότι έχουµε σχεδόν το µεγαλύ-
τερο σκάνδαλο –αυτό δεν ειπώθηκε ακόµα- όλων των εποχών.
Ας προσγειωθούµε λίγο στην πραγµατικότητα! Θα µου πείτε, µε
διαφορετικά κριτήρια κρίνουν οι πολιτικές δυνάµεις και τα κόµ-
µατα την κατάσταση, την πραγµατικότητα και όλα. ∆ηλαδή, η
ιδιωτικοποίηση του ΟΤΕ και της ∆ΕΗ, οι διαδικασίες που ακο-
λουθούνται σήµερα στον ΟΣΕ, η πώληση της Ολυµπιακής και πα-
λιότερα η πώληση των Τσιµέντων, η πώληση και εκποίηση των
λιµανιών, η ιδιωτικοποίηση και εµπορευµατοποίηση της παιδείας,
της υγείας, της πρόνοιας και της κοινωνικής ασφάλισης δεν είναι
µεγάλα σκάνδαλα;

Το µέγιστο των σκανδάλων είναι η κατάργηση του οκταώρου,
που ξεκίνησε από κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε τη στήριξη της Νέας
∆ηµοκρατίας. ∆ηλαδή, τι είναι αυτά; Και καταργήσατε το οκτά-
ωρο σε πάρα πολλούς τοµείς του ιδιωτικού τοµέα, αλλά και στον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα.

Το γεγονός ότι χιλιάδες νέα παιδιά σήµερα ζουν στην εργα-
σιακή περιπλάνηση, δουλεύουν τέσσερις ώρες, πληρώνονται για

τέσσερις ώρες, τους προσφέρετε δηλαδή µισή δουλειά, µισή
αµοιβή, µισή ζωή, δεν είναι µέγα σκάνδαλο; Φτάνουν τριάντα
χρονών τα παιδιά σήµερα και δεν έχουν κολλήσει ούτε ένα έν-
σηµο. ∆εν είναι µέγα σκάνδαλο; ∆ηλαδή, αυτό δεν είναι, το σκάν-
δαλο µε τους παπάδες είναι;

Το ότι διώχνονται δεκάδες χιλιάδες αγρότες κάθε χρόνο από
τη γη και την παραγωγή τους, γιατί δεν µπορούν να ζήσουν σ’
αυτή εξαιτίας της κοινής αγροτικής πολιτικής και ταυτόχρονα
αυτοί οι αγρότες υβρίζονται και λοιδορούνται όταν βγαίνουν
στους δρόµους του αγώνα, δεν είναι µέγα σκάνδαλο;

Όλα αυτά, κύριε Πρόεδρε, είναι σκάνδαλα. Είναι µεγάλα σκάν-
δαλα και εµείς θα παλέψουµε για την αποκατάσταση της πραγ-
µατικότητας. Θα ψηφίσουµε για την συγκρότηση της επιτροπής,
χωρίς να έχουµε αυταπάτες ότι θα φτάσει το µαχαίρι µέχρι εκεί
που πρέπει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Χαλβατζή.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΣΥΡΙΖΑ κ. Φώτης Κουβέλης, ο οποίος έχει δικαίωµα λόγου και το
λόγο για δώδεκα λεπτά, µε την παράκληση να συντοµεύσει αν
µπορεί, για να µιλήσουν περισσότεροι συνάδελφοι.

ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Σεβόµενος
την προτροπή σας, θα προσπαθήσω να µιλήσω λιγότερο από δώ-
δεκα λεπτά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είναι αναγκαίο να επι-
βεβαιώσουµε εκείνο το οποίο απέρριπτε συνηθέστατα η κυβέρ-
νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά προηγουµένως και η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Ότι δηλαδή, ο πολιτικός έλεγχος µε τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής µπορεί να βαίνει παράλληλα µε
το δικαστικό έλεγχο. Θυµηθείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ότι κάθε φορά που αναδεικνύονταν ένα ζήτηµα, που έπρεπε να
τύχει του πολιτικού ελέγχου µέσω µιας εξεταστικής επιτροπής,
ακούγαµε ότι δεν είναι δυνατόν να συµβεί αυτό, διότι το έργο
της εξεταστικής επιτροπής –εάν και εφόσον ήθελε συσταθεί- θα
δυσχεράνει το έργο της δικαιοσύνης. Και ετούτο το στοιχείο απο-
τελούσε στρέβλωση της λειτουργίας του Κοινοβουλίου και γενι-
κότερα υπονόµευση του πολιτικού ελέγχου, ο οποίος είναι
σύµφυτος µε τη λειτουργία της Εθνικής Αντιπροσωπίας, δηλαδή
του Κοινοβουλίου.

Σήµερα, κάτω από ωριµότερες όσο και τραυµατικές εµπειρίες,
έρχεται η Βουλή των Ελλήνων οµόφωνα να συµφωνήσει ότι πρέ-
πει να προωθηθεί ο έλεγχος, ο πολιτικός έλεγχος -κι αν οδηγή-
σει και σε ποινικές διαπιστώσεις και ο ποινικός έλεγχος- µέσω
της Εξεταστικής Επιτροπής.

∆εν επιχαίρω για να ερωτήσω τι είναι εκείνο το οποίο άλλαξε
την άποψή σας. Αυτό ας το κρίνει ο καθένας και η καθεµία µε το
δικό του τρόπο. Εκείνο, όµως, το οποίο είναι αναγκαίο είναι η
συµφωνία µας ότι ο πολιτικός έλεγχος των υποθέσεων που απα-
σχολούν την κοινή γνώµη, ελέγχονται ως προσβλητικές του δη-
µοσίου συµφέροντος, πρέπει να αποτελούν αντικείµενο του
κοινοβουλευτικού ελέγχου και µείζων έκφραση του κοινοβου-
λευτικού ελέγχου αποτελεί η σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής.

∆ιατυπώθηκε το ερώτηµα γιατί σήµερα εξεταστική επιτροπή
όταν για την υπόθεση του Βατοπεδίου έχει ασχοληθεί η Βουλή
και υπάρχει και το σχετικό πόρισµα µε τις αποχρώσεις, βεβαίως,
που υπάρχουν στα επιµέρους πορίσµατα, στις επιµέρους πορι-
σµατικές κρίσεις των συναδέλφων και όπως αυτοί –από τα δια-
φορετικά κόµµατα στα οποία ανήκουν- κατέγραψαν τις απόψεις
τους.

∆ιότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολουθεί και την πα-
ρούσα Βουλή η καχυποψία όσο και η βεβαιότητα του ελληνικού
λαού ότι όλοι µαζί συγκαλύπτουµε παράνοµες πράξεις, δεν θέ-
λουµε να προωθήσουµε τον έλεγχο και ότι οι πολιτικοί είναι ανα-
κόλουθοι σε σχέση µε εκείνο το οποίο διεκδικεί η κοινή γνώµη.
Να, λοιπόν ένας σηµαντικός όσο και κρίσιµος λόγος για τον
οποίο η εξεταστική επιτροπή για το Βατοπέδι πρέπει να συστα-
θεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν µελετήσουµε το πόρισµα –
και είµαι βέβαιος ότι οι περισσότεροι και οι περισσότερες έχετε
µελετήσει- επαναλαµβάνω µε τις εκδοχές των συναδέλφων που
µετείχαν εκεί, θα διαπιστώσετε ότι υπήρξε εντοπισµός πολλών
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και σηµαντικών, κύριε Πρόεδρε, ζητηµάτων που έχουν σχέση µε
τη διασπάθιση του δηµοσίου συµφέροντος και όπως αυτό ανα-
φέρεται στην, τραγική θα έλεγα, υπόθεση του Βατοπεδίου.

Θέλω να θέσω στην κρίση σας µερικά ερωτήµατα.
Τι είναι εκείνο που εκίνησε υπουργικές αποφάσεις και µάλιστα

πρόσφατες, του έτους 2008, για τις οποίες, ειρήσθω εν παρόδω,
δεν έχει συντελεσθεί και η παραγραφή, εάν και εφόσον ήθελε
διαπιστωθεί ότι υπάρχουν ποινικά αδικήµατα;

Τι είναι εκείνο το οποίο εκίνησε την έκδοση υπουργικών απο-
φάσεων και πράξεων Υπουργών επί ΠΑΣΟΚ, του κ. Φωτιάδη, έτσι
ώστε να έχουµε την αφετηρία από τότε µιας υπόθεσης, η οποία
αναµφισβήτητα, προσέβαλε το δηµόσιο αγαθό, το δηµόσιο συµ-
φέρον;

Υπάρχουν τα «χρυσόβουλα». ∆εν είναι της παρούσης να κρί-
νουµε την ισχυρότητα αυτών των τίτλων. Όµως διερωτώµαι και
είµαι βέβαιος µαζί µε εσάς, ποια είναι η εφαρµογή αυτών των
χρυσοβούλων; Ποιοι είναι εκείνοι οι εξαιρετικά ικανότατοι χωρο-
τάκτες, οι οποίοι εφαρµόζουν τα χρυσόβουλα για να διαπιστώ-
νεται ότι αυτές οι συγκεκριµένες εκτάσεις, λιµναίες ή χερσαίες,
ανήκουν σε κάποια µονή; Προφανώς η µεροληψία όσο και η ιδιο-
τέλεια, ελεγχόµενη όχι µόνο πολιτικά αλλά και ποινικά, είναι πα-
ρούσα.

Τι είναι εκείνο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που οδηγεί την
πολιτική ως συντεταγµένη έκφραση της λειτουργίας του πολι-
τεύµατος να υποχωρεί στις αξιώσεις εκπροσώπων κάποιων
µονών;

Όλα αυτά είναι ζητήµατα τα οποία δεν έχουν αντιµετωπιστεί
και θα πρέπει στο πλαίσιο µιας εξεταστικής επιτροπής να κατα-
γραφούν όχι µόνο διαπιστωτικά αλλά και συµπερασµατικά, δη-
λαδή τι πρέπει να γίνει, αναφορικά µε αυτήν την σχέση
Εκκλησίας, στην ποικιλώνυµη έκφρασή της και κράτους και γιατί
αυτές οι συγχύσεις και οι συναλληλίες οδηγούν πάρα πολλές
φορές στο να υποχωρεί η προστασία του δηµοσίου συµφέρο-
ντος και εν τέλει, να αδικείται το δηµόσιο αγαθό.

Παρακολουθώ µε εξαιρετική θα έλεγα, προσοχή, την άποψη,
µήπως οι εξεταστικές επιτροπές και όχι µόνο η παρούσα, είναι
δυνατόν να οδηγήσουν σε έναν αποπροσανατολισµό της πολιτι-
κής ζωής από το καίριο ζήτηµα που είναι η οικονοµική κρίση, τα
τεράστια προβλήµατα της ελληνικής κοινωνίας και τα παρόντα
αδιέξοδα τα οποία υπάρχουν ως το αποτέλεσµα µιας βαθύτατα
συντηρητικής πολιτικής;

Θα έλεγα ότι ο κίνδυνος αυτός είναι παρών, κύριε Πρόεδρε,
αλλά είναι δυνατόν να αποκρούεται, είναι δυνατόν να µην υφί-
σταται ο κίνδυνος από την ώρα που η Εθνική Αντιπροσωπεία, η
Βουλή των Ελλήνων, ξέρει να σταθµίζει τα πράγµατα, να τα κα-
τατάσσει, να προωθεί τον πολιτικό έλεγχο, χωρίς όµως να περι-
φρονεί την αντιµετώπιση των κρίσιµων ζητηµάτων της ελληνικής
κοινωνίας, που όντως τα προβλήµατα που την απασχολούν είναι
κρίσιµα. Και γίνονται ακόµα πιο κρίσιµα, γίνονται κρισιµότερα,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν δεν εξασφαλίζουν εκείνη την
αντιµετώπιση η οποία αντιστοιχεί στην αξίωση των χειµαζοµένων
Ελλήνων πολιτών, να µην επωµιστούν και άλλα βάρη, περισσό-
τερα βάρη από εκείνα που έβαλε στην πλάτη τους µία αδιέξοδη,
νεοφιλελεύθερη, νεοσυντηρητική πολιτική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο δικαστικός έλεγχος τροφο-
δοτηµένος από το σηµαντικό και αξιόλογο υλικό, κύριε Πρόεδρε,
της εξεταστικής επιτροπής, προχωρά και διαπιστώνει, όπως σας
είπε ο συνάδελφος ο κ. Τσούκαλης, ο οποίος µετείχε στην προη-
γούµενη εξεταστική επιτροπή, οδηγείται στο να καταγράφει ευ-
θύνες.

Εγώ δεν σπεύδω να προκαταλάβω τη δικαστική κρίση. Όµως,
υπάρχουν ερωτήµατα τα οποία έχουν σχέση µε την εν τέλει θε-
σµική λειτουργία αυτού του κράτους, το οποίο καλείται να προ-
στατεύει το δηµόσιο αγαθό. Πώς διατυπώθηκαν τα ερωτήµατα
προς το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους και γιατί η αποδοχή των
γνωµοδοτήσεων από διάφορους Υπουργούς -αποδοχή των γνω-
µοδοτήσεων που οδήγησε στην προσβολή του δηµόσιου αγα-
θού, της δηµόσιας περιουσίας;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το καλοκαίρι, λίγο πριν από την
προκήρυξη των εκλογών, ήρθε διάταξη η οποία ψηφίστηκε κατά
πλειοψηφία από την κυβερνητική παράταξη, σύµφωνα µε την

οποία είναι δυνατόν υποθέσεις του ελληνικού δηµοσίου να ανα-
τίθενται εκτός Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους σε ιδιωτικά
γραφεία. Και αντιλαµβάνεστε πόσο καταστρέφεται η σχέση εµπι-
στοσύνης που πρέπει να έχει το ελληνικό δηµόσιο µε το νοµικό
του παραστάτη, συνταγµατικά προβλεπόµενο και κατοχυρωµένο,
που είναι το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους. ∆ικαιούται κατά συ-
νέπεια ο οιοσδήποτε καλοπροαίρετος πολίτης, οπουδήποτε και
αν ανήκει, να σκεφτεί ότι αυτή η πολιτική είναι εκείνη η οποία δια-
σπαθίζει το δηµόσιο χρήµα και διαµορφώνει συνθήκες προσβο-
λής του δηµόσιου αγαθού; Νοµίζω το δικαιούται. Και εµείς
πρέπει να απαντήσουµε για όλα αυτά. Πρέπει να απαντήσουµε
για την ανάγκη του διακριτού ρόλου Εκκλησίας και Κράτους,
πρέπει να απαντήσουµε για το πώς πρέπει να αντιµετωπισθεί η
λεγόµενη «µοναστηριακή και εκκλησιαστική περιουσία», πρέπει
να απαντήσουµε στα κενά, στο τεράστιο έλλειµµα που υπάρχει,
αναφορικά µε τη θεσµική προστασία και κατοχύρωση του δηµο-
σίου χρήµατος -στην ευρύτητά του ο όρος- και του δηµόσιου
αγαθού.

Κύριε Πρόεδρε, χωρίς καµµία προσπάθεια επαίνου της κοµ-
µατικής λειτουργίας της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, από το
2003 Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, ο συνάδελφος κ. ∆ραγασάκης, αρ-
γότερα η κ. Αµµανατίδου, ο οµιλών, µιλούσαµε για την υπόθεση
του Βατοπεδίου και για τους κινδύνους που διαµορφώνονταν.
Και ξέρετε τι εισπράτταµε ως αντίλογο; Ότι πρόκειται για την ιδε-
οληψία της Αριστεράς, η οποία, δήθεν, αντιµάχεται την Εκκλη-
σία. Προφανέστατα το ιδεολόγηµα δεν µας αφορά. Μας αφορά
ο σεβασµός του κράτους και βεβαίως η λειτουργία της Εκκλη-
σίας, αλλά στα δικά της χωράφια, στα δικά της εδάφη, χωρίς να
υπεισέρχεται στα συµφέροντα του ελληνικού δηµοσίου και να
προσβάλει τους Έλληνες πολίτες στην έκφραση του δηµοσίου
αγαθού που σ’ αυτούς ανήκει.

Κύριε Πρόεδρε, εµείς ψηφίζουµε τη σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής µε την πεποίθηση ότι η ελληνική κοινωνία αξιώνει να
χυθεί άπλετο φως, να ερευνηθούν όλες οι πτυχές του ζητήµατος
µε ανοικτό ορίζοντα έρευνας και στο παρελθόν και στο παρόν
και µε ό,τι αντανακλά ως συνέπεια στο µέλλον και ταυτόχρονα να
εξασφαλίσουµε τη δυνατότητα -µακάρι όλοι µαζί- να υπάρξουν
εκείνες οι θεσµικές ρυθµίσεις που θα θωρακίζουν τη διαχείριση
του δηµοσίου αγαθού.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Φώτη Κουβέλη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας και Βουλευτής Ηλείας κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας.
Ισχύει η ίδια παράκληση, ή προτροπή, να οικονοµήσετε το χρόνο,
έτσι ώστε να δώσουµε την ευκαιρία σε περισσότερους συνα-
δέλφους να λάβουν το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-
δρε.

Θα ήθελα εν αρχή της οµιλίας µου να διαβεβαιώσω τους ανη-
συχούντες συναδέλφους της Πλειοψηφίας ότι η θέση µας είναι
διαυγής, είναι πεντακάθαρη από κάθε άποψη και είναι «ναι», αλλά
αυτό το «ναι» δεν δικαιούται κανείς να το αντιλαµβάνεται όπως
επιθυµεί. ∆εν δικαιούται δηλαδή να το τεµαχίζει ώστε να είναι
«ναι» της καρδιάς ή «ναι» της λογικής, «ναι» αυτού που επιθυµεί
να δει απέναντί του ως αντίπαλο ή «ναι» αυτού που τον εκθέτει
απέναντι στον αντίπαλό του. Και το λέω αυτό µε πλήρη συνεί-
δηση του γεγονότος, ότι µέσα από τη σηµερινή αίτησή σας παρ’
όλο που η επιθυµία η δική µας είναι και να ενεργήσουµε και να
συνεργήσουµε και να βοηθήσουµε ώστε να µην µείνει καµµία
σκιά σε καµµία πτυχή της δηµόσιας πολιτικής ζωής, εν τούτοις δι-
καιούµεθα να είµαστε καχύποπτοι. Και είµαστε καχύποπτοι γιατί
τόσο εγώ τώρα όσο και οι προηγούµενοι συνάδελφοί µου, κατά
των οποίων εκλεκτοί συνάδελφοι της Πλειοψηφίας έστρεψαν
βέλη, αντιλαµβανόµεθα ότι υπάρχουν κάποιες λεπτοµέρειες που
δεν συνάδουν ή τουλάχιστον προδίδουν καθαρή, διαυγή τη δική
σας πρόθεση να δώσετε τη δυνατότητα στη Βουλή να αποκαλύ-
ψει πλήρη την αλήθεια. Γιατί, κύριοι συνάδελφοι, αυτό που έχει
σηµασία σε µία κοινοβουλευτική δηµοκρατία όταν επιλαµβάνε-
ται τέτοιων ζητηµάτων είναι να αποδείξει ότι πρώτα από όλα
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στρέφεται προς πάσα κατεύθυνση που αφορά τη διαφάνεια
αφού προηγουµένως έχει τοποθετήσει τη συµπεριφορά της και
τη στάση της ευλαβικά απέναντι στους ρυθµούς και τους κανό-
νες του Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής.

Και υπάρχουν πράγµατι πλείστες όσες αντιφάσεις, πλείστες
όσες παραβιάσεις αυτών των θεµελιωδών κανόνων που µας δη-
µιουργούν πράγµατι αυτήν την καχυποψία που είναι δικαιολογη-
µένη. Και επειδή σε αυτήν την Αίθουσα το θεσµικό αντίβαρο,
αυτό δηλαδή το στοιχείο που δίνει τη δυνατότητα στη Βουλή να
είναι δηµοκρατική και στην Κυβέρνηση να αποφεύγει τις κατα-
χρήσεις και τις αυθαιρεσίες, είναι η αντιπολίτευση, σας λέµε λοι-
πόν απερίφραστα ότι αυτές τις πτυχές και θα τις αναδείξουµε
και θα τις καταγγείλουµε.

Εξηγούµαι αµέσως: Πρώτον, είναι δεδοµένο και προκύπτει
από το άρθρο 144, παράγραφος 3 του Κανονισµού της Βουλής,
ότι αυτή η διαδικασία, η διαδικασία δηλαδή που αφορά συζήτηση
αίτησης για σύσταση εξεταστικής επιτροπής, είναι διαδικασία
κοινοβουλευτικού ελέγχου. Και είναι γνωστό τοις πάσι ότι αντι-
κείµενο του κοινοβουλευτικού ελέγχου δεν µπορεί να είναι οποι-
αδήποτε συµπεριφορά κάθε Νοµικού Προσώπου ∆ηµοσίου
∆ικαίου, κάθε ιεράς µονής, κάθε χρηµατιστή, κάθε οποιουδήποτε
τρίτου τυχόντος, αλλά πρέπει να είναι οι πράξεις ή οι παραλή-
ψεις κυβερνητικών οργάνων, κατ’ επέκταση –εάν θέλετε- πρά-
ξεις ή παραλείψεις της διοίκησης.

Σε κάθε περίπτωση για να χρησιµοποιήσω τα λόγια του δικού
σας ανθρώπου, του Καθηγητή ∆ηµήτρη Τσάτσου, δηµιουργείται
ζήτηµα για κοινοβουλευτικό έλεγχο όταν ακριβώς χρειάζεται να
υπάρχει αποσαφήνιση ζητήµατος που ανάγεται στην άσκηση κυ-
βερνητικού έργου.

Εδώ, λοιπόν, το πρώτο ερώτηµα που µας κάνει καχύποπτους
είναι το εξής: Πως θα πρέπει αυτή η Επιτροπή από την οποία ζη-
τάµε να ασκήσει κοινοβουλευτικό έλεγχο να ελέγξει συµπεριφο-
ρές χρηµατιστών, διαδροµές χρηµάτων που προφανώς εσείς το
είπατε προηγουµένως µε την εισηγήτριά σας δεν έχουν καµµία
σχέση µε το αντικείµενο της έρευνας ή τουλάχιστον δεν επικα-
λείστε ότι αφορούν συγκεκριµένες καταχρήσεις ή αυθαιρεσίες
κυβερνητικές ή αυτής της ίδιας της διοίκησης.

∆εν είναι «πανοπτικό» µάτι η εξεταστική επιτροπή, ούτε σύµ-
φωνα µε το Σύνταγµα και τη κοινοβουλευτική δηµοκρατία έχει
ως αποστολή να ικανοποιεί περιέργειες.

Μήπως, λοιπόν -και να η καχυποψία- µέσα από αυτόν τον
τρόπο, που έχει την παραδοξότητά του και την αντικανονικότητά
του, επιδιώκετε να δηµιουργήσετε περισπασµούς σε αυτήν την
κρίσιµη ώρα στην ελληνική κοινωνία; Και εκεί που πράγµατι τις
πρώτες εκατό µέρες όλοι βλέπουµε ότι έχετε πολύ µεγάλη δυ-
σκολία να κυβερνήσετε, αυτό που σας ενδιαφέρει -τώρα αποκα-
λύπτεται και φαίνεται- είναι η νοµή της εξουσίας και τίποτα άλλο.

Αλλά την έχετε εδώ και εκατό ηµέρες αυτή την εξουσία και δεν
την υπηρετείτε δηµοκρατικά. ∆εν κυβερνάτε. ∆εν λύνετε προ-
βλήµατα µε αποτέλεσµα από αυτήν την διστακτικότητα, την αµη-
χανία και την αναβλητικότητά σας, ο τόπος να υποφέρει, το
κράτος να ζηµιώνεται και ο λαός να δεινοπαθεί.

Υπάρχει και ένα δεύτερο ζήτηµα για το οποίο, επίσης, θα πρέ-
πει να µας πείτε τι πιστεύετε και τι επιδιώκετε. Είναι γεγονός ότι
τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου η Βουλή την έχει -
ουσιαστικά µαζί µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της- αναθέσει
στην Αντιπολίτευση. Γιατί ο κοινοβουλευτικός έλεγχος δεν µπο-
ρεί τουλάχιστον κατ’ αρχήν να έχει την κατεύθυνση από την κυ-
βέρνηση εναντίον της κυβέρνησης. Είναι πράγµατι παράδοξο να
µην δηµιουργείται και να µην υπάρχει αυτό το απαιτούµενο νο-
µικό, λογικό και συνταγµατικό έδαφος για να αντιληφθούµε και
εµείς πού το πάει η Πλειοψηφία µε αυτή την συγκεκριµένη αί-
τηση.

Κυρίως εδώ µας βοηθάει η ιστορική αναδροµή για την προέ-
λευση αυτού του θεσµού. Θα πω -βεβαίως οι περισσότεροι το
γνωρίζετε- ότι αίτηση για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής για
πρώτη φορά, ύστερα από πρόταση του Max Weber, ο οποίος
ήταν το 1919 και Βουλευτής, συµπεριελήφθη και έγινε συνταγ-
µατική διάταξη στο Σύνταγµα της Βαϊµάρης. Ήταν το άρθρο 34.
Εν συνεχεία, το δικό µας δηµοκρατικό Σύνταγµα του 1927 συ-
µπεριέλαβε, ακριβώς, διάταξη, η οποία δίνει τη δυνατότητα στην

αντιπολίτευση -αφού έχει εξαντλήσει και λογικό είναι αυτό, όλα
τα περιθώρια του κοινοβουλευτικού ελέγχου µε την άσκηση ερώ-
τησης-επερώτησης και δεν έχει πάρει επαρκείς πειστικές απα-
ντήσεις- να ζητήσει τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής.

Άρα, λοιπόν, η δεύτερη παραδοξότητα που µας καθιστά και
δικαιολογηµένα καχύποπτους, είναι ότι δηµιουργεί µία αρνητική
εντύπωση το γεγονός ότι η Πλειοψηφία φέρνει όχι µία αίτηση
αλλά πέντε σε αυτές τις κρίσιµες για τον τόπο ώρες, µε σκοπό
προφανώς να κερδίσει χρόνο ή τουλάχιστον να κερδίσει επικοι-
νωνιακά οφέλη.

Εµείς, λοιπόν, ως Αντιπολίτευση αυτό οφείλουµε και να το επι-
κρίνουµε και να το αναδείξουµε, χωρίς να αφιστάµεθα από αυτό
το ναι που λέµε στην διαλεύκανση όλων των σκανδάλων χωρίς
περιορισµούς και χωρίς όρους.

Και, βέβαια, υπάρχει και ένα τρίτο ζήτηµα. Θα πει κάποιος πως
και η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είχε φέρει αίτηση ως
Πλειοψηφία και η συγκεκριµένη επιτροπή, που συστάθηκε τον
Οκτώβριο του 2008, έγινε µε παρόµοια διαδικασία. Είναι νοητό
και αποδεκτό η Πλειοψηφία να προσφέρεται για αυτοέλεγχο και
κανένας δεν µπορεί, εν πάση περιπτώσει, να πει ότι εδώ τίθεται
πελώριο ζήτηµα. Το θέµα, όµως, αυτό γίνεται πελώριο όταν το
αντικείµενο του κυβερνητικού ελέγχου δεν αφορά την υπάρ-
χουσα, την εν ενεργεία κυβέρνηση, αλλά αφορά πράξεις ή πα-
ραλείψεις παρελθούσας κυβέρνησης. Και εδώ είναι το άλλο θέµα
που πράγµατι µας γεννά δικαιολογηµένη καχυποψία.

Πώς είναι δυνατόν αυτή η Βουλή να κάνει κοινοβουλευτικό
έλεγχο σε µία κυβέρνηση που ήδη έχει απέλθει ή, αν θέλετε, που
ήδη έχει υποστεί την κρίση του κυρίαρχου λαού και έχει εισπρά-
ξει την εκλογική πολιτική ευθύνη που της αρµόζει και της ται-
ριάζει; Άρα, και εδώ τίθεται θέµα διαστρεβλώσεων της
εφαρµογής συγκεκριµένης συνταγµατικής διάταξης, η οποία βε-
βαίως στην πολιτική φάση και συγκυρία δηµιουργεί εύγλωττα και
δικαιολογηµένα ερωτηµατικά.

Και τέλος, θα πρέπει όλοι να συµφωνήσουµε σε κάτι πολύ
απλό, το οποίο µπορεί να µην είναι νοµοθετηµένο, όµως, αποτε-
λεί κοινά αποδεκτό κανόνα. Σε κανένα πεδίο εκδήλωσης της κρα-
τικής αυθεντίας δεν είναι δυνατόν ούτε είναι επιτρεπτό το
κράτος, είτε µε τη µορφή της δικαστικής εξουσίας είτε µε τη
µορφή της νοµοθετικής εξουσίας είτε µε τη µορφή της εκτελε-
στικής εξουσίας, να ασχολείται για δεύτερη φορά µε το ίδιο ζή-
τηµα. Είναι µία αρχή που µας έρχεται από τα βάθη της ρωµαϊκής
δικαϊκής επιστήµης µε τις λέξεις «ne bis in idem». Οι εξ ηµών νο-
µικοί το ξέρουν και το τηρούν ευλαβικά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, ne, «non bis in
idem».

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Το non είναι γαλλικό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Τέλος πάντων. ∆εν θα διαφω-

νήσουµε σ’ αυτό. Θα τη λύσουµε τη διαφορά µας.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Η φράση είναι του λατινικού.

Καλά το είπε ο κύριος Πρόεδρος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Είναι «ne bis in idem». Επιµένω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να µην επιµένετε στο

λάθος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆εν πειράζει, κύριε Πρόεδρε.

Θα τη λύσουµε τη διαφορά.
Θέλω, λοιπόν -και τελειώνω, γιατί δεν θα κάνω κατάχρηση του

χρόνου- να απευθυνθώ σε εκλεκτούς συναδέλφους. Όπως ορθά
ο κύριος Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης αντελήφθη, είναι πράγ-
µατι µία επεισοδιακή αίτηση αυτή, όταν η Βουλή καλείται να απο-
φασίσει για δεύτερη φορά να συστήσει για το ίδιο αντικείµενο
εξεταστική επιτροπή. Γι’ αυτό ακριβώς και θα πρέπει σε όλα τα
σηµεία, όσων τουλάχιστον έχουµε την τιµή να έχουµε κάνει τοµή
ως µέλη της εξεταστικής επιτροπής, να γνωρίζουµε ότι αυτή η
Επιτροπή έδωσε έναν όρκο και τον τίµησε και όλοι το γνωρίζετε
πολύ καλά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή).

Άκουσα προηγουµένως τον κύριο Υπουργό που έλεγε ότι
υπάρχει µία συστηµατική προσπάθεια συγκάλυψης από την
πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εάν εσείς δέχεστε να δώσουµε
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άπλετο φως σε αυτή την υπόθεση, πρώτα θα πρέπει να κάνετε
και χρονολογικά και ιστορικά έναρξη από το να µας πείτε επιτέ-
λους ποια στάση παίρνετε για το γεγονός ότι όλα τα µέλη του
Γνωµοδοτικού Συµβουλίου που εξέδωσε τις υπ’ αριθµόν 17/1998
και 26/2002 γνωµοδοτικές αποφάσεις, τις οποίες ο κ. ∆ρυς και εν
συνεχεία ο κ. Φωτιάδης τις έκαναν δεκτές και µε βάση αυτή την
απόφασή τους αποδόθηκε η νοµή, η κυριότητα και η κατοχή σα-
ράντα πέντε τουλάχιστον χιλιάδων στρεµµάτων µαζί µε τη λίµνη
Βιστωνίδα στην ιερά µονή, είναι κατηγορούµενα και δεν είναι κα-
τηγορούµενος, ή τουλάχιστον δεν αναγνωρίζετε την ελαχίστη
πολιτική ευθύνη…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συµπεραίνετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
…σε αυτόν ο οποίος ήταν ο αυτουργός και ο βασικός συντε-

λεστής της παραχώρησης όλης αυτής της περιουσίας.
Θα πρέπει να πάρετε θέση και να ξέρετε ότι εµείς θα βοηθή-

σουµε, εφόσον µας πείσετε ότι το κάνετε µε δηµοκρατική ευαι-
σθησία και συνταγµατική συνειδητότητα, γιατί µόνο τότε µπορεί
να λειτουργήσει το πολίτευµα και µόνο τότε µπορεί να έχουµε
καλά και ωφέλιµα αποτελέσµατα για τον τόπο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Τζαβάρα.
Το λόγο έχει ο Πρόεδρος κ. Απόστολος Κακλαµάνης για µία

µικρή παρέµβαση.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Μία φράση θέλω µόνο να πω,

κύριε Πρόεδρε. Το θεωρώ υποχρέωσή µου κατά κάποιον τρόπο,
γιατί έχω βάλει πρώτος-πρώτος την υπογραφή µου σε αυτή την
πρόταση.

Ο κ. Τζαβάρας θεωρεί ότι η πρόταση για σύσταση εξεταστι-
κής επιτροπής είναι µία διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου,
την οποία µόνο η Αντιπολίτευση µπορεί να κινήσει.

Εγώ θα τον παρακαλέσω -και όποιον άλλον έχει αυτή την
άποψη- να διαβάσει τη σχετική διάταξη του Κανονισµού. Εξετα-
στικές Επιτροπές συγκροτούνται για τη µελέτη οποιουδήποτε θέ-
µατος ευρύτερου, δηµόσιου ενδιαφέροντος.

Εάν, όµως, η σηµερινή Αξιωµατική Αντιπολίτευση σύρεται ου-
σιαστικά σε αυτήν την επιτροπή, τότε προφανώς δεν θα συµ-
βάλλει και στη µελέτη αυτού του µεγάλου προβλήµατος. ∆ιότι,
πέρα από τις ατοµικές ευθύνες που δυστυχώς αφορούν πολιτικά
πρόσωπα, µε τη γνωστή παραγραφή δεν είναι δυνατόν να απο-
δοθούν.

Υπάρχει ευρύτατο πεδίο και σε ό,τι αφορά θεσµικές λειτουρ-
γίες και σε ό,τι αφορά, επίσης, υλικό που οφείλει η Βουλή να
δώσει επιτέλους στη δικαιοσύνη για τα πρόσωπα πέραν των πο-
λιτικών, τα οποία είτε οίκοθεν είτε εξαναγκαζόµενα συνέπραξαν
σε αυτήν τη µεγάλη βλάβη του δηµοσίου συµφέροντος.

Κύριε Πρόεδρε, από το 2004, το ΠΑΣΟΚ, ως Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση, ο Πρόεδρός του και σηµερινός Πρωθυπουργός ο κ.
Παπανδρέου και πολλοί από εµάς, επιµόνως καλούσαµε τον τότε
Πρωθυπουργό για όλα όσα εκείνος κατήγγειλε -όπως η υπόθεση
Χρηµατιστηρίου- να κάνει εξεταστική και ανακριτική επιτροπή,
αφού είχε και την πλειοψηφία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Καθ’ όλη τη διάρκεια της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, προσπαθούσαµε να ανακόψουµε αυτόν τον κατήφορο. Όχι
γιατί κοπτόµεθα για τη µοίρα της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά για τη
µοίρα του τόπου. Και δυστυχώς, λυπάµαι πάρα πολύ, γιατί έχουν
απέλθει από την νέα αυτή περίοδο της Βουλής, από το Σώµα.

Οι πάντες σιωπούσαν, µέχρι του σηµείου εκείνου που εδόθη
εντολή. Ουσιαστικά εξυβρίστηκε, δια του τµήµατος αυτού του
Κοινοβουλίου, ο ελληνικός λαός που έστειλε εδώ τους εκπρο-
σώπους του, µε τον υπαινιγµό ότι δεν εµπιστεύεται ο ένας τί θα
ψηφίσουν οι Βουλευτές, τους απηγόρευσαν να έρθουν και να λά-
βουν µέρος σ’ αυτό που το Σύνταγµα τους επέβαλε ως καθήκον.

Μην ξύνετε πληγές, λοιπόν, µη γυρίζουµε σε αυτά. ∆εν είναι
υπόθεση αντεκδίκησης η διαλεύκανση όλων αυτών των υποθέ-
σεων, αλλά καθήκον µας απέναντι στον τόπο. Εάν θα αρχίσουµε
µια νέα πορεία, αυτή η πορεία δεν µπορεί να αφορά το τί έκανε
η µία παράταξη ή τί έκανε η άλλη, αλλά το τί έκαναν συγκεκρι-

µένα πρόσωπα και ποια βλάβη προέκυψε για το δηµόσιο συµφέ-
ρον. Τί πρέπει να κάνουµε και θεσµικά και πολιτικά και η δικαιο-
σύνη, ώστε να µην ξαναζήσουµε τέτοια φαινόµενα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον πρώην Πρόεδρο κ. Απόστολο Κακλαµάνη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να απα-
ντήσω κάτι στον εκλεκτό και σεβαστό πρώην Πρόεδρο κ. Κα-
κλαµάνη;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος Ευθυµίου έχει το λόγο για
δώδεκα λεπτά.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Χαίροµαι που προηγήθηκε ο πρώην Πρόεδρος, ο κ. Απόστολος

Κακλαµάνης, για να θεµελιώσει το αυτονόητο, ότι το µόνο
πράγµα που δεν διακατέχει τη σηµερινή κοινοβουλευτική Πλειο-
ψηφία είναι κάποιος ρεβανσισµός ή κάποια διάθεση να δηµιουρ-
γήσουµε ένταση, για να περισπάσουµε το λαό από τα
πραγµατικά προβλήµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ορθότατα σήµερα η Νέα ∆ηµο-
κρατία επιστράτευσε την κρίση. Ανακάλυψε τη διεθνή κρίση,
όπως έκανε και ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ για δικούς του λόγους.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, όµως, ανακάλυψε τη διεθνή κρίση για να
καλύψει µία τεράστια αµηχανία, που εκδηλώθηκε ήδη. Είχε εκ-
δηλωθεί πρώτα, µε τη διαφορά γραµµής µεταξύ του κ. Μαρκο-
γιαννάκη και του κ. Μαρκόπουλου, για το τί ακριβώς
αντιλαµβάνεται η Νέα ∆ηµοκρατία ως θέση της γύρω από την
εξεταστική επιτροπή.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας
τώρα ξεκίνησε, λέγοντας ένα διαυγές «ναι», που ανακαλύψαµε
όλοι ότι κρύβει µέσα ένα κατηγορηµατικό «όχι». Άρα, ας ξεκινή-
σουµε µε µία παραδοχή, ότι, πριν από όλα, επειδή ακριβώς στην
Ελλάδα υπήρξε µία πολύ έντονη κρίση, πριν καν ξεσπάσει η διε-
θνής κρίση, υποθέσεις που το ΠΑΣΟΚ θεωρεί ότι είναι ζήτηµα
όχι µόνο τιµής του πολιτικού κόσµου, είναι ζήτηµα εσωτερικής
εκκαθάρισης ενός ολόκληρου τρόπου λειτουργίας του πολιτικού
συστήµατος. Αυτές οι υποθέσεις που ζητούµε να φθάσουν εις
βάθος προς όλους και όλα, αφορούν καίριες όψεις της κρίσης.
Γιατί, εάν δεν αφορά το Βατοπέδι ως στοιχείο της κρίσης, µε την
κοστολόγηση 1.000.000.000 ευρώ δηµόσιας περιουσίας, η οποία
ιδιωτικοποιήθηκε µέσα σε δύο χρόνια, εάν τα οµόλογα δεν είναι
στοιχείο της κρίσης, εάν δεν είναι η «SIEMENS» στοιχείο της οι-
κονοµικής, κοινωνικής, πολιτικής κρίσης και-συµφωνώ µαζί σας,
κύριε Χαλβατζή- αν δεν είναι ο ΟΤΕ, που εκποιήθηκε σ’ αυτήν την
Αίθουσα µε µία τροπολογία είκοσι έξι λέξεων από τον κ. Αλογο-
σκούφη –µε µια τροπολογία όντως της νύχτας, κατατεθειµένη
µία Παρασκευή βράδυ -ο ΟΤΕ εκποιήθηκε µε είκοσι έξι λέξεις!-
εάν όλα αυτά δεν είναι συντελεστές της κρίσης, τι είναι τότε η
κρίση; Έρχεται από τον ουρανό ή παρήχθη µέσα από συγκεκρι-
µένες συνθήκες, µε συγκεκριµένες ενέργειες, πράξεις ή παρα-
λείψεις; Είναι θεµελιώδης υποχρέωση του Ελληνικού
Κοινοβουλίου, της ελληνικής πολιτικής τάξης, γι’ αυτό είναι και
απαίτηση του ελληνικού λαού, να ξεκαθαρίσουµε όλα αυτά τα
θέµατα προς όλους και όλα.

∆εύτερον, είναι δυνατόν να υποστηρίζουµε σοβαρά και να πε-
ριµένουµε ο ελληνικός λαός να επιδαψιλεύσει εµπιστοσύνη στις
θεσµικές λειτουργίες της Πολιτείας, εάν δεχθούµε ότι το Κοινο-
βούλιο δεν µπορεί ταυτόχρονα να νοµοθετεί και να έχει παράλ-
ληλη λειτουργία εξεταστικών επιτροπών; Θα µου επιτρέψετε να
πω ότι δεν µας αρµόζει αυτό. Μου θυµίζει κάτι που έλεγαν οι Αµε-
ρικανοί ∆ηµοκρατικοί για το Ρεπουµπλικάνο Πρόεδρο Τζέραλντ
Φορντ, τον οποίο θεωρούσαν µειωµένης νοηµοσύνης. Έλεγαν
ότι αυτός ο Πρόεδρος έχει ένα πρόβληµα, δεν µπορεί ταυτό-
χρονα να ανεβαίνει σκάλα και να µασάει τσίχλα, γιατί µπερδεύε-
ται! Μας αναλογεί να πούµε λοιπόν ότι εµείς δεν µπορούµε να
νοµοθετούµε από τη µία µεριά και ταυτόχρονα να ασκούµε τον
έλεγχο σε εξεταστικές επιτροπές; Θεωρώ ότι δεν µας ταιριάζει
ως Κοινοβούλιο αυτή η αποµείωση των δυνατοτήτων που διαθέ-
τει η Βουλή των Ελλήνων και όλοι µας.

Τρίτον, θα συµφωνήσω απόλυτα –το λέµε, άλλωστε, ρητά µε
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όλη µας τη στάση- ότι δεν υπάρχει στεγανό, δεν υπάρχει συγκά-
λυψη για τίποτα και για κανέναν. Όµως, επειδή ακούστηκαν πάρα
πολλά και επειδή είδα ότι η Νέα ∆ηµοκρατία µάζεψε τα χαρτιά
ενός ορισµένου παρελθόντος, αλλά «έχασε τη µπάλα» στο πολύ
σηµερινό και κοντινό σηµείο της υπόθεσης, θέλω να πω το εξής.
Ο κ. Μαρκόπουλος θυµήθηκε ότι η πρώτη αγωγή του Βατοπε-
δίου έναντι του ελληνικού δηµοσίου για τη Βιστωνίδα κατετέθη
στις 2/5/1922 και προσθέτω, ότι η πρώτη αναγνώριση έγινε το
1930. Και, λοιπόν, επειδή έχει ογδόντα χρόνια ιστορία, θα παρα-
κάµψουµε οποιαδήποτε περίοδο; Εµείς λέµε τα πάντα για τα
ογδόντα χρόνια. Όµως, ποια είναι η αλήθεια; Η αλήθεια είναι ότι
στις 7 Μαρτίου του 2004, που η Νέα ∆ηµοκρατία ανέλαβε τη δια-
κυβέρνηση της χώρας, χάρη στην αναποµπή του Απόστολου Φω-
τιάδη στις 3/10/2003, χάρη στη µάχη που έδωσαν ο Φωτιάδης
και οι νοµικοί σύµβουλοι του Υπουργείου του κατ’ εντολή του -
γιατί ο ίδιος διακίνησε προσωπικά την επιχειρηµατολογία- στις 5
Νοεµβρίου 2003 κερδήθηκε οριστικά στη δίκη η υπόθεση της Βι-
στωνίδας ως κυριότητα του ελληνικού δηµοσίου. Αυτή η από-
φαση τρέναρε τόσο παράδοξα, ώστε όσοι την τρέναραν
καταδικάστηκαν µε δεκαπέντε µήνες φυλακή.

Ενώ ο κ. ∆ούκας -κυβέρνηση πια της Νέας ∆ηµοκρατίας- έχει
µια δικαστική απόφαση, που δεν έχει µεν δηµοσιευτεί, αλλά και
οι πέτρες ξέρουν ότι είναι ευνοϊκή υπέρ του δηµοσίου µε δύο
προς ένα –απλώς δεν καθαρογράφεται και αυτή η µη καθαρο-
γραφή τιµωρήθηκε όπως έπρεπε- έχει αυτό το χαρτί υπέρ του
δηµοσίου -το οριστικό, των ογδόντα χρόνων ταλαιπωρίας- µε δύο
αποφάσεις του στις 7 και 22 Ιουνίου του 2004, παραιτείται το ελ-
ληνικό δηµόσιο από την κυριότητα της λίµνης Βιστωνίδας.

Λέµε λοιπόν, ότι ο πρώτος πυλώνας της υπόθεσης που είναι
«σε ποιόν ανήκει», το οποίο παρεδόθη από το ΠΑΣΟΚ ως δηµό-
σια περιουσία, µε αποφάσεις της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµο-
κρατίας ο πρώτος πυλώνας του σκανδάλου τοποθετήθηκε µε τις
πρώτες αποφάσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ένας πυλώνας.

∆εύτερο σκέλος. Ακόµα και µε αυτή την αναγνώριση, το 1996
µε πρώτη απόφαση, το 1998 µε δεύτερη, το ΥΠΕΧΩ∆Ε, µε απο-
φάσεις του Κώστα Λαλιώτη, ανακηρύσσει τη Βιστωνίδα περιοχή
«NATURA», περιοχή που δεν επιτρέπεται να υπάρξει οποιαδή-
ποτε πράξη ανταλλαγής, όποιο και αν είναι το ιδιοκτησιακό κα-
θεστώς. Πώς λοιπόν, σε αυτή τη νοµική βάση έρχεται αλυσίδα
κοινών υπουργικών αποφάσεων;

Είχα πει εδώ σε ανάλογη περίπτωση στη Βουλή ότι κατά τις
Γραφές ο Θεός έφτιαξε τον Κόσµο σε επτά ηµέρες. Αν είχε προ-
σλάβει την οµάδα του Βατοπεδίου, θα τον είχε τελειώσει πολύ
πιο σύντοµα, διότι αυτή η οµάδα µέσα σε δύο χρόνια, ακουµπώ-
ντας στις πρώτες αποφάσεις περί την κυριότητα, πραγµατοποί-
ησε µε τριάντα µια νοµικές πράξεις-συµβόλαια ανταλλαγές
διακοσίων εξήντα ακινήτων, που σύµφωνα µε µια ρεαλιστική απο-
τίµηση που έγινε στον οικονοµικό Τύπο συµποσούνται σε
1.000.000.000 ευρώ, χρήµατα του ελληνικού κράτους, του ελλη-
νικού λαού που κινήθηκαν στις πιο απίθανες κατευθύνσεις!

Λέµε λοιπόν, ότι αυτά που υποστηρίζαµε στην εξεταστική επι-
τροπή, ότι έπρεπε από τότε να είχαν επεκταθεί, ήρθε η ώρα να
επεκταθούν. Λέµε ανοικτά τι είναι. Τα είχαµε κωδικοποιήσει τότε
και τα επαναφέρουµε τώρα και ζητάµε απάντηση. ∆εν είναι αυτά
ζωτικά θέµατα; ∆εν έχουν αξία; Τα λέµε στα κείµενά µας της εξε-
ταστικής επιτροπής, τα κωδικοποιώ. ∆εν πρέπει να διερευνηθούν
οι χρηµατοοικονοµικές δραστηριότητες της Μονής Βατοπεδίου
και των κυπριακών εταιρειών που ανήκουν σε αυτή; Από την «Ρα-
σαντέλ» -προσέξτε τι κοµψή διατύπωση, «Ρασαντέλ»!- την «Μα-
τέους»;

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Το πρώτο είναι από τα ράσα!
Το «ντελ»;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Το «ντελ» είναι προς διερεύνηση!
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τελικά τα ράσα…
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆εύτερον, δεν πρέπει να διερευνηθούν

οι δανειακές συµβάσεις της µονής καθώς και φυσικών και νοµι-
κών προσώπων τα οποία συνδέονται µε τη µονή; Έχει ακούσει
κανείς δανειακές συµβάσεις που φτάνουν το ύψος των
158.000.000 ευρώ από µια µονή; Θεωρούµε τόσο φυσικό ότι µια
µονή δανείζεται 158.000.000 ευρώ; Λέµε ότι δεν είναι και τόσο
φυσικό και λέµε ότι πρέπει να διερευνηθεί. Υπάρχει αντίρρηση;

Να µας το πει, όποιος θέλει να πει ότι αυτά είναι τόσο φυσικά και
δεν πρέπει να διερευνηθούν. Αυτός είναι ο πραγµατικός διάλο-
γος σήµερα ανάµεσά µας.

Τρίτον, χρηµατιστηριακές συναλλαγές της µονής, ιδιαίτερα τη
χρονική περίοδο –λες και υπήρχε αυτό το φαινόµενο, που είναι
καταδικαστέο, της εσωτερικής πληροφόρησης- µε οξυµένη δρα-
στηριότητα πριν τις εκλογές του 2007 και µάλιστα συνδεόµενες
µε κρίσιµες περιοχές των τότε χρηµατιστηριακών παιχνιδιών. ∆εν
πρέπει να διερευνηθεί; Είναι και αυτό τόσο φυσικό; ∆εν πρέπει να
διερευνηθούν οι επενδύσεις της µονής; Όχι µόνο στον όµιλο
«ΠΑΠΙΣΤΑ». Αν δείτε την τότε επιστολή µας στην εξεταστική επι-
τροπή, κατονοµάζουµε περίπου τριάντα εταιρείες οι οποίες συν-
δέονται µε άµεσο ή έµµεσο τρόπο µε τις οικονοµικές
δραστηριότητες της µονής.

∆εν πρέπει να διερευνήσουµε την πληροφορία που κατετέθη
και που κατά ένα παράδοξο τρόπο θεωρείται τόσο µυστική ώστε
ο έφορος Χαλκιδικής να µη την προσκοµίζει ποτέ, ότι η Ιερά
Μονή Βατοπεδίου έχει εβδοµήντα επτά ΑΦΜ; Υπάρχει µια τέτοια
πληροφορία, κατετέθη. Έχουν διαπιστωθεί ήδη τέσσερα, πέντε,
ΑΦΜ της µονής.

Αλλά, µάλλον, υπάρχει η επίµονη πληροφορία, ότι µιλάµε για
εβδοµήντα επτά ΑΦΜ. Άρα, δεν πρέπει να διερευνηθεί η κίνηση
τραπεζικών λογαριασµών -για την επισήµανση που κάνει η ίδια η
Τράπεζα της Ελλάδος στην πρώτη εξεταστική επιτροπή, θα σας
διαβάσω την επισήµανση του κ. Γούσιου, του ελεγκτή της Τρά-
πεζας της Ελλάδος που ζητήσαµε την αρωγή της. ∆ιαβάζω:
«Αυτό που ξενίζει σε τελική ανάλυση είναι πού κατέληξαν τα µε-
τρητά. Είναι τεράστιες οι κινήσεις των µετρητών».

Τι λέει, λοιπόν, η Τράπεζα της Ελλάδος; Υπάρχουν τεράστιες
κινήσεις µετρητών, αποσύρονται ακόµα και 2.000.000 ευρώ σε
βαλίτσα και δεν ξέρει κανείς πού έχουν καταλήξει. ∆εν µας αφο-
ρούν; Υπάρχει κανείς που να θέλει να παρακάµψει αυτά τα ερω-
τήµατα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και ένα τελευταίο, κύριε Πρόεδρε. ∆εν ξέρω τον Κανονισµό
της Βουλής, επειδή είµαι νεότευκτος στο ρόλο του Κοινοβου-
λευτικού Εκπροσώπου, πάρτε από τους υπόλοιπους χρόνους
µου, γιατί θέλω να προσθέσω ένα θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εκτό, κύριε Ευθυ-
µίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, ειλικρινά
σέβοµαι βαθειά κάθε συνάδελφο που έχει και ευθύνη, ο εισηγη-
τής µιας παράταξης έχει πάντοτε το βάρος και γνωριζόµαστε
όλοι προσωπικά. Θέλω να πω απ’ αυτό το Βήµα την αίσθηση που
έχω για τη µοίρα που επεφύλαξε το «σύστηµα του Βατοπεδίου»
της Νέας ∆ηµοκρατίας στους δύο εισηγητές, τους οποίους και
τιµώ, τον κ. Μαρκογιαννάκη και τον κ. Μαρκόπουλο.

Όσο ζήσαµε το σκάνδαλο του Βατοπεδίου µε την παρουσία
της οµάδας που το οργάνωσε, της οµάδας που το εκτέλεσε, η
Νέα ∆ηµοκρατία είχε µία συνοχή στα επιχειρήµατα και στη συ-
µπεριφορά της. Αυτή η οµάδα δεν είναι σήµερα στα ψηφοδέλτια
και προφανώς δεν έχει και µία κοινή στάση. Προφανώς ο καθέ-
νας πια µελετά τη δικιά του µατιά. Αυτοί, λοιπόν, που το διέπρα-
ξαν, «κρέµασαν» σήµερα άρδην τους δύο εισηγητές της Νέας
∆ηµοκρατίας, τους οποίους και τιµώ, τον κ. Μαρκογιαννάκη και
τον κ. Μαρκόπουλο.

Αισθάνοµαι δυσφορία για τη θέση στην οποία τους οδήγησαν,
διότι µας εγκάλεσαν και οι δύο-και δεν ήταν βέβαιοι γι’ αυτό. «Τι
κάνουµε µε κάποια γνωµοδότηση που παρεδόθη». Γι’ αυτό ο κ.
Μαρκόπουλος έκανε το λάθος λέγοντας: «Που παρεδόθη στον κ.
Παπακωνσταντίνου στις 4 Σεπτεµβρίου».

Τι κάνουµε; Τι µέτρα έλαβε το ΠΑΣΟΚ; Να πω, λοιπόν, τι έχει
συµβεί ακριβώς. Εµείς λέµε ότι σε µια τελευταία προσπάθεια συ-
γκάλυψης, κατασκευάστηκε το 2009 η συµβιβαστική πρόταση
της µονής µε το ελληνικό δηµόσιο. Ξεκίνησε αυτή η ιστορία µε
επιστολή της Μονής Βατοπεδίου από τις 9.12.2008, που απευ-
θύνθηκε στον Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών, όπου προ-
τείνει τη συµβιβαστική λύση της διαφοράς. Η αίτηση αυτή -χωρίς
να διαβιβαστεί στις αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών- εισήχθη κατευθείαν για γνωµοδότηση
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στην ολοµέλεια του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους.
Εισάγεται, λοιπόν,στην ολοµέλεια του Νοµικού Συµβουλίου

του Κράτους η οποία εκδίδει την υπ’ αριθµόν 312/29.6.2009 κατά
πλειοψηφία γνωµοδότηση, µε µία απίστευτα γερά θεµελιωµένη
µειοψηφία, εκφρασµένη κυρίως µε το υπόµνηµα του κ. Φωκίω-
νος Γεωργακόπουλου, και εκτιµάται από την κυβέρνηση ότι αυτή
η πρόταση κινείται σε θετική κατεύθυνση. Η γνωµοδότηση γίνε-
ται δεκτή από τον τότε Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών κ.
Παπαθανασίου στις 4.9.2009. Αυτό που έλεγε ο κ. Μαρκόπουλος
και το επανέλαβε «ο κ. Παπακωνσταντίνου», είναι ο κ. Παπαθα-
νασίου που παραλαµβάνει τη γνωµοδότηση. ∆ύο µέρες, δηλαδή,
µετά την προκήρυξη των εκλογών παραλαµβάνει τη γνωµοδό-
τηση!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Και ποιος τη διαχειρίζεται µετά;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Σας παρακαλώ, µη βιάζεστε. Ο κ. Πα-

παθανασίου κρίνει ότι είναι νόµιµη, χρήσιµη, πολύτιµη για το δη-
µόσιο συµφέρον. Τη διαβιβάζει για εκτέλεση στη Γενική
∆ιεύθυνση των ∆ηµοσίων Θεµάτων του Υπουργείου Οικονοµικών
πότε; Στις 2.10.2009, τελευταία εργάσιµη µέρα πριν τη διενέρ-
γεια των εκλογών!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Έγκληµα!
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Είναι αυτή λοιπόν η απόφαση, που µε

απόφαση του Γιώργου Παπακωνσταντίνου δόθηκε εντολή στις
υπηρεσίες να µην εκτελεστεί…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να σας θυµίσω το
χρόνο, κύριε Ευθυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Για να έχουµε, λοιπόν, εικόνα ποιος πα-
ρέλαβε τι και ότι η ιστορία δεν σταµατά καν όταν φάνηκε ότι στα-
µάτησε, και ότι η ιστορία έχει συνέχεια και «ουρά» ως τις 2
Οκτωβρίου, δύο µέρες πριν τις εκλογές, είναι ανάγκη να µιλή-
σουµε σοβαρά, να φθάσουµε όντως την αλήθεια ως εκεί που
πρέπει.

Γιατί αυτό είναι το αίτηµα του ελληνικού λαού και ο όρος ύπαρ-
ξής µας ως πολιτικής τάξης σ’ αυτό το Κοινοβούλιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Νεότευκτος, κύριε
Κοινοβουλευτικέ, αλλά µας θυµίσατε τους µύθους και τις παροι-
µίες, να «µην φυτρώνει κανείς εκεί που δεν τον σπέρνουν» πρώτα
από όλα.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος κ. Κωνσταντί-
νος Τζαβάρας.

Πόσο χρόνο θέλετε, κύριε Τζαβάρα, για να είµαστε ακριβοδί-
καιοι;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Τον έχω εξαντλήσει τον χρόνο
µου. Απλώς µια µικρή παρέµβαση θέλω να κάνω.

Πρώτον, µε µεγάλο σεβασµό θέλω να πω στον εκλεκτό πρώην
Πρόεδρο της Βουλής, κ. Κακλαµάνη, ότι η θέση µου περί του ότι
πρόκειται περί ζητήµατος που ανάγεται σε κοινοβουλευτικό
έλεγχο, προκύπτει από τη διάταξη του άρθρου 144 παράγραφος
3 του Κανονισµού της Βουλής, όπου εκεί αναφέρεται ότι αυτή η
αίτηση εγγράφεται στην ηµερήσια διάταξη του κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου. Πώς, λοιπόν, δεν είναι θέµα κοινοβουλευτικού ελέγ-
χου, όταν µε τη διαδικασία αυτή τουλάχιστον ορίζει ο Κανονισµός
της Βουλής, ότι πρέπει να αντιµετωπίζεται;

Και βέβαια, όσον αφορά στον εκλεκτό Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο του ΠΑΣΟΚ και το θέµα της αποφάσεως της ολοµε-
λείας του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, που αν δεν
απατώµαι είναι η υπ’ αριθµόν 312 της 29-6-2009 και πιστεύω ότι
την έχει αναγνώσει, εδώ δεν τίθεται θέµα οποιασδήποτε διακιν-
δύνευσης των δηµοσίων συµφερόντων. Ήταν και ο κ. Γεωργα-
κόπουλος και η συντριπτική πλειοψηφήσασα άποψη. Νοµίζω ότι
µειοψηφία πρέπει να είναι δύο και η πλειοψηφία απαρτίζεται από
όλους τους άλλους νοµικούς συµβούλους. Και ειρήσθω εν πα-
ρόδω, γιατί δεν πρέπει και αυτό να το αποσιωπούµε, ότι εισηγη-
τής είναι ο ∆ιονύσιος Χειµώνας, αυτός που αξίζει πράγµατι τον
έπαινο του ότι αγωνίστηκε στο Πρωτοδικείο της Ροδόπης για να
έχουµε την απόφαση που είχαµε στην περίπτωση της απόρρι-
ψης της αγωγής της Μονής Βατοπεδίου. Εποµένως, νοµίζω ότι
όταν όλοι συµφωνούµε ότι πράγµατι πρέπει να ριχθεί άπλετο
φως στα ζητήµατα που έχουν σχέση µε τη διαφάνεια, δεν χρειά-

ζεται να παραπλανούµε εαυτούς και αλλήλους και να δηµιουρ-
γούµε ψευδείς και ανακριβείς εντυπώσεις.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι δεν είναι και τόσο πολύ µεγάλο ζήτηµα
αυτό. Άλλωστε, στην επιτροπή που θα συσταθεί θα πούµε όλα
τα ζητήµατα αυτά και µαζί θα αναφερθούµε και στο αν ήταν νό-
µιµη, παράνοµη ή θεάρεστη η συµπεριφορά του κ. Φωτιάδη να
αποφεύγει τουλάχιστον να αναλάβει ο ίδιος τις ευθύνες του,
αλλά και να µην εξηγείται µέχρι σήµερα γιατί αφού δεν έχει καµ-
µία ευθύνη, δεν τον συµπεριελάβατε κι εσείς στις λίστες του κόµ-
µατός σας στην εκλογική του περιφέρεια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Τζαβάρα, δια-

κινδυνεύετε κι εσείς να είστε Dandon, ως francophone, του no
που είπατε πριν.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ρο-
ντούλης έχει το λόγο για πέντε λεπτά µόνο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Φαίνεται ότι ενόχλησε αρκετούς η οµιλία του Προέδρου του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Την αρχή έκανε βεβαίως ο κ.
Χαλβατζής και συνεπικουρήθη από τον κ. Ευθυµίου. Τι προσή-
ψαν στον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού; Ότι κιν-
δυνολόγησε.

Κύριε Χαλβατζή, κοιτάξτε να δείτε. Υπάρχει η λογική της πάλης
των τάξεων, µία µαρξιστική ανάλυση, την οποία εµείς σεβόµεθα.
Πρέπει όµως, να καταλάβετε κι εσείς ότι υπάρχει και µία άλλη
λογική εκτίµηση των πραγµάτων. Είναι η λογική της εθνικής ευ-
θύνης που λέει το εξής απλό. Όταν η πατρίδα κινδυνεύει, όταν το
έθνος κινδυνεύει, όταν βρισκόµαστε ενώπιων µιας µεγάλης κρί-
σης, τότε θα πρέπει απλά να αποφεύγουµε τα κοινωνικά ρήγ-
µατα. Η λογική η δική σας πυροδοτεί κοινωνικές αντιπαλότητες.
Και αυτό, το Κοµµουνιστικό Κόµµα µπορεί να το επιδιώκει, αλλά
σας λέµε ότι το timing δεν είναι το κατάλληλο.

Ενοχλήθηκε επίσης ο κ. Ευθυµίου.
Κύριε Ευθυµίου, κοιτάξτε να δείτε. Εγώ κατανοώ γιατί ενο-

χληθήκατε. Γιατί ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού µίλησε όχι ως Πρόεδρος του ΛΑΟΣ. Μίλησε ως εθνικός
ηγέτης και σας ενόχλησε αυτό το πράγµα. Σας ενόχλησε γιατί
στηλίτευσε κατ’ επανάληψη την καθεστηκυία πολιτική ελίτ, δη-
λαδή, τη «Νέα ∆ηµοκρατία – ΠΑΣΟΚ ΑΕ». Περί αυτού πρόκειται,
απλώς αναλίσκεται σε σκυλοκαυγάδες. Η Ελλάδα χάνεται, η πα-
τρίδα κινδυνεύει, η κρίση, µας χτυπάει την πόρτα και εσείς δεν
κάνετε τίποτε άλλο από αλληλοκατηγορίες!

Σας ερωτώ, λοιπόν, διαφωνείτε µε την ουσία της τοποθέτη-
σης του κ. Καρατζαφέρη ναι ή όχι; Αν διαφωνείτε, να το πείτε.

Κύριε Πρόεδρε, εµάς στην υπόθεση του Βατοπεδίου µας ενο-
χλούν συγκεκριµένα πράγµατα. Μας ενοχλεί, πρώτον, ότι όλο
αυτό το ζήτηµα πυροδοτήθηκε και διογκώθηκε όχι από τη Βουλή
των Ελλήνων, από τα ΜΜΕ. Και αυτό κάτι σηµαίνει, κάποιο «κα-
µπανάκι» χτυπάει για το πολιτικό σύστηµα της χώρας.

∆εύτερον, κύριε Ευθυµίου, υπάρχει µία µονοµέρεια µεγάλη
από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ Τι λέτε; Λέτε ότι για όλα φταίει η
Νέα ∆ηµοκρατία. Ωραία, το ΠΑΣΟΚ «λευκή περιστερά»! Εγώ δεν
θα σας πω ούτε για το ∆ρυ ούτε για το Φωτιάδη. Θα σας πω
όµως το εξής επιχείρηµα. Εάν υπήρχε Εθνικό Κτηµατολόγιο θα
προέκυπτε το σκάνδαλο του Βατοπεδίου; Προφανώς και δεν θα
προέκυπτε. Αλλά ποιος ευθύνεται για την ανυπαρξία, για τα
λεφτά που φαγώθηκαν κατά τη διαδικασία συγκρότησης του
Εθνικού Κτηµατολογίου που ακόµη το ψάχνουµε;

ΧΡΥΣΑ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: …(δεν ακούστηκε)
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καλά, κυρία Αράπογλου, καλά.
Και αν θέλετε, ακούστε τι δήλωνε ο κ. Σηφουνάκης σε τηλεο-

πτική εκποµπή, κύριε Πρόεδρε και να απαντήσει ο κ. Ευθυµίου
για τις δηλώσεις του κ. Σηφουνάκη. Τις διαβάζω: «Για την υπό-
θεση του Εθνικού Κτηµατολογίου εξανεµίστηκαν χρήµατα,
επειδή κόστιζε ένα τοπογραφικό Α ευρώ και οι εταιρείες που
είχαν αναλάβει χρέωναν 10 Α». Γι’ αυτό θα κάνετε εξεταστική επι-
τροπή, κύριε Ευθυµίου; Ή το κάνετε γαργάρα αυτό, το σκάνδαλο
του Εθνικού Κτηµατολογίου;

Βεβαίως, και κάτι άλλο µας ενόχλησε πάρα πολύ στην υπό-
θεση αυτή. Συλλήβδην να καταδικάσουµε την Εκκλησία, να κα-
ταδικάσουµε τα ράσα. Έκανε και λογοπαίγνιο ο κ. Ευθυµίου.
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Είναι ιερό το ράσο, κύριε Ευθυµίου. Πιθανόν σήµερα να µην ήµα-
σταν ελεύθεροι αν δεν υπήρχαν τα ράσα αυτά!

Αλλά πρέπει να σας πω ότι αυτός ο έντονος αντικληρικαλι-
σµός στηλιτεύεται από την ελληνική κοινωνία. Και στηλιτεύεται
γιατί πλήττετε θεσµούς. Πλήττετε σύµβολα, πλήττετε το Άγιο
Όρος. Και όταν πλήττεται ένα σύµβολο, πλήττεται η ελπίδα ενός
έθνους. Και βεβαίως ποτέ δεν σας πέρασε από το µυαλό ότι
υπάρχει µία κιβωτός πολιτισµού, υπάρχει µία κιβωτός πνεύµατος
στο Άγιο Όρος. Και εσείς τα παίρνετε όλα σβάρνα, δεν αφήνετε
τίποτε όρθιο!

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Κάτι ειπώθηκε για χρυσόβουλα
και απέφυγε την πληρέστερη ανάλυση ο έµπειρος Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.

Κοιτάξτε να δείτε. Να τα αφήσουµε στην άκρη τα χρυσόβουλα
και ποια άλλα, διότι η περιουσία του Πατριαρχείου Κωνσταντι-
νουπόλεως, η περιουσία του Πατριαρχείου στα Ιεροσόλυµα στη-
ρίζεται πάνω σ’ αυτά τα χρυσόβουλα. Κάνετε εθνική ζηµιά. ∆εν
το καταλαβαίνετε αυτό το πράγµα; Άρα, λοιπόν, εµείς λέµε και
προς το ΠΑΣΟΚ και προς τη Νέα ∆ηµοκρατία, µία οµηρική
φράση που τα λέει όλα: Αιδώς Αργείοι!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Ροντούλη για το χρόνο του.
Ξέρετε, µιλάτε σαν τον Cromwell, αλλά είσαστε Θεσσαλός!
Με το «timing» της Λάρισας που είπατε σήµερα, γράψατε πά-

ντως. Αυτό είναι σίγουρο.
(Γέλωτες στην Αιθουσα)

Ο κ. Λαφαζάνης Αργύριος από τη Χαλκιδική, Βουλευτής
ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο από τον κατάλογο των οµιλητών.

Έχετε το λόγο για πέντε λεπτά, κύριε Λαφαζάνη.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τώρα, µετά τα «πολυβόλα» όλων των

κοµµάτων µάλλον «λιανοτούφεκο» θα µοιάζω εγώ εδώ. Εν πάση
περιπτώσει, είµαι εδώ γιατί προέρχοµαι από την πληγείσα πε-
ριοχή. Πραγµατικά πληγείσα περιοχή είναι η Χαλκιδική. Πέρασε
µία θεοµηνία από εκεί και κόστισε ογδόντα επτά ακίνητα. Αυτά τα
ακίνητα είναι από οικόπεδα µερικών εκατοντάδων τετραγωνικών
µέτρων µέχρι 8.600 στρέµµατα το µεγαλύτερο. Αν αυτά τα πά-
ρουµε σε έκταση τότε η Χαλκιδική έχει δώσει σε αυτές τις ανταλ-
λαγές περίπου το 80% των εκτάσεων.

Και βέβαια ήθελα να θίξω και το µεγαλύτερο ζήτηµα γιατί είναι
µεν τεράστιο το σκάνδαλο του Βατοπεδίου, αλλά δε το µεγαλύ-
τερο πρόβληµα είναι άλλο. Είναι το πρόβληµα της µοναστηρια-
κής περιουσίας στο σύνολό της. Ένα µέρος ή ένα αποτέλεσµα
αυτού του µεγάλου προβλήµατος είναι το σκάνδαλο της Μονής
Βατοπεδίου. Αυτό το µεγάλο πρόβληµα το ζει ολόκληρη η Ελ-
λάδα και ιδιαίτερα η Χαλκιδική. Τα 2/3 της Σιθωνίας είναι ή µο-
ναστηριακές εκτάσεις ή πρώην µοναστηριακές εκτάσεις. Ό,τι και
αν ισχύει ή ακόµα και αν διεκδικούνται από µοναστήρια αποτελεί
µεγάλο πρόβληµα. Μοναστηριακές εκτάσεις πέρασαν σε µεγα-
λοιδιοκτήτες και έγιναν εκεί κάποιες επενδύσεις µε θετικά απο-
τελέσµατα στον τουρισµό, αλλά και µε πολλά αρνητικά
αποτελέσµατα, κυρίως στην υπεροικοδόµηση.

Είναι γνωστό ότι η υπόθεση του Πόρτο-Καρράς είχε ως αφε-
τηρία µία µεγάλη µοναστηριακή έκταση. Από την άλλη µεριά σε-
βόµαστε τα µοναστήρια του Αγίου Όρους και τα στηρίζουµε.
Πρέπει να τα στηρίζει και η Πολιτεία και µακριά από µας εκφρά-
σεις και αναφορές όπως η πατριδοκαπηλεία ή η καπηλεία της
θρησκείας που ακούστηκε πριν. Όµως, το ελληνικό δηµόσιο δεν
έχει ούτε ένα τετραγωνικό έκτασης µέσα στο Άγιο Όρος. Έτσι,
όταν θελήσαµε να πάρουµε µία πρωτοβουλία σαν Νοµαρχία Χαλ-
κιδικής να κτίσουµε ένα µικρό διοικητικό κέντρο δεν βρίσκαµε
ούτε ένα τετραγωνικό δηµόσιας έκτασης µέσα στο Άγιο Όρος.
Το ίδιο συνέβη όταν χρειάστηκε να κάνουµε ΧΥΤΑ. Έπρεπε να
παρακαλάµε τα µοναστήρια για να µας δώσουν µία έκταση.

Πρέπει, λοιπόν, µέσα στο ειδικό ζήτηµα που είναι η υπόθεση
Βατοπεδίου να δούµε και το γενικότερο, δηλαδή να δούµε τι γί-
νεται µε αυτές τις εκτάσεις που δηµιουργούν πολύ µεγάλα προ-
βλήµατα και στη Χαλκιδική και στην υπόλοιπη Ελλάδα. Βέβαια
εδώ υπάρχει και η ασυνέπεια της ελληνικής πολιτείας. Έχουµε
περιπτώσεις ακόµα από τις απαλλοτριώσεις του Ελευθερίου Βε-
νιζέλου από το 1932 που δεν έχουν δοθεί οριστικοί τίτλοι. Εκτός

από την οµηρία που ζουν οι Χαλκιδικιώτες και άλλοι Έλληνες από
τη µοναστηριακή περιουσία, ζουν και την οµηρία από τις παρα-
λείψεις της ελληνικής πολιτείας.

Είχα την τύχη να είµαι Νοµάρχης Χαλκιδικής πριν εξελιχθεί
αυτή η υπόθεση. Είχα την τύχη να ακούω τα παράπονα του πα-
τέρα Εφραίµ το ∆εκέµβριο του 2003 όταν τον ταλαιπωρούσε ο κ.
Φωτιάδης και δεν προχωρούσε η υπόθεση. Επίσης είχα την τύχη
και την ευτυχία όσο ήµουν στη διοίκηση της Νοµαρχίας Χαλκιδι-
κής να µην έχει γίνει ούτε µία ανταλλαγή. Περίµεναν να φύγουµε
από κει για να µην είµαστε εµπόδιο. Έτσι, ενώ οι ανταλλαγές στο
Νοµό Θεσσαλονίκης και σε άλλους νοµούς έγιναν το 2006, στη
Χαλκιδική ξεκίνησαν να γίνονται το 2007, τότε δηλαδή που άλ-
λαξε η διοίκηση της Νοµαρχίας. Αυτό δεν ήταν σύµπτωση. Ούτε
ήταν σύµπτωση ότι στις 26-7-2006, δύο ηµέρες πριν από την επί-
σκεψη του τότε Πρωθυπουργού κ. Καραµανλή στο Άγιο Όρος
στις 28-7-2006, που έµεινε δύο βραδιές, προωθήθηκε η υπόθεση
των ανταλλαγών µε την υπογραφή των κ.κ. Μπασιάκου και
∆ούκα.

Αυτό ήταν ένα δωράκι, γιατί πράγµατι οι κανόνες της ευγέ-
νειας όταν πάµε κάπου, απαιτούν να πηγαίνουµε και κάτι, να µην
πηγαίνουµε µε άδεια χέρια! Ήταν, λοιπόν, το δώρο που πήγε ο
τότε Πρωθυπουργός –έτσι λένε οι χρονικές συγκυρίες- στη Μονή
Βατοπεδίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα εντοπίσω δύο ζητήµατα ακόµα και τελειώνω, κύριε Πρόε-
δρε.

Πέρα από την προσπάθεια συγκάλυψης που έγινε πανελλα-
δικά, ζήσαµε και στο Νοµό Χαλκιδικής µια πολύ µεγάλη και συ-
νεχή προσπάθεια συγκάλυψης, που ξεκίνησε από το 2007 ενώ
ήταν γνωστό το θέµα από την ερώτηση Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ
Ενώ το φέραµε επανειληµµένα για να συζητηθεί στο Νοµαρχιακό
Συµβούλιο, είχαµε από τους τοπικούς παράγοντες συνεχή και
µεγάλη προσπάθεια συγκάλυψης του θέµατος, ώστε να µην
πάρει διαστάσεις και στο νοµό.

Βέβαια, υπάρχει και ένα στοιχείο που εγώ το θεωρώ πάρα
πολύ σηµαντικό. Αν δούµε την απόφαση της Κτηµατικής Εται-
ρείας του ∆ηµοσίου λέει ότι όταν έρθει η ώρα να παραχωρηθεί
το Ολυµπιακό ακίνητο, θα επιστραφούν όλα αυτά που είχαν πα-
ραχωρηθεί νωρίτερα.

Έπρεπε δηλαδή να επιστρέψουν εκατόν εξήντα οκτώ τεµάχια.
Αντί γι’ αυτά επιστράφηκαν µόνο τα ενενήντα τέσσερα. Τα άλλα
εβδοµήντα τέσσερα παρέµειναν στην ιδιοκτησία της µονής, όπως
είναι µέχρι σήµερα τυπικά. Βέβαια µέσα σ’ αυτά ήταν και τα κοµ-
µάτια µεγάλης αξίας, τα 8.600 στρέµµατα της Ουρανούπολης,
τα 220 στρέµµατα στο Ξηροποτάµι και τα 180 στρέµµατα στον
Άγιο Αθανάσιο Πέλλας.

Είδαµε λοιπόν ότι και η επιστροφή, ενώ ήταν υποχρεωτικό να
γίνει, όπως αποφάσισε το ∆ιοικητικό Συµβούλιο της Κτηµατικής
Εταιρείας του ∆ηµοσίου, δεν συντελέστηκε. Αναρωτιέται κανείς,
είχαν κάλυψη, είχαν εντολή; Πού βρήκαν τέτοιο κουράγιο να ανα-
λάβουν αυτή τη σοβαρή ευθύνη τα µέλη του διοικητικού συµ-
βουλίου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν έχετε άλλο
χρόνο, κύριε συνάδελφε.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …για να µην επιστρέψουν αυτά τα
κτήµατα;

Τελειώνω λέγοντας ότι η επιτροπή που θα συσταθεί, εκτός από
τη διερεύνηση της υπόθεσης αυτής, νοµίζω ότι έχει και ένα ση-
µαντικό έργο να κάνει, να δει και το γενικότερο ζήτηµα της µο-
ναστηριακής περιουσίας, ας έχουµε εκεί κάποιες συγκλίσεις. Να
µπορέσουµε να πάρουµε κάποια µέτρα για να ξεφύγουν οι συ-
µπατριώτες µας, σε πολλές περιπτώσεις, από πραγµατική οµη-
ρία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ.
Ο συνάδελφος από τα Γιάννενα, Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-

κρατίας κ. Κωνσταντίνος Τασούλας, έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε, θα

ήθελα το λόγο για δύο λεπτά…
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Για ποιο θέµα, κύριε
συνάδελφε;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Για το θέµα της Μονής Βατοπεδίου.
Κύριε Πρόεδρε, είµαι Βουλευτής του Νοµού Χαλκιδικής και

γνωρίζω το θέµα της Μονής Βατοπεδίου. Στη σειρά οµιλητών
είµαι τριακοστός όγδοος και δεν θα προλάβω να µιλήσω. Θα
µπορούσε κάποιος συνάδελφος από τη Νέα ∆ηµοκρατία να…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μπορείτε να µιλή-
σετε για δύο λεπτά, ώστε να συνεχίσουµε;

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΗΜΑΣ: Εγώ παραιτούµαι υπέρ του κ. Βα-
γιωνά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αν παραιτείστε,
έχετε όµως λίγο χρόνο.

Ο κ. Κωνσταντίνος Τασούλας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι εξαιρετι-

κής σηµασίας εις την πολιτική να έχει κανείς –ιδίως όταν κυ-
βερνά- τη στέρεη αίσθηση της βαρύτητας των προβληµάτων που
αντιµετωπίζει και µετά από αυτή την στέρεη αίσθηση, να έχει µία
πειστική χάραξη προτεραιοτήτων.

Η σηµερινή Κυβέρνηση αντιµετωπίζει τη δεινή δοκιµασία µιας
πρωτοφανούς οικονοµικής κρίσης η οποία πλήττει τη χώρα και
µιας πρωτοφανούς κρίσεως αξιοπιστίας γύρω από τα οικονοµικά
του κράτους, που επίσης διεθνώς πλήττουν τη χώρα.

Αντιµετωπίζει και άλλα προβλήµατα για τα οποία άλλοι θεω-
ρούν ότι στο σύνολό τους αποδίδονται στη Νέα ∆ηµοκρατία και
άλλοι θεωρούν ότι σ’ ένα µεγάλο ποσοστό οφείλονται στον
τρόπο που η απαράσκευη αυτή Κυβέρνηση, πλην εµµανώς και
διακαώς ποθούσα την εξουσία, έδωσε να καταλάβουν διεθνώς
και εγχωρίως τον τρόπο µε τον οποίο σκόπευε να αντιµετωπίσει
αυτά ακριβώς τα δεινά προβλήµατα που έχει µπροστά της.

Ενώπιον αυτής της πραγµατικότητος, η Κυβέρνηση «σερβίρει»
στον ελληνικό λαό πέντε ή έξι εξεταστικές επιτροπές. Συγχωρέ-
στε µε, έχω χάσει τον αριθµό. Αν δεν είναι έξι, πάντα υπάρχει
«πεδίον δόξης λαµπρό» να κάνουµε και έξι και επτά, λέγω εγώ.

Θα µε ρωτήσει κάποιος: Κρέµεστε, επωφελείστε από
την κρίση που αντιµετωπίζει η χώρα, για να «εκλιπαρήσετε» ή για
να ζητήσετε ή για να αξιώσετε από την Κυβέρνηση να διαγράψει
ή να συγχωρέσει -όποια λέξη θέλετε παίρνετε- αυτά τα οποία συ-
νέβησαν επί των ηµερών σας;

Θα έλεγα ότι εδώ µπαίνει το θέµα της διαφοράς των ευθυνών
που έχει η εκάστοτε Κυβέρνηση από την εκάστοτε Αντιπολί-
τευση. Εδώ ακριβώς είναι το θέµα του, γιατί το «ναι» που λέµε σ’
αυτήν και στις υπόλοιπες εξεταστικές επιτροπές δεν αντιφάσκει
µε την κριτική που κάνουµε στον τρόπο και στη σηµασία µε τα
οποία φέρνετε αυτές τις εξεταστικές επιτροπές. Είναι απλού-
στατο, διαφέρουν τα κίνητρα.

Η Νέα ∆ηµοκρατία λέει «ναι» γιατί «δεν σηκώνει µύγα στο
σπαθί της» και γιατί θέλει να δείξει ότι δεν φοβάται απολύτως τί-
ποτα, ότι δεν έχει να κρύψει τίποτε.

Το ΠΑΣΟΚ λέει «ναι» στις εξεταστικές επιτροπές, γιατί δεν έχει
αίσθηση της κρίσης που αντιµετωπίζει η χώρα, γιατί δεν έχει αί-
σθηση της βαρύτητας των προβληµάτων που έχει η χώρα και
γιατί ο Πρωθυπουργός κ. Παπανδρέου δεν έχει βάλει τις προτε-
ραιότητες τις οποίες πρέπει να βάλει η χώρα. Είναι ένας Πρω-
θυπουργός ο οποίος δεν αντιλαµβάνεται την κρισιµότητα των
καταστάσεων, δεν αντιλαµβάνεται τα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει, οµιλεί περί της µεσογειακής διατροφής στο Υπουργικό
Συµβούλιο, όταν η χώρα αντιµετωπίζει τη µεγαλύτερη µεταπο-
λεµική κρίση της και προκαλεί εξεταστικές επιτροπές νοµίζοντας
ότι έτσι θα διαιωνίσει µία πολιτική κυριαρχία, ενώ το τελευταίο
που χρειάζεται ο τόπος σήµερα είναι πολιτική κυριαρχία του ενός
ή του άλλου πολιτικού Αρχηγού.

Ο τόπος χρειάζεται αξιοπιστία, διεθνώς και εσωτερικώς, για
να ξεφύγει από τη µέγγενη στην οποία έχει µπλέξει. Αντ’ αυτού
η Κυβέρνηση χρησιµοποιεί υποκριτικά τις εξεταστικές επιτρο-
πές, γιατί έχει µία κεκτηµένη ταχύτητα από το παρελθόν. Κατά
το παρελθόν, ενδεχοµένως, να άντεχε η χώρα αυτή την πολυ-
τέλεια. Ενδεχοµένως! Τώρα δεν την αντέχει. Το ΠΑΣΟΚ ήταν
εκείνο το οποίο προκάλεσε και έβαλε τα θεµέλια αυτού του
σκανδάλου και προκάλεσε και την απεγνωσµένη έκφραση του
εκπροσώπου του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους, όταν πήγε

εις µάτην στη Θράκη για να υπερασπιστεί τα δικαιώµατα του
δηµοσίου έναντι της Μονής Βατοπεδίου, ο οποίος περιγράφει
κατά λέξη στην κατάθεσή του ότι: «Όταν ανέλαβα το δικαστικό
γραφείο Κοµοτηνής το Σεπτέµβριο του 2003 η υπόθεση ήταν
ήδη χαµένη για το δηµόσιο, αφού η ένδικη διαφορά είχε ορι-
στικώς κριθεί διοικητικώς δια των τριών υπουργικών αποφά-
σεων, οι οποίες ήσαν οιονεί δικαστικές αποφάσεις. Και
αισθανόµουν ότι µου είχε ανατεθεί…» –λέει ο Νοµικός Σύµβου-
λος του Κράτους- «η υπεράσπιση ενός προκεχωρηµένου φυλα-
κίου του δηµοσίου συµφέροντος, το οποίο είχε όµως ήδη
παραδοθεί, είχαν αποχωρήσει οι στρατιώτες, οι αξιωµατικοί, και
είχε γίνει και το πρωτόκολλο παράδοσης του φυλακίου»! Και
όλα αυτά το 2003!

Συνεπώς η Νέα ∆ηµοκρατία, για να σας λύσω και την απορία
της δήθεν αντιφατικότητας στη συµπεριφορά της, λέει «ναι» στην
εξεταστική επιτροπή γιατί είναι Αντιπολίτευση κι έχει ευθύνες
έναντι του χθες του δικού της κι έναντι του σήµερα του δικού της
και πρέπει να αποδείξει αυτό που εννοεί, ότι δηλαδή δεν έχει να
φοβηθεί τίποτα.

Εσείς όµως λέτε «ναι» στις εξεταστικές επιτροπές, γιατί από
τον Πρωθυπουργό µέχρι τον τελευταίο Βουλευτή δεν έχετε πάρει
χαµπάρι την κρίση που αντιµετωπίζετε, το πρόβληµα που αντι-
µετωπίζετε και αντί να βοηθήσετε τη χώρα να βγει από την κρίση,
ρίχνετε στην «αγορά» εξεταστικές επιτροπές, για να βλάψετε
δήθεν τη Νέα ∆ηµοκρατία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν έχετε άλλο
χρόνο, κύριε συνάδελφε. Παρακαλώ ολοκληρώστε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Το πρόβληµά σας δεν είναι δυ-
στυχώς η Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι αυτά που αφορούν στην οικο-
νοµία της χώρας, είναι και αυτά που προκαλέσατε µε την
απροετοιµασία σας. Είναι αυτά που ελπίζω να σταµατήσετε να
προκαλείτε από το φόβο των ευθυνών που τα τεράστια προβλή-
µατα, ελπίζω, να σας προκαλέσουν να νιώσετε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστώ.
Από το Νοµό Κυκλάδων, ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Πανα-

γιώτης Ρήγας έχει το λόγο για πέντε λεπτά, σας παρακαλώ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας και όταν στην κυβέρνηση

βρισκόταν ο κ. Καραµανλής και η παράταξή τους προκάλεσαν
την κοινή λογική πάρα πολλές φορές. Εξακολουθούν, για δικό
τους κακό βέβαια, να την προκαλούν ακόµα και σήµερα µε την
επίδειξη ενός απύθµενου θράσους.

Αυτοί που έφεραν τη χώρα εδώ σήµερα, καταγέλαστη σε ολό-
κληρη την Ευρώπη, στις διεθνείς αγορές, να αντιµετωπίζει µια
πρωτοφανή κρίση, αυτοί που οδήγησαν το πολιτικό σύστηµα
στην πλήρη ανυποληψία µε τα απανωτά σκάνδαλα που διέπρα-
ξαν, έρχονται σήµερα να µας εγκαλέσουν γιατί αγνοούµε αυτή
την κρίση και γιατί «πετάµε» την µπάλα στην εξέδρα, γιατί δήθεν
θέλουµε να αποπροσανατολίσουµε τον ελληνικό λαό.

Αγαπητοί φίλοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, το ΠΑΣΟΚ ως Κυβέρ-
νηση κάνει απλούστατα αυτό που δεσµεύθηκε να κάνει, όταν βρι-
σκόταν στην αντιπολίτευση. Είπαµε ότι ακόµα και αν
«µατώσουµε», θα ερευνήσουµε σε βάθος όλα αυτά τα σκάνδαλα
που εξελίχθηκαν κατά τη διάρκεια της διακυβέρνησής σας,
ακόµα και αν ακουµπήσουν στελέχη του ΠΑΣΟΚ.

∆ιότι εµείς δεν είµαστε υπέρ της συλλογικής ευθύνης. ∆εν κα-
ταδικάζουµε τη Νέα ∆ηµοκρατία στο σύνολό της. Θέλουµε να
διερευνήσουµε σε βάθος και να βρούµε την αλήθεια και να απο-
δώσουµε ευθύνες, σε εκείνα τα φυσικά πρόσωπα –από όποιο πο-
λιτικό χώρο και αν προέρχονται- που εµπλέκονται στα
συγκεκριµένα σκάνδαλα.

Βέβαια, το σκάνδαλο του Βατοπεδίου είναι ένα µείζον σκάν-
δαλο. Είναι η στήριξη αυτού που θα ονοµάζαµε «µοναστική επι-
χειρηµατικότητα». Περί αυτού πρόκειται. Η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
στήριξε άλλης µορφής επιχειρηµατικότητα, κατά τη διάρκεια της
διακυβέρνησής της. Στήριξε τη «µοναστική» επιχειρηµατικότητα
του Εφραίµ και των συνεργατών του. ∆εν προσβάλουµε ούτε την
Ορθοδοξία ούτε το Άγιον Όρος ούτε τα χρυσόβουλα, γιατί εδώ
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έγινε µία προσπάθεια από το ΛΑΟΣ να ειπωθεί ότι και εµείς και ο
Συνασπισµός, εν πάση περιπτώσει και όσοι µίλησαν για τα χρυ-
σόβουλα, αµφισβήτησαν την εγκυρότητά τους.

∆εν είπαµε αυτό. Είπαµε ότι αυτή η µοναδική ακρίβεια, µε την
οποία προσπάθησαν να εφαρµόσουν τα χρυσόβουλα επί του
εδάφους –γεγονός που και ο κ. Πλεύρης επίσης είπε- ήταν πρω-
τοφανής και προκλητική. Αυτή ήταν η αναφορά που έγινε στα
χρυσόβουλα.

Εν πάση περιπτώσει, αγαπητές φίλες και φίλοι, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, θα πρέπει να ισχυριστούµε ότι σήµερα η κρίση είναι
πρωτίστως οικονοµική, αλλά δεν είναι µόνο οικονοµική. Όπως
όλοι το έχουµε παραδεχθεί, είναι και κρίση αξιακή, είναι και κρίση
του πολιτικού συστήµατος και θα πρέπει παράλληλα µε την οι-
κονοµική κρίση να υπερβούµε και την κρίση του πολιτικού συ-
στήµατος.

∆εν µπορούµε σήµερα να µιλάµε για εξυγίανση της οικονο-
µίας, δεν µπορούµε να µιλάµε για εγκαθίδρυση θεσµών διαφά-
νειας, για προστασία του δηµοσίου συµφέροντος, αν δεν
αποκαθαρθούµε από ένα παρελθόν, για το οποίο κανένας µας
δεν είναι περήφανος. ∆εν είναι δυνατόν να µην τραβήξουµε µία
γραµµή, να πούµε: «Φτάνει µέχρι εδώ, έχουµε όλοι τις ευθύνες
µας»!

Θα πρέπει όµως από εδώ και πέρα οµονοώντας και οµοφω-
νώντας στο στόχο, που είναι επιτέλους να ξαναδώσουµε στο πο-
λιτικό σύστηµα το χαµένο του κύρος, να ερευνήσουµε σε βάθος
και µε µόνο σκοπό να βρούµε την πραγµατική αλήθεια, να καθα-
ρίσουµε αυτές τις υποθέσεις, να αποδοθούν οι πολιτικές ευθύ-
νες, να ευρεθούν και οι ποινικές ευθύνες, εάν υπάρχουν, και από
εδώ και πέρα εγκαθιδρύοντας θεσµούς διαφάνειας, τους οποί-
ους θα συµφωνήσουµε όλοι µαζί, να αποφύγουµε στο µέλλον
την επανάληψη τέτοιων φαινοµένων.

∆εν είναι προσπάθεια του ΠΑΣΟΚ να αποπροσανατολίσει σή-
µερα ούτε τον πολιτικό διάλογο ούτε να µετατοπίσει την ατζέντα
του διαλόγου. Είναι πρόθεσή µας σήµερα, επιτέλους, ο ελληνι-
κός λαός να πάρει µία απάντηση.

Θα πρέπει να καταλάβουµε όλοι µας ότι ο ελληνικός λαός όσο
παραµένουν σκιές, όσο παραµένουν σύννεφα πάνω σ’ αυτές τις
υποθέσεις, δεν µας εµπιστεύεται. Αν µιλήσουµε σήµερα στα ελ-
ληνικά καφενεία, θα µας πουν: «Τα έχετε σκεπάσει, τα κουκου-
λώνετε, δεν ρίχνετε φως σ’ αυτές τις υποθέσεις» !

Ε, αυτό κάνουµε σήµερα, αυτό ζητούµε και από τους συνα-
δέλφους των υπολοίπων κοµµάτων να κάνουν. Είναι ευχάριστο,
όταν την σήµερον η ελληνική Βουλή στο σύνολό της είναι υπέρ
της σύστασης εξεταστικής επιτροπής.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ τον
κ. Παναγιώτη Ρήγα.

Ακολουθεί ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης για πέντε λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ας «µατώσουµε», λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αφού

έτσι το θέλησε ο Πρωθυπουργός και το ΠΑΣΟΚ. Μόνο που δεν
θα «µατώσει» µόνο το ΠΑΣΟΚ, θα µατώσει και η Νέα ∆ηµοκρα-
τία και µαζί τους θα µατώσει ο ελληνικός λαός.

Την ίδια στιγµή που «αιµορραγεί» η ελληνική οικονοµία, όπως
τόνισε από του Βήµατος αυτού ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, σε ση-
µείο µάλιστα που να κινδυνεύει η εθνική µας κυριαρχία, την ώρα
που οι εργαζόµενοι –επαγγελµατίες, βιοτέχνες- βλέπουν να συρ-
ρικνώνονται τα εισοδήµατά τους, την ώρα που οι αγρότες βρί-
σκονται στα µπλόκα, ναι, να µατώσουµε, να γίνει η σύσταση της
εξεταστικής επιτροπής για το Βατοπέδι. Αυτά είπε νωρίτερα ο
Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού. Με άλλα λόγια,
κύριε Ευθυµίου, είπε «Των οικιών ηµών εµπιπραµένων, ηµείς άδο-
µεν».

Τουλάχιστον, επειδή υπάρχει µια συµφωνία όλων των πτερύ-
γων σε σχέση µε το θέµα αυτό –κάτι που είναι ευχάριστο, γιατί
κάπου επιτέλους θα πρέπει να συµφωνήσουµε όλοι- ας προχω-
ρήσουµε στην αποκάθαρση της «κόπρου του Αυγεία», διότι
πολλά ελέχθησαν κατά τη διάρκεια των συνεδριάσεων της επι-
τροπής στην πρώτη φάση.

Άκουσα ορισµένα αµείλικτα ερωτήµατα από την κ. Αράπογλου,
τα οποία χρήζουν απαντήσεως. Ανάλογα αµείλικτα ερωτήµατα
φαντάζοµαι ότι θα µπορούσε να διατυπώσει άνετα ο συνάδελ-
φός µου στη δηµοσιογραφία και στη Βουλή τώρα κ. Κώστας Γκι-
ουλέκας.

Αφού φθάσαµε έως εδώ, κύριε Πρόεδρε, το ζήτηµα είναι το
εξής. Τουλάχιστον αυτή η Βουλή, µε την παρούσα σύνθεσή της,
να αναλάβει τον ιστορικό της ρόλο και να πει. Εµείς, πράγµατι, θα
δώσουµε τη λύση και θα υπάρξει η των τοιούτων παθηµάτων κά-
θαρσις.

Ας είµαστε οι Βουλευτές –και αναφέροµαι κυρίως στους νεώ-
τερους, αλλά και στους παλαιότερους- που θα λέµε ότι εµείς δεν
ήµασταν την εποχή της διαφθοράς! Εµείς ήµασταν εκείνοι που
πατάξαµε τη διαφθορά!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πάρα
πολύ το συνάδελφο κ. Άγγελο Κολοκοτρώνη από τη Θεσσαλο-
νίκη. Μακµπέθ!

Ο κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Κα-
βάλας, έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή θα ήθελα να θυµίσω και την άλλη ιδιότητά µου, αυτή

του ιατρού, θα πω στον κύριο συνάδελφο που κατέβηκε πριν από
λίγο από το Βήµα, ότι αν έχεις µια πληγή που έχει κακοφορµίσει
ή που έχει µείνει απεριποίητη, αν δεν έχει αντιµετωπιστεί, την ξύ-
νεις και παρακαλά ο γιατρός να µατώσει, γιατί αυτό είναι καλό
σηµάδι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αγαπητέ Μιχάλη, θα
σου «κλέψω» το χρόνο –και θα στον δώσω αµέσως- για να επι-
σηµάνω το εξής: Είπα πριν τη λέξη «Μακµπέθ», γιατί άκουσα
επτά φορές το ρήµα «θα µατώσετε». Η τραγωδία «Μακµπέθ»
είναι η πιο αιµατοβαµµένη τραγωδία.

(Γέλωτες στην Αίθουσα)
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Εξαίρετη παρατήρηση!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεχίστε, παρα-

καλώ. Θα έχετε το χρόνο σας.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα συνεχίσω. Εγώ δεν

θα µιλήσω για αίµατα και τέτοια πράγµατα. Θα προσπαθήσω µε
πολύ λίγες σκέψεις να εξηγήσω γιατί καλώς ζητήθηκε από τους
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ να γίνει η επανεξέταση αυτού του περι-
βόητου σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου, ενός σκανδάλου που
είναι καταγεγραµµένο στη µνήµη του ελληνικού λαού ως το µε-
γαλύτερο σκάνδαλο στη νεότερη πολιτική ιστορία του τόπου.

Είναι µία υπόθεση που απαιτεί απ’ όλους µας υψηλό αίσθηµα
ευθύνης, έτσι ώστε να πετύχουµε τη διαλεύκανσή της. Είναι
εκείνη η υπόθεση που πρέπει όλοι να βάλουµε πλάτη, ώστε να
δοθεί η δυνατότητα να απαντηθούν πολλά ερωτήµατα και να κα-
λυφθούν κενά σε µία πρωτόγνωρη υπόθεση, όπου διαπράχθηκε
µία εκτεταµένη καταλήστευση δηµόσιας γης, δηµόσιου πλούτου,
δηµόσιας περιουσίας.

Πριν από λίγο, ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος έκανε
αναφορά για 1.000.000.000 ευρώ και πλέον. Φαίνεται, όµως, ότι
είναι πολύ µεγαλύτερο το ποσό το οποίο διακινήθηκε σε αυτήν
την υπόθεση. Σε µία υπόθεση, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, όπου είχαµε εµπλοκή σε όλο το φάσµα των θεσµών του κρά-
τους. Η εκτελεστική εξουσία, η δικαστική, η Εκκλησία
εµπλέκονται, ενέχονται και πρέπει να δοθούν απαντήσεις. Είναι
απαίτηση των πολιτών, λοιπόν, η προάσπιση των δηµοκρατικών
αυτών θεσµών.

Και από την άλλη πλευρά, πρέπει να ανατραπεί και η αντίληψη
ότι όλα συγκαλύπτονται, ότι οι πολιτικοί δεν θέλουν τη διαφά-
νεια. Απαίτηση, λοιπόν, των πολιτών είναι να ξεδιαλυθούν και να
αποδοθούν οι ευθύνες, να βρεθεί η αλήθεια και να ριχθεί άπλετο
φως. Γιατί πρέπει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να είµαστε ει-
λικρινείς και συνάµα ρεαλιστές.

Κανένας από τους πολίτες δεν έχει πειστεί ότι η εξεταστική
επιτροπή έφτασε στο αναµενόµενο αποτέλεσµα. Είναι γνωστή η
αλήθεια του τι συνέβη σε αυτή την υπόθεση στους Έλληνες πο-
λίτες; ∆εν πρέπει επιτέλους να αποκαλυφθεί από ποιο συγκεκρι-
µένο κέντρο µεθοδεύτηκε, σχεδιάστηκε και καθοδηγήθηκε όλη
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αυτή η επιχείρηση;
Μόνο στο Νοµό Καβάλας ήταν έτοιµες τέσσερις παραθαλάσ-

σιες περιοχές χιλίδων διακοσίων στρεµµάτων του νοµού δυτικά
της πόλης της Καβάλας -αφού πρώτα είχε γίνει η προετοιµασία
από το 2006 µε ερωτήσεις στη νοµαρχία για το ποιες περιοχές
είναι ελεύθερες- να ανταλλαγούν µε τις περιοχές της λίµνης της
Βιστωνίδας.

Όλο αυτό το κέντρο υπερεκτίµησε την αξία των παραλίµνιων
εκτάσεων και της λίµνης και υποεκτίµησε την αξία εκείνης της
περιοχής του Νοµού Καβάλας. Είχα καταθέσει -στη συζήτηση
που έγινε για την προηγούµενη εξεταστική επιτροπή- στοιχεία
από γραφεία της Καβάλας που µιλούσαν για την αντικειµενική
αξία των περιοχών αυτών σήµερα και πώς την είχαν εκτιµήσει
τότε οι διάφοροι επιτήδειοι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να δοθούν απαντήσεις
σε ερωτήµατα όπως, πού πήγαν τα λεφτά, ποιοι τα πήραν και
πώς τα πήραν. Πολλά ακούσαµε, πολλά υποπτευόµαστε. Τι γί-
νεται, λοιπόν; ∆εν πρέπει να ξέρουµε τι έχει συµβεί; Η Νέα ∆η-
µοκρατία µάς παρατηρεί ρωτώντας µας για ποιο λόγο θέλουµε
τη νέα εξεταστική επιτροπή. Και νοµίζω, απαντήθηκε πολύ ξεκά-
θαρα από τον Κοινοβουλευτικό µας Εκπρόσωπο ότι όλα αυτά τα
θέµατα είναι ανοιχτά και πρέπει να απαντηθούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να κάνουµε µία νέα
αρχή και αυτή η νέα αρχή νοµίζω ότι θα γίνει γιατί συναινούν
όλες οι πλευρές. Επιτέλους, είναι καιρός να προχωρήσουµε και
να αποδοθούν οι πολιτικοί και η πολιτική στους πολίτες, έτσι
όπως πρέπει και όπως το θέλουν οι ίδιοι οι πολίτες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ για το χρόνο, γιατρέ και Βουλευτή από την Καβάλα.
∆ίπλα είναι ο Νοµός Σερρών και η εκπρόσωπος της Νέας ∆η-

µοκρατίας κ. Μαρία Κόλλια-Τσαρούχα έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι ιστορικοί του µέλλοντος, όταν

θα έρθει η ώρα να µας αξιολογήσουν για τις αποφάσεις, τις πρά-
ξεις, τις συµπεριφορές µας, θα σταθούν ιδιαίτερα στη δυνατό-
τητά µας να αντιλαµβανόµαστε όσα διαδραµατίζονται την εποχή
µας και κατ’ επέκταση τις προτεραιότητες που έχουµε βάλει.

Θα καυτηριάσουν το γεγονός ότι οι πολιτικοί της εποχής µας
δεν είχαν αντιληφθεί έγκαιρα ότι στα µάτια των πολιτών ταυτίζο-
νταν µε την ανυποληψία και την αξιοπιστία και ότι οι εξαιρέσεις
στον κανόνα –εκείνοι, δηλαδή, που µε το λόγο και τη στάση τους
πρέσβευαν και πίστευαν στο κοινό καλό, πέρα από τις κοµµατι-
κές τους καταβολές- δεν έκαναν το αυτονόητο: Να υπερασπι-
στούν, δηλαδή, το δικαίωµά τους να αναδείξουν ότι δεν είναι όλοι
ίδιοι.

∆εν είµαστε όλοι ίδιοι, κύριοι συνάδελφοι, και απαιτούµε αυτό
να γίνεται απολύτως αποδεκτό.

Θα επαναλάβω και από το Βήµα της Βουλής αυτό που λέγεται
σε όλη την κοινωνία και γράφεται κατά κόρον ότι ο κρατικός µη-
χανισµός, οι πανεπιστηµιακοί φορείς, η Εκκλησία, η ∆ικαιοσύνη,
οι συνδικαλιστικοί φορείς, οι οικονοµικές και ηγετικές οµάδες
έχουν καταστεί παραδείγµατα συναλλαγής και διαφθοράς, ιδιο-
τέλειας και ανικανότητας. Και επειδή αυτό που γράφεται και λέ-
γεται εξυπηρετεί πρωτίστως τα σχέδια εκείνων που διεκδικούν
πρωταγωνιστικό ρόλο στην ελληνική πολιτική σκηνή, εµείς οι πο-
λιτικοί, παρά τις καλές µας προθέσεις, έχουµε ευθύνες για το ότι
το επιτρέψαµε να συµβεί, δεν το εµποδίσαµε βάζοντας έτσι σε
κίνδυνο το ίδιο µας το δηµοκρατικό πολίτευµα. Είµαστε σε συ-
νεχή αγώνα ενάντια σε όλους εκείνους που απαξιώνουν την πο-
λιτική και τους πολιτικούς, αλλά πολύ περισσότερο σε εκείνους
τους πολιτικούς που δεν τίµησαν την εµπιστοσύνη των συµπολι-
τών τους.

Ο αγώνας µας ενάντια σε όλους αυτούς είναι ένας διαρκής
πόλεµος σε όλα τα µέτωπα. Και στην πραγµατικότητα ο πόλεµος
αυτός δεν κερδίζεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ούτε µε εξε-
ταστικές ούτε µε νοµοθετικές ρυθµίσεις.

Όσοι πολιτευόµαστε µε την αρχή ότι η πολιτική θέλει περισ-
σότερο φως, ας δώσουµε τη δική µας µάχη για να µην επικρα-
τήσει το στιγµιαίο απέναντι στο µακροχρόνιο πολιτικό σχεδιασµό.
Να αφήσουµε το στίγµα µας µε τις πράξεις µας, ότι τουλάχιστον
µπορούµε να συνεννοηθούµε στα αυτονόητα.

Αν είναι προτεραιότητά µας, κύριε Πρόεδρε, να ολοκληρωθεί
η διερεύνηση της υπόθεσης της Μονής Βατοπεδίου και όλων των
άλλων που µας απασχόλησαν, ώστε να πληροφορηθεί η Βουλή
και η κοινή γνώµη για την αλήθεια και να εντοπισθούν και να κα-
ταλογισθούν οι ευθύνες σε εκείνους που ανήκουν, ας ξεκινή-
σουµε το γρηγορότερο µε βασική προϋπόθεση όµως, ότι ό,τι θα
γίνει –η επανεξέταση, δηλαδή- δεν θα γίνει προς το συµφέρον
το µικροπολιτικό και το κοµµατικό, για λόγους που βολεύουν την
Κυβέρνηση να αποπροσανατολίσουν την κοινή γνώµη από τα µε-
γάλα προβλήµατα που ταλανίζουν αυτήν τη στιγµή την Ελλάδα.
Να έρθουν στο προσκήνιο όλα εκείνα τα θέµατα που ταλάνισαν
το πολιτικό σύστηµα και την αξιοπιστία του δείχνοντας µε αυτόν
τον τρόπο ότι υπάρχει µία ευρύτερη πολιτική πλειοψηφία στην
Ελλάδα που πιστεύει και είναι αποφασισµένη να βάλει τάξη.

Κύριε Πρόεδρε, µία υπενθύµιση. Έχουµε πληρώσει και συνε-
χίζουµε να πληρώνουµε ακριβά, όταν προτάσσουµε το κοµµα-
τικό όφελος σε σχέση µε το εθνικό. Χωρίς να είναι άµοιροι των
ευθυνών τους και οι πολίτες, εµείς είµαστε αυτοί που έχουµε το
µεγαλύτερο µερίδιο ευθύνης διαχρονικά ως πολιτικοί του τόπου
αυτού, γιατί αυτό έχει περίσσια σηµασία σήµερα: Τα λόγια µας
να συνοδεύονται από τις αναγκαίες πράξεις µας. Από αυτές, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να αξιολογούµαστε.

Και όσο για τα λόγια µας, εκείνα των διαρκών προεκλογικών
υποσχέσεων, είναι αυτά που έχουν οδηγήσει για µία ακόµα φορά
χιλιάδες αγρότες στα µπλόκα σε όλη την Ελλάδα. Όσο δε για τις
πράξεις µας συµβάλαµε τα µέγιστα, ώστε τα µπλόκα των αγρο-
τών και των άλλων παραγωγικών τάξεων να αποτελούν τη µόνη
και βασική διεκδικητική µέθοδο των επιδιώξεών τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλουµε εξεταστικές επιτρο-
πές; Ας ξεκινήσουµε διερευνητικά για τα λάθη που έγιναν στο
παρελθόν και διαχρονικά από τη Μεταπολίτευση στο όνοµα του
αγροτικού κόσµου που εκλιπαρεί, ώστε να έχει το δικαίωµα ο µό-
χθος του να καλύπτει το κόστος παραγωγής και το δικαίωµά του
να ζει στοιχειωδώς ανθρώπινα. Όλα είναι ζήτηµα προτεραιοτή-
των.

Το χρέος µας, λοιπόν, είναι να δηµιουργήσουµε εκείνους τους
απαραίτητους θεσµούς και να εξασφαλίσουµε τον απαρέγκλιτο
σεβασµό τους. Χρέος µας είναι µε τις πράξεις µας να δείξουµε
στους πολίτες ότι δεν δεχόµαστε τη διαφθορά.

Αν υπονοµεύεται η εθνική µας ακεραιότητα και η υπόστασή
µας –όπως διατείνεστε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ- αν η κοινωνική συ-
νοχή έχει διαταραχθεί, αν η φτώχεια αγγίζει την πλειοψηφία των
συµπατριωτών µας, προτάξτε τη συνεννόηση, κύριοι της Κυβέρ-
νησης. Η αξία µας δεν είναι µόνο ο λόγος µας αλλά και οι πρά-
ξεις µας.

Κλείνοντας θα ήθελα να σας θυµίσω, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, µία φράση του Τσώρτσιλ: Κύριοι, αν καθίσουµε και ανοί-
ξουµε διαµάχες για το χθες και το σήµερα, γρήγορα θα καταλάβουµε
πως χάσαµε το αύριο.

Εγώ θα ψηφίσω για την εξεταστική επιτροπή, γιατί αυτό µε τι-
µάει.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)\

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Με τούτα και µε τα
άλλα, κυρία Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά, είπατε τον Τσώρτσιλ, το
Bloody Mary ακολουθεί την τριλογία που λέγαµε.

Από το ΠΑΣΟΚ ο κ. Γιάννης Κουτσούκος έχει το λόγο, για
πέντε λεπτά και αν τηρήσουµε τους χρόνους, θα προλάβει να µι-
λήσει ο κ. Βαγιωνάς.

Ορίστε, κύριε Κουτσούκο, έχετε το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ελπίζω, κύριε Πρόεδρε, να βρείτε

κάτι καλό να πείτε και για µένα στο τέλος της οµιλίας µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μόνο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελ-

φοι, ξεκινάµε σήµερα τη συζήτηση για τη σύσταση των εξετα-
στικών επιτροπών µε την πρώτη εξεταστική επιτροπή που αφορά
το µεγάλο σκάνδαλο της Μονής Βατοπεδίου και νοµίζω ότι η επι-
χειρηµατολογία των εισηγητών µας και του Κοινοβουλευτικού
µας Εκπροσώπου είναι πάρα πολύ στέρεη και τεκµηριωµένη,
γιατί πρέπει να γίνει αυτή η εξεταστική επιτροπή.

Υπάρχει ένα ερώτηµα στο οποίο πρέπει να απαντήσουµε και το
ερώτηµα είναι των Ελλήνων πολιτών, ανεξάρτητα από τις µεταξύ
µας εκτιµήσεις και τις κοµµατικές αντιπαραθέσεις: Εκτιµούν οι
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Έλληνες πολίτες ότι γι’ αυτό το µεγάλο σκάνδαλο υπήρξε δια-
λεύκανση της υπόθεσης και αποδόθηκαν οι ευθύνες;

Να πάτε, αγαπητοί συνάδελφοι, όσοι προβάλλετε οποιουδή-
ποτε είδους ενστάσεις και να ρωτήσετε τον πρώτο πολίτη που
θα βρείτε στο δρόµο. Η απάντηση είναι ότι λειτούργησε µια πο-
λιτική συγκάλυψης, µια πολιτική που ήταν οργανωµένη, µε στόχο
να αποκρύψει από τον ελληνικό λαό τους υπεύθυνους και να συ-
γκαλύψει την υπόθεση.

Εµείς, έχοντας αναλάβει συγκεκριµένες δεσµεύσεις απέναντι
στον ελληνικό λαό, έπρεπε να ξεκινήσουµε τη διαδικασία της δια-
λεύκανσης, διότι τα ερωτήµατα είναι συγκεκριµένα και ζητούν
απαντήσεις. ∆εν πιστεύω ότι κανένας από τους Έλληνες πολίτες
που µας ακούει αυτή τη στιγµή πιστεύει ότι ένα σκάνδαλο που εκ-
δηλώθηκε σε δύο φάσεις, πρώτα µε την ανταλλαγή, δηλαδή, µε
το να χαρίσει το ελληνικό δηµόσιο στη Μονή Βατοπεδίου δηµό-
σιο πλούτο και, δεύτερον, µε τις ανταλλαγές, έγινε είτε µε την
επιφοίτηση του Αγίου Πνεύµατος είτε επειδή κινήθηκαν οι αό-
ρατες δυνάµεις της αγοράς.

Υπήρξε οργανωµένο σχέδιο, υπήρξαν συµφέροντα που εξυ-
πηρετήθηκαν και πρέπει να απαντήσουµε στους Έλληνες πολίτες
ποιοι ωφελήθηκαν απ’ αυτή την υπόθεση, πού πήγε το
1.000.000.000, πού πήγαν τα χρήµατα που διακινήθηκαν µε βα-
λίτσες και ποιοι ήταν οι σχεδιαστές.

Νοµίζω ότι απέναντι σε αυτά τα ερωτήµατα, ορισµένοι συνά-
δελφοι της συντηρητικής παράταξης κάνουν µια προσπάθεια να
µας θέσουν προ διληµµάτων, του διλήµµατος, δηλαδή, ότι εν
όψει του µεγάλου και κρίσιµου προβλήµατος που αντιµετωπίζει
η χώρα µας στην οικονοµία, προσπαθούµε να ανοίξουµε το ζή-
τηµα των εξεταστικών επιτροπών για να συσκοτίσουµε τα προ-
βλήµατα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, νοµίζω ότι αυτό το επιχείρηµα είναι
έωλο, διότι ο ελληνικός λαός έχει στέρεα την πεποίθηση, το
έδειξε στις πρόσφατες εκλογές, απέδωσε τις πολιτικές ευθύνες
για την κατάσταση που βρίσκεται σήµερα η χώρα. ∆εν έχει καµ-
µία ανάγκη η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να συσκοτίσει τα προβλή-
µατα.

Αντιθέτως, ανοίγει όλα τα µεγάλα ζητήµατα, ανοίγει όλα τα µε-
γάλα µέτωπα, δίνει µάχη για να αποκαταστήσει την αξιοπιστία
της χώρας διεθνώς, συζητάει µε όλες τις κοινωνικές οµάδες,
ακόµα και εκείνους τους βιαστικούς που προκαλούν την Κυβέρ-
νηση να λύσει προβλήµατα σε τρεις µήνες, συσσωρευµένα και
χρόνια. ∆εν έχει κανένα πρόβληµα να συσκοτίσει.

Από την άλλη µεριά, είναι αντιφατικά τα επιχειρήµατα των συ-
ναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας ότι το ζήτηµα έκλεισε. Το ζή-
τηµα δεν έκλεισε µε την εξεταστική επιτροπή και το πόρισµά της,
διότι, όπως φαίνεται από τη συζήτηση που γίνεται, είναι αναπά-
ντητα τα ερωτήµατα.

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, το κύριο και κεντρικό ερώτηµα
που πρέπει να απαντήσει η Βουλή, που πρέπει να απαντήσουν
όλοι οι συνάδελφοι, είναι εάν σε αυτή την κρίση που περνάµε, η
οποία είναι πολυεπίπεδη, οικονοµική και κοινωνική, το πολιτικό
σύστηµα νοµιµοποιείται να καλλιεργεί συνθήκες αδιαφάνειας.

Το ερώτηµα, λοιπόν, απέναντι στον απλό πολίτη που καλείται
να πληρώσει 1 ευρώ και εµείς θα το διαχειριστούµε και είναι κα-
χύποπτος απέναντί µας, έχει να κάνει µε το εξής: Υπάρχει περί-
πτωση να µας εµπιστευτεί να διαχειριστούµε τα µεγάλα
προβλήµατα και την κρίση που διαπερνά σήµερα τον κοινωνικο-
οικονοµικό µας σχηµατισµό, όταν µας θεωρεί εκ προοιµίου ύπο-
πτους για τη διαχείριση της δηµόσιας περιουσίας, όταν µας
θεωρεί ύποπτους για ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε τη δια-
φάνεια στη διαχείριση του δηµοσίου πλούτου; Ξέρετε κανένα
αδιαφανές, κανένα αυταρχικό, κανένα δικτατορικό καθεστώς που
να επίλυσε σοβαρά κοινωνικά προβλήµατα; Τα συσκότισε και τα
όξυνε.

Ανοίγουµε, λοιπόν, όλη την ατζέντα. Ανοίγουµε όλο το πολι-
τικό πλαίσιο, όλα τα µεγάλα προβλήµατα. Και ταυτόχρονα λέµε
στους Έλληνες πολίτες ότι δεν θέλουµε να κρύψουµε τίποτα, θέ-
λουµε να υπάρξει πλήρης διαφάνεια και απόδοση ευθυνών.

Αυτό είναι το µεγάλο στοίχηµα, στο οποίο καλούµαστε να απα-
ντήσουµε. Και το ΠΑΣΟΚ πρωτοπορεί και καλεί και τ’ άλλα πολι-
τικά κόµµατα που αναγκάστηκαν κάτω από την πρωτοβουλία που

πήρε ο Πρόεδρος µας στη σύσκεψη των πολιτικών Αρχηγών να
συµφωνήσουν, να το δείξουν εν τοις πράγµασι. Όχι άλλα να λέµε
στις κλειστές συσκέψεις και άλλα στη Βουλή, προσπαθώντας να
βρούµε διαφόρων ειδών επιχειρήµατα για να υπονοµεύσουµε την
προσπάθεια.

Πιστεύω ότι εκεί θα κριθούµε όλοι µας. Πάντως το ΠΑΣΟΚ,
απέναντι σ’ αυτήν την προσπάθεια συσκότισης ή «άλλα να λέµε
στους πολίτες», δεν πρόκειται να ρίξει νερό στο κρασί του, κύριε
Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι. Θα την πάµε την υπόθεση µέχρι
ο ελληνικός λαός να µάθει πλήρως την αλήθεια και να αποδο-
θούν οι ευθύνες σ’ αυτούς που τις έχουν.

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ κ. Κου-

τσούκο.
Πρώτη του ∆εκέµβρη θα σας λέω τα άλλα καλά κάθε χρόνο.
Ο κ. Γιώργος Βαγιωνάς θα πάρει το λόγο για πέντε λεπτά και

να ετοιµάζεται ο κ. Παναγιωτόπουλος Νικόλαος από την Καβάλα,
ο κ. Καραγκούνης Κωνσταντίνος από την Αιτωλοακαρνανία και,
τέλος, ο κ. ∆αβάκης Θανάσης.

Ορίστε, κύριε Βαγιωνά, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς λέω ένα διαυγέστατο «ναι» στη σύσταση εξεταστι-

κής επιτροπής. Το σκάνδαλο Βατοπεδίου είναι γνωστό σε όλους.
Όλοι διέθεσαν κάποιο χρόνο, εγώ όµως διέθεσα εκατοντάδες
ώρες από τη στιγµή, κατά την οποία γνώρισα το σκάνδαλο Βα-
τοπεδίου.

Ήταν Ιούνιος του 2007, όταν είδα ένα κατάπτυστο συµβόλαιο
και άρχισα τη διαδικασία για λόγους ισονοµίας. Κανένας πολίτης
στη Χαλκιδική δεν µπορεί να αγοράσει ένα χωράφι, αν δεν έχει
βεβαίωση του δασαρχείου. Πώς αγοράστηκαν οκτώµισι χιλιάδες
στρέµµατα; ∆εν είναι πευκοδάσος. Είναι το 30% πευκοδάσος,
αλλά είναι το άλλο δάσος θαµαλόν, κατά την έκφραση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Μετά µου έκανε εντύπωση το µικρό τίµηµα, το 1.000.000 ευρώ.
Στην πορεία του χρόνου, διαπίστωσα ότι αυτή ήταν η τακτική της
Μονής Βατοπεδίου. Υποκοστολογούσε ό,τι αγόραζε και υπερκο-
στολογούσε ό,τι πουλούσε.

Για τη Βιστωνίδα 60.000.000 ευρώ, το 2,3%, τα οκτώµισι χιλιά-
δες στρέµµατα. Άρα θέλουν περίπου πεντακόσιες χιλιάδες
στρέµµατα «φιλέτο» για να εξασφαλίσουν τη Βιστωνίδα λίµνη.

Καταθέτοντας στον εισαγγελέα λίγο αργότερα, µετά την κα-
τάθεση την οποία έκανα µε τον έτερο κυβερνητικό Βουλευτή
τότε, τον Αθηναίο τον Φλωρίνη, προς τρεις Υπουργούς -αυτό γί-
νεται στις 9 Ιανουαρίου 2008- είπα ότι πολιτικές ευθύνες υπάρ-
χουν. Προκάλεσα τη µήνη αρκετών Βουλευτών και της
Συµπολίτευσης τότε και της Αντιπολίτευσης. Από το 1996 µέχρι
τότε.

Ο Πρωθυπουργός της χώρας είχε τη λεβεντιά να πει «υποτί-
µησα το µέγεθος του προβλήµατος». ∆εν άκουσα τίποτα από τον
Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κι αυτό το έχετε, το
φέρνετε πίσω σας.

Είπα, όµως, ότι αν το Βατοπέδι είναι µέγα σκάνδαλο, για τη
Χαλκιδική είναι η κορυφή του παγόβουνου. Και είπα χαρακτηρι-
στικά ότι κάποια στιγµή πρέπει να φύγουν οι Χαλκιδικιώτες, να
έρθουν οι µοναχοί. ∆ιότι πολλές µονές διεκδικούν πολλά κοµµά-
τια της Χαλκιδικής.

Το θέµα δεν είναι να πάµε µε δικαστικές αποφάσεις. Έγιναν
πάµπολλα δικαστήρια. Το θέµα είναι οι πολιτικές αποφάσεις. Και
να µη λέµε ότι δεν υπάρχουν πολιτικές ευθύνες. Όταν µε κάλε-
σαν πολλοί Υπουργοί της Νέας ∆ηµοκρατίας να µου πουν «τι θα
έκανες, συνάδελφε Βαγιωνά, αν είχες οµόφωνη απόφαση του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους;», κάτι που το λέω για τους
Υπουργούς της σηµερινής Κυβέρνησης, είπα ότι απλά θα κα-
λούσα τους Βουλευτάς του νοµού κι αν οι Βουλευτές συµφω-
νούσαν µε την απόφαση, να το κάνετε, εάν όχι, εκεί είναι η
µεγίστη η ευθύνη για µένα, που δεν άκουσαν τους τοπικούς Βου-
λευτάς που ήταν εντελώς αντίθετοι προς αυτό.

Άρα -και για να µην πάρω περισσότερο χρόνο- ξέρουµε για τη
Μονή Βατοπεδίου. Εγώ κάνω έκκληση προς τους συντοπίτες µου
κυβερνητικούς Βουλευτάς, να βοηθήσουν να φέρουµε πολιτική
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λύση των προβληµάτων του Αγίου Όρους.
∆ιότι τα ογδόντα χρόνια που ζει …

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριοι συ-

νάδελφοι, ησυχία. Σας παρακαλώ πάρα πολύ να ακούσουµε τον
οµιλητή, ο οποίος λέει και ενδιαφέροντα πράγµατα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είπα τίποτα απ’
αυτά που άκουσα. Μπορεί να µη συµφωνώ µε ορισµένες ακραίες
καταστάσεις, αλλά µιλάω για την πραγµατικότητα.

Αλλά το πρόβληµα των µοναστηριακών περιουσιών του Αγίου
Όρους στη Χαλκιδική θέλει πολιτική λύση. Και αν θέλετε, η εξε-
ταστική επιτροπή πρέπει να δει το θέµα αυτό, γιατί υπάρχουν
εκατοντάδες δικαστικές αποφάσεις αντικρουόµενες για τις µο-
ναστηριακές περιουσίες. Αλλά το πρόβληµα θέλει γενικότερη
λύση. Όλη η Συκιά σήµερα έχει ιδιοκτησιακό καθεστώς µηδέν µε
το Κτηµατολόγιο που µπήκε, γιατί µε την ευθύνη του δηµοσίου
δεν εδόθησαν τίτλοι εδώ και ογδόντα χρόνια.

Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ για τη διευκόλυνση που µου
κάνατε για να πάρω το λόγο και δίνω τη σειρά µου στον επόµενο
οµιλητή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας

κ. Μάρκος Μπόλαρης έχει ζητήσει το λόγο.
Πόσο χρόνο θέλετε, κύριε Υπουργέ;
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Πέντε λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, έχετε το λόγο

για πέντε λεπτά.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα στη Βουλή ακούστηκε

το επιχείρηµα που λέει ότι επειδή έχουµε οικονοµική κρίση και
επειδή πρέπει να υπάρξει κοινωνική συνοχή, θα πρέπει να µη συ-
ζητήσουµε τα προβλήµατα τα οποία ανέκυψαν από την προη-
γούµενη διακυβέρνηση, να µη συζητήσουµε τα σκάνδαλα.

Τι σηµαίνει, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σκάνδαλο;
∆εν είναι η κακή, η παράνοµη, η ζηµιογόνα διαχείριση του δηµο-
σίου χρήµατος; Όταν συζητούµε για σκάνδαλο Βατοπεδίου, συ-
ζητούµε για σκάνδαλο της Μονής ή συζητούµε για κακή
διαχείριση της δηµόσιας περιουσίας; Και αν σήµερα είµαστε
εκτεθειµένοι στα διεθνή φόρα για τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα
και για τη διόγκωση του δηµοσίου χρέους, αυτή η διόγκωση του
δηµοσίου χρέους και αυτή η εκτίναξη του δηµοσιονοµικού ελ-
λείµµατος δεν έχει σχέση µε την κακή διαχείριση του δηµοσίου
χρήµατος; Αυτό, λοιπόν, µας προτείνετε σήµερα; Μας προτεί-
νετε να µη συζητήσουµε την αιτία του προβλήµατος;

Ελέχθη και πολύ σωστά προηγουµένως, ότι και στο Βατοπέδι
είχαµε κακή διαχείριση και στη «SIEMENS» και στα οµόλογα και
στον ΟΤΕ Ε, αυτό ακριβώς περιµένουν οι πολίτες από µας, αυτό
ακριβώς περιµένουν και στα διεθνή φόρα από µας. Περιµένουν
να δουν, όταν αυτή η Βουλή, όταν αυτή η Κυβέρνηση, όταν αυτή
η χώρα πηγαίνει έξω και λέει «έχω πρόγραµµα ανάταξης της οι-
κονοµίας», αν είναι ειλικρινής. Και θα είναι ειλικρινής, αν ο καθέ-
νας αναλάβει τις ευθύνες του, αν δεν συγκαλύψουµε τα
προβλήµατα.

Και, βεβαίως, εκτός από τα διεθνή φόρα, την ειλικρίνειά µας
πρώτα απ’ όλα την περιµένουν οι πολίτες οι οποίοι ακούνε ότι
πρέπει να πληρώσουν, ακούνε ότι θα παρθούν µέτρα. Τους λέει
ο Πρωθυπουργός ότι τα µέτρα θα είναι δίκαια, αλλά η ερώτηση
των πολιτών είναι η εξής: «Εµείς θα πληρώσουµε, θα συµβά-
λουµε κατά το µέτρο των δυνατοτήτων µας, εσείς, όµως, στη
Βουλή, θα µας πείτε ποιοι φταίνε γι’ αυτό το χάλι της χώρας; Θα
µάθουµε επιτέλους πού πήγαν τα λεφτά;»

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προηγούµενη εξεταστική επι-
τροπή έκανε µια πολύ σοβαρή δουλειά, εµποδίστηκε, όµως, από
το να φτάσει στο τέλος της αλήθειας, γιατί έµεινε σε εκκρεµό-
τητα, όπως είπε ο εισηγητής, το ποιος σχεδίασε. Έµεινε σε εκ-
κρεµότητα το ποιοι έδωσαν τις εντολές στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Οι
δηµόσιοι λειτουργοί από πολλές υπηρεσίες είναι αυτή τη στιγµή

αντιµέτωποι µε τα ποινικά δικαστήρια σε βαθµό κακουργήµατος.
∆εν θα πρέπει να µάθουµε ποιων τις εντολές εκτέλεσαν, έτσι
ώστε σήµερα η υπόθεση να είναι στα δικαστήρια;

Είναι τυχαίο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι πριν από δυο
µέρες, πρώην Υπουργός της Κυβέρνησης ο οποίος είχε ενεργό
ρόλο στο σκάνδαλο του Βατοπεδίου δηλώνει ότι τα ξέρανε όλα
στο Μέγαρο Μαξίµου και στην Κυβέρνηση και ότι συµφωνούσαν;

Σε τι συµφωνούσαν, κύριοι συνάδελφοι; Τι λέει ο κ. ∆ούκας;
Συµφωνούσαν στο να δηµιουργηθεί ένα τεράστιο πρόβληµα το
οποίο ζηµίωσε το δηµόσιο χρήµα, ζηµίωσε και µείωσε τη δηµό-
σια περιουσία και ο ελληνικός λαός έχει απαίτηση να ξέρει ποιοι
το σχεδίασαν, ποιοι έδωσαν τις εντολές.

Και στο τέλος θα ήθελα να πω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -
γιατί άκουσα τον εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας να λέει «Μα
θα ασχοληθούµε µε το πού πήγαιναν τα λεφτά οι καλόγεροι;»-
ότι τα λεφτά δεν ήταν της Μονής Βατοπεδίου. Από την εκποίηση
δηµόσιας περιουσίας πήγαν στα ταµεία!

Άρα τι πρέπει να ξέρουµε εµείς; Αυτή η αδιαφανής κίνηση εκα-
τοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ που πήγε στα χρηµατιστήρια, που
έγιναν µετοχές, που πήγε σε off-shore εταιρείες ήταν απλά µια
αδιαφανής κίνηση; Ήταν απλά µαύρο πολιτικό χρήµα ή ήταν ξε-
κάθαρα πολιτικό χρήµα; Και ποιοι το καρπώθηκαν; Αυτές τις απα-
ντήσεις τις περιµένει από εµάς ο ελληνικός λαός για να κρίνει
την αξιοπιστία και την αξιοπρέπεια του πολιτικού προσωπικού
της χώρας. Όλα τα άλλα είναι υπεκφυγές και υποκρισίες. Είµα-
στε απέναντι στους Έλληνες πολίτες που θέλουν να ξέρουν αν οι
υποσχέσεις µας ότι τους σεβόµαστε, ότι σεβόµαστε τον ιδρώτα
τους, ότι σεβόµαστε το φόρο που καταβάλλουν, δηλαδή το δη-
µόσιο χρήµα, είναι αληθείς.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ( Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-
πουργέ.

Σειρά έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νίκος Πα-
ναγιωτόπουλος για πέντε λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ξεκινάω αµέσως, κύριε
Πρόεδρε, και διαβάζω: «Εµείς δεν πρόκειται να αφήσουµε να αλ-
λάξει η πολιτική ατζέντα. Το πρόβληµα σήµερα της Ελλάδας δεν
είναι οι εξεταστικές επιτροπές αλλά είναι η οικονοµία, η ακρίβεια,
τα αγροτικά ζητήµατα». Τάδε έφη, κορυφαία σήµερα Υπουργός
της Κυβέρνησης κατά τις εργασίες µίας άλλης εξεταστικής επι-
τροπής στις 12 Οκτωβρίου του 2004.

Σήµερα, βέβαια, λέτε άλλα και η στάση σας είναι διαφορετική.
Αν θέλετε, θα το καταθέσω στα Πρακτικά για να αποδείξω και
εγγράφως πώς αλλάζουν οι καιροί και πώς παραµένει ίδια η αξιο-
πιστία της κυβερνητικής παράταξης.

Εξ αρχής δηλώνω ότι υπερψηφίζω το αίτηµα περί σύστασης
της εξεταστικής. Αυτό είναι ένα απερίφραστο «ναι», κύριοι συ-
νάδελφοι. Επιτρέψτε µου, όµως, µερικά σχόλια προβληµατισµού.

Αισθάνοµαι ότι συµµετέχω σήµερα σε µία παράσταση πολιτι-
κής σκοπιµότητας, σκηνοθετηµένης από την Κυβέρνηση, κατά
τρόπο ώστε η κοινωνία να στρέψει την προσοχή της µακριά από
τα κρίσιµα προβλήµατα της χώρας και να ασχοληθεί µε µία υπό-
θεση διερεύνησης, η οποία τουλάχιστον σε επίπεδο κοινωνικών
θεσµών και εµπλεκόµενων πολιτικών προσώπων έχει περίπου
εξαντληθεί.

Άλλα θα έπρεπε να µας απασχολούν περισσότερο αυτή την
ώρα. Όσο δείχνουµε ότι δεν µας απασχολούν όσο πρέπει, τα
πραγµατικά κρίσιµα, η καταρρέουσα οικονοµία, ο ακριβός δα-
νεισµός που ανεβαίνει όσο εµείς οµιλούµε, οι κοινωνικές οµάδες
που εξεγείρονται, τόσο παγιώνεται στην κοινωνία η πεποίθηση
ότι το πολιτικό σύστηµα είναι αδύναµο και ακατάλληλο να δώσει
λύση στα προβλήµατα επιστρατεύοντας όλες του τις δυνάµεις.

Και αυτή είναι κατάσταση που εγκυµονεί κινδύνους για τον Κοι-
νοβουλευτισµό, για τη ∆ηµοκρατία, για την ίδια τη χώρα. Αυτό
θα έπρεπε να το σκεφτεί πιο καλά η επισπεύδουσα Κυβέρνηση,
την οποία το µόνο που φαίνεται να την ενδιαφέρει προς το παρόν
είναι να διατηρεί την Αξιωµατική Αντιπολίτευση απολογούµενη
καθ’ όλη τη διάρκεια της κοινοβουλευτικής περιόδου για µια
σειρά από υποθέσεις που έχουν αποτιµηθεί τελεσίδικα στην
κρίση του λαού και διά του αρνητικού –για την προηγούµενη κυ-
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βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας- αποτελέσµατος των τελευταίων
εθνικών εκλογών, έτσι ώστε η όλη διαδικασία να λειτουργεί απο-
προσανατολιστικά απέναντι στην οικονοµική κρίση και την κυ-
βερνητική δυσλειτουργία.

Αυτή είναι και η ουσία ως προς τη σκοπιµότητα για τη σύσταση
των εξεταστικών επιτροπών. Τώρα όµως ως προς το «µπαγιά-
τικο» Βατοπέδι. ∆ανείζοµαι την εύστοχη φρασεολογία αρθρο-
γράφου κυριακάτικης εφηµερίδας.

Αδυνατώ να κατανοήσω πόσα νέα στοιχεία µπορούν να έρθουν
στο φως της δηµοσιότητας µετά από διακόσιες σαράντα επτά
συνεδριάσεις, εκατό και πλέον µαρτυρικές καταθέσεις, δεκα-
τρείς χιλιάδες και βάλε σελίδες πρακτικών της προηγούµενης
αρµόδιας εξεταστικής.

Αποδείχθηκαν, πάντως, πράγµατα. Μεταξύ άλλων αποδεί-
χθηκε –γιατί ο χρόνος πιέζει- ότι µε την επίσηµη παράδοση από
το δηµόσιο προς τη µονή της λίµνης Βιστωνίδας και των παρα-
λίµνιων εκτάσεων ήδη από το 2003, δηλαδή επί ηµερών κυβερ-
νήσεων ΠΑΣΟΚ, καθώς και µε την αµαχητί αναγνώριση εκ
µέρους του δηµοσίου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ( Γρηγόριος Νιώτης): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ κάντε ησυχία για να ακούγεται ο οµιλητής!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: …της κυριότητας της
µονής επί των εκτάσεων βρήκε το νοµικό υπόβαθρο και άνοιξε ο
δρόµος για τις ανταλλαγές των ακινήτων που ακολούθησαν, προ-
κειµένου να αντιµετωπιστεί το µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα που
είχε δηµιουργήσει η κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ.

∆εύτερον, οι τρεις σχετικές γνωµοδοτήσεις του Γνωµοδοτικού
Συµβουλίου ∆ηµοσίων Κτηµάτων έγιναν αποδεκτές από το 1999
έως το 2003 από Υπουργούς του ΠΑΣΟΚ

Τρίτον, Υπουργός του ΠΑΣΟΚ ήταν αυτός που παρέδωσε
αυτές τις εκτάσεις στη mονή δια των πρωτοκόλλων παράδοσης-
παραλαβής του 2002 και του 2003.

Τέταρτον -και απευθύνοµαι ειδικά προς τον Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ που αναφέρθηκε στο ζήτηµα- θα ήθελα
να πω το εξής: Τον Αύγουστο του 1999 εκπνέει το καθεστώς προ-
στασίας του υδροβιότοπου Βιστωνίδας µε την οριστική λήξη της
ισχύος της σχετικής υπουργικής απόφασης Λαλιώτη. ∆εν µας το
είπατε αυτό, κύριε Ευθυµίου. Όταν είναι να πέσει φως σε µία
υπόθεση, καλό είναι να µην υπάρχουν περιοχές σκιάς.

Πέµπτον, µε αυτά τα δεδοµένα αργότερα επί κυβερνήσεων
Νέας ∆ηµοκρατίας οι αρµόδιοι Υπουργοί και Υφυπουργοί ήταν
νοµικά δεσµευµένοι από τις αποφάσεις και ενέργειες των προ-
κατόχων τους. Όλες οι αποφάσεις που ελήφθησαν ήταν σύµφω-
νες µε οµόφωνες γνωµοδοτήσεις θεσµικά αρµοδίων οργάνων.

Και τελικά, κατά τη διάρκεια της διαδικασίας παραποµπής του
ζητήµατος για τις περαιτέρω ενέργειες στα αρµόδια όργανα -δη-
λαδή στην Κτηµατική Εταιρεία του ∆ηµοσίου και στο Σώµα Ορ-
κωτών Εκτιµητών- προκειµένου τελικά να επανέλθει στην
κυριότητα του δηµοσίου η λίµνη και οι παραλίµνιες εκτάσεις µε
τις γνωστές ανταλλαγές ακινήτων, δεν προέκυψε καµµία παρέµ-
βαση πολιτικών προσώπων στο έργο των υπηρεσιών αυτών. Άλ-
λωστε, δεν υπήρξε και κατάθεση άλλων αποδεικτικών στοιχείων
από τα οποία να προκύπτει η παραµικρή ένδειξη κεντρικού πολι-
τικού σχεδιασµού.

Αυτά αποδείχθηκαν κατά τις εργασίες της προηγούµενης εξε-
ταστικής για την υπόθεση του Βατοπεδίου, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι του ΠΑΣΟΚ.

Εσείς, όµως, θέλετε συνέχεια. Την ώρα που η προσοχή και οι
αγωνίες της κοινωνίας είναι στραµµένες σε εντελώς διαφορετι-
κές κατευθύνσεις, εσείς θέλετε το ελληνικό Κοινοβούλιο να τα-
ξιδεύει στον αστερισµό των εξεταστικών. Και σπεύδετε να
δηλητηριάζετε την πολιτική ζωή του τόπου µε ληγµένα προϊό-
ντα κορεσµένων πολιτικών ζητηµάτων σαν το «µπαγιάτικο» Βα-
τοπέδι! Πλην, όµως, µε δική σας –πολύ φοβούµαι- πολιτική
ευθύνη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει για πέντε

λεπτά ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Καραγκούνης,
ο οποίος είναι και ο τελευταίος οµιλητής.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, αισθάνοµαι πραγµατικά άβολα ως νέος Βουλευτής και
κυρίως ως νέος άνθρωπος να µιλάω για ένα θέµα το οποίο έχει
σχέση µε το ήθος του πολιτικού και της πολιτικής, το οποίο τα-
λάνισε την ελληνική κοινωνία και τον πολιτικό κόσµο στο πρό-
σφατο παρελθόν.

Είναι, όµως, συνάµα άδικο για την πολιτική, για το δηµοκρατικό
µας πολίτευµα και για την ελληνική κοινωνία, η οποία έχει σω-
ρεύσει οργή και αγανάκτηση, τέτοια θέµατα να επικαλύπτουν τα
µεγάλα σηµερινά προβλήµατα του ελληνικού λαού. Επειδή θί-
ξατε το θέµα, κύριε Υφυπουργέ, θα ήθελα να σας πω ότι αυτή
είναι η αλήθεια.

Θέλω να ελπίζω ότι αυτή η πρωτοβουλία της Κυβέρνησης δεν
αποτελεί προπέτασµα για συσκότιση των ως άνω προβληµάτων,
η επίλυση των οποίων απαιτεί περίσκεψη, συναίνεση και αυτο-
συγκράτηση από τον πολιτικό κόσµο και ευρύτερα από τον ελ-
ληνικό λαό.

∆ιότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα το επαναλάβω. Τη
στιγµή που κλονίζεται η ελληνική κοινωνία, τη στιγµή που η Ελ-
λάδα διέρχεται τη χειρότερη κρίση από τη Μεταπολίτευση και
µετά, τη στιγµή που απειλείται η ρευστότητα του χρηµατοπι-
στωτικού συστήµατος, τη στιγµή που η χώρα βρίσκεται κοµ-
µένη στα δύο από τις αγροτικές κινητοποιήσεις, αποτελεί
–συγγνώµη για την έκφραση- παραφροσύνη, κύριε Υφυπουργέ,
η ελληνική Βουλή να ασχολείται και να επανέρχεται στη σκαν-
δαλολογία.

Αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, έχετε αντιληφθεί ποια
είναι η κατάσταση στην Ελλάδα; Προσωπικά είµαι ο τελευταίος
που µπορώ να µιλήσω για την ιεράρχηση των θεµάτων και προ-
βληµάτων µε τα οποία θα έπρεπε να ασχολείται το ελληνικό Κοι-
νοβούλιο. Τα θέµατα της διαφάνειας σαφώς και είναι πρώτιστης
σηµασίας, µιας και η χώρα µας διαθέτει το θλιβερό προνόµιο να
φιγουράρει στις πρώτες θέσεις της κλίµακας διαφθοράς. Και το
ΠΑΣΟΚ γνωρίζει πολύ καλά για την κλίµακα αυτή. Σας ρωτώ,
όµως: αυτό είναι το πρόβληµα της Ελλάδας αυτή τη στιγµή; Αυτή
είναι η προτεραιότητά σας; Θα συνεχίσετε να επιδίδεστε στον
ανεύθυνο λαϊκισµό;

Ακούστε τι λέει η κοινωνία. Αφουγκραστείτε τι λέει ο λαός.
∆είτε τη δική του προτεραιότητα και θα καταλάβετε ότι αυτά που
πάµε να συζητήσουµε είναι σε αναντιστοιχία µε την κρίσιµη ση-
µερινή πραγµατικότητα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Είναι σαφές ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έχει να φοβηθεί τίποτα
και εφόσον ζητάτε να επανεξεταστεί η υπόθεση του Βατοπεδίου
και να επανασυσταθεί η εξεταστική επιτροπή ώστε να ολοκλη-
ρώσει τη διερεύνηση της υπόθεσης, οφείλετε να αποδείξετε ότι
έχετε επιπρόσθετα στοιχεία, δηλαδή νέα στοιχεία. ∆ιαφορετικά
κινδυνεύετε να κατηγορηθείτε ότι αυτήν την κρίσιµη ώρα για την
Ελλάδα θέλετε να µετατρέψετε την Αίθουσα του Κοινοβουλίου
σε δικαστική αίθουσα. Πιστεύω πως το πρόσφατο παρελθόν πρέ-
πει να µας έχει διδάξει πολλά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία απαιτεί τη
διαφάνεια στη δηµόσια ζωή.

Σχετικά µε τη υπόθεση του Βατοπεδίου, δεν αλλάζει κάτι σ’
αυτό, θέλουµε και απαιτούµε τη διαφάνεια και στη συγκεκριµένη
περίπτωση, δεν φοβόµαστε την αλήθεια. Γι’ αυτό και στην προη-
γούµενη περίοδο ακολουθήθηκαν όλες οι προβλεπόµενες από
το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής διαδικασίες για σύ-
σταση εξεταστικής επιτροπής, διαδικασίες στις οποίες συµµε-
τείχαν όλα τα πολιτικά κόµµατα και βγήκε πόρισµα το οποίο έγινε
δεκτό από την τότε πλειοψηφία της Βουλής.

Βέβαια εδώ, για να επανέλθω στην αρχική µου σκέψη, δηµι-
ουργείται και το ερώτηµα, για ποιο λόγο η Κυβέρνηση ζητά τη
σύσταση νέας εξεταστικής επιτροπής για ένα θέµα, το οποίο εν-
δελεχώς εξετάστηκε µε πλήθος µαρτύρων και χιλιάδων εγγρά-
φων. Και το ερώτηµα αυτό έχει πολλές προεκτάσεις όσον αφορά
τους δηµοκρατικούς θεσµούς και τη δηµοκρατική λειτουργία της
χώρας. Σε όποιον δηλαδή στο µέλλον δεν είναι αρεστό το πόρι-
σµα µιας επιτροπής, θα ζητά την επανεξέτασή του.

Σχετικά µε τη λειτουργία της συγκεκριµένης επιτροπής, εξε-
τάστηκαν εκατόν είκοσι δύο µάρτυρες, η πλειοψηφία των οποίων
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υποδείχθηκε από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης. Και το πόρι-
σµα αυτής δεν επηρεάστηκε από την κοµµατική ταυτότητα κα-
νενός υπευθύνου.

Επιτρέψτε µου όµως να κάνω και µία µικρή αναφορά στην
ουσία της υπόθεσης. Γιατί ακούµε από τη στιγµή που ξέσπασε η
υπόθεση του Βατοπεδίου µε βαρύγδουπες κορώνες από το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. για το µέγα σκάνδαλο της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και να
απαντήσω και στον κ. Ευθυµίου. ∆ιατρέχοντας το συσταθέν πό-
ρισµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χωρίς να θέλω σε καµµία
περίπτωση να εξαιρέσω οποιονδήποτε από οποιαδήποτε ευθύνη,
ένα είναι σαφές. Από το 1922 προσπαθεί η Ιερά Μονή Βατοπε-
δίου να αποκτήσει την κυριότητα της λίµνης Βιστωνίδας και των
παραλίµνιων εκτάσεων. Και έρχονται τρεις υπουργικές αποφά-
σεις κατ’ εφαρµογή αντίστοιχων γνωµοδοτήσεων του ΝΣΚ και οι
οποίες µε τα πρωτόκολλα παράδοσης, παραλαβής µεταγράφο-
νται στο Υποθηκοφυλακείο Ξάνθης. Και έτσι για πρώτη φορά, δη-
µιουργούν νόµιµο τίτλο κυριότητας της Ιεράς Μονής
Βατοπεδίου, ισχύοντα έναντι όλων.

Έρχονται, λοιπόν, ο κ. ∆ρυς και ο κ. Φωτιάδης να µεταβιβά-
σουν στον Εφραίµ νοµίµως και πρωτογενώς τις ως άνω εκτάσεις,
δίνοντας πρακτικά το δικαίωµα στην ιερά µονή να πουλά και να
εισπράττει χρήµατα από την έκταση αυτή. Και το κάνει, κύριε Ευ-
θυµίου, επειδή αναφερθήκατε, ο κ. ∆ρυς το 1998 όταν γνωρίζει,
όπως πολύ σωστά είπατε, ότι ήδη ο κ. Λαλιώτης είχε ανακηρύξει
την περιοχή ως εθνικό πάρκο και ο κ. Φωτιάδης το 2002 και το
2003, όταν υπάρχει το 2000 γνωµοδότηση της ολοµέλειας του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους ότι η Βιστωνίδα υπάγεται στα
κοινόχρηστα.

Τα περί αναποµπής του κ. Φωτιάδη καλύτερα να µην τα λέτε,
γιατί το γνωµοδοτικό απαντά στην αναποµπή µε τον ίδιο τρόπο.
Και, εν πάση περιπτώσει, εάν ο κ. Φωτιάδης κατάλαβε έστω και
αργά τι υπέγραφε το 2002 και το 2003, γιατί ανέπεµψε και δεν
ανακάλεσε άµεσα τις αποφάσεις αυτές; Έχουµε δηλαδή φαρ-
διά, πλατιά τις υπογραφές Υπουργών και όχι δηµοσίων υπαλλή-
λων που δηµιουργούν και ξεκινούν στην ουσία την περιβόητη
υπόθεση.

Αυτά τα αναφέρω γιατί δεν µπήκατε ποτέ στον κόπο να ανα-
γνωρίσετε καµµία ευθύνη για κανένα από τα µέλη σας.

Σε κάθε περίπτωση, εµείς τασσόµαστε υπέρ της εξεταστικής
επιτροπής γιατί -θα επαναλάβω για µία ακόµη φορά- η Νέα ∆η-
µοκρατία δεν έχει τίποτα να φοβηθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα τολµήσω να πω πραγµατικά
ότι αδυνατώ να κατανοήσω την πολιτική σκοπιµότητα….

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καραγκούνη, σας
παρακαλώ, ολοκληρώστε την οµιλία σας. Τώρα έχει παρέλθει και
η 12η µεσονύκτια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Σε καµµία περίπτωση δεν
µπορώ να αντιληφθώ τι και ποιους θα εξυπηρετήσει η σκανδα-
λολογία. ∆εν ξέρω ποιον θα ωφελήσει, γνωρίζω, όµως, ποιον ξε-
κάθαρα θα βλάψει. Αυτό που µε βεβαιότητα µπορώ να σας πω
είναι ότι το κόστος για τη χώρα θα είναι µεγάλο. Τη στιγµή που
η χώρα παλεύει να ανατάξει τις δυνάµεις της προκειµένου να
αντιµετωπίσει την πρωτοφανή αυτή κρίση, τη στιγµή που η ατολ-
µία της οικονοµικής πολιτικής της Κυβέρνησης έχει εκτινάξει τα
spread σε πρωτοφανή επίπεδα, τη στιγµή που η αναχρηµατοδό-
τηση της οικονοµίας της χώρας µας είναι το ζητούµενο…

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Βρείτε τώρα την τε-
λευταία σας φράση για να κλείσει η οµιλία σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: …η επιστροφή σε µία πε-
ρίοδο σκανδαλολογίας το µόνο που θα καταφέρει θα είναι να
πλήξει περαιτέρω την αξιοπιστία της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της προτά-
σεως που κατέθεσαν 128 Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος για σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής, σχετικά µε την ολοκλήρωση της διε-
ρεύνησης του συνόλου του σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου.

Όλα τα κόµµατα δήλωσαν διά των εκπροσώπων τους και των
αγορητών τους ότι αποδέχονται τη σύσταση Εξεταστικής Επι-

τροπής, όπως επίσης και όλοι οι συνάδελφοι που πήραν το λόγο
κατόπιν.

Εάν υπάρχει κανείς που διαφωνεί, παρακαλώ να το δηλώσει.
Κανείς.
Αφού δεν υπάρχει κανείς, προτείνω να µη διεξαχθεί ονοµα-

στική ψηφοφορία όπως και σε άλλες ανάλογες περιπτώσεις.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα συµφώνησε.
Ερωτάται το Σώµα: γίνεται δεκτή η πρόταση που κατέθεσαν

128 Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής, σχετικά µε την ολοκλήρωση της διερεύνησης του συνόλου
του σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Οµοφώνως, λοιπόν, η

Βουλή αποφάσισε την αποδοχή της πρότασης που κατέθεσαν
128 Βουλευτές της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος για τη σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής, σχετικά µε την ολοκλήρωση της διερεύνησης του συνόλου
του σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κύριοι συνάδελφοι, περιµένετε ένα, δύο λεπτά ακόµη, γιατί θα

πρέπει να αποφασίσουµε και επί της εισηγήσεώς µου για τα πε-
ραιτέρω.

Σας παρακαλώ, λοιπόν, καθίστε στις θέσεις σας, σε δύο λεπτά
ακριβώς, θα έχουµε τελειώσει µε τη σηµερινή διαδικασία. Καθί-
στε παρακαλώ στις θέσεις σας.

Για την καλύτερη λειτουργία της επιτροπής, η πρότασή µου
είναι η επιτροπή να αποτελείται από δεκαεννέα µέλη µε εκπρο-
σώπηση όλων των κοινοβουλευτικών οµάδων και κατ’ αναλογία
της δύναµης των Κοινοβουλευτικών Οµάδων.

Όσον αφορά την προθεσµία για την ολοκλήρωση των εργα-
σιών της επιτροπής και υποβολή του πορίσµατος, προτείνω αυτή
να είναι έως τη 15η Μαρτίου του 2010. Συµφωνεί το Σώµα;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα συµφώνησε

οµόφωνα.
Με επιστολή µου προς τους Προέδρους των Κοινοβουλευτι-

κών Οµάδων θα ζητήσω, σήµερα το πρωί, να ορίσουν τα µέλη
της εξεταστικής επιτροπής και παρακαλώ να έχω τις σχετικές
απαντήσεις αυθηµερόν, ώστε η πρώτη συνεδρίαση της επιτρο-
πής να πραγµατοποιηθεί την ερχόµενη ∆ευτέρα 1η Φεβρουα-
ρίου µε αντικείµενο τη συγκρότησή της σε σώµα και τη
συζήτηση επί διαδικαστικών θεµάτων λειτουργίας της επιτρο-
πής.

Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι σύµφωνα µε το άρθρο 145 του
Κανονισµού της Βουλής, οι εξεταστικές επιτροπές έχουν όλες
τις αρµοδιότητες των ανακριτικών αρχών, καθώς και του εισαγ-
γελέα πληµµελειοδικών και ενεργούν κάθε αναγκαία, κατά τη
κρίση τους, έρευνα για την επίτευξη του σκοπού για τον οποίο
συστάθηκαν.

Επίσης, οι εξουσίες των εξεταστικών επιτροπών ασκούνται µε
τους όρους και τις διατυπώσεις των άρθρων 146 και 147 του Κα-
νονισµού της Βουλής, καθώς και του Κώδικα Ποινικής ∆ικονο-
µίας.

Παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την
υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνε-
δρίασης.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 0.06’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τρίτη 26 Ιανουαρίου 2010 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία:
συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του συ-
νόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος «Προ-
στασία δασών και δασικών εκτάσεων του Νοµού Αττικής,
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σύσταση Ειδικής Γραµµατείας Επιθεώρησης Περιβάλλοντος και
Ενέργειας και λοιπές διατάξεις» σύµφωνα µε την ηµερήσια διά-

ταξη που έχει διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


